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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
. SYNOPSIS

2012-054980

. On'Saturday, December 22, 2012, at approximately 2240 hours, seV_er.aI members of

an Arizona-based law enforcement motorcycle club, the “Iron Brotherhood Motorcycle
Club (IBMC) — Whiskey Row Chapter,” were involved in a fight, with Justin Stafford and
Richard Ferguson at Moctezumas Bar, located at 144 South Montezuma Street,
Prescott, Arizona. The Prescott Police Department (PPD) responded to investigate.
During their investigation, the PPD learned the IBMC members mcluded officers and
command-level personnel from local law-enforcement agencies. The PPD officers
interviewed two IBMC members: Prescott Valley Chief of Police Clair “Billy” .
Fessler, and Yavapai County Sheriff's Office Sergeant William “Bill” Suttle; Fessler was
the IBMC president and Suttle was the IBMC vice presmlent The PPD officers felt
Fessler and Suttle were uncooperative and trying to protect involved IBMC members.
Additionally, the PPD officers were told, by Suttle, that PPD Deputy Chief Andrew
Reinhardt was present, and sent home by Suttle.

On Sunday, 'Dﬁecember 23, 2012, the PPD. requested the Arizona Department of Public
Safety (DPS) Special Investigations Unit (SIU) conduct the criminal investigation.

As a result of the SIU investigation, two bar patrons were identified as having been hit:
Justin Stafford and Travis Ferguson. Stafford was treated and self-released from the

: Yavapa: Regional Medical Center (YRMC) for a possible broken nose. Ferguson did
not seek medical attention and claimed minor soreness to his face.

Two IBMC members were identified as actively involved in the fight, and as having
thrown punches: Phoenix Police Officer Eric Amato, and Ajo Ambulance Paramedlc o
Supervisor Greg Kaufmann. : :

The SIU investigation also revealed Fessler and Suttle could have provided further
information, regarding the fight and persons invoived, to the PPD. .

“Matthew Murray . 4608 4/19/2013 Sergeant Robert Brunet, #4966
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
ll. INVESTIGATION LIST

> 2012-0549_8_O
1. Investigative Report DPS Detective Matthew Murray
2. Supplemental Report DPS Detective Jeff Brown
3. Supp_fe_mental Report - DPS Dete.ctive' Kimberly Garcia
4, Suppzie.r".n_ental Report . CBI Agent Jeff Brown
5. Supplemental Report | ..:IDPS Sergeant Gail Spore

upervis
Sergeant Robert Brunet, #4966
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY.

OFFENSE / INCIDENT / ALCOHOL REPORT

See G.0. 4.1.10, Use of Force : DR NUMBER
X Offense Report - - _D Incident Report D Alcoho! Report 2012-054980
as |
O & Completed Use of Force form (DPS 802-04235)
OO0 B Attached original Use of Force form {DPS 802-04235)
|| K Copies of Use of Force form {DPS 802-04235) and Offense/lnc.'dent/AIcohol Report (DPS 802-04084) forwarded to Operational Training
REPORTEDDATE  [TIME TYPE OF OFFENSE/INCIDENT [ARS CODE JURISDICTION
12/22/2012 Assaull 13-1203 Yavapai County
OCCURRED DATE  [TIME LOCATION OF OCCURRENCE (Mile Post/ Street, efc.) CITATION NUMBER(S) :
12/22/2012 | 2240 |144 South Montezuma St. Prescott, Az
LOCATION OF ARREST (Mile Post/ Street, efc.) - ARREST DATE TIME LQCATION BODKED OR REFERRED 70
Maricopa County Atiorney
] VICTIM SOCIAL SECURITY NO, DRIVER'S LICENSE NO. [STATE [J OPERATOR SUSPENDED/REVOKED  |COLLISION FATALITY
B SUSPECT : 0 COMMERCIAL OYes X No [dYes No|[d Yes & No
NAME LAST FIRST M- Male [WEIGHT HEGHT TEYES  [HAR : |ORIGIN
Amato Eric : [] Female| 185 511 Bm B Wht
BIRTHDATE PLACE OF BIRTH RESIDENTIAL STREET ADDRESS . CITY ; STATE |2IP CODE
RESIDENCE PHONE NO. - [EMPLOYER NAME STREET ADDRESS - CITY STATE [2IP CODE
Phoenix Poli 620 West Washington St 85003.

Ol Ne

v
Oyes [ONo

VEHICLE TOW|
CAyes OONo
[ Personal Property [ Cther

(] Notification Completed {forms attached) [ Mot Applicable

V = Victim S =- Suspect P = Passenger W= Witness N =MNextof Kin PR =Person Reporting I = Investigative Lead
STREET ADDRESS ciry STATE |ZIP CODE = |PHONE NO.

COLOR VEHICLE IDENTIFICATION NO.

'VEHICLE IDENTIFILCATION NO.

EXP DATE (mméyy) iSTATE |[YEAR MODEL!TYPE

EXP DATE (mmiyy) {STATE  |YEAR MAKE

Vehicle O currenc

LICENSE NO

Oyes [ONo

7 Real Property

. |CODE {NAME: LAST, FIRST, M|

See Attached

: Yes No Yes No
[ Pending . S .
O [ Do you understand these rights? .+ O 0 Juvenile was advised that the juvenile may be
cLOSED BY: | [0 [ Will you walive these rights? remanded to Aduit Court?
O O Subjectwas read wérnings at (time): 1" [ Parent or juvenile parole/probation pfﬁcer was
; O O Subject was informed of the offense(s) for which hefshe was arrested?  contacted at (time): o
OFFICER NAME - [BADGENQ.  {LOCATION CODE REVIEWING SUPERVISGR AdeNATURE DATE SIGNED
Matthew Murray 4608 X l{‘”} {l _ L/ -1 7’ 13

DISTRIBUTION: ORIGINAL; DEPARTMENT RECORDS COPY 2: PROSECUTOR COPY 3: WORKING COPY
DPS 802-04084 {Rav. 01-2007) Word Revision (01-2012)




ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY |
Il INVESTIGATIVE REPORT '

2012-054980

Involved Persons

Arizona Department of Public Safety
2102 West Encanto Boulevard
Phoenix, Arizona 85009
(602) 223-2110

Special Investigations Unit

Detective. Matthew Murray, #4608 — Lead detective
Detective Jeffrey Brown, #4878 — Assistant lead deteciive
Sergeant Robert Brunet, #4966 — Case supervisor
Sergeant Bryan DeSanti, #5550 — Initial case-éq.pervisor
Detective Tonya Noah, #6329 — Assisting detective

() Detective Carlos Contreras, #4133 — Assisting detective

Detective_ .Pet_e_r White, #4962 — Assisting detective

General Investigations Unit

Detective Jason Henderson, #5618 — Assisting detective
Detective Kim Garcia, #5494 — Assisting detective

Detective Sabrina Orta, #6063 — Assisting detective

Vehicular Crimes Unit

Sergeant Danny Hannigan, #4677 — Moctezuma’s Bar diagram

Detective Cam Siewert, #5708 — Moctezuma’s Bar diagram

GIITEM Intelligence Support District

Detective Les Skelton, #4953 - Intelligence

"Matthew Murray 4608 4/19/2013 | Sergeant Rober! Brunet. #4966
' ' - Page10f66
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

I INVESTIGATIVE REPORT

2012 -054980

Officer David Holmes, #403 -

Officer Jack Shapiro, #398 -

Prescott Police Department
222 South Marina Street
Prescott Arizona 86303

(928) 777-1900
Initial responding officer

Initial responding officer

Sergeant Ryan Hobbs, #227 - Initial responding supervisor

Sergeant Clayton Heath, #027 — Follow-up investigation

Detective Jeremy Brazell, #350 — Follow-up investigation

Colorado Bureau of Investigations (Durango)
Major Crimes Investigation
160 Rockpoint Drive, Suite B

- Durango, Colorado 81301

Agent Jeff Brown, #35 — Assisting detective

(970) 375-1646

" Iron Brothekhood Motorcycle Club

Name: Clair “Billy” Fessler

Club Affiliation: President

Moniker: “Tarzan”

Address:

Tetephoner

Occupation: Prescott Valley Police Department — Chief of Police

Involvement: Present at Moctezuma'’s Bar during fight; approached by Justin
Stafford; provided statement to Prescott Police Department

Allegations: A.R.S. §13-2409; Obstructing criminal investigations or

prosecutions; C5F
A.R.S. §13-2907.01; False reporting to law enforcement
agencies; C1M

.Matthew MurFé.y

4608

4/19/2013

Sergeant Robert Brunet, #4966
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
GATIVE REPORT

> 2012-054980

Name: - William “Bill” Suitle 1l

Club Afiiliation: Vice President

Moniker: “Mongo”

Address:

Telephone: ( ) R

Occupation: Yavapai County Sheriff's Office — Sergeant/PANT Commander

Involvement: Present at Moctezuma's Bar during fight; provided statement to
: Prescott Police Department

Allegations: - A.R.S. §13-2409; Obstructing crlmlnal mvestlgatlons or

prosecutions; C5F
A.R.S. §13-2907.01; False reportlng to law enforcement
agencies; C1M

Name: Eric Amato
Club Affiliation: Sergeant-at-Arms
Moniker: “Guido”
Address:
/w Telephone: ( )
K\;,,,/ Occupation: Phoenix Police Department - Officer
Involvement: Involved in fight at Moctezuma's Bar

Allegation: - A.R.S. §13-1203.A1; Assault - Intentionally, knowingly or
S - recklessly causing any physical injury to another person; C1M
A.R.S. §13-2904.A1; Disorderly conduct; C1M

Name: Gregory  Kaufmann

Club Affiliation: Member

Moniker: ' “Top Gun”

Address:

Telephone: ( )

Occupation: Ajo Ambulance — Paramedic Supervisor

Involvement: Involved in fight at Moctezuma's Bar

Allegation: A.R.S. §13-1203.A1; Assault - Intentionally, knowingly or

recklessly causing any physical injury to another person; C1M
A.R.S. §13-2904.A1; Disorderly conduct; C1M

A.R.S. §13-2904.A6; Disorderly conduct (weapon or dangerous
instrument); C6F

Detective Nam DN ati
Matthew Murray 4608 4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
— : : ::.PageSOf66




ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
. INVESTIGATIVE REPORT

2012-054980

Name: Marc  Schmidt
Club Affiliation: Treasurer
Moniker: “Loki”
Address:
Telephone: ( )
Occupation: Yavapai County Sheriff's Office — Captain
Involvement: Present at Moctezuma’s Bar during fight
~Name: Albert  Camacho
- Club Affiliation: = Secretary '
.~ Moniker: “Hoser”
~ Address:
Telephone: ()
Occupation: Central Yavapai Fire District — Captain
_Involvement: Present at Moctezuma’s Bar during fight; intervened between

Kaufmann and Hoffman

Name: Jason  Kaufman

=
Ql_’.) Club Affiliation: Sergeant-at-Arms
Moniker: “Bull”
Address:
Telephone: ( )
Occupation: Prescott Valley Police Department — Corporal
Involvement: ‘Present at Moctezuma'’s Bar during fight
Name: : Tyran Payne
Club Affiliation: Member
Moniker: “Budda”
Address:
Telephone: ( )
Occupation: Prescott Valley Police Department — Corporal
Involvement: Present at Hooligan’s Pub following fight

up

“Matthew Murray 4608 o 4/10/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
- ' o ' Page 4 of 66



ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
(?:ATI\_IE_REPORT

2012-054980

Name: Troy Teske
Club Affiliation: Member
Moniker: “‘Heat”
Address:

.+ Telephone: (G

- Occupation: ~ Bullhead City Police Department - Officer
Involvement: Present at Moctezuma’s Bar during fight
Name: _ Mark Boan
Club Affiliation: - Member
Moniker: “Snuff”
Address:
Telephone: E { )
Occupation: Yavapai County Sheriff's Office — Deputy
Involvement: Present at Moctezuma'’s Bar during fight
Name: Bryce Bigelow
(”“) Club Affiliation: Sergeant at Arms
S Moniker: "Deuce”
Address: _ o
Telephone: ( )
Occupation: Arizona Department of Public Safety — Officer
involvement: Present at Hooligan’s Pub following fight
Name: 'Mike McBurney

Club Affiliation:  Sergeant at Arms
Moniker: “Popeye”
A AAraco:

FAUUT G OO,

~ Telephone: ( ) L _
- Occupation: United States Customs and Border Protection — Supervisory Officer
Involvement: Informed of the fight; Suttle gave him a knife to return to Greg
Kaufmann
Dete date up
| Matthew Murray 4608 4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC S_AFETY: |

Il. INVESTIGATIVE REPORT
) 2012-054980
Name: Andrew Reinhardt
Club Aftiliation: Member
Moniker: “Double time”
Address:
Telephone: ( )
Occupation: Prescott Police Department — Deputy Chief
Involvement: -+ Present for club party at Hooligan's Pub
Name: Chris Alonzo
- Club Affiliation: ~ - Member
Moniker: - “Elvig”
- Address: - - On file
-~ Telephone: )
Occupation: - - Retired
Involvement: Present at Hooligan's Pub following fight -
Name: Frank Mendoza
Club Affiliation: Member
- ) Moniker: “Gato”
N Address:
Telephone: ( ) .
Occupation: Arizona Department of Economic Security — Investigator
Involvement: Present at Moctezuma'’s Bar during fight
Name: Michael Borrelio
Club Affiliation: =  Prospect '
Moniker: None
Address:
Telephone: ( )
Occupation: El Mirage Police Department — Officer
 Involvement: ~ Present at Moctezuma’s Bar during fight
Name: Jim Devos
Club Affiliation: Member
Moniker: . “Pescador”
Address: - On file
Telephone: ( ) _
Occupation: -+ Retired SRR :
Involve_ment:g Present for party at H_ooligan's Pub

fective Nam

.| Matthew Murray

4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966 |
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
Il. INVESTIGATIVE REPORT

2012-054980

Name: Charyn Fessler
Club Affiliations: Clair Fessler's spouse
Address:
Telephone: ( ) :
Involvement: Present at Moctezuma's Bar during fight; witnessed part of fight
Name: Shawna Trapani
Club Affiliation: Clair Fessler's sister
Address: - OnFile
~ Telephone: ~Unknown _
Involvement; Present at Moctezuma’s Bar during fight; witnessed part of fight

Moctezuma’'s Bar

Name: Adam  Hofmann
Address:
Telephone: ( )
(“) Occupation: Moctezuma’s Bar - Bartender
Involvement: Attempted to break up fight; confronted by Gregory Kauffman
Name: Bruce Reid
Address:
Telephone: ( )
- Occupation: Moctezuma's Bar - Owner

I'nvolvemen_t; _ Present at Moctezuma’s Bar during fight; plcked up knife from floor
Name: Cristina Reid
Address
Telephone: ( )
Occupation: Moctezuma’s Bar-- Owner
Involvement: - Present at Moctezuma's bar during fight

| - Name: | Janette Lentini
Address: |
Telephone: | ( ) :
Occupation: -~ Moctezuma’s Bar — Bartender _
Involvement: . : Present at Moctezuma's Bar during fight

Matthew Murray 4608 4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
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“Name:
Address:

- Telephone:

Occupation: -
Involvement: -

Name:
Address:

Telephone:
Occupation:

Involvement:

Name:
Address:

Telephone:
Occupation:

(3 Involvement:

ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

il. INVESTIGATIVE REPORT
2012-054980

_James Sutherland

()

Moctezuma’s Bar — Front-door Security

Was “badged” by Suttle; confiscated knife from G. Kaufmann

- Mike Bartels

()

Moctezuma's Bar — Head of security
Spoke with Suttle after the fight

Nathan Lieber

( )

Moctezuma’s Bar — Bar-back/Security
Told by Amato, that he hit Stafford

Name: Roylton Cornelius
Address:
Telephone: ( )
Occupation: Moctezuma’s Bar — Security
Involvement: Observed Amato throw a punch
Hooligan’s Pub
—Name: —Willianr Bennett
Address:
Telephone: () -
Occupation: - - Hooligan's Pub — Manager
Involvement: Dealt with Suttle for reservations; observed Suttle display brass
knuckles; was told by Suttle of a “shoving match” at Moctezuma's
De

: rl\flétthew Murray

4608 4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
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Name:
Address:

Telephone:

Occupation: . -
- Involvement:

Name:

Address:

Telephone:
Occupation:

involvement:

Name:
Address:

Telephone:
Occupation:

involvement:

Name:
Address:

Telephone:

Involvement:
Allegations:

ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

GATIVE REPORT
2012-054980

Lindsay Fox

)

. Hooligan’s Pub — Bartender .

Bartender in back bar during IBMC Christmas party

Alexander Klrwan

( )
Hooligan's Pub — Bar-back

Bar-back during IBMC Christmas party
Jason Rogers

()

Hooligan's Pub — Sound Engineer
Sound Engineer during IBMC Christmas party; confronted by
Borrello for touching his wife

QOthers Involved

Justin Stafford

()

Approached Fessler; Involved in fight; received facial injury
A.R.S. §13-2904; Disorderly conduct; C1M

Name:

" Address: - -

Telephone:

Involvement:

Travis Ferguson

¢ )

Involved in fight; received minor facial injury — declined to assist in
prosecution

; “.Rnatthew Murray

4608 4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
Il. INVESTIGATIVE REPORT

2012-054980

Name: Richard Ferguson
Address
Telephone: .. Unknown
involvement: - Involved in f|ght undetermlned if w:lllng to assist in prosecution
Name: _ Rlc_hard Sprague 1
Address: -
Telephone: | { )
Involvement:  Present during fight; transported Justin Stafford to hospital;

provided statement to PPD

- Name: Gary Grawey

Address:

Telephone: ( )

Occupation: Fry's Manager

Involvement: Observed Stafford fall to ground; got in between IBMC and Stafford
Notification

On Sunday, December 23, 2012, Arizona Department of Public Safety (DPS) Special
Investigations Unit (SIU) Detective Matthew Murray, #4608, spoke to SIU Sergeant
Bryan DeSanti, #5550, via telephone. DeSanti advised the Prescott Police Department
(PPD) requested the DPS conduct an investigation regarding a law-enforcement

~motorcycle club (LEMC) that was involved in a fight at a bar in Prescott, Arizona.

DeSanti said the LEMC included members of local law enforcement. DeSanti said he
was still receiving information, and would contact Murray at a later time.

On Monday, December 24, 2012, Murray received an email, from DeSanti, with an

attachment of the PPD report. In general, the report indicated that on Saturday,
December 22, 2012, the PPD were called to investigate a fight. During their

- investigation, they learned Justin Stafford had been involved in a fight, with members of

the Iron Brotherhood Motorcycle Club (IBMC), at Moctezuma’s Bar, located at 144
South Montezuma Street, Prescott, Arizona, and Stafford was being treated, at a local
hospital for a facial injury, of a potential broken nose. The PPD located several

“members of the IBMC at Hooligan's Pub, located at 112 South Montezuma Street,

Prescott, Arizona, where they interviewed IBMC President Clair “Bill" Fessler,
and IBMC Vice President William “Bill” Suttle. Fessler was the Prescott Valley Chief of
Police, and Suttle was a sergeant with the Yavapai County Sheriff's Office (YCSO) and
Commander of the Partners Against Narcotics Taskforce (PANT).

""Matt.hé;fv urray

Séi’geant obe!

runet,

Page 10 of 66
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2012-054980

During their interviews, they were told [Stafford] grabbed Fessler's IBMC vest (known
as “cuts” or “colors”) and another IBMC member, known as “Top Gun,” grabbed

 [Stafford] and they got into a "tussle.” Suttie said he sent “Top Gun” back to the hotel

" (Hotel St. Michael) where he was staying. Neither Suttle, nor Fessler could provide the -
real name of “Top Gun.” Additionally, Suttle told the PPD that PPD Deputy Chief
Andrew Reinhardt, also a member of the IBMC, had been present, but that he sent him
home, and wanted him left out of the investigation. The PPD felt Suttle and Fessler
were not telling them everything they knew about the fight and who was involved.
(Supportive Documents V.1) S '

Investigation

At approximately 1545 hours, Murray and DeSanti met with PPD Chief of Police Mike
Kabbel, at the PPD, located at 222 South Marina Street, Prescott, Arizona. Kabbel
provided a briefing as to his department’s investigation to date, and said PPD
Detective-Sergeant Clayton Heath, #027, and Detective Jeremy Brazell, #350, had
been conducting follow-up investigation. Kabbel said the IBMC held a club Christmas
party at Hooligan’s Pub and many of them had stayed at the Hotel St. Michael.

Kabbel stated he was scheduled to retire at the end of the week (December 28, 2012),
and Reinhardt was scheduled to be the interim-chief until a new Chief of Police could
be selected. Kabbel stated Reinhardt had also applied to become the Chief of Police.
Kabbel said Reinhardt made unsolicited statements to him about not being present for
the fight, and did not learn about the fight until the foliowing day; however, because of
the allegations, Kabbel needed to know the extent of his involvement before allowing
him to assume the position as the interim Chief of Police.

Kabbel, Murray and DeSanti discussed several issues regarding the criminal and
administrative aspects of the investigations, and what the SIU would be requested to
do. At Kabbel's request, it was determined the SiU would conduct the criminal

investigation:

At approximately 1635 hours, Murray and DeSanti met with Heath, who took them to
the PPD evidence section, where they met with PPD Property and Evidence Technician
Laura Wilson, #231. '

At approximately 1655 hours, Wilson transferred the following evidence items to
Murray: '

) 350-001 — 1 DVD; Moctezuma’s Bar surveillance video/front entrance
. 350-002 — 6 DVDs; Hooligan's Pub surveillance video/ Cams 1-4, 7 and 8

“Detective Nam

up

1 Matthew Murray

4119/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
o ~ Page110f66




ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
GATIVE REPORT

2012-054980

. 398-001 — 1 CD; Audio recordings of interviews with witnesses and mvestagatlve
leads

° 398-002 — 1 CD; 8 photographs of Suttle

. 403-001 — 1CD-R; 3 photos of Stafford injuries and photo ID card

] 403-002 — 1 black “Spartan” folding knife

. 403-003 — 3CD-Rs; Moctezuma's Bar surveillance video

. 403-004 — 1 DVD+R; Hooligan’s Pub surveillance video

° 403-005 — 1 CD-R; audio recordings of interviews with witnesses
(Supportive Documents V.2) -
(Photographs V1.1)

Heath also provided Murray with Supplemental Reports completed by him and Brazell
(included with Supportive Documents V.1).

At approximately 1705 hours,_ Murray and DeSanti departed the PPD.

At approximately 1710 hours, Murray and DeSanti arrived at the Hotel St. Michael,
located at 205 West Gurley Street, Prescott, Arizona, and met with the front desk clerk,
Laura Carrino. Murray advised Carrino why they were there and asked Carrino for a

(’> roster of people who stayed at the hotel on December 22, 2012. Carrino was not able

L to print a roster; however, she allowed Murray to look at their database, which
contained the guest information. With Carrino’s assistance, Murray wrote down several
names of guests who were potentially IBMC members to include (but not limited to):
Michael McBurney, Eric Amato, Greg Kaufmann and Bryce Bigelow.-

Note: At that time, based on the PPD report, SIU detectives believed “Top Gun”
was the only IBMC member involved in the fight and focused on trying to
identify him.

At approximately 1726 hours, Murray and DeSanti departed the Hotel St. Michael and
again met-withKabbelKabbelprovided-Murray with-a €DB-containing the- PPDradio
traffic and PPD Computer Aided Dispatch (CAD) from the incident. S

At approxmately 2003 hours, Murray arrived at the SIU office, located at 2339 North
20" Avenue, Phoenix, Arizona and secured the evidence in his office. Murray later
copied the surveillance video and audio recordings to use as working copies.

On Wednesday, December 26, 2012, Murray spoke with Kabbel, via telephone. Kabbel -
advised Reinhardt told him he, and a few other IBMC members, split from the rest of '
the group, following their Christmas party at Hooligan’s Pub. Kabbel said Reinhardt

" claimed he went to Matt’s Saloon (downstairs from Hooligan’s Pub) and then back to
the hotel; they did not go to Moctezuma’s Bar after the Christmas party.

Sergeant Robert Brunet, #4966
Page 12 of 66
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
1 ATIVE REPORT

2012-054980

On Thursday, December 27, 2012, at approximately 1012 hours, Murray and S1U
Detective Jeff Brown, #4878, conducted a voluntary-criminal interview with Reinhardt, in
a conference room at the PPD. The |nterV|ew was audlbly recorded and later
transcribed.

The following is a brief synopsis of what Reinhardt said:

° After the Christmas party, he, Chris Alonzo, McB'urney, Bigelow (and significant
others)-went fo Matt's _Saioon, then to Scoftie’s Bar (north of Gurley Street).

e After leaving Scottie’s Bar, Reinhardt went back to the hotel. Reinhardt was
unsure where the others went.

. Reinhardt did not find out about the fight until the following day, when he
overheard some of the others talking about it during breakfast at the hotel.

. Suttle did not tell him to go home; Suttle lied to the PPD officers when he said
Reinhardt was there and told him to go home.

) . Reinhardt did not know the names of all the club members; however, later
- provided a club roster.

(Investigation IV.2)

{Interviews IV.31)

PR

Following the interview, Murray showed Reinhardt several portions of surveillance video
(evidence item 403-003 B and C). Reinhardt believed Amato was who pushed Stafford
away from Fessler.

At approximately 1330 hours, Murray, Brown and DeSanti arrived at the Hotel St.
Michael and met with Linda Galloway. - She provided a hotel roster of the IBMC

members-who-wereguests onBDecember22,-26012,as-wellas-theirbilling-information
(Supportive Documents V.3)

Note: Murray withheld the billing information from the Supportive Document.

At approximately 1416 hours, Murray, Brown and DeSanti walked to, and took exterior
photos of Matt's Saloon, Hooligan’s Pub and Moctezuma’s Bar. All three of the bars
had signs posted prohibiting firearms, and all but Hoohgan ] Pub had signs posted
prohibiting gang or club “colors.”

(Photographs V1.2)

" Matthew Murray 4608 _4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966 N




ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
Il INVESTIGATIVE REPORT

2012-054980

- On that same date (December 27, 2012), Murray unsuccessfully attempted to contact
Stafford, via telephone, two times; Murray left one voice mail requesting a return call.

- On Friday, December 28, 2012, Murray received a telephone call from Stafford
(following two more attempted phone calls to him). Stafford said he was living in -
Colorado and provided Murray with his new address. Stafford said he moved to
Colorado around Thanksgiving, and had gone to the Prescott area to visit friends and
family for the holiday. ' . '

With regard to the fight, Stafford said while he was at Moctezuma's Bar, he observed
several bikers come into the bar. Stafford was interested in what the patches meant,
and what kind of bikes they rode, so he walked up to one of them who had a
“President” patch and started to ask questions. Stafford said he was very intoxicated
and estimated on a scale of 1 to 10, he was a 9. Stafford said one of the other bikers
hit him.

Stafford said he went to the hospital and they wanted to do a C.T. scan; however,

Stafford did not have the money for treatment, and did not like hospitals so he left.

Stafford said his nose was “pretty colorful,” and he did not think it was “broken” but
(’j thought it might be “fractured.” The conversation was not recorded.

Murray advised Stafford, he would like to conduct an interview with him, and asked if he
would be willing to speak with an investigator from Colorado. Stafford said he would be
- willing to participate in an interview. :

Murray contacted the Colorado Bureau of Investigations (CBI) and asked for
assistance. Murray was put into contact with CBI Agent Jeff Brown, #35, who agreed to
assist Murray. Murray briefed Agent Brown and requested he interview and photograph
Stafford. .

A-shorttime tater; Agent Brown-called-Murray-and-advised-he-completed-the-interview
with, and took photographs of, Stafford. Agent Brown said he would complete a report
and send it to Murray. o
(Investigation 11.4)

(Photographs VL.3)

The following is a brief synopsis of what Stafford said:

. Stafford wanted to talk to the bikers about their patches and bikes and walked up
to the “President.” :

. Detective N; perviso
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e . Abiker Standlng to the right of the “President” grabbed him by the throat and
pushed him against the bar. Stafford said he was then hit once in the nose.
Stafford thought the person who pushed him was the same person who hit him,

" but was not positive.

. Stafford said he would rather remain anonymous because he was afraid of
retaliation, he still had family living in the area, and he was unsure what “they”
were capable of. (Stafford had not been advised the IBMC were an LEMC. )

(Interviews IV.36) :

At approximately 1615 hours, Murray transferred the compact discs (evidence from the
PPD) to DeSanti, to be transferred to DPS Computer Forensics Unit Sergeant Brett
Farrar, #3447, for enhancement. Refer to DPS Scientific Analysis Request and
Evidence Inventory forms for further information regarding evidence.

(Supportive Documents V.4)

On Wednesday, January 2, 2013, at approximately 1000 hours, DPS General
Investigations Unit {GIU) Detectives Kimberly Garcia, #5494, and Sabrina Orta, #6063,

_ conducted a voluntary-criminal interview with Christina Reid. The audibly-recorded
’) | intorvi_ew was later transcribed.

The following is a brief synopsis of what Christina said:

e :' .- Christina was sitting at the bar, when she observed a guy get shoved against the .-
' bar. Christina ran behind the bar and could not identify who was fighting.

. Christina observed several of the IBMC run over and try to stop the fight.

. Christina said after the fight, it was hard to get the IBMC members to leave.
(Interviews 1V.30) _

At approximately 1019 hours, Garcia and Orta conductéd a voluntary-criminal interview
with Janette Lentini at Moctezuma's Bar. The audlbly—recorded interview was later
transcribed.

The following is a brief synopsis of what Lentini said:

) Lentini was bartending at Moctezuma's Bar at the time of the fight. Lentini said
she asked one of the other employees why the IBMC were allowed to wear their
“colors” in the bar. She was told because they were an LEMC.

“Matthew Murray . 4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
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° Lentini did not see the fight, but saw some glasses “flying through the air,” and

found a large knife had been thrown behind the bar.

) Following the fight, Lentini said she went to each one of the IBMC members and
told them to get out. Lentini said some of them did not acknowledge her.

Approximately 20 minutes later, they left.
(Interviews IV.23)

At approximately 1050 hours, Garcia and Orta conducted a voluntary-criminal interview
with Bruce Reid, at Moctezuma’s Bar. The audibly-recorded interview was later

transcribed.
The fo!lowmg is a brlef synopS|s of what Bruce Reid said:

o Bruce Reid observed [Stafford] talking with [Fessler].
Fessler's patches. Bruce Reid said, “All of a sudden

He thought it was about
it just blew up.” Bruce Reid

described that he saw several IBMC members throwing punches; he could not

specifically identify one person.

e _  Bruce Reid started to grab one of the IBMC members and was yelling for them to
- . .stop. Bruce Reid said one of the IBMC members tried to swing at him.

. Bruce Reid found a knife on the floor, pi:cked it up, and threw it behind the bar.

(Interviews 1V.29)

At approximately 1121 hours, Garcia and Orta conducted a Voluntary-crlmlnal interview
with Mike Bartells at Moctezuma’s Bar. The audibly-recorded interview was later

“transcribed.

The following is a brief synopsis of what Bartelis said:

. Bartells was standing outside of the bar, when he o'bserved something going on
inside the bar. Bartells ran inside and saw people pushing each other back.
Bartells said he saw one of the IBMC members push Adam Hofmann back, and

he (Bartells) got in between them.

° Bartells said they told the IBMC members they had to leave; however, they
seemed reluctant. Bartell's described that [Suttle] told him, “Come on let us stay;
we're going to spend money.” Bartells said [Suttle] had sent the involved person

home.

Sergeant Robert Brunet, #4966
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e Bartells said one of the IBMC members was arguing with “Gary” (Grawey).
[Grawey] told Bartells he tried to break up the fight.

. Bartells said he did not see the actual fight.
(Interviews IV.3)

At approximately 1125 hours, Brown and General Investigations Unit Detective Jason
Henderson, #5618, conducted a voluntary-criminal interview with William Bennett
at Hooligan’s Pub. The audibly-recorded interview was later transcribed. '

The following is a brief synopsis of what Bennett said:

e Suttle had contacted him on a prior date and reserved the back room for the
- IBMC Christmas party.

° Bennett said he has seen the IBMC members in the bar before, and has never
had any issues with them.

. Bennett said several patrons tried to come to the back bar while the IBMC were
’3 having their party and it appeared they were intimidated by the IBMC; a few
. others came back, and ordered a drink, and there were no issues.

SN

e  Bennett said one of the IBMC members had a visible knife and was told to take it
. . off. Bennett said the IBMC member did not want to, but later Bennett did not see
B

® Bennett said after about 2130 hours, some of them seemed fo get a little more
aggressive in their behavior.

. Bennett said one of his employees approached him and said [Borrello] got

—aggressive-with-him;-afterhe-touched-his-wife-—Bennett-talked-to-Suttle-and-told
him if it happened again he (Borrello) was “out.” Bennett said Suttle pulled out a
set of brass knuckles (he thought they were not real), and put them on the table.
A person standing next to Suttle showed Bennett his badge and said, “It's okay,
we're police officers.”

° Bennett said the IBMC started to leave around 2200 hours, and after a while,
some of them returned. '

. Bennett said he learned of the fight at Moctezuma's Bar from one of
Moctezuma’s bartenders. Bennett said he heard a few different variations of
what happened.

.‘.Mert’ltrhew Murray 4608 " 4/19/2013 Sergeant Raobert Brunet, #4966
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. Bennett said he heard someone approached one of the IBMC members in
Moctezuma'’s Bar, and asked him about his patches. Bennett said the IBMC
member told him he did not need to know, and to not touch it.

. Bennett: sai.d that was why he made the “one-percenter” comment to the PPD.

° Bennett said during the Christmas party, no one had to be “cut off’ from drinking,
but when they returned, several had to be “cut off.”

e - Bennett said he talked to Suttle about the fight, and said Suttle “blew [him] off”
and said there was some pushing and shoving.

. Bennett said Suttle was “actually very nice all night long.”

. When the PPD showed up, he allowed them to go to a more quiet location.
(Interviews 1V.4)

At approximately 1301 hours, Garcia and Orta conducted an interview with PPD Officer
Jack Shapiro, #398, at the PPD. The audibly-recorded interview was later transcribed.

' The following is a brief synopsis of what Shapiro said:

° Following the fight at Moctezuma’s Bar, Shapiro responded to Hooligan's Pub,
where he interviewed Suttle and Fessler.

. Shapiro said their answers were very short, and they would not give them (the
PPD) the real name of the person involved, only his nickname: “Top Gun.”

. Shapiro said Suttle and Fessler were "be|ng very disrespectful” to them,
describing Suttle and Fessler would not look at them while being questloned

. Shapiro said Suttle kept trying to change the subject, asking him how long he
had been a police officer, and asking him what his goals were. Shapiro said
Fessler “didn't really want to answer questions, and he’d look away from me.”

. Shapiro said he did not know if they lied to him, but they were being “vague.”

. Shapiro said he called his supervisor, PPD Sergeant Ryan Hobbs, #227, who
responded and questioned Fessler and Suttle. Shapiro said they gave the same
“vague” answers to him, too

(Interviews IV.35)
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At épproximately 1305 hours, Brown and Henderson conducted interview with PPD
Officer David Holmes, #403. The audibly-recorded interview was later transcribed.

The following is a brief synopsis of what Holmes said:

° Holmes responded to the hospital and met with Stafford. Holmes took a
statement from Stafford and his friend Richard Sprague.

o Holmes responded to Moctezuma'’s Bar and interviewed several people, and .
then responded to Hooligan's Pub. Holmes said Shapiro was talking with one of
the “taller” IBMC members when Suttle tapped Holmes on the shoulder and
showed him his badge. Suttle asked Holmes to walk down into the stairwell.
Shapiro followed.

. Holmes said Suttle asked him what was going on, to which, Holmes responded
they were investigating the “assault” at Moctezuma's Bar. Suittle told Holmes, he
“kind of* knew what happened, but only said a kid grabbed one of their guys and
took him away — got into a “tussle.” Suttle told Holmes, he broke up the fight,
grabbed his guys and got out of there. Suttle said he sent the involved person

\/) home.

. The PPD officers told Suttle they needed the names of those involved. Holmes
said Fessler seemed upset that he was there and said, "Why am | here?”

« Suttle told them the name of the person was “po Gun” but did not know his real
name. Holmes thought Fessler and Suttle were being “vague on purpose.”

° Holmes said Suttle and Fessler both seamed intoxicated; Fessler more so.
(Interviews IV.19) ' -

At-approximately-1317-hours,-Garcia-and-Orta-conducted-an-interview-with-Hobbs-at

the PPD. The audibly-recorded interview was later transcribed. -
The following is a brief synopsis of what Hobbs said:

. Hobbs received a telephone call from Shapiro advising him of the fight, and that
Suttle and Fessler could not tell the PPD who was involved in the fight.

® Hobbs responded and spoke with Suttle who said someone grabbed Fessler’s
vest and “Top Gun” (Greg Kaufmann) pushed him away and got into a “tussle.”

1.

Suttle said he would call Hobbs later and give him “Top Gun's” real name.

ite up
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. Hobbs said Suttle told him Reinhardt was there, but he told him to leave, and
Suttle was “persistent” that he did not want the YCSO notified.

® Suttle asked Hobbs several times, if the IBMC coujd pay for [Stafford’s] medical

bills. -

. Hobbs said he spoke to Fessler, who said he did not know why he needed to be
there. Hobbs said Fessler, “wasn't really wanting to speak.” Fessler described
how [Stafford] grabbed his vest, and then one of the IBMC members pushed him
away. Fessler told Hobbs they got into a fight, and that was all he knew.

. Hobbs asked Fessler if he knew who “Top Gun” was, and Fessler said “no.”

. Hobbs said Suttle and Fessler were being “vague and evasive.”

(Interviews IV.17)

At approximately 1337 hours, Garcia and Orta conducted an Entérview with PPD Officer
Ryan Haley, #401, at the PPD. The audibly-recorded interview was later transcribed.

The following is a brief synopsis of what Haley said:

° Haley responded to Hooligan’s Pub following the fight. Haley did not hear the

interviews with Suttle and Fessler.

° .While Hobbs was taking pictures of Suttie, Suttle told Haley to “calm down™ and
that he was the narcotics commander. Haley said Suttle's demeanor was

“cocky.”
(Interviews IV.16)

On Thursday, January 3, 2013, Murray, Brown, Garcia and Orté flew to Laughlin,

Nevada.-and-conducted voluntary-criminalinterviews with IBMC members Troy Teske,

and Bryce Bigelow. Garcia and Orta interviewed Teske, and Murray and Brown -
interviewed Bigelow. The interviews were conducted in offices within the Laughlin
Airport terminal. The interviews were audibly recorded and later franscribed.

The following is a brief synopsis of what Bigelow said:

. Following the Christmas party at Hooligan’s Pub, he, Reinhardt, Chris Alonzo
and Tyran Payne (and_their significant others), went to Scottie’s Bar.

Supervi
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. They stayed at Scottie’s for a short period and then went back to Hooligan's Pub,
where they saw several other IBMC members. Bigelow claimed he did not see
Amato.
e Bigelow heard someone talk about a “ruckus” but did not know any details.
. The following day, during breakfast at the hotel, Bigelow said he overheard

- conversation that [Stafford] was making fun of the way Fessler danced, and
Fessler walked away. [Stafford] approached Fesslertwo more times, continued

- to make fun of him and put his finger on Fessler's vest, saying things like,

. “What's this shit?” Amato told [Stafford] to leave, [Stafford] took a swing at
Amato, and Amato hit him in the nose.

e . Greg Kaufmann told Bigelow he was stabbed in the leg by a guy in a wheel chaif;
“however, it was a minor wound. Bigelow said Greg Kaufmann was prone to
telling stories, however.

. Bigelow did not know the names of all the members; however, he had access to
the IBMC roster, from which he identified each of the members. Addltlonally, he
o > emailed the roster to Murray.
N (Interviews IV.5)

The following is a brief synopsis of what Teske said:
. Teske became very intoxicated during the Christmas party. -
° After the Christmas party, he and his significant other went to Moctezuma’s Bar.

Teske recalled going to the back of the bar and talking with Marc Schmldt
although other IBMC members were at the bar, too.

. Teske—re-cal—ledﬂa-veryo-neﬁay'rng—t-he—y—hadﬁﬁﬂe&vé—Meetez—u-m—ais—B-a-r,—bu-t—hed-id
not know why. Teske did not know there had been a fight.

. Teske was told the following day about the fight, and comments were made to
him that he and Fessler were very drunk. Teske heard someone was messing
with Fessler, and grabbed his “colors.”

° Teske’s opinion was that someone was either trying to set them up, or was very
“stupid” and talked about outlaw motorcycle clubs trying to “set up” other clubs.

Sergeant Robert Brunet, #4966 ]
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" Teske said “other brothers” intervened, because Fessler was too drunk to defend
himself. Teske heard it was Amato and possibly Greg Kaufmann who were

involved in the fight.

(Interviews IV.41)

Following the interviews, Murray, Brown, Garcia and Orta flew to Prescott. Murray and
Brown interviewed Schmidt, Suttle and Fessler. Garcia and Orta interviewed Jason
Kaufman, and Payne. The voluntary-criminal interviews were conducted in the Prescott
DPS office, located at 1111 Commerce Drive, Prescott, Arizona. The interviews were
audibly recorded and later transcribed.

The following is a brief”synopsis of what Schmidt said:

Schmidt did not know the names of all of the IBMC members.

Following the Christmas party, he and several other IBMC members went to
Moctezuma's bar.

Schmidt and his wife were at the back of the bar talking with the bartender.
A female approached them and told them they needed to leave. They started to

walk out and then someone told them they could stay, so they went to the same
back bar. Then someone else, possibly Frank Mendoza, told them they had to

. leave, which they did, and they walked back to Hooligan’s Pub.

Schmidt said he did not know about the fight until after he went back to
Hooligan's Pub.

Schmidt was told that [Stafford] approached Fessler, grabbed his “cuis” asking
him what they were about. Fessler stepped back and told [Stafford] to sit down

and-mind-his-ownbusiness;and-then-someone-started-swinging-and-semeboedy
got punched. Schmidt was aiso told Amato hit someone while at Moctezuma’s
Bar. - - o

Schmidt said he never talked to Amato about the fight.

Schmidt said the following day, either Suttle or Fessler said Greg Kaufmann was
stabbed in the leg with a fork or knife, by a guy in a wheelchalr Schmidt did not
know if that was true.

(Interviews 1V.34)
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The following is a brief synopsis of what Suttle said:

) Following the Christmas party, he and several IBMC members went to
Moctezuma'’s Bar. :

° Suttle said security asked for his identification, and may have seen his badge
when he opened his wallet. Suttle said the door security saw his badge and
said, “Oh, you guys are cops. Go ahead and go.”

. Suttle said he went to the back bar and was dancing with his wife. Suttle sald he

recalled Camacho and Schmidt were in the back bar, too. Sutt!e said he felt
intoxicated.
e  Suttle said he noticed a commotion toward the front of the bar, and heard

someone say there was a fight. Suttle said he observed Greg Kaufmann “chest
bump” someone. Suttle said Greg Kaufmann and [Hofmann] were like “two bulls
charging each other.”

. Suttle said he got in between Greg Kaufmann and [Hofmann] and asked him
/ j “what the hell” he was doing. Suttle said Greg Kaufmann looked at him, without
& saying anything.

. Suttle said he told Greg Kaufmann, "You need to get the hell out of here. What
' ~ the hell's wrong with you?" Suttle said if he had seen Greg Kaufmann hit
anyone, then he would have made him stay there. Suttle said Greg Kaufmann
left the bar, and he did not see him for the rest of the nlght

e Suttle said he later saw [Hofmann] behind the bar.
e  Suttle said he did not see Fessler or Amato.
« Suttle said one of the bouncers approached him and asked if they could go

~ outside to talk. Suttle said the bouncer informed him what happened, and Suttle

. asked him if they needed to leave. The bouncer told him he would find out. The

" bouncer returned and told him the female bar tender was “freaking out” so Suttle
decided they would leave.

® Suttle said he did not recall seeing Fessler until they were interviewed by the
PPD
D) Suttle said as they were Ieaving', Greg Kaufmann came up to him, from “out of

nowhere” and asked him to retrieve his knife from the bouncers. Suttle said he

De : : ey
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. retrieved Greg Kaufmann’s knife and handed it back to him, and Greg Kaufmann =~

walked away.

° Suttle said he went back to Hooligan’s Pub. While there, the manager
approached him and said the PPD were going to arrive. Suttle told him to have

the PPD talk to him (Suttle).

° Suttle said he recalled other IBMC members at Hooligan's Pub;-bﬁt was paying
more attention to his wife, and did not recall everyone who was there.

. Suttle said when the PPD arrived, he was advised [Stafford] had a broken nose.
Suttle said he asked the PPD officer, “From a chest bump?”

e Suttle said he told the PPD officers someone grabbed Fessler's vest; but was not
' sure who told him that information. Suttle said it might have been the. manager
of Hooligan’s Pub (Bennett), who told him that mformatuon

. Suttle said he told the PPD officers “Top Gun” was involved, and did not know
his real name. Suttle initially said he told the PPD officers he would get his name
and call them, and then he said the PPD never called him to get [Greg '

Kaufmann’s] name.

° When asked about Reinhardt’s presence, and sending him home, Suttle said he
thought the PPD officers asked him if Reinhardt was there, and he told them -
“no.” Suttle said he did not recall Reinhardt at Moctezuma’s Bar, and he dld not

tell Reinhardt to “get out of there.”

* Suttle said he did not know Fessler had gone back to Hooligan's Pub and the
first time he really noticed Fessler was there, and the first contact he had with
Fessler, was when they were talking with the PPD.

° Suttle did not recall displaying any brass knuckies, but admltted he may have
some with him that night.

. Suttle said he was considering leaving the club, because he had given his life to

“God.”

| “(Interviews 1V.40)

The following is a brief synopsis of what Fessler said:

"o . Following the Christmas party he tried to get into Matt's Saloon; hewever, several
IBMC members came out and said Matt's did not allow “colors” and were asked
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o leave. Fessler asked Matt's security to contact the manager, as they had
been allowed to go in before. Security was unable to contact the manager, and
the IBMC members went to Moctezuma's Bar. :

e - Fesslers sister went outside; Fessler stood near the center of the bar waiting for
her to return. [Stafford] approached him, ran his finger “up and down” his “cut”
and asked, “What's this shit about? What's all this shit?” while pointing to
different patches on his vest.

° Fessler could not say Stafford actually touched his vest, but said Stafford’s finger
was so close to his vest, he couid not slide a piece of paper between Stafford’s
finger and the vest. ' ' '

. Fessler told [Stafford] to “not worry about it” and to “step off.” Fessler recalied
his wife was standing next to him, and his sister had returned and asked
[Stafford] what he said. Fessler said [Stafford] got closer to him, about an inch
from his face, grabbed his vest and “flicked it" up toward his face.

. Fessler said his wife stepped in between him and [Stafford] and pushed him
(Fessler) back. Fessler heard someone say “no, no, no, back off” and then
someone grabbed [Stafford] and “whisked him away.”

° Fessler said he did not know who “whisked” Stafford away. He could not tell if it
was an |BMC member or a bouncer, or scmeone else. Fessler said he did not
see anyone get hit, because his wife had gotten in between them, and he got
turned around. Fessler said he did see “somewhat of a commotion.”

° Fessler said he did not know anyone got hit until after they went back to
Hooligan's Pub, and the PPD showed up. :

F—es—sler—sa-id—he—te-ld-therF_’ED__[Siaffmd]ﬂas running his fingers on his (Fessler's)

vest, and then he flicked his vest, Fessler told him to back off, and somebody
took [Stafford] away. Fessler said the PPD informed him Stafford had a broken
nose, and that was the first time he knew someone “got punched in the face.”

. Fessler heard Suttle tell the PPD he did not see the fight happen, but did see
Greg Kaufmann “chest bumping” with someone. Fessler heard Suttle tell the
PPD he told Greg Kaufmann to “get out of there.” :

. Fessler said the following day his wife told him Amato was the one who pushed
Stafford away from him. Fessler also heard Greg Kaufmann say he got “stuck”
in the leg by a guy in a wheelchair. Fessler thought he got “stuck” with a fork.
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° Suttle told Fessler that he observed Greg Kaufmann “chest to chest” with a
bouncer and Suttle walked up to Greg Kaufmann, and told him to leave.

Y Fessler said he did not know the names of all the !BMC members
(Interviews IV.13) ' : =

The foilowing is a brief synopsis of what Payne said:

® Payne was not a very active member of the IBMC -and did not know everyone S
name. _
* Following the Christmas barty, he and his wife, and several other IBMC

members, went to Scottie’s Bar. ‘After leaving Scottie’s Bar, they went back to
Hooligan’s Pub. Payne did not go to Moctezuma’s Bar.

. Payne said he was very intoxicated.
® Payne said he heard something about fhe fight, but “no real details.” Payne said
() most of his information came from the news, and some from his wife and from
text messages. Payne said he did not want to know the details.

(Interviews IV.27)
 The following is a brief synopsis of what Jason Kaufman said:

. Following the Christmas party, Jason Kaufman, his wife, and several other IBMC
members went fo Moctezuma’s Bar. Kaufman said he went to the bathroom,
came out and ordered a drink and heard “fight.” Lo

e  Jason Kaufman_ went over to where he saw other IBMC members, but did not
—seeanyone fighting; the fight was-over—JasonKaufman-watked-to-the-front-of ——
the bar, and then to the back of the bar where his wife was.

e  Jason Kaufman’s wife told him Greg Kaufmann ran out the back door. Jason
Kaufman went out the back door to look for him, but did not see him.

. Amato told Jason Kaufman that [Stafford] grabbed Fessler's vest, or put hands
on him, and he (Amato) grabbed [Stafford] and hit him. :

. Bar personnel initially told them they had to leave, and then said they could stay.
Jason Kaufman's wife said she wanted to leave, so they left.
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. Days later, Jason Kaufman became aware the fight had been made public, and
he advised Fessler. Fessler fold him he did not hit anyone, nor did he sce
anything. '
. Jason Kaufman said he had a text-message conversation with Amato, who said

someone grabbed Fessler, so he hit him.

. Fessler told Jason Kaufman, (at a later date) that [Stafford] was “running his
fingers” over his vest. _

o Jason Kaufman said Suttle told him, during a telephone call, that [Stafford] had
approached Fessler three times, making fun of the way he was dancing.

(Interviews 1V.21)

Note: Because detectives had yet to identify the IBMC members present during

' the party, detectives utilized a photo, taken of the IBMC during the
Christmas party, and posted to the internet. Detectives had each person
identify each of the people in the photo. It should be noted, most of the
IBMC members did not know the real names of each member, and utilized

7 a club roster.

Detectives asked the involved persons to contact their cellular provider
and see if they could provide text messages, sent and received, from their

phones.

Several of the people interviewed said Amato was involved in a fight in a
casino/bar in Reno, Nevada, during a national IBMC motorcycle “run” in
the summer of 2012. Allegedly, an unknown patron grabbed the “buit” of
a member's wife or girifriend and Amato hit the person. Because of that,
Amato was given a “Rocky Marciano” patch for his vest. Additionally,

Ama—te—w—asip-remc—)-tedlto-Sergeant_at_Atms,_J::luring an IBMC “run” ata
later date.

On that same date (January 3, 2013) Murray received a voice mail from Bigelow
indicating his cellular provider could not bring up the text message data.

On Tuesday, January 8, 2013, Murray contacted Fessler and asked for contact
information for his wife and sister. Fessler said he was not comfortable about getting
his family involved. Murray told Fessler, that although they could refuse to participate in
an interview, they were witnesses to the fight, and Murray would like the opportunity to
interview them. Fessler agreed to give them Murray's contact information.. -

obert Brunet, #4966
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On Wednesday, January 9, 2013, Murray received a Maricopa County Superior Court
Subpoena Duces Tecum, #575 GJ 233 - 001, for Stafford’s medical records for
treatment received as a result of the flght and gave it to Brown to serve.

On Thursday, January 10, 2013, at apprOXEmater 1011 hours, Brown and White
conducted a voluntary interview with Royalton Cornelius at a McDonald’s in Camp
-Verde, Arizona. The audibly-recorded interview was later transcribed.

The following is a brief synopsis. of what Cornelius said:
. Cornelius was working as Moctezuma’s Bar security at the time of the fight.

) Cornelius was standing at the back of the bar, when he observed a commotion
toward the front of the bar. Cornelius ran to the front and observed one of the
IBMC members “pounding” someone’s face. Cornelius said he saw him go to
the ground, and he (Cornelius) got in between the IBMC and [Stafford].

e - Cornelius identified Amato as the person who hit Stafford.

/”) ° Cornelius said one of the IBMC members said [Stafford] grabbed his vest for “no
“reason.” Comelius heard one of the patrons say [Stafford] was only asking
about their patches. Cornelius thought the IBMC was trying to “lie their way out.”

° Cornelius said [Amato] Was really aggressive asking him, “Who the fuck are
you?" Cornelius told him he was security. Cornelius said he was wearing a shirt
that read “Security” under his jacket, and he pulled it back to show them. -

e - After the fight, the IBMC were asked to leave. Cornelius said they understood
and left “peacefully.”
(Interviews IV.8)

At approximately 1310 hours, Brown and SIU Detective Peter White, #4932, conducted
a voluntary-criminal interview with James Sutherland, at Moctezuma'’s Bar. The
a_udlbly-recorded interview was later transcribed.

The following is a brief synopsis of what Sutherland said:

. Sutherland was working front-door security at Moctezuma’s Bar, when the IBMC
members arrived (following the Christmas party).

e Sutherland said they normally do not let people in who are wearing “colors.”
Sutherland initially said he allowed the IBMC members in, because they “flashed

Sergeant Robert Brunet, #4966
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" [him] all their badges.” Sutherland later said one of the females in the group, did

not have her Identification, and [Suttle] showed his badge, and said she was “of
age.ll

Sutherland said he asked most people for identification, and whé:ri [Suttle]
showed his, he did not see his badge. After asking for the female’s identification,
was when [Suttle] showed him his badge.

Sutherland said one of the IBMC members (Greg Kaufmann) had a large knife
on his side. Sutherland told him he could not go into the bar with it, and would
have to leave it-with him (Sutherland). Sutherland said [Greg Kaufmann] had no
problem with it and handed it to him.

Approximately -10 minutes later, Sutherland observed a commotion in the bar,
and he observed [Stafford] being dragged out of the bar, with a “bone sticking
out his cheek” and said his nose was “cranked to the side” and bleeding.

Sutherland said following the fight, [Fessler] came outside and asked if he
worked there. Sutherland replied in the affirmative, and [Fessler] said, “Well, |
just want to let you know, you guys are all fucking pussies.”

Sutherland said a few other IBMC members (Sutherland tdentlfled Mark Boan as
one) came outside and said they were going home.

- (Interviews IV.39)

At approxrmate!y 1353 hours Brown and Whlte conducted a volij'ntary-criminal

later transcnbed

The following is a brief synopsis of what Lieber said:

" Lieber was working at Moctezuma's at the time of the fight. He was standing

outside smoking a cigarette, and he heard there was a fight inside.

Lieber saw [Stafford] was on the fioor and several people were trying to hold
back IBMC members. Lieber said a couple of people helped [Stafford] to his
feet, and observed blood down the front of him. Lieber said [Stafford] was not
walking on his own.

Lieber said [Amato] was very “aggressive” and thought he was going to get into a
fight with another patron (Gary Grawey) who stood up and said, “That’s not right,
he's just a little kid.” Lieber said he had to try and calm [Grawey] down as well.

“Matthew Murray 4608 ~4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
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. Lieber said [Amato] told him he hit someone and was “grabbing his hand.”
Lieber said [Amato] had a ring on his right hand.

. Lieber said they told the IBMC they had to get the person responsible out of the
bar, but the rest of them could stay. Lieber said it was later determmed they all
had to go.

(Interviews IV.24)

At approximately 1610 hours, Brown and White conducted a voluntary-interview with
Hofmann at Moctezuma's Bar. The audibly-recorded interview was later transcribed. |

The following is a brief synopsis of what Hofmann said:

e ‘Hofmann was near the cash register by the door, when he saw a drink go “flying - -

by.” Hofmann ran around the bar and observed an iBMC member hitting
someone. Hofmann attempted to pull the IBMC member (Greg Kaufmann) off,
and he turned around and came at him. Hofmann said it appeared he reached
“for something in his vest.

° Hofmann said he put his hands up and backed up. Hofmann said [Greg
- Kaufmann] kept calling him a “mother fucker” and said “do you want to touch me
again?” Hofmann told him he was the bar tender and he was trying to break up

the fight.
] Hofmann did not see any weapons, but knew a knife was found on the floor.
e  Hofmann said bar personnel decided to kick the IBMC out. Hofmann called

Hooligan's Pub to let them know what happened.
(Interwews IV.19)

- Medical Center located at 1003 Willow Creek Road Prescott Anzona Murray

received the medical records at a later date (January 23, 2013). In general, Stafford's
findings were consistent with a nasal fracture, and a potential concussion.
(Supportive Documents V.5)

On that same date (January 10, 2013) Murray received a telephone call from Fessler,
who advised he contacted his cellular provider; however, nothing (regarding text
messages) was available. Murray asked Fessler if he would forward the text
messages. Fessler advised he deleted all his text messages and photos after his
interview with the SIU.

“Matthew Murray 2608 4/19/2013 Sergeant Robert Brunet, #4966
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' Feés!er also said he spoke with his wife and sister, and-neither wanted to participate in

an interview; however, they agreed to write a “factual statement” and forward it to
Murray.

At approximately 1700 hours, SIU Detectives Carlos Contreras, #4133, and Tonya
Noah, #6329, sent letters of preservation to the known cellular providers of the IBMC
members. The dates of the requested preservation were from December 22, 2012 o
January 22, 2013) :
(Supportive Documents V.6)

On Friday, January 11, 2013, SIU Sergeant Robert Brunet, #4966, contaCted the Reno
(Nevada) Police Department (RPD), in an attempt to locate any information regardlng
Amato’s alleged fight at a casino/bar.

On Monday, January 14, 2013, Brunet advised he spoke with RPD Detective Debbie
Titterinton, regarding Amato’s alleged fight in Reno, Nevada. Brunet was advised there
were no police reports associated with Amato; however, many of the bikers rode to
Tahoe, California, and Titterinton would follow up with the Tahoe Police Department.

On Tuesday January 15, 2013, at approximately 1803 hours, Brown and Noah
conducted a voluntary-criminal interview with Lindsay Fox, at Hooligan’s Pub. The
audibly-recorded interview was later transcribed.

The following is a brief synopsis of what_Fox said: -

. Fox was bartending in the back bar during the IBMC’s Christmas party.

° Fox said she did not have any problems with the IBMC members, and described
them as “cheerful” and “happy.” Fox said they were excited to be together.

Fexsa—id—thef)n-IyJ(hing—sheﬂo-t-iced—wa-&tha%wh_efhé—fevaa—tmﬂ&tri-ed%ﬁ@o—tﬁ—t-he
back bar, four or five of the IBMC members “overly asked” them to leave.
(Interviews IV.15) :

At approximately 1835 hours, Brown and Noah conducted a voluntary-criminal interview
with Alexander Kirwan at Hooligan’s Pub. The audibly-recorded interview was later
transcribed.

The following is a brief synopsis of what Kirwan said:
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. Kirwan was working at Hooligan's Pub at the time of the IBMC Christmas party.
Kirwan described the IBMC as “rambunctious.” Kirwan said they appeared
excited they were having their party, but he did not observe any problems.

. Kirwan said a couple of patrons tried to come into the back bar, during the party
and some of the IBMC members told them to leave. Kirwan said they could have
been “nicer” about it, and thought they “scared the hell” out of the patrons.
Kirwan said they ‘were courteous to a degree,” but said they acted like a

° Kirwan said he heard about the fight at Moctezuma's Bar, and after the fight a
few of the IBMC members retumed. Kirwan said the PPD arrived and had a
“private meeting” with a couple of the IBMC members.

° Kirwan said the IBMC members scared some of the other patrons, not because
they did anything wrong, but most of them had learned they were an LEMC.
(Interviews IV.20)

- At approximately 1908 hours, Brown and Noah conducted a voluntary-criminal interview
/fj with Jason Rogers at Hooligan’s Pub. The audibly-recorded interview was later -~
K transcribed.
‘The following is a brief synopsis of what Rogers said:

| o Rogers was working at Hooligan’s Pub, as the Sound Engineer.

° Rogers had seen IBMC members in the bar before, and had never seen any
problems with them. Rogers said they (IBMC) had always been “very respectful”
to them in the past.

-Regers-deseribed-the-IBMGC's-demeanor-as-‘jovial~the-night-of-the-party

(December 22, 2012).

. Rogers said he had to get into an office, where sound equipment was located,
and two people (not wearing any “colors”) were standing in front of the door.
Rogers put his hand on the female’s shoulder and said “excuse me, could | get
by?” Rogers said her significant other (Mike Borrello), pulled her to the side and

“shoved” him. Rogers said [Borrello] said somethlng to the effect of. “What's
your problem? Don't touch my fucking woman.”

° Rogers explained to [Borrello] he needed to get into the offlce and said [Borrello]
“backed down a little bit” and walked off.

ay 4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
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Rogers brought it fo the attention of the bar’s general manager, Porter Bennett,
and they brought it to the attention of [Suttle]. Rogers said he later saw [Suttle]
talking to [Borrello].

Rogers said although there were no more problems, the IBMC were acting like
“one-percenters.” ‘Rogers said if “you didn't know they were a police-affiliated
gang, you would think they were a Hell's Angels supporter...”

(Inteviews IV,33)

On Wednesday, January 16, 2013, Murray received statements, via email; from
Fessler's wife, Charyn Fessler, and sister, Shawna'Trapani.

The following is a brief synopsis of what Charyn Fessler wrote:

She observed [Stafford] “roughly touchmg Fessler s vest, asking him, “What's all
this shit?” Fessler told him to back off. .

[Stafford] stepped closer to Fessler, grabbed and “flicked’ Fessler's vest into his
face. Charyn Fessler then stepped between [Stafford} and Fessler, put her

~ -hands on Fessler's chest and asked him to go to the back of the bar with her.
- Charyn Fessler noticed Amato standing behind Fessler.

Charyri Fessler felt she was going to fall over her _husband., -and moved to the
side of him and walked toward the back of the bar. .

Charyn Fessler locked back, but could not tell “who was in the chaos.” She told
Jason Kaufman to “check on whatever was going on.” She and Fessler went to
the back bar, and ordered drinks.

Inltlally they were told they had to Ieave and then they were told they could go

hac

MO III

(Interviews 1V.12)

The following is a brief synopsis of what Trapani wrote:

Trapani went outside the bar fo her vehicle. When she returned, she obseNed
[Stafford] standing very close to Fessler and running his finger “up and down” the
left side of Fessler's vest. o

Trapani heard [Stafford] ask, “What is all this shit?” while poking at the patches
on Fessler's vest. :

Matthow Murray 4608 4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
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° Fessler told Stafford something to the effect of “step away, move along” and
Stafford stepped closer to him and something to the effect of “Why do you have
to be like that? I'm just trying to ask you a question.” [Stafford] then “flicked” at
Fessler's vest.

° Trapani-and Charyn Fés_sler moved Fessler backward. An unknown person
pushed [Satfford] back. Trapani did not know if it was an IBMC member,
bouncer or one of [Stafford’s] friends.

e - When Trapani tumed back, she observed an altercation and could see the back
of one of the IBMC member's vest, but could not tell if he was involved.
(Interviews IV.42)

- On Thursday, January 17, 2013, Murray contacted the DPS Fingerprint Unit, and
inquired if Greg Kaufmann and Amato had latent prints on file. Murray was advised
Greg Kaufmann had two sets on file: one for a misdemeanor arrest; the other from his
employment application. Amato did not have any [atent prints on file.

Murray took the knife (evidence item 403-002) found on the floor of Moctezuma’s Bar,
by owner Bruce Reid, to the DPS Photo Lab, had it photographed, and then submitted it
N ~ to the DPS Central Regional Property and Evidence (CRPE) section for latent print

. examination.

)

Note Throughout the investigation, SIU detectives had been reviewing
surveillance video. Specifically in the video (evidence item 403-003; disc
- C; #1222123) obtained from Moctezuma’s Bar, which showed a portion of
the fight, Greg Kaufmann was depicted with a dark object in his right
hand, as he started involving himself in the fight. Toward the end of the
fight, the object was not seen in Greg Kaufmann's hand, and Reid was
seen picking up something from the floor, where Greg Kaufmann had

been;-and-putit-on-the-bar—DPuring Reid’'s-interview; he-said-he-found-a
- large knife, threw it behind the bar, and later fransferred it to the PPD.

At approximately 1403 hours, Murray spoke with Stafford, via telephone and conducted
a telephonic interview with him. Stafford provided much of the same information as he
did with Agent Brown.

(Interviews IV.37)

On Monday, January 21, 2013, Murray completed four search warrants for cell phone
records for the known IBMC members, and submitted them to the Maricopa County
Superior Court. On that same date, Murray received a telephone call from Judge Julia
Lopez. Lopez “swore in” Murray, and then advised she signed the search warrants
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(2013-000656, 2013-000657, 2013-000658 and 2013-000659).
(SuppOﬁrtive Documents V.7, V.8, V.9, V.10)

On Tuesday, January 22, 2013, Murray spoke with Contreras, who said he received the
search warrants from the court and he and Noah faxed them to the respective cell
phone carriers (Sprint, AT&T, Cellco d/b/a Verizon and T-Mobile). Murray was later
advised the fax numbers for Cellco (Verizon) had failed and several attempts were
made before succeeding.

(Supportive Documents V.11)

On January 23, 2013, Murray completed the search warrant returns and submitted
them to the court. Murray also received Stafford’s medical records, from the Maricopa
County Attorney’s Office, and returned the Grand Jury Subpoena to the Grand Jury
Center. s

Murray received a voicemail from Fessler, requesting a return call. When Murray spoke
to Fessler, he said he learned information about Stafford, and brought it to the attention
of his supervisor. Fessler said his supervisor gave him permission to pass the
information to Murray, which was that Stafford had been arrested by the Prescott Valley

<3 Police Department (PVPD) in 2009, for an alcohol violation. During the investigation,

- an improvised explosive device (IED) was located in the vehicle Stafford was driving.
The end result was the owner of the vehicle admitted ownership of the IED, detonated
by the DPS Explosive QOrdinance Detail, and Stafford was cited and released. Fessler
said he was the PVPD incident commander for the incident.

Fessler also said one of his assistants found a Facebook picture of Stafford, who
posted a picture of the injuries to his face and made comments about them (the IBMC)
being “pussies,” and could not fight one-on-one. Additionally, one of Stafford’s friends
commented that as soon as the fight broke out, he started throwing punches. Fessler
thought the Facebook posting had been taken down, and provided Murray with the

contactinformationforthe-PVPB-Public Records-Unit:

Murray then contacted the PVPD Public Records Unit and requested a copy of the
Stafford incident involving the IED.
(Supportive Documents V.12)

Murray contacted PVPD Police Assistant Candace McLhaney, via telephone.
McLhaney said after the media release of Stafford’s name and photo, she located his
Facebook account, and photo of him with the bruised face. McLhaney said she tried to
save it; however, she was unsuccessful, and the postings had since been taken down.

-Detective Name ’ up
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McLhaney said “friends” posted questions, asking Stafford, how it happened, and
another “friend” posted how Stafford was attacked from behind. Stafford replied that he
was involved in a fight, the people who attacked him were “pussies,” and that he wished
he could have seen who hit him. McLhaney said the last comment from a “friend” was
that “...it was all fun,” and Stafford’s reply was that “...it was fun.” McLhaney said it
appeared they were all maklng light of the situation.

Brunet advised Murray he was contacted by Titterinton, who advised there were no
police reports from the Tahoe Police Department {TPD), regardmg Amato’s alleged
fight.

On Thursday, January 24, 2013, at approximately 1436 hours, Murray and Brown
conducted a voluntary-criminal interview with Frank Mendoza at the SIU office.: The
“interview was audibly recorded and later transcribed.

. The following is a brief synopsis of what Mendoza said:
° Following the Christmas party, Mendoza and several other IBMC members went

to Moctezuma’s Bar. Mendoza thought he saw someone show their badge to
- the door security and heard conversation about the IBMC being there in the past.

;{r‘/—‘\

® - Mendoza (and his significant other) went to the back of the bar. While back
there, a bar employee told them they had to leave. Mendoza saw Amato and
-asked him what happened. Amato said he hit someone and something about his = -
knuckles. Mendoza observed Amato’s hand, which was scraped. Mendoza
descnbed Amato had an iron-cross type ring on the scraped hand, and thought it
was Amato’s right hand.

. Mendoza said he did not see the fight.

Mendoza was-tnclear-as-to-the sequence-of events;-and-thought the PPD

showed up while they were at Hooligan's Pub the first time. Mendoza did not
initially realize he had gone to Hooligan’s Pub following the fight. Mendoza said
he was having troubles with his significant other.

. Mendoza said Stafford probably recognized some of the IBMC members {as
being involved in his 2009 arrest] and “that’s when the shit started.”

. Mendoza heard that Greg Kaufmann was involved in the fight, may have been bit
and or stabbed, but did not know o what extent.
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. Mendoza was unsure if some of the information he provided was f_f_o'm memory, -
or from reading the news about it.
(Interviews 1V.26)

On Friday, January 25, 2013, at approximately 1102 hours, Murray and Brbw_n
conducted a voluntary-criminal interview with Mike Borrello at the SIU office. The
audibly-recorded interview was later transcribed.

The following is a brief synopsis of what Borrello said:

. Borrello was invited to join the IBMC by Amato. Borrello attended a few
motorcycle rides, and was invited to attend the IBMC Christmas party. While at
Hooligan's Pub, Borrello was offered an “application” to join the club.

. While at Hooligan's Pub, an employee pushed his wife aside, without saying
anything. Borrello told him to not put his hands on his wife, and if he needed her
to move, to ask. Borrello said he did not threaten, or swear at the employee.

. Foliowing the Christmas party, Borrello went to Moctezuma's Bar with several
other IBMC members.

° Borrello was in the back, when Mendoza came to the back of the bar and said
we” got into a fight and they all had to leave. Mendoza said Amato punched
someone, an_d they had to leave.

" Borrello-asked Amato what happened (at Moctezuma’s Bar) and he said

[Stafford] grabbed Fessler's vest and then went after Amato, so he “stopped”
him. Amato said “supposedly” three guys “jumped” Greg Kaufmann, and then
they were all kicked out.

While-standing-outside of Moctezuma’s-Bar, Borrello-asked Amato-what

happened. Amato said [Staﬁ’ord] tried to grab Fessler. Amato told him to leave;
however, he kept “coming” and tried to grab him (Amato), so he punched
[Stafford] in the nose.

. Borrello said he did not see the fight, and did not know the whole story.

. They all left Moctezuma’s Bar and went back to Hooligan's Pub. While there, he
observed Fessler and Suttle go toward the back of the bar with the PPD officers.
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. Borrello said he spoke with Amato (days) after the incident, and Amato said
[Stafford] tried to grab him and he (Amato) “dealt with him...punched him.”
(Interviews IV.6)

At approximately 1638 hours, Murray and Brown conducted a voluntary-criminal
interview with Camacho at his residence. The audibly-recorded interview was later
transcribed.

The following is a brief synopsis of what Camacho said:

) Following the Christmas party, Camacho and several other IBMC members tried
to go into Matt's Saloon; however, they were not allowed because of their
“colors.”

. While dancing at Moctezuma’s Bar, Camacho heard a commotion behind him.

Camacho turned around and saw possibly two IBMC members; possibly Fessler
and Greg Kaufmann, near the commotion. Camacho said it appeared they were

surrounded.
O e Camacho noticed two or thréee individuals “bowed up” around Greg Kaufmann.
: Camacho put himself between them to break it up. Camacho said no one was

“throwing blows.”

: ) Camacho said an unknown person, not an IBMC member, was.“mad_ dogging,”
B describing that he was angry and wanted to do something. The bouncers
intervened and made sure no one did anything else.

) Camacho said he did not see what Fessler did, because he saw Greg Kaufmann
had several people who were “about to get in his face.”

—Gamacho-thought-Suttle-ran-up-behind-him;-but-did-not-leok-to-see-what-he-did-

° Camacho said he went back to dancing, and shortly thereafier, Jason Kaufman
~ told them they were being kicked out of the bar, because one of the bartenders
was "freaking out.” Jason Kaufman also said someone had been “struck.”

. Camacho said he also learned, he thought from Fessler, that [Stafford] tried to
put his “hands on him,” and Fessler put his hands up and told [Stafford] he
needed to “back away.” Fessler told Camacho that it appeared [Stafford] “made
a gesture to come at him again,” and one of the other IBMC members stepped
in. Camacho was not sure, but thought the conversation took place in
Moctezuma's Bar.
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. Camacho said they had conversations with the bouncers who told them they
“were good” (meaning they could stay). Ultimately, the IBMC left.

. Camacho said he “laughed” about getting kicked out, because Sutile was

shaking hands with people in the bar.

| . The IBMC members left Moctezuma’s Bar and went back to Hooligan’s Pub.

While there, he observed the PPD arrive and talk with Suttle.
(Interviews IV.7)

On Wednesday, January 30, 2013, Murray received a call from DPS Criminalist Eric
Ray, #7011. Ray said he was unable to identify Greg Kaufmann’'s fingerprints on the
Spartan knife (evidence item 403- 002) (Murray later received the SClentifIC
Examination Report.) e
(Supportive Documents V.13)

On Thursday, January 31, 2013, Murray received an email packet from Verizon with
text messages from January 18, 2013'to January 21, 2013, for the following IBMC
members: Borrello, Mendoza, Greg Kaufmann, Fessler, Jason Kaufman and
Camacho. (McBumey was included in the email packet; however, no messages were
found in the search.) Murray also received packets from the other cellular providers;
however, none of the others kept any of the data, and Murray was informed Verizon
only kept data for three days, and letters of preservation were only valid for a three-day
period, and could not be used for post-date data.

Murray reviewed the documents and did not obtain any information in furtherance of
any criminal activity, germane to the criminal investigation, except for the following text
message from Suttle to Borrello in response to Borrello asking what the news said
about the investigation:

“Not-sure-but-l-really-am-not-worried-what DRS-is-trying-to-say-is-we-all ran-and
would talk to Prescott PD that is all BS | talked to the cops and he was pissed
cuz | didn t know Top Guns real name so he said we were lying its all BS Of
course | have to be quiet right now until we find out what the hell they r looking
for they r gonna be in for alot of surprises especially when | really talk about
everything. [sic]”

The data was transferred to a compact disc and submitted to the DPS Central Regional
Property and Evidence (CRPE) section for storage.
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On Monday, February 4, 2013, at approximately 0855 hours, Murray and Brown
conducted a voluntary-criminal interview with Amato at the SIU office. The audibly-
recorded interview was later transcribed.

The following is a brief synopsis of what Amato said:

) . Following the Christmas party, Amato went to Moctezuma'’s Bar with several
other IBMC members. Amato said Fessler was very intoxicated and dancing
funny.

s | Amato observed [Stafford] standing so close to Fessler they could “swap spit.”

Amato said he heard [Stafford] ask, “But why do you have to dance like that?”

L 5.'; Amato said he walked to the ATM in the bar and watched as Fessler “flicked” his
" hand as though 1o tell Stafford to go away. Amato said Fessler and [Stafford]
were both swaying.

. As Amato walked back, he noticed Fessler had a “pissed-off” look on his face.
As he got closer, he heard Fessler say, “You need to get out of my face.” Amato
(3 heard [Stafford] say he was “just looking” at the vest, and something to the effect
R of, “What if | want that patch?” or “What does that patch mean?”
° Amato said Fessler looked at him when he walked up and stood on his
(Fessler's) right side.
° Amato said he asked [Stafford] if there was a problem, to which Stafford said,

“Who the fuck are you?” Amato replied, “| just asked you a question...Is there a
problem here?” Amato said [Stafford] said, “You need to get the fuck out of my
face.” Amato replied, ‘I ain't getting out of your face.” Amato said [Stafford] -
made a quick, aggressive movement toward him, as in to intimidate him. '

° Amato said he never saw Stafford touch Fessler, or his vest, but was later told
that he did. Amato said, “The dude got stupid, and he got touched. Did | want
that to happen? No.” .

° Amato said [Stafford] reached for Fessler, and Amato grabbed him and they both
~ fell. Amato said he tried to hit him, but did not think he connected. Amato said
another bar patron stood up, and Amato told him to sit down, and asked what he
thought he was doing. Amato said the guy told him he thought it would be “cool”
to jump into a bar fight.

[ Matthew Murray 4608 ~ | 4/19/2013 | Sergeant Robert Bruret, #4966

Page 40 of 66



ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
n INVESTIQATIVE REPORT

2012-054980

. Later in the interview, Amato said it appeared [Stafford] raised his hand toward
him (Amato) and made the jerking motion. Amato also said, later in the
interview, he grabbed Stafford by the shirt in an “impact push,” and that if he hit
anyone, it was not Stafford; he did not remember hitting him. : . ..

. When confronted with other’s statements about Amato telling them he hit
[Stafford], he said, “Hitting him, pushing him, grabbing him, that's hitting him.”

. When confronted with Hooligan’s Pub video depicting him showing an injury to
his hand, to other IBMC members, Amato initially said he had no injury, then said
he might have hit a barstool. Amato said he had his “Iron Brotherhood” ring on
the middie finger of his right hand and said he might have received a si:ght injury
to a finger — from hitting the bar or chair.

. Amato said Greg Kaufmann got in between them, and maybe he was the one
who hit Stafford.
. Amato said the bouncers held [Stafford] down. Amato said Greg Kaufmann

almost hit a bouncer who started to grab him, until he identified himself as bar
(“\) security.

W ° Amato thought Greg Kaufmann may have gone to the bathroom or out the back
door of the bar, after the fight.

. Amato said, after Suftle was told what happened, he said “maybe” they should
go. Amato said one of the bouncers told him it was okay for them to stay in the
bar as it was [Stafford’s] fault. Shortly thereafter, they were asked to leave.

° Amato said no one who was at the back of the bar really knew what happened
until Mendoza went back and told them.

. Amato said he thought he might have been hit, or brushed his cheek against
someone, because it felt like he had a small abrasion on the right side of his face
and it burned.

. After leaving Moctezuma's Bar, Suttle asked Amato to walk back to Moctezuma’s
Bar fo retrieve Greg Kaufmann's knife (security had asked him to take his large
fixed-blade knife off, before entering the bar).

o Amato said he told Suttle what happened while walking to get Greg Kaufmann ]
knife. '
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e . The IBMC members went back to Hooligan’s Pub, where Amato observed the
PPD arrive and walk with Fessler and Suttle to the back bar area. Amato did not
know why the PPD did not talk with him; Suitle knew what happened but did not

-know what he told the PPD.
(Interviews IV.2)

On Tuesday, February 5, 2013, Murray asked Noah to research Stafford's celluiar
telephone number in any attempt to. retrieve any text messages. Noah later informed
Murray that Stafford’s cellular provider did not retain text messages.

At approximately 1448 hours, Murray and Brown conducted a voluntary-criminal
interview with Greg Kaufmann at the SIU office. The audlbly-recorded interview was

later transcribed.

The following is a brief synopsis of what Greg Kaufmann said:

° Following the Christmas party, Greg Kaufmann and other IBMC members
attempted 1o go into Matt's Saloon; however, were turned away due to their
“colors.” The group then went to Moctezuma’s Bar.

° Greg Kaufmann was wearing a fixed-blade knife affixed to his belt. The front-
door security at Moctezuma's Bar requested Greg Kaufmann take off the knife,

prior to entry, which he did.

« Greg Kaufmann said he noticed [Stafford] very close to Fessler, and he was
“talking serious to him.” Greg Kaufmann said it appeared [Stafford] was reaching
for a SWAT patch Fessler had on his vest.

o Greg Kaufmann said when [Stafford] reached for Fessler's SWAT patch, he
yelled *hey” and started toward them. Greg Kaufmann said someone grabbed
him;-and-he-shoved-that-person—Greg-Kaufmann-said-he-thought-he-fought-with

three different people.

. Greg Kaufmann said it appeared someone was going to hit Amato, so he
grabbed “the guy and tried to hit him.” Greg Kaufmann did not know if he hit
him. At that time, someone else tried to grab Greg Kaufmann and he shoved
him. Camacho grabbed him and told him fo relax, and Suttle had come up to

him at that time.

. Greg Kaufmann initially said he had a phone in his right hand, when he was
invoived in the fight, but after being confronted, admitted he had a folding knife in
his hand. Greg Kaufmann said he tried to open it, but could not.

Matthew Murray
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. Greg Kaufmann said it appeared a group of people were coming after them, that -
is why he grabbed his knife.

. Following the fight, Greg Kaufmann said his heart was “doing back flips” and he
- thought his pacemaker was going to activate, so he told Suttle he was going
back to his room to rest. ‘Greg Kaufmann said he left out of the back of the bar,
and went back to the hotel for the remainder of the evening. Greg Kaufmann
- . said no one told him to leave, to include Suittle.

s Greg Kaufmann sald he had medical issues, which may Iead to him having a
- ‘heart transplant Additionally, he had a prior injury to his right arm. Because his

heart was not strong enough, his hand filled with blood (internally) causing pain
and swelllng to his right hand. .

® Greg K_aufmann said he did not know if he hit anyone, it was possible; however,
his hand hurt worse, following the fight. Greg Kaufmann said it was just he and
Amato who were involved in the fight, and he did not know if Amato hit anyone
but it was possible.

/j . Greg Kaufmann thought Amato told him, during a conversation, later that
L evening, that he hit [Stafford.]
. Greg Kaufmann denied being stabbed in the leg, or telling anyone he was

stabbed in the leg.
3 The next morning, Suttle asked Greg Kaufmann what his real name was,
- because the police had responded.
(Interviews IV.22)

On Wednesday, February 6 2013 at approximately 1640 hours, Murray and Brown

audlbly-recorded mterwew was Iater transcrl_be_d

- The following is a brief synopsis of what A!dnzo said:

. Following the Christmas party, Alonzo, and several other IBMC members went
' into Matt's Saloon. While there, they were asked to leave, due to their “colors,”
- which they did.
e _  Several of them then went to another bar (Scottie’ s) Alonzo said he recalled

- Payne and. Remhardt going there.
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Alonzo said while at [Scottie’s] Reinhardt received a phone call and appeared to
be having an “intense conversation.” Reinhardt started to leave, the rest
followed, and Alonzo asked what happened. Reinhardt replled there had been
an “incident.”

Alonzo said they walked back to the area of Hooligan's Pub, where he observed
Fessler. Fessler told Alonzo, “Why does this guy want to keep picking a fight
with me.” Alonzo inquired further, and Fessler said someone “...kept coming up
to [him] and wanting to fight...”

- Alonzo said Fessler then went back to the hotel. The rest of them went to
Hoohgan s Pub.

: ;Whlle at Hooligan’s Pub Alonzo heard several of the IBMC members say there

~ was a fight at Moctezuma's Bar. Amato told Alonzo that [Stafford] followed them
around the bar, and was trying to pick a fight — [Stafford] got aggressive and
Amato reacted and “took a swing at him” (Stafford). '

Alonzo said Amato told him Greg Kaufmann got “...involved at some point” and
was “stabbed” by a guy in a wheelchair.

While at Hooligan's Pub, Alonzo observed the PPD arrive. Alonzo spoke with
one of the PPD officers who said they were investigating a fight. Alonzo said he
told the officer he (Alonzo) was told the IBMC members were getting “assaulted
or pushed around” by a drunk person, and “one of the members defended
himself and hit him.” Alonzo said Suitle then started tatking with the PPD
officers, and they walked away.

Alonzo said he did not recall Fessler going back up to Hooligan’s Pub, nor did he
recall having specific conversations (described to him by Murray) at Hooligan’s
Pub, but did recall some-swelling-fo-Amato’s-hand—Alonzo-said-hé had

"blackouts and took medication.

Alonzo said he spoke to Greg Kaufmann the following morning who said
someone was “messing” with Fessler, and [Stafford] “went to go push” Amato,
who reacted. Alonzo said he was “using self-defense, which [was] appropriate.”
Greg Kaufmann said someone else went after Amato and “maybe” there was a
punch thrown.

Greg Kaufmann told Alonzo he went to “see what was happening” and was
stabbed, so he (Greg Kaufmann) left out the back door.
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e Days following the incident, Alonzo recalled a memo was put out o other
LEMC's that the Hell's Angels Motorcycle Club (HAMC) was going to go after
- LEMC's — antagonize them, try to get them to fight.

¢ EAlonzo also learned from fellow IBMC member Andrew Fuhrman (private -
investigator — not present at party) found out about Stafford’s arrest and the -
‘incident mvolvmg the IED [and shared the information with the other members]

. Alonzo said Stafford: may have recognized the IBMC as an LEMC, and/or
Fessler as being the incident commander during his 2009 arrest, and purposely
target them. Alonzo felt it may have been a “setup.”

(Interviews IV.1)

On Thursday, February 7, 2013, Murray contacted DPS GIITEM Intelligence Support
District Detective Les Skelton, #4953. Murray advised Skelton of the concern that
Stafford may have an association with an outlaw motorcycle gang (OMG), and may
have purposely targeted the IBMC, and/or Fessler; either due to an OMG affiliation or
for reprisal for his (Stafford’s) 2009 arrest. Murray asked Skelton to obtain any known
intelligence and provided Skelton with the information/report concerning Stafford’s

arrest and IED incident.

At approximately 1023 hours, DPS Professional Standards Unit (PSU) Sergeants Gail
Spore, #4576, and Jennifer Pinnow, #5054, conducted a compelled-administrative
interview with Bigelow at the PSU office, located at 2102 West Encanto Boulevard,
Phoenix, Arizona. Spore provided Murray a Supplemental Report. .

The following is a brief synopsis of what Bigelow said during his administrative

interview:

. Bigelow said, after viewing Hooligan’s Pub surveillance video of him talking with
' Fese|er—a-f—ter—t-heilght—th-at—Fessler told- hlmeemeenegrabbed his-vest and

Amato hit him (prior to the PPD arriving). (Bigelow originally told Murray and
~ Brown, during his criminal interview that he heard there was a “ruckus” at - -
 Moctezuma'’s Bar, but heard no details.)

. Bigelow agreed he had at least two conversations with Fessler, at Hooligan's
Pub, about the fight (prior to the PPD arriving).

. Bigelow said, during breakfast at the hotel the next morning, Amato told him
[Stafford] was “picking” on Fessler and poking at patches on his vest. Amato told
him Fessler tried to walk away several times. Amato told him he told [Stafford] to
go away and [Stafford] took a swing at Amato, and Amato punched him in the
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nose. Amato also told Bigelow that a friend of [Stafford] jumped in and Amato hit .
him too.

° The following morming, Fessler told Bigelow that [Stafford] grabbed or poked his
vest and Amato stepped in and punched him (Stafford)
(Investlgatlon I 5) '

On Friday, February 8, 2013, Murray Contacted__Jim Devos, via telephone. Devos said
he left the Christmas party, at approximately 2200 hours, and went home. Devos said
he received an email from Fessler advising he was quitting the IBMC; however, he did

- not have any further information, other than what he read in the news. Devos said

based on what he knew of the IBMC members, he felt the media was irresponsible in
their reportmg The interview was not recorded.

Murray contacted Fuhrman via telephone Fuhrman said after the medla reported
Stafford’s name, he was able to locate court records regarding his and Andrew
Goodall's arrest information. (Goodall claimed ownership of the [ED and was sent to
prison).

Fuhrman further stated he learned, sometime in November 2012, the HAMC was
possibly looking to start something with LEMC’s. Fuhrman said af he found any further
information regarding Stafford, he would forward it to Murray.

On Wednesday, February 13, 2013, Murray, Brown, DeSanti and Brunet flew to Cortez,
Colorado. Murray and Brown conducted a voluntary-criminal interview with Stafford at
the Cortez Police Department (CPD), located at 608 North Park Street, Cortez,
Colorado. Also present during the interview, at Stafford’s request, was his father,
Andrew Stafford. The audibly-recorded interview was later transcribed. Murray re-
iterated much of what Stafford said during his previous interviews, and questioned him
more about any OMG affiliation or recognition of Fessler and/or LEMC's.

The following is a brief synopsis of what Stafford said:

» Stafford was in Moctezuma'’s Bar with some friends when he observed the bikers

enter the bar. Stafford did not catch what the name of the club was, but noticed
the skull on the back of their vests.

e - Stafford thought he was in the bar for 10 to 15 minutes before the IBMC

members walked in. Stafford said about a minute after they walked in, he
- approached [Fessler.] Stafford said he only approached Fessler once.
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° Stafford did not notice what any of their patches said, until he started talking with
[Fessler], at which time he noticed the “President” patch. Stafford said he
approached [Fessler] because he was the first one he saw walk in the door, he
was standing “just outside” the dance floor and he was the only one around.

° Stafford said he liked to ride motorcycles, but did not own one.

e . Inresponse to a follow-up question about Stafford having a respect for bikers
and considered joining a motorcycle club, he described motorcycle clubs that did
community events like going to hospitals, visiting children, etc. Stafford said he
was not interested in the clubs who “go out and reek havoc.”

) Stafford said an old next-door neighbor rode in a club but did not think they had
a name; he thought they met up during the weekend for a ride, and the group
had a variety of motorcycles, to include foreign-made motorcycles.

° Stafford said he had never been a member, nor did he have any friends who
were a member, of any motorcycie club. Stafford said the first time he tried to
talk with any biker was the night of December 22",

/ /-M.\“\
s
'Y

Stafford said he had never been approached by anyone from a motorcycle club
(or anyone else) and asked to do anything for them.

° Stafford said he never saw [Fessler] dancing, denied making fun of the way he
danced, and he never heard his friends comment about [Fessler's] dancing.

e  Stafford said he did not recall running his finger along [Fessler's]} vest and denied
- cussing at him. Stafford said if he was asking about his patches, he would have
been fouching himseif to reference them.

° Stafford sa id_lj_e_d.i.d_noi_te.cal Lasking [Fessler] “What's this shit...How do | get

- one of these patches?” Stafford recalled asking what the name of the club was;
what the name on the patch was. Stafford was sure [Fessler] answered him, but
_could not recall what he said.

. Stafford did not recall ever asking about any specific patch on [Fessler’s] vest,
but said it was possible he asked about a patch(es).

. Stafford denied grabbing [Fessler's] vest; he was positive he did not touch him.

e  Stafford said he did not think he reached up as though he was going to grab
Fessler's vest, and said he was not the type of person to grab someone.

up
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Stafford said he may have reached up to scratch his face, or gesture, but he was
“keen” on personal space.

When asked if Stafford knew the meaning of a “one-percenter” or “99 percenter,”
Stafford replied, “one percent what? 99 percent what?” Stafford asked what
Murray meant by one percent or 99 percent. Murray explained the meaning
behind the one-percent and 99 percent clubs. Stafford said he did not recall
seeing any “percentage’ patches.

Stafford said he did not recall [Fessler] telling him to “step off” or leave. Stafford
said if he had heard that he was sure he would have walked away.

Stafford did recall [Fessler] ask him why he was asking. Stafford said he was
just “curious.” - _

Stafford did not recall another person (Amato) walk up and tell him to leave.
Stafford denied asking anyone (Amato) “Who the fuck are you? Who the fuck do
you think you are?” Stafford said he was “almost positive” he would have left
had someone else walked up to him and asked him {o leave. .

-~ Stafford did not recall any yelling, and thought he and [Fessler] were having a

“civil conversation.” Stafford said he would “never mouth off to anyone” even if
he was drunk.

Murray pointed out a section in the Moctezuma'’s Bar video where Stafford pulled

his elbow up, while facing Amato. Stafford said it appeared he was trying to pull

the sleeve of his shirt down. Stafford said because of his long arms, he
constantly pulled his sleeves down. Stafford said he was almost sure that was
what he was doing, because (in the video) he switched the bottle of beer from his
left hand to his right hand.

Andrew Stafford said if Stafford was going to get aggressive, he would not have
put the beer in his right hand, because he was right handed.

Stafford said he did not swing at anyone, but was told later, by [Richard
Ferguson], that his older brother, Travis Ferguson, was hit.

Stafford was asked about the last time he used marijuana, as he indicated he
was a marijuana user to hospital personnel Stafford said he last used marijuana
“a couple days before” the incident. Stafford said mixing alcohol and marijuana

did not seem to have any additional affects, other than make him sleepier.
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. Stafford was asked about the picture and the posts he put on Facebook.
Stafford said people had been asking about it, so he posted a picture. Stafford
said his mother called him and told him the news posted the picture, so he took it
down. o

. Stafford described when he was arrested in 2009 for the alcohol violation, he
home. Stafford said following the incident, he saw [Goodall] one time about a
year later, but did -not keep in touch with him, and did not want anything to do
with him after that. Stafford said he was out at the scene (of the vehicle with the
IED) for approximately 10 minutes before he was taken to the PVPD. Stafford
said there were “three or four” officers who came into the PVPD to ask him
questions; some were in uniform, some were not. Stafford said he did not

. recognize anyone from the IBMC as having been involved in his arrest in 2009.
- Stafford said he had never encountered any of the IBMC members before.

° Stafford said he had the “utmost respect” for law enforcement, but lost “a little bit
of respect” for police officers after he found out they were involved in the fight
with him at Moctezuma’s Bar.

(Interviews IV.38)

Following the interview, Murray asked Agent Brown, and one of the CPD detectives, if
they would check their locat data bases for any information or intelligence regarding
Stafford, and his father (Andrew Stafford), for OMG affiliation. Murray was advised
there was no information indicating an OMG nexus.

On Thursday, February 14, 2013, Murray received several emails from Fuhrman with
open source intelligence (OSINT) information regarding Stafford, and a potential OMG
affiliation, based on a Facebook connection. Murray forwarded the information to
Skelton.

Murray contacted DPS GIITEM Gang Investigations Detective John Dechant, #6752,
(currently assigned to a Federal Bureau of Investigations task force) and asked for
assistance with checking the Arizona Department of Corrections (ADOC) visitation logs
for Goodall. (Dechant previously worked as a gang investigator with the ADOC.)
Dechant advised several people he was currently assigned to work with on the task
force were from the ADOC and he would have them check. Dechant later advised
Murray there was no gang intelligence, or visitation for Goodall.

Murray received a telephone call from Attorney Mike Storie who said he would be
representing Suttle, and his wife, Natasha Wrae, would:be representing Greg
Kaufmann. (Murray also received a voicemail from Wrae indicating she would help

“Dei
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facilitate any further investigative needs mvolvmg Greg Kaufmann, to include taking him
into custody, if that were the case.)

On Tuesday, February 19, 2013, Murray contacted Storie and requested a follow-up |
interview with Suttle. Storie advised he would contact Suttle; however, he would not be
able to do anything untll the following week.

On Wednesday, February 20, 2013 Murray and Brunet conducted a follow-up
voluntary-criminal interview with Fessler at the SIU office. The audibly-recorded
mtervnew was later transcnbed :

' The following is a brlef synopsis of what Fessler said:

- e - Murray briefly.described what Fessler said during his previous interview and
' asked Fessler if he had anything to add. Fessler said following that interview, he
told his wife about it, and she told him that he had taken his gun off, and left it in
the hotel room.

° Fessler was shown surveillance video of the fight at Moctezuma’s Bar when
Amato grabbed Stafford. Fessler said it did not change what he said during his
first interview; he still did not see who hit whom.

. Murray told Fessler that during other interviews, people have said [Stafford)]
came up to him, grabbed his vest, and Amato hit him (Stafford). Fessler said
based on his recollection, he did not know Amato was involved until the following
day, when his wife told him about it.

' Murray then showed Fessler surveillance video from Hooligan’s Pub, following
the fight at Moctezuma’s Bar, of three different occasions (23:03, 23:05, 23:26),
when it appeared he was describing what happened during the fight at
Moctezuma’s Bar. Fessler said he had no recollections of any of those

conversations.

. Fessler said it was “extremely frustrating” for him, and he was trying to tell
everything he remembered. Fessler agreed it appeared he was “discussing”
what happened (regarding the fight), to others.

. ‘Fessler said he was obviously more intoxicated than what he originally thought,
and as told during his first interview, because he did not recall “any of this.”
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e  Fessler said, based on the surveillance video, he knew someone got into a fight,
because he was “depicting what occurred” but it still did not tell him that he
‘knew” who was involved.

e  Murray showed the portion of the surveillance video, when the PPD arrived at
Hooligan’s Pub (approximately 2350 hours), to Fessler, and asked him if he
recalled what he told the PPD. Fessler initially said “no” but he wanted to be
“fair’ because the media had released the PPD report the previous day, and he
read it. r :

° Fessler said it was “embarrassing” to him; he was not a person who would try fo
“persuade” someone on an “unfruth.” Fessler said he stood behind what he said
from the beginning — he could only tell what he remembered.

. Fessler said he recalled the events earlier in the evening; however, at some
point, after leaving Hooligan's (Christmas party) things became “very unclear,”
and he believed it was due {o all of the alcohol he consumed.

: . Fessler said he was not trying to protect anyone, or himself, what he said during
4 ) the interviews was what he remembered, but he was [now] not sure how much of
S what he was saying was due to what he read, heard or had independent

recoltection of.

) Fessler was shown the surveillance video of the hallway of Hooligan's Pub
(approximately 23:20:58 hours), with him, Suttle and Amato talking. Fessler said
he thought Amato left after leaving Moctezuma'’s Bar, following the fight. Fessler
said he did not think he saw Amato until the next morning.

° Fessler said he was very frustrated because "somebody” ook action against
someone else, and he had been getting his “ass kicked” for two months for

_something he did not do. Fessler said he was “disappointed” with the “whole
_ thing” and the “membership” of the club. :
~ (Interviews IV.14) '

Murray met with Skelton, who said he “canvassed his sources” and other intelligence
sources; however, he found no nexus between Stafford and any OMG or other criminal

syndicate.

Murray contacted Dechant and asked him to check if Stafford had visited anyone with
the ADOC. Dechant later advised Stafford had no visitation or intelligence record with
the ADOC.
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Murray contacted Travis Ferguson, via telephone. Murray conducted a voluntary-
telephonic interview with Travis Ferguson and his brother Rlchard Ferguson. The
audibly-recorded interview was later transcribed. .

The following is a brief synopsis of what the Fergusons saidz:

. Traivs Ferguson wanted to remain “anonymous as possible” due to the rumors
- the IBMC were police officers and narcotic agents, and they “ride on the line of
the law” and they could be affiliated with “some nasty folks.”

'y Travis Ferguson said he was at Moctezuma’s Bar when the fight occurred.
Travis Ferguson said he was talking with his brother, Richard Ferguson and
another friend. Travis Ferguson saw Stafford, there; however, he was not part of
his group: Travis Ferguson was friends with Stafford’s brother, and knew
Stafford.

. Stafford observed the IBMC members and asked Travis Ferguson about the
patches on their vests. Travis Ferguson said he did not know anything about the
club. Travis Ferguson said the IBMC members looked like they were *friendly”

C) and told Stafford to ask one of them.
" . Travis Ferguson watched Stafford approach one of the IBMC patches. Travis
Ferguson said he did not notice any aggression on the faces of Stafford or
[Fessler].
. Travis Ferguson said approximately one minute later another person, who

- looked Hispanic walked up and had a “different body language” like he was
~“bowed up...tense.”

° Travis Ferguson said although he could not hear the co’m?er'sation, it appeared
[Amato] said “What the fuck did_you_just say?” 'Iiravjs Ferguson said. he thought

. Travis Ferguson said [Amato] grabbed Stafford by the throat, and push him
against the bar. Travis Ferguson said he jumped up and got in between them
and pushed [Amato]} away. Richard Ferguson also jumped up, grabbed Stafford
and pulled him away. Travis Ferguson said that is when he was hit a “couple” of
times; however, he did not know who hit him. Travis Ferguson thought there
were “several” people who were “throwing punch[es].”

e . Travis Ferguson said he was positive he was hit in the face twice, and said after
the incident his face was red and sore, near his eye and jaw.

Matthew Murray 4608 4119/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
Lo S o  Page 52 of 66



ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
. INVESTIGATIVE REPORT

2012-054980

Travis Ferguson said Richard Ferguson later told him the same person who
pushed Stafford (Amato) also hit Stafford. :

Following the fight, Travis Ferguson helped Stafford and another friend to their-
car. -

Richard Ferguson said Stafford walked up to one of the IBMC members to ask
him about his patches, and it appeared the guy he was talking to [Fessler] was
“completely fine with it.”

~:Richard Ferguson said the person who “started it all” walked up and appeared as
though he said “what did you ask?” and:saw Justin pointing at his own chest, as

though he was asking about their patches. Richard Ferguson said [Amato]

. grabbed Stafford by the throat and pushed him against the bar. When that
 happened, Richard Ferguson and his brother stepped in between, and Stafford

“squeezed out.” At that time, Travis Ferguson was getting punched in the face.

Richard Ferguson said he grabbed Stafford and tried to push him toward the exit,
but Stafford kept trying to go back to fight. Richard Ferguson said he was able to
get Stafford to start walking toward the exit, when the same person who pushed
Stafford, pushed him (Richard Ferguson) and then "stra:ght up punched” Stafford
in the face, with his right hand.

Richard Ferguson said he did not think Stafford was knocked “completely” out,
but he was knocked to the ground, and was on the ground for “a little bit.”

Richard Ferguson said he picked up Stafford from the ground, put ‘Stafford’s arm
around him and carried him out ofthe bar

(Interviews 1V.9)

_Murray made arrangements to conduct in-person interviews, w1thjhe Fergusons,_the

following day.

- On Friday, February 22, 2013, Murray and Brunet conducted voluntary-criminai

“interviews with Travis and Richard Ferguson at the Prescott DPS office. The audibly-
recorded interviews were later transcribed. The interviews contained much of the same
: lnformatlon however, the following was added by Richard Ferguson:

Rlchard Ferguson had gone to the restroom in Moctezuma's Bar, and when he

-~ cam out, he observed Stafford talking with one of the [IBMC] members. Richard
- . "Ferguson asked his brother (Travis Ferguson) what Stafford was doing, and was

told that he was asking them about their patches.

" WI'VIatthew I\Jilfr;ray
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Richard Ferguson observed a "Mexican guy” (Amato) walk up and ask Stafford,
“What did you ask?” Stafford pointed at himself, made a circular motion with his
finger, and said something to the effect of, “What do your patches mean?"
(Richard Ferguson said he was reading their lips.)

[Amato] grabbed Stafford by the throat, with his right hand, and pushed Stafford
backward, against the bar. Richard and Travis Ferguson went to “intercept.”
Travis and Richard Ferguson both tried to push [Amato] off Stafford. Richard
Ferguson grabbed Stafford, and was able to pull him away, and then he saw
[Amato] “proceeded to punch [his] brother in the face.” Richard Ferguson

- thought [Amato] punched at Travis Ferguson several times.

Richard Ferguson and Stafford were able to get around a guy in a wheelchair

‘and started to walk out of the bar. Stafford tried _to go back to fight, but Richard

Ferguson kept pushing him toward the exit.

When they got close to the door, Richard Ferguson felt someone push his
shoulder, which caused him and Stafford to turn sideways. Richard saw it was
same guy that grabbed Stafford by the throat (Amato). Richard Ferguson said
“that guy just cocked back and punched [Stafford] right in the face, and [Stafford]
fell flat on the floor.”

Richard Ferguson said he looked at the guy to see if he was going to go after
him; however, he turned around. Richard Ferguson then, with the help of
another friend picked Stafford up, and carried him out. Travis Ferguson heiped
to get Stafford to a vehicle.

While standing outside, Richard Ferguson saw many of the IBMC members
come out, and they were “pissed off” because they thought they were getting
kicked out of the bar. Richard Ferguson said one of the bartenders came
outside and told them they could go back in

Richard Ferguson said “...it wasn’t like [Stafford] provoked it...all [he] was asking
was what the patches meant.” '

Richard Ferguson was undecided whether he would be willing to testify. Richard
Ferguson said he was dealing with some “court stuff’ in another state, and he did

~not want to have “a target” on his “forehead” with the local law enforcement.
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. Murray showed the IBMC club photo from Hooligan's Pub, to Richard Ferguson,
and he pointed to Mendoza as the person who pushed and hit Stafford. Richard
Ferguson also pointed to Schmidt as the person to whom Stafford originally -

“approached.

° Murray then showed Richard Ferguson the photo line-up (six photos) which
- contained a recent driver license photo of Amato. Richard Ferguson said he did
not recognize anyone in the line-up.
~ (Supportive Documents V.14)
. (Interviews IV.10)

The following information was added by Travis Ferguson:
° Travis Ferguson noticed the name on the vests was the Iron Brotherhood, and

noticed the “Whiskey Row Chapter” patch. Travis Ferguson also saw some of
them in Matt's Saloon earlier in the evening.

® Travis Ferguson said when he jumped in between [Amato] and Stafford, another
IBMC member (not Fessler) came into the fight, and grabbed him (Travis
4 ) Ferguson) with his left hand. Travis Ferguson said he was trying to back up and
L fend off punches, but a barstool and a person in a wheelchair were behind him.

Travis Ferguson said he was hit at least twice, but he could not be sure who hit
him.

. Following the fight, Travis Ferguson walked with Stafford to a vehicle, so he
could be taken to the hospital. When Travis Ferguson returned, he saw some of
- the IBMC members standing on the sidewalk, near the entrance to Moctezuma's
Bar. Travis Ferguson said some of them seemed to be disappointed, like “they
were pissed off and upset that it happened.” Travis Ferguson recalled one of
- their significant others say, “This is why | don’t come downtown with you
. because this shit always_happens.”

° Traws Ferguson said although the IBMC knew he was involved, none of them
had any words with him or gave him “a snide look.”

. Travis Ferguson said he read the Prescott Daily Courier articles and watched the
video, regarding the fight, on the previous day.

) Murray showed two photographic line-ups (six photographs each) to Travis
Stafford: one with a recent driver license photo of Amato, and one with an old
driver license photo of Greg Kaufmann. Travis Ferguson did not recognize
anyone from either of the line-ups.
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° Murray showed the IBMC club photo from Hooligan's Pub, to Travis Ferguson,
and he said none of them looked familiar except that Jason Kaufmann “sort of”
fooked like the initial person Stafford approached (Fessler).

. Murray showed Travis Ferguson the surveillance video of the fight from
Moctezuma's Bar. Travis Ferguson pointed to Greg Kaufmann, as the second
person who engaged him, and p_o_ssmly hit him.

e Travis Ferguson said Stafford never made any aggressive movements toward
~ [Fessler] or [Amato].

e  Travis Ferguson said he did not want to testify, because it was a bar fight and it
“goes with the turf” of going to a bar. Additionally, he intended to live the rest of
- - - his life in-the area, and he did not want to “deal with the bias” of the officers
involved, or their friends. Travis Ferguson said “...it could get as bad as I'd have
to move away to escape it and | don't want to even give that a chance.”

) During the interviews, Travis and Richard Ferguson mentioned a friend who was
present, who wanted to remain anonymous. Murray asked them to contact the
(j “anonymous” friend and have them contact Murray.
g (Interviews 1V.11)

On Wednesday, February 27, 2013, Murray contacted Storie (Suttle’s attorney) and
asked if he had spoken to Suttle regarding a follow-up interview. Storie advised he
spoke with Suttle, and said he was “spooked” after reading the press releases and
being put on administrative leave, and said Suttle would not participate in another
interview. Murray advised Storie he wanted to show Suttle the surveillance videos and
clear up some inconsistencies between Suttle’s first interview and the surveillance
video and other inferviews. Storie said he would contact Suttle and ask him.

On_Thursday, February 28,2013, Murray contacted Travis Ferguson, via telephone,

and asked him if he spoke with his “anonymous” friend. Travis Ferguson said he did '
speak with him, and he did net want to be involved.

| Murray contacted Storie, via telephone, and asked if he contacted Suttle. Storie said
Suttle would not participate in another interview.

ergeant Ro ert Brunet,
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Murray sent an email in response fo a Craigslist postlng, requesting contact from the
author. The author posted he/she was in the restroom at Moctezuma'’s Bar following
- the fight. The author claimed he/she heard IBMC members discussing “what to say in
-the hallway...” The author claimed the IBMC members:“;..agreed on the name [T]op -
[Glun and determined he would be from' AJO[ ] AZ T _
(Supportive Documents V.15)

On Tuesday, March 5, 2013, at approximately 0900 hours, Murray and Brown
conducted a second voluntary-criminal interview with Payne, at the Prescott DPS office.

- The interview surrounded surveillance video, from Hooligan's Pub, of Fessler describing
the fight to him, prior to the arrival of the PPD. Additionally, Murray asked if Payne was
aware of a phone call Reinhardt was alleged (by Alonzo) to have received, while at
Scottie’s Bar. The interview was later franscribed.

The following is a .bri;ef éynopsis of what Payne said:

. Payne did not recall Reinhardt receiving a telephone call. He thought they left
Scottie’s Bar because it was “dead.”

( j . Payne said he was very intoxicated.

° Payne was shown the Hooligan's surveillance video (approximately 2304 hours),
which depicted Fessler describing the fight to him. Payne thought Fessler was
joking about him (Payne) going to “kick his (Fessler's) ass” for flirting with his
(Payne’s) wife. Payne said he was not sure, however. Later in the interview,
Payne said Fessler could have been talking to him about the fight, but he did not
know.

. Payne was shown the same video (approximately 2309 hours), where Amato
~ was depicted describing the fight to Alonzo, in front of him (Payne). Payne said
_. - he did not know what they were talking_about and said, “l mean you_can say I'm

o looking right at him, but | could be looking through him, too, to the females on the
other side. | don't know.” Payne said he did not recall the conversation.

. Murray showed another portion of the video (approximately 2338 hours), where
he was depicted talking to Fessler. Payne said he did not recall what they were
talking about.

° Payne said he did not recall hearmg anything about the fight until the following
day.
(Interviews 1V.28)
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At approximately 1145 hours, Murray and Brown interviewed Gary Grawey at the Fry's
Grocery Store, located at 950 South Fair Street, Prescott, Arizona. Grawey said he
was at Moctezuma'’s at the time of the fight. Grawey said he did not observe the fight,
but did see [Stafford] fall to the ground. Grawey stood up and stood in between the
[IBMC] and Stafford (along with other patrons), and yelled something to the effect of,
“He’s just a young kid, why did you have to hit him?” Grawey said he recognized two of

- the IBMC members (described Jason Kaufman and Camacho), who were standing in

- the group. Grawey said one of the IBMC members thought he was trying to fight, but
then realized he was just trying to break up the fight, and apologized. The interview
was not recorded.

On Thursday, March 7, 2013, Murray and SIU Detective Daniel Heltemes #6803
conducted a vo[untary—cnmlnal interview with Mike McBumey, at his residence. The
audlbly -recorded interview was later transcribed. S ¥

The following is a brief synopsis of what McBurney said:

° Following the Christmas party, he and several other IBMC members went to
[Scottie's Bar]l. McBurney said they tried to go into Matt’'s Saloon; however, they

w would not allow them in with their “colors.” McBurney thought they were in

P Scottie's Bar for approximately two hours.

PN

. McBurney did not recall Reinhardt receiving a telephone call while they were in
Scottie’s Bar.

. McBurney said after leaving Scottie’s Bar, he went back to the hotel. Murray
described, to McBurney, based on surveillance video, that he (and others)
walked back to the area of Hooligan's Pub, stood there for a few minutes, and
then went into Hooligan’s Pub for a few minutes and left. McBurney said he did
not recall that information. '

. McBurney said when they walked 'back, they were standing on the corner, near
the Hotel St. Michael, where they encountered several other IBMC members
who told them there had been an ‘incident” at one of the bars.

e McBurney said Suttle told him, some guy grabbed Fessler, and another IBMC
B . member grabbed him and knocked him to the ground. McBurney said Suttle did
- - not tell him who knocked [Stafford] to the ground. '

- .. Murray descrlbed to McBurney, that after leaving Hooligan's Pub, he walked
- north on Montezuma Street, toward the hotel, and Suttle walked up behind him.
McBurney said he remembered that Suttie told him a bouncer had taken_ Greg
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| - Kaufmann'’s knife. (Suttle gave the knife to McBurney to return to Greg
Kaufmann.) McBurney said Suttle again told him someone grabbed Fessler and
“somebody else” took him down.

e  McBumey said he did not find out who hit whom. McBurney said, “| didn’t know
anything about who hit who, until the next morning and that’s when | heard [Greg
Kaufmann] had hit the guy. And he and uh Chino were the ones that had
grabbed him.” Murray confirmed with McBurney that he meant “Guido” (Amato)
and not “Chino.” _

° The following morning, several of the IBMC members were having breakfast at
the hotel, and he heard several of them talking about the fight, and that someone
tried to rip a patch off Fessler's vest. McBurney thought A[onzo told him, but was
not sure. McBurmey heard the police responded.

. Murray asked about conversation he had with Greg Kaufmann. McBurney said,
“Not a lot, he’s convinced he’s going to go to jail, but that’s, that's all he says.”
McBurney said Greg Kaufmann told him he “hit the guy” and according to the
“internet” it was an assaulit.

K;) e . Greg Kaufmann told McBurney he observed some guy grab Fessler, and he
jumped up and grabbed him and “took him down” and probably hit him in the
nose, because someone said his nose was “busted up.” McBurney said Greg
Kaufmann was “confused” about it.

. McBurney said Greg Kaufmann told him someone grabbed him from behind, and
he turned around to fight him, but learned it was the owner of the bar. Greg
Kaufmann said he asked “you want some of this?” and the guy backed off, and
he (Greg Kaufmann) walked out the door. Greg Kaufmann told him he was too
drunk to stand there, and he “just had to get out of there.”

. McBumney said Fessler was pretty wasted,” and said he could barely walk.
(Interviews IV.25) :

On Friday, March 8, 2013, Murray received an email from Fuhrman, regarding an
HAMC member challenging the IBMC to a boxing match. Fuhrman also indicated a
“connection” between Stafford, and the HAMC was valid. Murray called Fuhrman and
asked him to explain the connection. Fuhrman said he had “heard stuff’ but did not
want to say, because he did not know how good the information was, and that it may be
nothing. Murray expressed to Fuhrman, if he did not want to speak for someone else,
or tell Murray from whom he received the information, to “point” Murray in the right
direction, and he would follow up. Fuhrman said he probably should not have used the
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word “valid” and said he heard it from retired officers, and thought it could have been
third or fourth-hand information. Fuhrman said if he received any further information,
he would contact Murray. Murray forwarded the information to Skelton.

On Wednesday, March 13, 2013, Murray and Brunet, at approximately 1206 hours,
conducted a second voluntary-interview with Reinhardt, at the Prescott DPS office. The
interview surrounded his alleged phone calt about the fight, while at Scottie’s Bar, and
him walking toward Moctezuma's Bar shortly after the fight. The audibly-recorded
interview was later transcribed.

' The following is a brief synopsis of what Reinhardt said:

. Reinhardt said he did not receive a phone call from anyone, regarding the fight,
which prompted him to leave Scottie’s Bar.

° Reinhardt said after leaving Scottie.’s Bar, he and his wife walked past the Hotel
St. Michael, to a restaurant called “The Devils Pantry” and ordered a deep-fried
furkey sandwich and a deep fried Oreo cookie.

. Reinhardt said he did not have any contact with any IBMC members after leaving
Scottie's Bar, until the following morning.

. During the interview, Reinhardt signed on to his cellular account. Murray and
Brunet were able to see Reinhardt's phone records for December 22, 2012, and
confirm he did not receive any phone calls, from any IBMC members at, or
around the time of the fight.

(Supportive Documents V.16)

) Reinhardt did say he received é telephone call that evening, from the PPD
dispatch. Reinhardt said his son got a hold of his police radio and pressed the
emergency fransmit butfon.

(Interviews IV.32)

- On Wednesday, April 3, 2013, Murray spoke with Coconino County Sheriff's Office
Commander Rex Gilliland (Gilliland had been retained to conduct the administrative
investigation for YCSO). Gilliland said he conducted an administrative-compelled
interview with YCSO Deputy Mark Boan (Mark Boan had previously refused fo
participate in a criminal interview with the SIU).
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Gilliland said Boan was at Moctezuma's Bar at the time of the fight; however, he did not
see it. Boan said when they were getting kicked out of the bar, Fessler told him
someone grabbed his vest and Amato hit him. Boan said he asked Amato what
happened, and Amato told him some guy was in Fessler's face, so he hit him.

Based on the PPD report, suNeiIIance videos, éupplementa’l reports, and case-related
documents, the following is an overview of events, specific to the criminal investigation:

On December 22, 2012, from approximately 1830 to 2200 hours; members of the IBMC
(and their significant others) attended a Christmas party in the back room at Hooligan’s
Pub. At approximately 2200 hours, the IBMC members left Hooligan’s Pub. Reinhardt,
Payne, Alonzo, Bigelow went to Matt’s Saloon and then went to Scottie’s Bar, joined by

McBurmney.

Suttle, Fessler, Schmidt, Camacho, Amato, Jason Kaufmann, Greg

Kaufmann, Boan, Teske and Mendoza went to Moctezuma's Bar.

At approximately 2239 hours, according to Moctezuma's Bar surveillance video

(evidence item 403-003, disc 3, 1222123), Stafford approached Fessler. According to

Stafford’s statement, he was curious what the patches were and asked Fessler what

the name of the club was, and started o ask about what kind of bikes they rode.

According to Travis Ferguson’s statement, Stafford asked him what the patches were,
~and Travis Ferguson told Stafford he did not know and he could ask them.

According to Charyn Fessler's statement, Stafford was roughly touching Fessler's vest

- asking, “What is all this shit?” According to Trapani's statement, Stafford was running
his finger up and down Fessler's vest and asking, “What is all this shit?" According to
Fessler's statement, Stafford asked, “What's all this shit? What's all this shit about?”
and was running his finger up and down his vest. Fessler described Stafford was
extremely close and his finger was so close to his vest, he could not get a piece of
paper between his vest and Stafford’s finger. Fessler said he told Stafford, “Why don't
you not worry about it and walk away” and to “step off.” Fessler stated Stafford grabbed

his vest and “flicked" it up into his face.

According to Amato’s statement, he could see Fessler was “pissed off’ and telling

- Stafford to get out of his "face.” Amato said he heard Stafford say, “I'm just looking at

~ your vest” and “What if | want that patch,” or “What does that patch mean?” Amato said
he asked Stafford if there was a problem, and Stafford said, “Who the fuck are you?”
and “Get the fuck out of my face.” Amato said Stafford made a furtive movement either
toward him or Fessler. Initially, during Amato’s voluntary-criminal interview, he said he
“grabbed” Stafford. Later he said he “impact pushed” Stafford and swung at him, but
did not know if he hit anyone. Amato said he and Stafford fell to the ground. Fessler
said an unknown person “whisked” Stafford away.
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According to Greg Kaufmann, he thought Stafford was ‘reaching” for something on
Fessler's vest. Greg Kaufmann said he “jumped up,” ran over to them and said it
“looked” like Stafford was going to punch Amato. Greg Kaufmann said he tried to hit
Stafford, but did not know if he hit anyone. _

The Moctezuma's Bar video-depicted Stafford standing in front of Fessler as though
talking. Although no overt movement by Stafford could be seen, his hands were not |
visible most of the time. Amato approached and Stafford rotated counter-clockwise and
faced Amato. Amato grabbed Stafford by the neck/throat and pushed Stafford
backward into the bar. At that same time, Richard and Travis Ferguson positioned

~ themselves in between Amato and Stafford. At that same time, Greg Kaufmannranto
the right of Amato, with a black object, later identified as a large folding knife, and

pushed Richard Ferguson. The Moctezuma’s Bar video depicted Amato punch Travis

- Ferguson at least one time.

According to Richard Ferguson's statement, he tried to push Stafford toward the front
entrance; Stafford resisted and tried to go back to fight. Richard Ferguson said he was
able to get Stafford turned and walking toward the front door. Richard Ferguson said
he observed someone hitting his brother, Travis Ferguson. According to Travis
Ferguson'’s statement said he was hit in the face at least two times. Travis Ferguson
did not know who hit him.

Richard Ferguson said he felt a push, which turned him around, and he observed the
same person who originally pushed Stafford (Amato) hit Stafford in the face, knocking
him to the ground.

Richard Ferguson was shown a picture of the club-(c!ub photo) taken earlier in the
evening, and he picked out Mendoza as the person who pushed and hit Stafford;
however, based on surveillance video, and Mendoza’s statement, Mendoza was toward
the back of the bar at the time of the fight. '

Richard Ferguson was shown a photo line-up that included a driver license photo of
Amato. Richard Ferguson said he did not recognize anyone in the photo.

According to Cornelius’ statement, he observed Stafford get punched and fall_ to the
ground. Cornelius was shown the club photo, and identified Amato as having punched
Stafford. -
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Moctezuma's Bar surveillance video depicted Greg Kaufmann engage Travis Ferguson,
and Amato walk toward the right side of the screen toward the entrance. The
surveillance video depicied Hofmann walk up behind Greg Kaufmann and grab his arm.
Greg Kaufmann turned around and became aggressive with Hofmann. Camacho then
stepped in between them and Greg Kaufmann walked toward the back of the bar.

Another Moctezuma’s Bar surveillance video (evidence item 403-003, disc 3, b 1222
[lower-right screen]), depicted Richard Ferguson and Stafford walk into view (right side)
of the screen, Stafford fell to the ground, and Amato was directly behind them.
Numerous people could be seen getting in font of Amato.

According to Hofmann's statement, he cbserved Greg Kaufmann “beating a kid's face

in.” Hofmann said when he tried fo grab Greg Kaufmann from behind, Greg Kaufmann
turned around and tried to hit him. Hofmann also stated Greg Kaufmann appearedto: -
reach for something in his vest, and although he did not see any weapons, he thought
Greg Kaufmann was reaching for a gun. The Moctezuma's Bar surveillance video (both
upper screens) depicted Greg Kaufmann walk out the rear entrance.

According to Greg Kaufmann, his heart was beating rapidly, and he thought his
pacemaker was going to activate, so he left out the back door and went back to his
room. According to Suttle’s statement, he observed Greg Kaufmann “chest bumping”
with someone, so he broke it up and fold Greg Kaufmann to back to his room. Greg
Kaufmann denied that Suttle told him to leave. Murray was unable to corroborate, via
Moctezuma's Bar surveillance video, Suttle’s statement of breaking up the fight, or
meeting with Greg Kaufmann.

During Amato’s voluntary-criminal interview, he said Greg Kaufmann complained the
following day about his hand hurting worse, and he interpreted that to mean, because
he hit someone during the fight. '

According to Bruce Reid's statement, he found a large folding knife on the floor, near

where the fight happened. Bruce Reid said he picked the knife up and threw it behind
the bar. The Moctezuma’s Bar surveillance video (403-003, disc 3, 1222123), depicted
Bruce Reid pick something off the floor, near the location Greg Kaufmann confronted
Hofmann, and put it on the bar.

During Greg Kaufmann's voluntary-criminal interview, he initially denied having a knife;
however, later admitted he pulled the knife out and tried to open it. Greg Kaufmann
said due to his injured right hand (injured several days prior to the incident), he was
unable to open it. Greg Kaufmann said he pulled the knife out, because he saw several
people, whom he thought were friends with Stafford, coming at them.
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- Richard Ferguson stated he and another person helped Stafford to his feet and helped

him outside. Stafford said he was taken to the hospital by Sprague.

'According to the PPD report, Holmes responded to the hospital and took a report from

Stafford and Sprague. Holmes, Shapiro and Haley responded to Moctezuma’s Bar and’ B
were told the IBMC had gone to Hooligan's Pub. The PPD officers responded to
Hooligan's Pub and interviewed Suttle and Fessler. Hobbs later responded.

According to the PPD report, and recorded conversations (evidence item 398-001),
Sutfle said Stafford grabbed Fessler's vest, and another IBMC member, who he
referred to as “Top Gun” (Greg Kaufmann) got into a tussle. Suttle told the PPD, he
sent “Top Gun” back to the hotel. Fessler told the PPD Stafford grabbed his vest and
someone else took him away. The PPD report indicated neither Suttle, nor Fessler
knew “Top Gun’s” real name; Sutfle told the PPD he would get them his name later.

During Fessler's voluntary-criminal interview, he said he did not know who “whisked”
Stafford away from him. Fessler said he did not know Amato had been involved until
the following day.

During a compelled-administrative interview with Bigelow, he said while at Hooligan’s
(after the fight, and prior to the PPD’s arrival) Fessler told him that Stafford grabbed his
vest, and Amato hit Stafford.

During a compelled-administrative interview with Boan, he said when the IBMC were

- getting kicked out of Moctezuma’s Bar, Fessler told him that Stafford grabbed his vest,

and Amato hit Stafford. Boan said he then asked Amato, who told h:m Stafford was in

‘Fessler's face, so he hit Stafford.

According to surveillance video from the front bar at Hooligan's Pub (evidence item

.-350-002, Cam 11), at approximately 2304 hours, Fessler was depicted talking to
_Bigelow and appeared to describe the fight to him. At approximately 2305 hours,

Fesslerjappeared fo tell Payne about the fight. At approximately 2326 hours, Fessler
appeared to tell Bigelow about the fight a second time.

During Suttie’s voluntary-criminal interview, he said he did not have any contact with
Fessler until the PPD arrived. Suttle said he did not see Amato at Hooligan’s Pub.

According to surveillance video from the hallway at Hooligan’s Pub (evidence item 350-
002, cam 2), Suttle, Fessler and Amato have an approximate two-minute conversation.

411012013
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During Fessler's second voluntary-criminal interview, he was shown the Hooligna's Pub
surveillance video depicting him describing the fight to several people. Fessler said it
appeared he was describing a fight, but he did not recall having those conversations,
nor what he said. :

During Suttle’s voluntary-criminal interview, he stated he had only seen Greg Kaufmann
“chest bump” Hofmann, so when the PPD informed him of Stafford’s broken nose, he
replied, “Over a chest bump?” Suttle said after the fight he saw Hofmann working
behind the bar.

AcCordlng to the PPD recorded interviéw and Hobb’s statement, Suttle did not say

Stafford's medical bill for the broken nose.

During Amato’s voluntary-criminal interview, he said Suttlé did not know what happened
at the time of the fight. Amato said Suttle was in the back when the fight happened and
the first time Suttle learned about the fight was when Mendoza went to the back to tell
everyone they had to leave. Suttle told him, “Well then, maybe we just go.” Amato was
asked if Suttle knew what happened, and Amato replied, “He knew when we got there
(Hooligan's).” Additionally, Amato said he told Suttle what happened when they walked
back to Moctezuma'’s to retrieve Greg Kaufmann’s knife (prior to the PPD’s arrival).

Also during Amato’s voluntary-criminal interview, he initially said he pushed Stafford,
and they fell to the floor. Amato said he “swung” at Stafford, but did not think he hit
anyone. When confronted with Hooligan's Pub surveillance video, depicting him
showing blood running down Stafford’s face, and depicting throwing punches, he said it
~ was because that was what the bouncers said.

| Amato initially denied having any injury to his hand. Amato said the only injury he
received was a slight abrasion near his ear that “burned.” When confronted about
people seeing an injury to his hand, and showing his hand to others, Amato said he

might have hit a barstool with his hand. Amato said if he hit someone, it was not
Stafford.

When confronted with telling other IBMC members that he hit Stafford, Amato replied
that he considered pushing or the “impact push” a hit.

“Matthew Murray 4608 | | 4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
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Hooligan’s Pub surveillance video (evidence item 350-002, Cam 11), at approximately
2308 hours, depicted Amato describing the fight to Camacho; Schmidt and two females
watch. Amato then further described the fight to the two females. At approximately
2309 hours, Amato showed his hand to-Alonzo. At approximately 2310 hours, Amato
described the fight to Alonzo. At apprommately 231 3 hours, Amato appeared to be
describing the faght to a female. _

According to the PPD report and recorded conversatlons Suttle said Reinhardt had
been there, and Suitle said he sent him home.. Based on all the surveillance video and

~other IBMC member interviews, Reinhardt was at Scottie’s Bar at the time of the fight.

During the SIU interviews with the involved IBMC members, they each claimed they did
not know the real names of everyone in the club, and several of them referred to their

: club roster during their interviews with the SIU.

According to Moctezuma’s Bar employee statements, and the IBMC members present
at Moctezuma’s bar, the IBMC members were originally told they could stay, and then
they were told they had to leave.

All items of evidence were submitted to the CRPE for storage. All photographs were
submitted to the DPS Photo Lab for storage.

That concluded Murray’s investigation to date.

Matthew Murray 4608 4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
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Notification

On Wednesday, December 26, 2012, Arizona Department of Public Safety (DPS)

- Special Investigations Unit (SIU) Detective Jeff Brown, #4878, was contacted by DPS

SIU Sergeant Bryan DeSanti, #5550.

B DeSanti asked Brown to assist DPS SIU Detective Mait Murray, #4608, with an alieged

assault investigation, which involved the Iron Brotherhood Motorcycle Club (IBMC),
Whiskey Row Chapter (law enforcement club), in Prescott, Arizona. The alleged .
assault occurred on Saturday, December 22, 2012, at approximately 2240 hours, at the
Moctezuma's Bar, located at 144 South Montezuma Street, Prescott Arizona.

Members of the IBMC belonged to different law enforcementand flr_e department
agencies throughout Arizona, to inciude several high ranking officials within law
enforcement. Brown was informed Murray had scheduled an interview with Prescott
Police Department (PPD) Deputy Chief Andrew Reinhardt (IBMC member) on
Thursday, December 27, 2012, at approximately 1000 hours. DeSanti asked Brown to
assist Murray with the interview of Reinhardt.

Briefing

Brown contacted Murray, who advised the IBMC held their annual Christmas Party on
Saturday, December 22, 2012, from approximately 1900 hours to 2200 hours,

at Hooligans Bar, located at 112 South Montezuma Street, in Prescott, Arizona. Murray
explained the IBMC had reserved the back room at Hooligans for their party. After -
approximately 2200 hours, most of the IBMC members left Hoollgans and dlspersed fo
dlfferent bars located on Prescott's Whiskey Row. -

Several IBMC members entered the Moctezuma's Bar wearing their colors/cijts (Ieather

. vest with a three piece patch on the back). A short time later a physical altercation _

" occurred inside the bar between IBMC members and a bar patron. The physical

altercation was broken up and the IBMC members were asked to leave the

" Moctezuma’s Bar.

Some of the IBMC members went back to Heoligans Bar. A short time later, patrol
officers from the PPD arrived at Hooligans Bar to investigate the physical altercation

~ that occurred in the Moctezuma’s Bar. Members of the IBMC were allegedly not

cooperating with the PPD. Due to one of their officers (Reinhardt) being a member of
the IBMC, the PPD asked the DPS SIU to investigate the assault allegation. For further
detalls refer to Murray”’s investigative report.

Detactive Name *

Location

Supervisor

i Jeff Brown

03/26/2013

Sergeant Bryan DeSanti, #5550

Page 1 of 15



NS

ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SUPPLEMENTAL REPORT

2012-054980

Investigation

On Thursday, December 27, 2012, at approximately 0945 hours, Brown arrived at the
PPD, located at 222 South Marina Street, Prescott, Arizona. At approximately 1012
hours, Brown assisted Murray with the interview of Reinhardt (Doubie Time) in a PPD
conference room.

The digitally . recorded criminal interview commenced at approximately 1012 hours and
concluded at approximately 1117 hours. The:criminal interview pertained to =~ -
Reinhrardt's knowledge of the IBMC and the assauit at Moctezuma’s Bar. For further

~ details of the interview, refer to Murray's investigative report.

" From approximately 1127 hours to 1143 hours, Reinhardt viewed video surveillance

[ L)
S

.
{
5.

(disc C) from Moctezuma’s Bar in PPD Chief Mike Kabbel's office. From 1143 hours to
1157 hours, Reinhardt viewed video surveillance (disc B) from Moctezuma's Bar. For
further details of the video surveillance resuits, refer to Murray's investigative report.

At approximately 1335 hours, Brown and Murray arrived at the St. Michael Hotel,
located at 205 East Gurley Street, Prescott, Arizona. Murray contacted Linda Galloway
at the front desk and verified the IBMC had reserved rooms on December 22, 2012.
For further details, refer to Murray’s investigative report.

At apprommately 1416 hours, exterior photographs were taken of Matt's Bar and
Hooligans Bar. At approximately 1417 hours, exterior and mtenor photographs were
taken of the Moctezuma’s Bar, by Murray.

On Friday, December 28, 2012, at approximately 0845 hours, Brown arrived at the DPS
Photography Unit, where the photographs of the three bars were downloaded to a disc
and retained at the DPS Photography Unit.

On Monday, December'31 2012 at apprOX|mater1045 'hours Brown'sohe'duled the

at the PPD Headquarters building:

PPD Officer David Holmes, #403
PPD Officer Jack Shapiro, #398
PPD Officer Ryan Haley, #401
PPD Sergeant Ryan Hobbs, #227

letectlve Name

Location

Jeff Brown

4878
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In addition, B.row.n scheduled the following IBMC members for interviews for Thursday,
January 3, 3013;

* Prescott Valley Police Department (PVPD) Officer Jason Kaufman
» PVPD Officer Tyran Payne

- Brown contacted Yavapai County Sheriff's Office (YCSQ) Deputy Mark Boan, via
telephone. After explaining the purpose of the phone call, Boan said he did not see
anything the night of the Christmas party and declined to interview regarding the
incident.

... . Brown attempted to contact Central Yavapai Fire Department (CYFD) Captain Albert
. Camacho, via telephone. According to Camacho’s carrier, his voice mail had been
- disconnected. Brown determined Camacho worked “A” shift and would be at CYFD
Station #57 on Wednesday, January 2, 2013, which was located at 4125 Quter Loop
Road, Williamson Valley (between Prescott and Chino Valley), Arizona.

On Wednesday, January 2, 2013, at approximately 103’5'h0urs, Brown and DPS
«‘w_ General Investigation Unit (GIU) Detective Jason Henderson, #5618, met with
) Moctezuma'’s Bar owners Bruce and Christina Reid at Moctezuma'’s Bar. According to
Bruce and Christina, on Saturday, December 22, 2012, the IBMC members were
allowed to enter the Moctezuma's Bar wearing club colors because the bar's security
personnel were shown law enforcement identification by the IBMC members as they
entered the Moctezuma’s Bar (normally colors were not allowed).

{/ .
N

Bruce said a fight broke out between a bar patron (Justin Stafford) and an

unknown member of the IBMC. As Bruce attempted fo break up the fight, other IBMC
- members began swinging at him and bar security. A decision was made by bar

personnel to ask all IBMC members to leave the Moctezuma’s Bar: -

Christina told Stafford to go to the hospital for his facial injuries. According to Bruce, he
knew once Stafford was seen at the hospital, the hospital would call the PPD regarding
the assault and the PPD would come fo his bar to investigate the assault. Bruce said
he did not call the police because he was worried about calling the PPD on the IBMC
because the IBMC were officers. Bruce said if he had called the PPD, he was worried
about the IBMC finding out and coming back to the bar.

Note: Bruce and Christina were interviewed by DPS GIU Detectives Kim
Garcia, #5494, and Sabrina Orta, #6063. For further details of the
Reid interviews, refer to the detectives supplemental reports and
interviews.

[[Detestive Name _IDNo. [ Location | Date | Supervisor
Jeff Brown 4878 03/26/2013 Sergeant nyan DeSanti, #5550
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At approximately 1125 hours, Brown and Henderson arrived at Hooligans Bar. Brown
met with General Manager William Porter Bennett, who agreed to be interviewed. The
digitally recorded criminal interview commenced at approximately 1125 hours, and
concluded at approximately 1216 hours.

Brown and Henderson interviewed Ben_nett regarding what he had observed Saturday
evening, December 22, 2012. The criminal interview pertained to the IBMC'S
Christmas party in the back room of Hooligans Bar.

According to Bennett, the back room at Hooligans was reserved for the IBMC members
from 1900 hours to 2200 hours. After 2200 hours the back room was opened to the
public. Bennett said at one point he had to ask an IBMC member (possibly Greg
Kaufmann) to remove a fixed blade knife from his belt (no weapons allowed at
Hooligans Bar). Bennett said the IBMC member ignored him at the time, but Bennett
later noticed the IBMC member was no longer wearing the knife. Bennett allowed clubs
to wear their colors inside Hooligans.

Bennett said he and his staff had several problems with the IBMC members during the
Christmas party. A non club member (possibly Mike Borrello) threatened one of
Bennett's staff after he allegedly tapped Borrelo’s wife on the shoulder to get her to
move so the staff member could get inside a door to check something. Borrello told the
staff member never touch his wife again.

The incident was brought to Bennett's attention. Bennett contacted YCSO Sergeant Bill
Suttle regarding the incident. Suttle was informed if Borrello did anything else to his
staff, Borrello would be asked to leave. While Bennett was talking with Suttle in the
back room, Suttle allegedly produced “brass knuckles” from his vest and placed the

- brass knuckles on the table. Another IBMC member (possibly Marc Schmidt) produced
a law enforcement badge and told Bennett not to worry about the brass knuckies

: because they were law enforcement.

After 2200 hours, the back room was opened to the pubhc and Bennett sald the !BMC
members left Hooligans Bar. Bennett said at approximately 2300 hours, several
members of the IBMC came back into Hooligans Bar. At approximately 2400 hours,
Bennett said the PPD came into Hooligans Bar, looking for several members of the
IBMC.

Bennett said only three or four of the IBMC members acted like “Ass Holes.” Bennett
was given a photo copy of an IBMC group photograph taken that night at the Christmas
--party. Bennett identified Fessler and Suftle in the photograph.. Bennett also identified
- Loki (Marc Schmidt) and Budda (Tyran Payne). Bennett labeled three members as
being “Ass Holes” but did not know their names or road names.

Dstsctive Name

Sergeant Bryan DeSanti, #5550
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These three were later identified as Jason Kaufman (Sergeant of Arms), Eric Amato
(back row, second from right) and Albert Camacho (back row, on right end). For
further details of Bennett's interview, refer to his interview and transcript.

At approximately 1240 hours, Brown arrived at the PPD Headquarters building to
interview PPD Officer David Holmes, #403, in a PPD conference room. The digitally
recorded criminal interview commenced at approximately 1305 hours, and concluded at
approximately 1339 hours.

The criminal interview pertained to Holmes’ involvement the night of Saturday,
December 22, 2012, after he responded to investigate an alleged assault at the
Moctezuma’s Bar. Prior to the interview, Holmes generated a supplemental report (12-
46275-000) regarding the incident. '

Holmes responded to the Yavapai Regional Medical Center (YRMC), located at 1003
Willow Creek Road and contacted Stafford regarding the assault. Holmes and PPD
Officer Jack Shapiro, #398, later responded to the Moctezuma’s Bar and contacted
Bruce Reid (owner) regarding the assault.

Holmes later responded to Hooligans Bar and contacted Suttle and PVPD Chief Bill

- Fessler regarding the assault. Because Holmes and Shapiro felt Suttle and Fessler

were not cooperating with the investigation, PPD Sergeant Ryan Hobbs, #227, was

. . .called to Hooligans Bar. For further details of the interview, refer to Holmes

- supplemental report and Murray’s investigative report.

At approximately 1510 hours, Brown contacted CYFD Station #57 and asked for
Camacho. Brown was informed Camacho was on vacation until February 6, 2013.

On Thursday, January 3, 2013, at approximately 0725 hours, Brown, Murray, Garcia
and Orta departed Phoenix, and flew to Bullhead Clty, Arizona. :

From approximately 0827 hours, to 0943 hours, Brown assisted Murray with
interviewing DPS Officer Bryce Bigelow, #5611 (Deuce), at the Bullhead City Airport,
located at 2550 Laughlin View Drive. The criminal interview pertained to Bigelow’s
knowledge of the IBMC and the assault which took place in Moctezuma’s Bar. For
further details of the interview, refer to Murray's investigative report.

Note: Garcia and Orta interviewed IBMC member Troy Teske: from the
‘Bullhead City Police Department while Bigelow was interviewed.

At approximately 1015 hours, all four detectlves departed Bullhead City and flew to

7 Prescott, Arizona.

‘Detective Name

| IDNe.

‘Location

-| Jeff Brown
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From approximately 1115 hours, to 1243 hours, Brown assisted Murray with
interviewing IBMC member Marc Schmidt (Loki), at the DPS Prescott Office, located at
1111 Commerce Drive. The criminal interview pertained to Schmidt’s knowledge of the
IBMC and the assault which took place at the Moctezuma s Bar. For further details of
the interview, refer to Murray’s investigative report.

From approximately 1345 hours, to 1537 hours, Brown and Murray interviewed Suttle
(Mongo). The criminal interview pertained to Suttle's involvement and knowledge of the
IBMC and the assaulf which took place at Moctezuma’s Bar. For further detalls of the

o interview, refer to Murray's investigative report.

From approximately 1545 hours, to 1737 hours, Brown assisted Murray with
interviewing Fessler (Tarzan). The criminal interview pertained to Fessler's involvement
and knowledge of the IBMC and assault which took place at Moctezuma's Bar. For
further detaiEs of the interview, refer to Murray's -inveStig’ative report.

On Tuesday, January 8, 2013, Brown scheduled the following Moctezuma s employees
for rnterwews for Thursday, January 10, 2013:

Royalton Cornelius — Security, at 1000 hours

James Sutherland — Security, at 1300 hours

Nathan Lieber — Bar Back and security, at 1400 hours
Adam Hofmann — Bartender, at 1500 hours

On Wednesday, January 9, 2013, at approximately 0925 hours, Murray gave Brown a
Maricopa County Grand Jury Subpoena (#575 GJ 233-001), signed by Deputy County
Attorney Keith Manning, requesting the medical records for Justin -Stafford

- from the YRMC n Prescott Arrzona

| - On Thursday, January 10, 2013 at approximately 0837 hours, Brown and SIU
Detective Pete White, #4932, departed Phoenix, and drove to Camp Verde, Arizona.

At approximately 1011 hours, Brown and White interviewed Royalton Cornelius at the
McDonalds Restaurant, located at 1703 Finnie Flats Road, Camp Verde, Arizona. The
digitally recorded criminal interview commenced at approxmate!y 1011 hours, and
concluded at approximately 1050 hours.

The criminal interview pertained to Cornelius’ knowledge of an alleged assault which
took place on December 22, 2012, at the Moctezuma’s Bar between a bar patron and
members of the IBMC. Cornelius worked security forthe Moctezuma s Bar on Friday
and Saturday nights. -

-Detective Name |

03/26/2013 Serg.ean’t.‘Bryan DeSanti, #5550
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According to Cornelius, IBMC members entered the Moctezuma’s Bar after 2200 hours,
wearing their colors. Cornelius was working the back bar area when a physical
_ alte_r(_:ation ocCurred between a bar patron and a member of the IBMC. ‘

Cornelius was shown an IBMC group photograph taken that night at Hooligans Bar.
Cornelius picked out the IBMC member (Eric Amato) who was involved in the
altercation and punched a bar patron. For further detalls of the mtervaew refer to
Murray’s investigative report.

- At approximately 1105 hours, Brown and White departed Camp Verde and drove to
Prescott.

At approximately 1200 hours, Brown and White arrived at the Fry's Food Store, located

~at 950 Fair Street, Prescott. Brown contacted Fry's Manager Jay Soutee regarding a
Fry's employee known as Gary who worked in Produce. Soutee confirmed he had an
employee named Gary who worked in Produce. Brown explained Gary may have seen
what happened in an alleged assault at the Moctezuma'’s Bar on December 22, 2012,
and Brown would like to ask Gary some questlons

{ ) Brown was informed Gary was not scheduled to work that day. Brown left his business
card with Soutee who said he would call Gary to let him know to call Brown regarding
the incident. '

At approximately 1220 hours, Brown and White arrived at the YRMC Records
Department. Brown contacted Records Supervisor Michelle Henson and served her
with Grand Jury Subpoena #575 GJ 233-001, regarding Stafford's medical records.
Henson said the medical records would be available the following week.

At approximately 1310 hours, Brown and White arrived at tHe M'dctezuma’s Bar and
interviewed James Sutherland who worked security for the Bar. The digitally recorded

criminal interview commenced at approximately 1310 hours, and concluded at
approx;mately 1330 hours.

The criminal interview pertained to Sutherland’s knowledge of an alleged assault which
occurred on Saturday, December 22, 2012. According to Sutherland, the night of the
alleged assault he was assigned to work security at the front entrance of the Bar. While

- working the front door (between 2230 and 2300 hours), Sutheriand was talking with
Mike Bartels (head Moctezuma’s security). Sutherland heard someone yell “fight” and
he rushed inside the Bar with Bartels to assist with breaking up the fight.

Jeff Brown . 4878 03/26/2013 Sergeant Bryan DeSanti, #5550
o ' : Page 7 of 15
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- Upon entering the Bar, Sutherland observed several bar patrons dragging an
. . unconscious person (Stafford) out of the bar. Moctezuma’s management eventually
+ . asked all IBMC members to leave the bar. Sutherland went back to the front door and
- was standing outside as the IBMC members left the bar. Sutherland said one of the
IBMC members asked Sutherland if he worked security for Moctezuma's Bar.

Sutherland responded he did and the IBMC responded “Well | just wanna let you know
you guys are all fuckin pussies.” Sutherland was shown an IBMC group photograph
taken earlier at Hooligan’s Bar. When asked which IBMC member showed Sutherland
his badge as he entered Moctezuma’'s Bar, Sutherland pointed to Suttle,. When asked
to point out who called Sutherland “fuckin pussies,” Sutherland pointed to Fessler. For
further details of the interview, refer to Murray's investigative report.

At approximately 1353 hours, Brown and White interviewed Moctezuma's Bar employee
Nathan Lieber. The digitally recorded criminal interview commenced at approximately
1353 hours and concluded at approximately 1421 hours.

The criminal interview pertained to Lieber's knowledge of an alleged assault which
occurred on Saturday, December 22, 2012. The night of the incident, Lieber was
- 3 assigned to work as a "bar back” and security. At approximately 2230 hours, Lieber
) noticed IBMC members coming into the bar, wearing their “full patches.”

Lieber was outside smoking a cigarette with Bartels and Sutherland. Lieber heard
Bartender Jannette Lentini yell “fight,” and Lieber, Bartels and Sutherland ran inside to
assist with breaking up the fight. Lieber observed one punch thrown as security broke
up the fight. Lieber said the alleged victim was being pulled up by other bar patrons
and the victim’s face was covered in blood. Lieber stepped between the IBMC
members and bar patrons as the victim was pulled out of the bar.

- One bar patron yelled at the IBMC members “that's not right, he was a little kid.”
Security attempted to quiet the bar patron and keep the IBMC members from
confronting the bar patron. Lieber said one IBMC member was “super aggressive” after
the fight. When shown the IBMC group photograph, Lieber picked out IBMC member

Eric Amato. For further details of the interview, refer to Murray's investigative report.

At approximately 1515 hours, Brown and White contacted Bennett at Hooligans Bar.
Brown scheduled the following interviews with Hooligans Bar employees, for Tuesday,
January 15, 2013: :

¢ Lindsey Fox — Bartender, at 1800 hours
e Alex Kirwan — Bar Back, at 1830 hours
e Jason Rogers — Sound Engineer, at 1900 hours

“ Location - ‘Supervisor.
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At approximately 1520 hours, Bennett informed Brown during his interview on Monday,
January 2, 2013, he forgot to tell Brown something. After the incident at Moctezuma'’s
Bar, several of the IBMC members came back to Hooligans Bar. During a conversation
with Suttle, Bennett was informed by Suttle, “the guy involved in the incident was
stashed in a hotel room.” Brown documented verbatim what Bennett was told by Suttle.
Bennett also informed Brown, Suttle pulled brass knuckles from his pants pocket,

- during the Christmas party at Hooligans.

At apprOxim:étely 1620 hours, Brown and White interviewed Moctezuma’s Bar employee
Adam Hofmann. The digitally recorded criminal interview commenced at approximately
1620 hours and concluded at approximately 1642 hours.

~ The criminal interview pertained to Hofmann’s knowledge of an alleged assault which
- occurred on Saturday, December 22, 2012. The night of the incident, Hofmann was
- bartending with Lentini at the front bar. The front bar was split in half by Hofmann and
- Lentini. Hofmann took the half closest to the front entrance and Lentini took the other
~ half of the front bar.

~,~ Hofmann said Moctezuma’s Bar did not allow motorcycle clubs or gangs to wear their
colors or cuts inside the bar. Because the IBMC members were law enforcement, the
bar made an exception and allowed the IBMC members to keep their cuts on.

According to Hofmann, he observed “a drink go flying” and ran out from behind the bar
to assist security. Hofmann observed .an IBMC member “beating a kid’s face in” and
pulled the IBMC member off the kid. The IBMC member immediately turned around
and began throwing an elbow toward Hofmann. Hofmann said the IBMC member
reached into his vest for something. Hofmann backed up with his hands up and
identified himself as a bar employee just trying to break up the fight.

Bartels walked up behind the IBMC member before the member could grab whatever -
he was reaching for under his vest. Bartels physically walked the IBMC member out
the front door. The IBMC members were asked to leave the bar and it took
approximately 45 minutes to get all the members out of the bar.

Hofmann was shown an IBMC group photograph and picked out IBMC member Greg
Kaufmann as the person who was punching the victim (Stafford) and then attempted to
grab something out from underneath his vest when Hofmann pulled Kaufman off
Stafford. For further details of the interview, refer to Murray’s investigative report.

Date ‘Supervisor
/26/2013 | Sergeant Bryan DeSanti, #5550 R
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On Tuesday, January 15, 2013, at approximately 1803 hours, Brown and SIU Detective
Tonya Noah, #6329, interviewed Hooligans Bartender Lindsay Fox in the back room at
Hooligans Bar. The digitally recorded interview commenced at approximately 1803
hours and concluded at approximately 1819 hours.

The criminal interview pertained to Fox's observations of the IBMC’S Christmas party,

- the night of Saturday, December 22, 2012, in the Hooligans back room. Fox bartended

in the Hooligans back room during and after the IBMC’'S Christmas party.

According to Fox, the IBMC Chnstmas party began at approximately 1900 hours and -
the backroom was reserved for the IBMC party. Assisting Fox that-night was Alex
Kirway who was Fox's bar back. Fox said she did not observe any IBMC members
cause any problems during the party.

Normally at 2100 hours, the back room would be opened to the public. Fox said the
IBMC asked for the back room until 2200 hours and Bennett agreed to keep the back
room closed to the public until 2200 hours.

At approximately 2100 hours, four bar patrons from the front of Hooligans entered the
back room, thinking the room was open to the public. Fox said several of the IBMC
members stood up and told the four bar patrons they did not belong in the back room.
Fox said the IBMC members could have been more diplomatic about how they '
informed the bar patrons it was a private party until 2200 hours. Fox said she thought
the bar patrons had been intimidated by the IBMC members. For further details of the
interview, refer to Murray’s mvestlgatlve report.

At approximately 1835 hours, Brown and Noah interviewed Hooligans Bar Back Alex
Kirwan in the back room at Hooligans Bar. The digitally recorded interview commenced -
at approximately 1835 hours and concluded at approximately 1903 hours. '

The criminal mter_wew -pertalned to Kirwan's observations of the IBMC'S Christmas
party, the night of Saturday, December 22, 2012, in the Hooligans back room. Kirwan
performed bar back and security duties in the Hooligans back room during and after the

- IBMC'S Christmas party.

According to Kirwan, the IBMC reserved the Hooligans back room from 1900 hours to
2100 hours. Kirwan bar backed for Bartender Fox during the party. Kirwan was
advised by Bennett the IBMC members belonged to police departments throughout
Arizona. Kirwan observed several members with knives (K-Bar knives) and figured
because the members were law enforcement, would be carrying concealed handguns.

. Detective Name

Jeff Brown

1D No: | Location:
4878

03/26!'201 3

Sergeant Bryan DeSanti, #5550
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At approximately 2100 hours, Suttle asked Bennett to keep the back room closed to the
public until 2200 hours. Bennett agreed to keep the back room closed to the IBMC
members. A short time later, several bar patrons from the front of Hooligans wandered
into the back room and several IBMC members “rudely” told them to [eave.

Kirwan said the IBMC members acted more like criminals than police officers. Kirwan
said the IBMC members were acting more like “100% motorcycle gang” instead of a law
enforcement motorcycle club. Kirwan said during the party, the Hooligans Sound
Engineer Jason Rogers had to get into an office from the back room.

He tapped a [ady on the shoulder and asked her to move so he could get into the office.
The lady’s boyfriend or husband (possibly Mike  Borrello) got in “Jason's face” about
touching his wife or girlfriend. The incident was brought to Bennett’s attention by
- Rogers. Rogers then brought the incident to Suttle’s attention and Suttle asked Borrelo
-+ to step outside. For further details of the interview, refer to Murray's investigative
o report.

_ At approximately 1908 hours, Brown and Noah interviewed Hooligans Sound Engineer
Jason Rogers in the back room at Hooligans Bar. The digitally recorded interview
- ) commenced at approximately 1908 ho_u.rs and concluded at approximately 1925 hours.

The criminal interview pertained fo Rogers observations of the IBMC’S Christmas party,
- the night of Saturday, December 22, 2012, in the Hooligans back room as he checked
- on the sound equipment. Rogers began hls shift at approximately 1800 hours.

As Rogers checked on his sound equipment, he noticed several of the IBMC members
carrying concealed handguns. Rogers observed "bulges” around waistbands and pant
legs were “stiffer” than they should be. Rogers said Hooligans Bar posted several “no
firearms” signs throughout the bar. Rogers figured because the IBMC was a law .
enforcement club, the members were allowed to carry concealed firearms.

Prior to 2200 hours, Rogers had to check on the sound equ;pment (amps) and had to
access the amps from the office, located in the back room. The IBMC party was still
going on as Rogers entered the back room. Rogers had to touch a woman on the
shoulder that was blocking the office door and ask her to move. .

A man (possibly Mike Borrello) wearing a long sleeve shirt, blue jeans and a hat
physically shoved Rogers (chest bump and hands used). The male yelled, “What's
your problem. Don't you fucking touch my woman.” Rogers identified himself as a
Hooligans employee and the male “backed down.”

_Detective Name . [ 1DNo. | Location | Supervisor
Jeff Brown 4878 03/26/2013 Sergeant Bryan DeSantl #5550
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Rogers notified Bennett of the incident and Bennett then contacted Suttle regarding the
incident. Suttle advised he would take care of the incident. Rogers said the IBMC
members were acting like “1%” (referring to outlaw motorcycle gangs) during the party.
For further detalts of the interview, refer to Murray's investigative report.

On'Thursday, January 17, 2013, at approximately 1020 hours, Brown and Noah
. contacted Henson at the YRMC, regarding Stafford’s medical records. Brown was
- informed Stafford’s medical records were malled o the Yavapai County Attorney S.
Office (YCAQ). :

At approximately 1040 hours, Brown and Noah arrived at the YCAO, located at 255
East Gurley Street, Prescott, Arizona. Accordlng to the YCAO, they had not recelved
Stafford s medical records. _ _

At approximately 1110 hours, Brown arrived at the YRMC -and talked with Henson.
* Henson was able to track the medical records (certified mail) to the Maricopa County
- Attorney’s Office (MCAOQ), located at 1 West Madison, Phoenix, Arizona. Brown
obtained a copy of the tracking sheet for Stafford’s medical records.

- j  On Wednesday, January 23, '201-3, at approximately 0920 hours, Brown assisted
T Murray with the return of four search warrants. For further details of the four search
warrants, refer to Murray’s investigative report.

At approximately 0953 hours, Brown and Murray picked up Stafford's medical records
from the MCAQ, located at 301 West Jefferson Street (sixth floor), Phoenix.

.. At approximately 1000 h'ours Brown returned Grand Jury Subpoena #575 GJ 233-001 -
to the MCAO Grand Jury building, Eooated at 1 West Madlson Phoenlx '

On Thursday, January 24 2013 at approximately 1436 hours, Brown assisted Murray
with the interview of Arizona Department of Economic Security Detective Frank
Mendoza (Gato) at the DPS Criminal investigatrons (CI) building, located at 2339 North
20" Avenue, in Phoenlx

The digitally recorded criminal interview commenced at approximately 1436 hours and
concluded at approximately 1744 hours. The criminal interview pertained to Mendoza's
knowledge of the alleged assauit at Moctezuma'’s Bar on December 22, 2012. For
further details of the Mendoza interview, refer to Murray's investigative report.

- On Friday, January 25, 2013, at approximately 0930 hours, Brown left a voice message
for YCFD Captain Albert Camacho.

‘Detective Name | ID.No. | Location Date . | Superviso
Jeff Brown 4878 03/26/2013 Sergeant Bryan DeSanti, #5550 .
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On Wednesday, February 13, 2013, at approximately 0735 hours, Brown, Murray and
SIU Sergeants Bryan DeSanti, #5550, and Robert Brunet, #4966, flew to Cortez,
Colorado.

Brown assisted Murray with the interview of Justin Stafford at the Cortez Police
Department Headquarters building, located at 608 North Park Street, Cortez, Colorado.
Justin’s father, Andrew Stafford sat in on the interview. . The interview commenced at
approximately 1010 hours and concluded at approximately 1147 hours. The criminal
interview pertained to an alleged assault by the IBMC against Stafford at Moctezuma'’s
Bar, on December 22, 2012. For further details of Stafford s interview, refer to Murray’s
investigative report. :

At approximately 1530 hours Brown arrlved back in Phoenix; Anzona

On Wednesday, February 20, 2013, at approximately 0906 hours, Murray and SIU.
Sergeant Robert Brunet, #4966, interviewed Fessler for the second time, at the DPS Cl
building. Brown monitored the interview from the SIU conference room. For further
details of Fessler's interview, refer to Murray’s investigative report.

f w On Sunday, February 24, 2013, Brown reviewed the following interview transcriptioné_
for accuracy: :

Lindsay Fox — Hooligans Bartender

- Jason Rogers — Hooligans Sound Engineer
Alexander Kirwan — Hooligans Barback
Albert Camacho — Iron Brotherhood member
Andrew Reinhardt — Iron Brotherhood member_

On Monday, February 25, 2013 Brown reviewed the following interview transcnptlons
- for accuracy: _

¢ Bryce Bigelow — Iron Brotherhood member
¢ Christina Reid — Moctezuma’s Bar owner
» Bruce Reid — Moctezuma’s Bar owner

On Tuesday, February 26, 2013, Brown reviewed the following interview transcriptions
for accuracy:

* Jack Shapiro — Responding Prescott Police Officer .
e Ryan Hobbs — Responding Prescott Police Sergeant

'f) e Ryan Haley — Responding Prescott Police Officer

L Jeff Brown B 4878 D3l26/2013 Sergeant Bryan DeSanti, #5550
' o Page 14 of 15
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- At approximately 1102 hours, Brown assisted Murray with the interview of El Mirage
- Police Officer Mike Borrello (lrish Mike), at the DPS Cl building. - The digitally recorded
- . criminal interview commenced at approximately 1102 hours, and concluded at '
- approximately 1240 hours. The criminal interview pertained to Berrello’s knowledge of
the alleged assault at Moctezuma’s Bar, on December 22, 2012. For further details of
the Berrello interview, refer to Murrays investigative report.

At approximately 1303 hours, Brown attempted to contact Camacho a second time,
with no results.

At approximately 1320 hours, Brown and Murray departed the SIU Office and drove to
Prescott Valley. While driving to Prescott Valley, Brown received a phone call from
Camacho. Camacho agreed to an interview at his residence in Prescott Valley, at 1630
hours.

At approximately 1627 hours, Brown assisted Murray with the interview of Camacho

(Hozer). The digitally recorded criminal interview commenced at approximately 1627

hours and concluded at approximately 1815 hours. The criminal interview pertained to
I Camacho’s knowledge of the alleged assauit at Moctezuma’s Bar on December 22,
. ) 2012. For further details of the Camacho interview, refer to Murray’s investigative -
report. :

On Monday, February 4, 2013, at approximately 0855 hours, Brown assisted Murray
with the interview of Phoenix Police Department Officer Eric Amato (Guido), at the DPS
Cl building. The interview commenced at approximately 0855 hours and concluded at
approximately 1310 hours. The criminal interview pertained to Amato’s knowledge of
the alleged assault at Moctezuma’s Bar, on December 22, 2012. For further details of
the Amato interview, refer to Murray's investigative report.

On Tuesday, February 5, 2013, at approximately 1448 hours, Brown assisted Murray.
with the interview of Ajo Paramedic Supervisor Greg Kaufmann (Top Gun), at the DPS -
Cl building. The interview commenced at approximately 1448 hours and concluded at
approximately 1724 hours. The criminal interview pertained to Kaufmann's knowledge
of the alleged assault at Moctezuma’s Bar, on December 22, 2012 For further deta||s :
of the Kaufmann interview, refer to Murray’s investigative report.

- On.Wednesday, February 6, 2013, at approximately 1640 hours, Brown assisted
Murray with the interview of Chris Alonzo (Elvis), at the DPS ClI building. The interview:
commenced at approximately 1640 hours and concluded at approximately 1805 hours.
The criminal interview pertained to Alonzo’s knowledge of the alleged assault at
Moctezuma’s Bar, on December 22, 2012. For further details of the Alonzo interview,
refer to Murray’s investigative report

03/26/2013 Sergeant Bryan DeSanti, #5550
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» Mike Bartels — Moctezuma’s Head Security
» Janette Lentini — Moctezuma’s Bartender'

On Wednesday, February 27, 2013, Brown revrewed the foliowing interview transcrlpts _ 5:
for accuracy: L

. Chris-Aionzo.;—'_Iron Brotherhood member
» Travis Ferguson — Witness to Moctezuma's fight
» Richard Ferguson — Witness to Moctezuma's fight

. On Thursday, February 28, 2013, Brown reviewed the following mterv;ewtranscrlpts for -
accuracy: :

» Troy Teske — Iron Brotherhood member
o Marc Schmidt — Iron Brotherhood member

On Tuesday, March 5, 2013, at approximately 0900 hours, Brown assisted Murray with
a second interview of Payne. The interview was conducted at the Prescott DPS Office.
For further details of the Payne interview, refer to Murray’s investigative report.

At approximately 1145 hours, Brown and Murray contacted and interviewed Fry's
Produce Manager Gary Grawey, at the Fry's Food Store, located at 950 Fair Street,
Prescott, Arizona. The interview pertained to what he observed the night of the -
incident. For further details of the interview, refer to Murray's investigative report.

_ That ended Brown's invdlvement to date.

Detective Nam

- Jeff Brown

03/26/2013

Sergeant Bryan DeSanti, #5550
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On December 10", 2012, at approximately 1000 hours, a briefing was held at the
Arizona Department of Public Safety (AZ DPS), Special Investigation Unit (S{U}
conference room, located at 2339 N. 20" Avenue, Phoenix, Arizona 85009,

The briefing was in reference to a fight which occurred the evening of 12/22/2012 at the
Moctezuma Bar, located at 144 South Montezuma Street, Prescott, AZ 86303, at
approximately 2240 hours.

Present at the briefing was AZ DPS Captain Bruce Campbell #4375, AZ DPS SIU
Detective Jeff Brown #4878, and AZ DPS SIU Detective Matt Murray #4608.

Garcia was asked to assist by creating three (3} photo line-ups, as well as assist with
interviews.

On January 2" 2013, at approximately 0700 hours, Garcia attended a Briefing at the
AZ DPS SiIU conference room.

Present at the briefing was AZ DPS SIU Detective Jeff Brown #4878, AZ DPS SIU
Detective Matt Murray #4608, and AZ DPS Highway Patrol Officer Sabrina Orta #6063,
and AZ DPS GIU Detective Jason Henderson #5618.

During the briefing, Garcia was advised, she and Orta were going to assist with
interviews with the owners and employees of Moctezuma Bar, as well as members
(officers) of the Iron Brotherhood Motorcycle Club, who were present during the fight at
Moctezuma Bar the evening of 12/22/2012.

At approximately 0815 hours, Garcia and Orta drove to the Moctezuma Bar in Prescott,
AZ and proceeded to interview.

Interviews:
1. 1000 hours; Christina Reid (Manager of Moctezuma Bar), D.O.B.

Christina stated they have a policy against clubs or gangs wearing colors inside the bar,
but they had been badged and were told the members of the Iron Brotherhood were
police. Refer to Interview

2. 1019 hours; Jannette Lentini (Bartender) D.O.B.

Lentini stated she was behind the bar at the time of the fight. Lentini stated Christine
(Manager) was pushed into the bar and glasses went flying. Lentint stated she yelled
for security to break up the fight.

T 1/10/2012 Sergeant Tony Mapp #4381
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Lentint stated there were three (Iron Brotherhood members) that had the look in their
eye like they wanted to keep fighting. Lentini stated she was so mad that she yelled at
them to leave the bar, and stated she was ignored. Refer to Interview

3. 1020 hours; Bruce Reid (Owner) D.O.B.

Bruce stated members of the Iron Brotherhood had been in Moctezumas off and on
throughout the day.

Bruce stated there was one guy talking to an Iron Brotherhood member (IB) when all of
a sudden it just blew up. Bruce stated three (3} IB's were invoived. Bruce stated, during
the fight, a knife fell onto the floor, which he threw behind the bar. Bruce stated he was
yelling at them to stop. Bruce stated an 1B member with a full handlebar black
mustache was taking swings at him.

Bruce stated they were told several times to leave. Bruce stated about 10 minutes after
being told to leave, the IB’s left Moctezumas making their way to Hoolligans, yelling at
them that they were a bunch of pussies. Refer to Interview

N
b
.o
\'_./'j

- 4, 1121 hours; Mike Bartels (Head of Security) D.O.B.

Bartels stated they don’t allow colors inside the bar, but they had been badged and
figured there would be no problems since they were the police.

Bartels stated by the time he heard about the fight and made it inside the bar, the fight
was over. Bartels stated a patron at the bar named Gary, may have seen the whole
fight. Refer to Interview

At approximately 1150 hours, Garcia and Orta walked to Holligans where Brown and
‘Henderson were conducting interviews. o

Once Brown and Henderson concluded their interviews at Holligans, we drove to the
Prescott Police Department located at 222 South Marina Street, Prescott, AZ 86303.

There Orta and Garcia conducted three (3) interviews with police officers who
responded the evening of the fight at Moctezumas.

LK. Garcia 1/10/2012 | Sergeant Tony Mapp #4381
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1. 1301 hours; FTO Jack Shapiro #398.

Shapiro stated he responded to Hooligans and made contact with Prescott Valley
Police Chief Bill Fessler (Iron Brotherhood President) and Yavapai County Sheriff's
NARC Commander Bill Suttle (Iron Brotherhood Vice President).

Shapiro stated he felt Fessler and Suttle were being vague in their answers when
questioned about the fight at Moctezumas and would change the subject. Shapiro
stated Fessler wouldn’'t even look at him. Shapiro stated he called Sergeant Hobbs to
assist with questioning. Refer to Interview

2, 1317 hours; Sergeant Ryan Hobbs #227.

Hobbs stated he responded to Hooligans and spoke to Suttle. Hobbs stated Suttle told
him the guy talking to Fessler, grabbed his vest and another [B got into a scuffle. Hobbs
stated Suttle was persistent about not contacting the Police Department, wanting his
club to pay for any medical bills.

Hobbs stated he asked Fessler several times the name of “Top Gun”. Fessler didn't
{ ’> speak. Suttle stated he would get Hobbs the name of Top Gun. Hobbs stated Suttle
never called. Refer to Interview

3. 1337 hours; Prescott Patrol Officer Ryan Haley #401.

Haley stated he stood at the door and did not hear any conversation in the main room
nor the hallway.

Haley stated when Suttle passed him, Suttle seemed cocky about his rank and told
Haley to calm down. Refer to Interview

- On January 3"’, 2013, at approximately 0715 hours, Garcia, Orta, Murray, and Brown,
flew to the Laughin-Bullhead Airport, located at 2550 Laughlin View Drive, Bullhead
City, Arizona to conduct more interviews.

1. 0728 hours; Bullhead City Police Officer Troy Teske #214 (Iron Brother Member).

Teske stated he and his wife attended the function at Moctezumas on 12/22/2012.

Teske stated he his wife and Top Gun {Greg Kaufman, AJO Fire Department
Paramedic-Supervisor) went to Hooligans and stayed a couple of hours. Teske stated
he had had a [ot to drink and rated his intoxication level at a 10 when they left
Hooligans.

#4381
Page 3 of 5
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" Teske stated they (He, his wife, Top Gun) then went to Moctezumas. Teske stated all

he remembers being on the street, it was cold, going inside Moctezumas towards the
back, (according to his wife) then it was time to leave.

Teske stated he didn’t even know there was a fight.

When asked if anyone told him what to do, or say, with regard to the incident at
Moctezumas, Teske answered, “ummmmmm.....no". Refer to Interview

When the interviews were completed, Garcia, Orta, Brown and Murray flew to Prescott
and were driven to the DPS District 12 Office, located at 1111 Commerce Drive,

Prescott, Arizona, for additional interviews.

1. 1110 hours; Prescott Valley Police Corporal Jason Kaufman #48 (Former Iron
Brotherhood Member).

Kaufman stated he attended the Christmas function at Moctezumas on 12/22/2012.

Kaufman stated he showed up with his wife at approximately 1800 hours and went to
Hooligans, stating no one was there. Kaufman stated he and his wife then went to
Moctezumas and saw other guys from the club (Iron Brotherhood) eating and drinking.
Kaufman stated he saw Guido (Eric Amato, Phoenix PD Officer), Top Gun (Greg
Kaufman, AJO Fire Department Paramedic-Supervisor) Troy Teske and his wife, stating
they were all sitting together at the bar.

Kaufman stated he and his wife went to the Firehouse for dinner then back to Holligans
where the party was; stating Holligans was reserved for their party.

Kaufman stated everyone wore their colors and was let in with no questioning.

Kaufman stated he was in Moctezumas during the fight. Kaufman stated he just got to
the bar and ordered a drink when he heard, “Fight”", and then it was over.

Kaufman stated he didn’t see anything. Kaufman stated his wife told him Top Gun ran
out the back door. Kaufman saw Guito and Fessler in the area where the fight was.

Kaufman stated Guito said this guy grabbed Fessler, so he hit him.

Kaufman stated he and his wife didn't want anything to do with what was going on, so
they left and went home.

381
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Kaufman stated he would forward any text messages which occurred from that evening
forward, which he did. Refer to Interview for complete Interview.

2. 1300 hours; Prescott Valley Police Corporal Tyran Payne #91 (Former Iron
Brotherhood Member)

Payne stated he joined the Iron Brotherhood Motorcycle Club to have a good time and
ride motorcycles.

Payne stated he and his wife arrived to Holligans at approximately 1930 or 2000 hours
for Happy Hour.

Payne stated they took a club photo while at Holligans.

Payne stated he was thankful he wasn’t there at Moctezumas when the fight occurred.
Refer to Interview

| K. Garcia

111072012

Sergeant Tony Mapp #4381
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ACISS Case Master Report 2012-323
Date Initiated 01/02/2013

AGENCY: COLORADO BUREAU OF INVESTIGATION

DIVISION: INVESTIGATIONS

OFFICE: DURANGO

Lead LEO: BROWN, JEFF AGT (1107 I DURANGO / Colorado Bureau of Investigation)

Type Of Case: Asmstmg Other Agenc;es
Total Time: 6:00

Tig Number - Tip Date Occurred-Date ) -Status

T2012-2304 01/02/2013 10:57 12/28/2012 12:00 CLOSED .

Description

ARIZONA DPS REQUEST FOR_

INTERVIEW

Case Status: CLOSED ASSISTANCE GIVEN
Case Status Date:  01/02/2013

Disposition Code:  CLOSED ASSIST GIVEN
Disposition Date: 01/02/2013

Dissemination: System Wide

: jhrqwn 01/07/2013 10:32 ACISS software licensed by Colorado Bureau of Investigation
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(. ) From Tip T2012-2304:
\ AZ DPS Investigator MATT MURRAY request assistance interviewing assault victim JUSTIN STAFFORD who recently moved to
Mancos, CO. This is in relation to an assault that cccurred on Dec. 21,2012 in Prescott, AZ. Inv. MURRAY also requests that photos

of injuries be taken.

]

Colo:ra.do Bureau of Investigation |
ACISS INVESTIGATIVE Report 2012-323
Report Date: .0“02’2013

Report Number:. -

Report Date:
Type Of Report:
Description: ' _
Ocgurence From:
Occurence To:
Source Of Info:

. Source Reliability:
Reporting LEO:"
Approval Status:
Approved Date:

01/02/2013

- ARIZONA DPS REQUEST.FOR INTERVIEW
- 12/21/2012 00:00
12/28/2012 00:00

2012-323

INVESTIGATIVE

INVESTIGATOR MATT MURRAY

Reliable

BROWN, JEFF AGT (1107 / DURANGO / Colorado Bureau of Investigation)
Approved :

01/02/2013

SADAR, GREG AIC (7651 / DENVER / Colorado Bureau of investigation)

Approved By:

Agency

: Case/File Number
ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY 2012-054930

|Syn0Ps is

Birth Date:
Juvenile: NO

Address

Telephone Number

Subjec
|Primary Information . L T T
| Race: WHITE

Record Type:  PERSON :
Subject Name: STAFFORD, JUSTIN
Sex: MALE

Age: YEAR(S)

Related Addresses -

Related Telephones

: _ Relaﬁdnshig
, UNITED STATES = - ... HOME ADDRESS

Relationship '
CELLULAR PHONE . .
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Colorado Bureau of Investigation
ACISS INVESTIGATIVE Report 2012-323
Report Date: 01/02/2013

€
Primary Information = ..
Record Type:  AGENCY
Subject Name:  ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC. SAFETY
Juvenile: NO ' R

Name - .. Tvpe Sex Race - DOB Relationship
JUSTIN, RITA © . LAW FEMALE - : - EMPLOYEE
o - ENFORCEM :
ENT
) OFFICIAL )
LEVEY, DAN Lo LAW - — - EMPLOYEE
- L ENFORCEM o
ENT
B C OFFICIAL _
MURRAY, MATT . - LAW - - - EMPLOYEE
" . ENFORCEM Co '
ENT
OFFICIAL _ S
Saenz, Elizabeth LAW FEMALE —— -— . EMPLOYEE
ENFORCEM . S
ENT
OFFICIAL

™\ THORSEN, CHRIS LAW FEMALE  UNKNOWN - EMPLOYEE
(_' ) ENFORCEM : N
""" ENT

OFFICIAL

Subje

Primafylnfqrmation AT o Lo e
Record Type:  LAW ENFORCEMENT OFFICIAL
Subject Name: MURRAY, MATT

Juvenile: . NO _

RelatEd Te’ephOrlES . :.: ST LI B e
Telephone Number Relationship
(602) 223-2335 : B o BUSINESS WORK PH#
(602) 390-4730 CELLULAR PHONE
Name Tvpe Sex Race DOB Relationship
ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC AGENCY — -— — EMPLOYER
SAFETY ‘

" Sick Or Injured: YES
Sick Or Injured Type: INJURY OBVIOUS

Sick Or Injured Treated By: NONE ' _
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Report Date: 01/02/2013

Iy Ak
Sick Or Injured Transport By: PRIVATE

Sick Or Injured Transport To: TREATED AND RELEASED

Location Type: BAR/NIGHT CLUB
Forced Entry: NOT APPLICABLE
Occupany Code: - = - NOT APPLICABLE
Alcohol Related: YES :

Drug Related: ' UNKNOWN

Victim Injury Type: : BEATEN

Apparent Motive: UNKNOWN

Primary Information

Property Class:
Property Type: CD AND DVD DISC
Description: Audio interview with JUSTIN STAFFORD
Properiy Status: RELEASED TO AGENCY
Status Date: 01/02/2013 00:00
] Quantity: 1

C- -} Submitted ToPES: UNKNOWN _
Remarks: Audio CD will be mailed to requesting agency along with discovery.
Disposition: RELEASED TO AGENCY

Record Origination Operator: BROWN, JEFF AGT {1107 / DURANGO / Colorado Bureau of Investigation)

Record Origination Date: 01/02/2013 11:05 ]
Last Updat;e Operator: : SADAR, GREG AIC (7651 / DENVER / Colorado Bureau of Enves_t_igat_ion)
Last Update Date: : 01/02/2013 18:04

BROWN, JEFF AGT (1107 / DURANGO / SADAR, GREG AIC (7651 / DENVER /
Colorado Bureau of Investigation) Colorado Bureau of Investigation)

1/7/2013
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COLORADO BUREAU OF INVESTIGATION 2012-323

SYNOPSIS:

On December 28, 2012 I was contacted by Arizona Department of Public Safety Investigator MATT
MURRAY. Inv. MURRAY was investigating an assault that had occurred in Prescott, AZ on 12-21-12.
One of the persons involved in the assault was identified as JUSTIN STAFFORD. Mr. STAFFORD
had moved to Mancos, CO. a day or two after the assault occurred. Inv. MURRAY briefed me on the
case and requested that I conduct an interview with JUSTIN STAFFORD and photograph any injuries
he might have sustained. I conducted the recorded interview with Mr. STAFFORD at the Cortez Police
Department at approximately 1:00 p.m. on December 28, 2012. The following is what Mr. STAFFORD
told me about the assault.

ACTION TAKEN:

I began by asking Mr. STAFFORD to tell me what happened on the night in question since I was not
familiar with the case. He said the assault happened last Saturday, he believed December 21, 2012, He
was at Moctezuma’s bar on whiskey row in Prescott, AZ. He said they were at the Moctezuma’s around
8:00 p.m, but then left and went to other bars for a while and returned to Moctezuma’s around
midnight. He was with a friend named RICHARD SPRAGUE (phone number )

Mr. STAFFORD said he and his buddy went to the bar where they ordered a beer and saw some other
friends of theirs and visited with them for a minute. He went back to his table where he noticed a
couple of guys walk by and he took interest in their jackets. He asked his friend what the name on the
back of their jackets said but the friend didn’t know. Mr. STAFFORD said he got up and went over to
the guys to strike up a conversation with them and to ask about their jackets. He believed one man told
him what their jackets said, but he didn’t remember what the man told him. He then started asking them
about what kind of bikes (motorcycles) they rode, and the next thing he knew someone had their hand
around his neck and then someone hit him. He didn’t know if it was the same guy who had his hand
around his neck who punched him, or another person punching him. He said he didn’t really remember
if it was the same guy who grabbed him and punched him because he was “pretty intoxicated”. He said
he and RICHARD had been at the bar since about 7:30 p.m. that night. Mr. STAFFORD said he and his
friend had been bar hopping that night between several bars on whiskey row. He said he had been
drinking beer, whiskey, and shots that evening. He remembered about three shots of tequila, a few

beers and a shot called a “fireball”. He said he told the “cop in Arizona” that on a scale of 1-10, he was
probably a solid 9 for intoxication. Mr. STAFFORD agreed that this could be a reason he couldn’t
remember everything that happened that night. He said he thought he might remember more about the
night when he woke up the next morning, be he didn’t really remember anymore than he had the night
before. Mr. STAFFFORD said the officer (AZ) called him and asked if he could remember anymore
about the night and that was likely why I was talking to him again today.
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A ) I asked Mr. STAFFORD if he remember when he saw the guys walk into the bar. He said it was not
9y long before he got hit, he assumed about 12:30 because he left at about 1:00a.m. I asked Mr.
STAFFORD about the guys’ jackets.

He told me they were biker jackets and he has an interest in bikes so he wanted to go talk to the guys
and find out about their jackets. He remembered more than three guys walking in together. His buddy
said there were about 20 of them that came in together, but Mr. STAFFORD thought that was a high
number. The guys were standing near the bar and between the dance floor at the time. I asked Mr.
STAFFORD to describe the guy that he was talking to. The only thing he remembered was seeing a
“President” patch on the front of the guys’ jacket, but he didn’t recall his name. He didn’t remember
anything distinct about the jacket, other than remembering the name of the club was unique. He
described the man as about my size, (5°117, 180 lbs.), in his late forties and possibly a small beard.

I asked Mr. STAFFORD if he remembered what he said to the man as he approached. He said he
walked over to them and said hello and said he didn’t catch the name on their jackets. He said he was
also going to ask them what kind of bikes they rode, but he wasn’t sure if he even got that sentence out
before he got punched. Mr. STAFFORD said it was not the “President” who grabbed him, but a guy
standing next to him. He said he was facing the “President” talking to him and it was a man standing to
the “Presidents” rights side who grabbed him with his left hand around the neck.

I asked Mr. STAFFORD if anything preceded him getting grabbed around the neck. He said the bar was
- crowded so everyone was pretty close to each other, but he didn’t remember hearing any warning signs
(v like get out of here, or stop talking to me, or anything like that. He said he is not usually mouthy and
didn’t recall saying anything to the guys, but said he was intoxicated at the time. He was not sure if the
guys he was talking to were drinking or not. Mr. STAFFORD believed that the fight happened from 20
to 45 minutes after he saw the guys walk in.

Mr. STAFFORD didn’t remember much about the man who grabbed him, but felt that he must have
been a pretty big guy because he was pushed back into the bar quite hard. He did believe that all the
men he was talking to were Caucasian. He thought he got punched about the same time he was pushed
back to the bar. He was punched one time in the left side of the nose. He was pretty sure he was hit by a
right handed punch because it was on the left side of his face.

After he got punched, a couple of his buddies moved him to the front door of the bar and then
RICHARD took him to the hospital. Mr. STAFFORD said this was only his second time to whiskey
row and he had never seen any of the men or the patch on their jackets before this night.

Mr. STAFFORD said he was pretty “ticked off” after he got hit and wanted to stay and fight the guys,
but his friends got him out of there. One of his brother’s friends named TRAVIS helped get him out of
the bar, but did not go to the hospital with them. Mr. STAFFORD did not have any information about
TRAVIS, but said his brother, AARON STAFFORD (phone ,} might have contact
information for TRAVIS.
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I asked Mr. STAFFORD if he could remember anything that the bikers or his friends might have said
that preceded the fight. Mr. STAFFORD said he was standing alone with the guys when the fight
happened. His friend RICHARD was at the bar getting a drink and he didn’t know where TRAVIS was
at the time. He didn’t recall anything being said. He said he didn’t realize he had been hit until his
friends started taking him to the front door and he saw the blood on his sleeves. Mr. STAFFORD said
he never had a chance to hit anyone back.

Mr. STAFFORD said that he and RICHARD drove directly from the bar to the hospital, but he didn’t
know the name of the hospital. He said he gave a report to the Doctor and the Doctor wanted to
perform a CT scan, but he refused because he couldn’t afford one. He also refused any treatment of his

" nose. He said he got his discharge papers and left. He estimated he was only at the hospital for about 15

minutes. He said a Prescott police officer came into his room at the hospital and spoke to him. He said
the cops were already at the hospital when he arrived. He did not know how the police became aware of
the fight, but he knew that neither he nor RICHARD called the police. Mr. STAFFORD did not
remember the officers’ name that he spoke to at the hospital. He said he was still pretty drunk at the
hospital.

I asked Mr. STAFFORD if the punch hurt. He said it didn’t hurt much the night it happened, but the
next morning it started hurting “pretty good” and was swelling up. (Mr. STAFFORD still had two black
eyes and a scab on his nose at the time of this interview, see attached photos).

I asked Mr. STAFFORD if he wished to pursue charges in this matter. He said he would rather stay
“incognito” and “remain anonymous™ because he didn’t want to put his family in danger and he didn’t
know what “they” were capable of (Meaning the bikers).

I again asked Mr. STAFFORD if he could remember anything that anyone said that could have been
misconstrued or considered offensive. He said he couldn’t remember anything other than asking about
the jacket name. He estimated that he only talked to the “President” for about two minutes or less.

1 asked Mr. STAFFORD to generally describe the bikers he was talking to. He said they were average
looking guys and if they were wearing their biker gear, you probably wouldn’t even know they were
bikers. He didn’t remember what type of pants they were wearing. He did remember the Jeather vest
and what he thought was maybe a blue jean jacket underneath, or at least some type of denim sleeves.
He didn’t know if it was a one piece jacket or just a vest.

As we ended the interview, Mr. STAFFORD said he would be available should he need to be contacted
again concerning this matter. He also agreed to have his injuries photographed at this time. After the
interview, I took 6 photographs of Mr. STAFFORD’s injuries. It should be noted that I did not
photograph Mr. STAFFORD’s hands at this time. I looked at his hands and I did not see any injures to
photograph.

Nothing further at this time.

BROWN, JEFF AGT (1107 / DURANGO / Colorado Bureau of Investigation) 01/02/2013 Page 3



COLORADC BUREAU OF INVESTIGATION 2012-323

)

BROWN, JEFF AGT (1107 / DURANGO / Colorado Bureau of Investigation) 01/02/2013 Page 4



Colorado Bureau of _Ini'/es'figation .
ACISS Tip Information T2012-2304
Entry Date: 01/02/2013 10:57

Tip Number: T2012-2304
Tip or Task: TASK
Entry Date: 01/02/2013 10:57
Call Taker: BROWN, JEFF AGT (1107 / DURANGO / Colorado Bureau of Investlgatlon)
Brief Description: ARIZONA DPS REQUEST FOR INTERVIEW
Reporters Name: INVESTIGATOR MATT MURRAY
Reporters Business Phone: (602) 223-2335
Qccurred Date: : 12/28/2012.12:00
Tip Type: S QOutside Agency Assist
Tip Status: CLOSED
" Tip Status Date: 01/02/2013 00:00
' Related Case: 2012-323

AZ DPS Investigator MATT MURRAY request assistance interviewing assault victim JUSTIN STAFFORD who recently moved to
Mancos, CO. This is in relation to an assault that occurred on Dec. 21,2012 in Prescott, AZ. Inv. MURRAY also requests that photos
of injuries be taken.

Assigned To: BROWN, JEFF AGT (1107 / DURANGO ICoIorado Bureau of Investigation)

.AGENCY: COLORADO BUREAU OF !NVESTIGATION

'DIVISION: - INVESTIGATIONS

OFFICE: DURANGO

Assigned By: BROWN, JEFF AGT (1107 / DURANGO / Colorado Bureau of Investigation)
Assignment Date/Time:  01/02/2013 11:03.

Priority: - PRIORITY 2 (3 DAYS)

Response Due Date: 01/05/2013

Name : . Type - Sex Race - DOB - - Relationship

MURRAY, MATT LAW - e n=n REQUESTOR
ENFORCEM
ENT
OFFICIAL

" STAFFORD, JUSTIN PERSON MALE WHITE VICTIM

jbrown 01/07/2013 1 0_:_32 ACISS software licensed by Colorado Bureau of Invest:i_gation Page 1 of 1






Page 1 of §

ARIZONA DEPARTMENT QOF PUBLIC SAFETY
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ADDITIONAL INFORMATION

On Thursday, February 7, 2012, at approximately 1023 hours, Officer Bryce Bigelow, #5611, was
interviewed by Sergeants Gail Spore, #4576 and Jennifer Pinnow, #5054. The interview was conducted at
the Department of Public Safety, Professional Standards Unit, suite 270, located at 2102 West Encanto
Boulevard in Phoenix, Arizona. The interview of Officer Bigelow was a compelled administrative interview.

|:[":CONTINUATION REPORT X SUPPLEMENTAL REPORT

Officer Bigelow acknowledged he was at a Christmas party with the Iron Brotherhood Motorcycle Club at
Hooligan's bar on Saturday, December 22, 2012. Officer Bigelow acknowledged he left Hooligan's and
went to another bar. Officer Bigelow acknowledged a fight occurred at Moctezuma's bar at approximately
2240 hours, but he was not at Moctezuma’s. Officer Bigelow acknowledged he returned to Hooligan’s at
approximately 2256 hours. Officer Bigelow acknowledged Prescott Valley Police Department Chief
William Fessler arrived at Hooligan’s at approximately 2303 hours.

Officer Bigelow watched security video from December 22, 2012, of the front bar area inside Hooligan's
beginning at 2303 hours. Officer Bigelow was asked what Chief Fessler said to him between 23:03:55
hours and 23:04:06 hours. Officer Bigelow stated he recalled he was on the dance floor when Chief
Fessler told him about the fight. Officer Bigelow stated he did not know what Chief Fessler said to him.
Offlcer Bigelow stated he had been drinking that night and Chief Fessler had been drinking a lot. Officer
)Iow stated he did not know exactly what Chief Fessler said but he could have told him about the fight.

Ofﬁcer Bigelow watched the video again at one half speed. The investigator pointed out when Chief
Fessler made a punching gesture, threw his hands up, and quickly lifted the front of his vest. Officer
Bigelow stated, “That was he was saying the guy was grabbing at his vest.” Officer Bigelow stated Chief
Fessler said a man grabbed at his vest and Glendale Police Department Officer Eric “Guido” Amato
“clocked” him. Officer Bigelow was unsure what exact words Chief Fessler used. Officer Bigelow stated
Chief Fessler did not say anything else at that time. Officer Bigelow stated “some guys” said some things
at breakfast the next morning. :

Officer Bigelow was asked what it meant when Chief Fessler put his hands up during the conversation.
Officer Bigelow stated he assumed he said he was trying to back away or get away. Officer Bigelow
stated he did not recall what he said when he put his hands up. Officer Bigelow stated when he saw the
vest gesture it reminded him Chief Fessler said something about the guy grabbing his vest.

Officer Bigelow watched security video of the front bar area inside Hooligan’s beginning at 2326 hours.
The investigator pointed out when Chief Fessler made a punching gesture. The investigator pointed out
the second interaction was approximately four times as long as the first. Officer Bigelow was asked what
Chief Fessler said to him between 23:26:39 hours and 23:27:23 hours. Officer Bigelow stated Chief
Fessler said somebody grabbed his vest and Officer Amato hit him. Officer Bigelow stated there was
nothing else he mentioned in the conversation. The investigator pointed out the conversation was four
times longer and it seemed Chief Fessler gave more details. The investigator asked if Chief Fessler said
\if <}t‘ the guy was saying about his vest, why he was touching it, or what occurred before. Officer Bigelow
3d he got more details at breakfast the next day. The investigator asked if Chief Fessler was telling
him what the man looked like, if he had blood on him, where they were, or what the man was doing before
Officer Amato stepped in. Officer Bigelow stated Chief Fessler did not mention any other details. Officer
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Bigelow stated Chief Fessler was very vague and very drunk. Officer Bigelow stated Chief Fessler was
slurring words and he did not give an accurate account. Officer Bigelow stated he only remembered Chief
Fessler said the guy grabbed his vest and Officer Amato intervened. Officer Bigelow was asked what he
meant by “intervened.” Officer Bigelow stated he did not recall Chief Fessler's exact words, but he said
Officer Amato hit the man. Officer Bigelow stated Chief Fessler did not say what the man looked like, what
the man was saying, where or why Officer Amato hit him. Officer Bigelow stated if Chief Fessler gave
those details he did not remember them. Officer Bigelow stated he made an assumption Officer Amato hit
they man because he grabbed Chief Fessler's vest.

The investigator pointed out Chief Fessler put his hands up while he was describing the fight. Officer
Bigelow stated he thought Chief Fessler was implying he was not trying to start trouble. Officer Bigelow

| - stated his impression was Chief Fessler was implying he did not hit him, he did not want trouble, and he

did not start it. Officer Bigelow was asked if he got that impression on December 22, 2012, or if he
developed the impression after viewing the video. Officer Bigelow stated he had the impression on
December 22, 2012, and after viewing the video. Officer Bigelow stated Chief Fessler did not say “it was
not my fault,” or “l didn’t touch the guy.” Officer Bigelow stated Chief Fessler might have said he was
standing at the bar. Officer Bigelow stated the hands up gesture implied, “I didn't start it.” Officer Bigelow
{"*«jd Chief Fessler was very vague and very drunk.

Officer Bigelow stated he asked Chief Fessler if everyone was okay. Officer Bigelow stated Chief Fessler
answered, “Yeah, they hustled us out of the bar.” Officer Bigelow did not know who “they” was, but he
assumed it was the bar staff. Officer Bigelow stated Chief Fessler did not say what happened to the man
Officer Amato hit. Officer Bigelow stated Chief Fessler did not mention what the man looked like, what he
said, where he went, how tall he was, or if he was injured.

Officer Bigelow stated he recognized a crime was committed. Officer Bigelow stated when the man
grabbed Chief Fessler's vest he committed assault. Officer Bigelow stated if someone grabbed his
clothing he would hit them because according to Arizona Revised Statutes it was an assault. Officer
Bigelow stated he did not ask Chief Fessler about contacting the police because the club members were
at the bar having a good time and he assumed everything was resolved. Officer Bigelow stated he saw
Officer Amato at Hooligan’s. Officer Bigelow stated he assumed if Officer Amato was at the bar and not
arrested, then everything must have been alright.

Officer Bigelow stated he did not recall talking to Officer Amato at Hooligan's after the fight. The
investigator pointed out there was video showing Officer Bigelow talking in the hallway by the bathrooms
with Officer Amato, Chief Fessler and Officer Bill Suttle. Officer Bigelow stated he might have been in the
hallway and had a conversation with the guys, but he did not recall it.

Officer Bigelow stated he was hard of hearing and sometimes heard only half of what was being said.
ﬁﬁc} r Bigelow stated he often nodded his head although he did not hear what was being said. Officer
B> low stated in a loud night club he normally did not hear 80 percent of what was said. Officer Bigelow

stated he may have or may not have heard what Officer Amato said, but he did not remember any
conversation with Officer Amato. Officer Bigelow stated he might .have been more intoxicated than he
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The investigator asked Officer Bigelow who he had talked to about the investigation and what he should or
should not say. Officer Bigelow adamantly stated, “Number one, at no point, at no time, any point, with
any member of this club whatsoever, did anybody ever say, do tell them this, do not tell them that. That
has never been said in this club.” Officer Bigelow stated he had discussed the fight and the investigation,
but no one had said, “Do tell them this, do not tell them that.” Officer Bigelow stated he had talked about
the fight and investigation with Chief Fessler, Officer Suttle, Officer Troy Teske, Officer Greg Kaufman,
and Officer Mike McBirney after he was interviewed by the criminal investigators. Officer Bigelow stated
they discussed what questions were asked and they wondered why they were asking so many questions
about wearing patches. Officer Bigelow stated they discussed the investigation because of their curiosity
about what was on the video and what actually happened. Officer Bigelow stated he wanted to know what
happened at the bar but the investigators had been extremely allusive about answering his questions.

The investigator summarized based on the video and Officer Bigelow's memory he had at least three
conversations with Chief Fessler at Hooligan's about the fight. Officer Bigelow stated he was assuming
the conversations were about the fight because he did not recall them. Officer Bigelow stated he recalled
the.conversation on the dance floor. Officer Bigelow stated he did not recall the conversations on the

.__». Officer Bigelow stated he assumed what the gestures he saw on the video meant because he did
not have a “vivid” memory of them. Officer Bigelow stated he had a vivid memory of the conversation on
the dance floor and he recalled Chief Fessler saying “the guy grabbed his vest. And then him saying that
Guido hit him.” Officer Bigelow stated he thought he might have recalled the conversation on the video
instead of the one on the dance floor because Chief Fessler made the same gestures.

Officer Bigelow agreed he had at least two conversations at Hooligan's with Chief Fessler about the fight
because the conversations on the video appeared to be about the fight. Officer Bigelow agreed he
Jearned during the conversations that a guy grabbed Chief Fessler's vest, Officer Amato punched the man
who grabbed his vest, Officer Bigelow asked if everybody was okay, and Chief Fessler answered yes and
something to the affect of “they hustied us out.” Officer Bigelow stated he assumed Chief Fessler
witnessed the incident because it was his vest that was grabbed.

Officer Bigelow stated he talked to Chief Fessler after his criminal interview. Officer Bigelow stated Chief
Fessler said the investigators kept asking what he saw in front of him. Officer Bigelow stated Chief
Fessler said he just saw “a stir” and the investigators accused him of withholding information. Officer
Bigelow stated Chief Fessler was drunk and his memory was vague because he was drunk. The
investigator asked Officer Bigelow if he confronted Chief Fessler after he said he told investigators he did
not really know what happened in the fight and he knew the statement differed from what Chief Fessler
told him at Hooligan's that night. Officer Bigelow stated it was odd, but he did not confront Chief Fessler.
Officer Bigelow stated it was Chief Fessler's business and he was not going to interrogate him. The
investigator pointed out the night of the fight, Chief Fessler stated Officer Amato punched the man. Officer
{%ﬂow stated when he saw the video tape, it caused him to recall the details of what Chief Fessler told
him that night.
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" The investigator asked what Officer Bigelow meant when he fold the criminal investigators some people
were talking about a “ruckus.” Officer Bigelow stated there was word going around about what happened.
Officer Bigelow stated some of the spouses were talking about it and there was “buzzing” about something
that happened at Moctezuma's. The investigator asked Officer Bigelow what he recalled the "buzz” was.
Officer Bigelow stated he recalled being on the dance floor and Chief Fessler said there was a fight at the
other bar. The investigator added someone touched his vest and Officer Amato punched him. Officer
Bigelow stated he did not give the additional details to the criminal investigators because he did not
remember the details until he saw the video.

Officer Bigelow stated he recalled he was dancing and Chief Fessler said there was an altercation at
Moctezuma's. Officer Bigelow stated it was fuzzy. Officer Bigelow stated after looking at the video he
could assume Chief Fessler said he had his vest grabbed. Officer Bigelow said, “But | do know he said
Guido hit the guy. | do know that.” Officer Bigelow stated, “That is all that | recall of, at Hooligan's that
night.” Officer Bigelow stated he did not recall the conversation in the hallway with Officer Amato,
“Honestly, swear to God, stack of bibles, no recollection of that conversation at all.” The investigator
asked Officer Bigelow why he did not tell the criminal investigators the details Chief Fessler gave him in
the bar the night of the fight. Officer Bigelow stated at the time of the criminal investigation interview he
c(iid.\ ot recall the details. Officer Bigelow stated he recalled the details after he viewed the video and saw
\\._Sf Fessler's gestures. Officer Bigelow stated at the time of the criminal investigation interview he only
recalled Chief Fessler was dancing on the dance floor and said there was an altercation. Officer Bigelow
stated after seeing the video and the gestures, it “stirred a memory” that Chief Fessler said somebody
grabbed his vest. Officer Bigelow stated, “And | remember him saying that Guido hit the guy.”

The investigator asked Officer Bigelow if he talked to Officer Amato about the fight at breakfast. Officer
Bigelow said he did. Officer Bigelow stated Officer Amato said Chief Fessler was against the bar and a
man had been picking on him. Chief Fessler walked away from him several times. Officer Bigelow stated
Officer Amato told him the man began poking his finger at Chief Fessler's vest. Officer Bigelow stated
Officer Amato said he told the man to back off. Officer Bigelow stated Officer Amato said the man took a
swing at him and he punched the man in the nose. Officer Bigelow stated Officer Amato said the man's
friend jumped in and Officer Amato punched him too.

The interviewer asked Officer Bigelow if he recalled talking to Chief Fessler about the fight at breakfast.
Officer Bigelow stated he did. Officer Bigelow stated Chief Fessler said the man grabbed or poked his
vest and Officer Amato stepped in and punched the guy. Officer Bigelow stated he recalled Officer
Amato’s conversation clearly but he did not recall Chief Fessler's conversation clearly.

Officer Bigelow stated he told the investigators he did not recall who told him about the fight at breakfast
but ater recalled Prescott Police Department Assistant Chief Andy Reinhart was the first to tell him about
the fight at breakfast, then Officer Amato and then Chief Fessler. Officer Bigelow stated Chief Reinhart's
version if the event was somewhat vague because he was not at the fight. Officer Bigelow stated Chief
= Jhart said a man was trying to pick a fight with Chief Fessler and Officer Amato stepped in and
punched him. Officer Bigelow stated Officer Amato’s version was similar. Officer Bigelow stated Chief
Fessler's version was similar to what he had said the night before and similar to Officer Amato’s version.
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Officer Bigelow stated he never got a clear story about how Officer Amato intervened. Officer Bigelow
stated he did not know if Officer Amato pushed the man back and told him to go away and the man threw
a punch at Officer Amato or if Officer Amato walked up and hit the man.
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All conclusions relative to this criminal investigation will be formuiated by the Marlcopa g
County Attorney's Office, upon review of the criminal case.

DetectiveName - [ IDNo. | Location [ Dats. [Supervisor = = = 1]
Matthew Murray 4608 4I7!2013 Sergeant Robert Brunet #4966
. Page 1 of 1
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Book 2

Chris Alonzo _ co L
Eric Amato R R e
Mike Bartels : L B R
Porter Bennett
Bryce Bigelow
Mike Borrello - -
Albert Camacho
Royalton Cornelius
-Richard and Travis Ferguson
-~ 10.  Richard Ferguson
- 11, Travis.Ferguson
12..  Charyn Fessler (written statement)
13.  Clair "Bill” Fessler
14.  Clair “Bill” Fessler

DN LN~

Book 3

Iﬁj ' 15.  Lindsay Fox
N 16. Ryan Haley
17.  Ryan Hobbs
-18. Adam Hofmann
19. David Holmes
20.  Alexander Kirwan
21. Jason Kaufman
- 22.  Greg Kaufmann
23. Janette Lentini
24. Nathan Lieber
25.  Mike McBurney
26. Frank Mendoza
27. Tyran Payne
28. Tyran Payne
29. Bruce Reid
30. Christina Reid

Book 4

31.  Andrew Reinhardt
32. Andrew Reinhardt

- 33. Jason Rogers -
34. Marc Schmidt

Matthew Murray 4608 4/19/2013 | Sergeant Robert Brunet, #4966
: ‘ ' ' S Page1qf2 L
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- 35.. - Jack Shapiro
36.  Justin Stafford
37.  Justin Stafford
38.  Justin Stafford
39. James Sutherland
40.  William “Bill” Suttle -
41. Troy Teske
42.  Shawna Trapani (written statement)

Det
Matthew Murray

Sergeant Robert Brunet, #4966
Page 2 of 2
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Prescott Police Department Report, #12-46275

Prescott Police Department Property and Evidence Report

~ Hotel St. Michael Guest Roster for the Iron BrOtHer'hood

DPS Scientific Examination Request and Evidence Inventory forms :
Yavapai Regional Medical Cénfer medical records for Justin Stafford. '
Letters of Preservation to Cellco (Verizon), AT&T, T-Mobile and Sprint
Affidavit, Search Warrént and Return (S:W 2013-000656)

Affidavit, Search Warrant and Return (SW 2013-000657)

Affidavit, Search Wairant and Return (SW 2013-000658)

Affidavit, Search Warrant and Return (SW 2013-000659)

Facsimile Transmission Reports for Sprint, AT&T, T-Mobile and Cellco (Verizon)

Prescott Valley Police Department Report #09-34404 (Stafford/Goodlall arrest)

DPS Scientific Examination Report
AZAFIS Mug Photo Interface
Craigslist posting and email

Verizon Detail Report for Andrew Reinhardt: cellular telephone

Detective Nami

Sergeant Robert Brunet, #4966

Matthew Murray 4608 4/19/2013
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ASSAULT

o JEPORT TYRE: STATUTE: ) D.R. CASE#: - SUPPLEMENT #

12-46275-004

LOCATION OF OCCURRENCE (FULL ADDRESS) & (BUSINESS NAME IF APPLICABLE) LOCATION TYPE: [CONNECTING REPORT:

{INAME: LAST, FIRST, MIDDLE NAME: LAST, FIRST, MIDDLE (OR FIRM NAME IF A BUSINESS)

STAFFORD, JUSTIN

POD AGE DRIVERS LICSOCIAL SECURITY NUMBER: DOB AGE PRIVERS LIC/S0CTAL SECURITY NUMBER:
[RACE  |ETHNIC ORIGIK HEFGHT  [WEIGHT|ivis  [HAIR RACE ETHNIC ORIGIN HEIGHT WEIGHT | EYES | HAIR
3 mspanic 2 mrgpanic R
] NON-BISPANIC W L nonmseanie |6 02 150 |\BRO |BILN
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INARRATIVE:

On 12-24-2012, at approximately 1000 hours, | was informed by Lt. Morley that an
assault had occurred at Moctezuma's bar on Saturday night the 22nd and that some
officers may have been involved. He requested that | respond to Moctezuma's bar
and two other bars as well (Matts, Hooligans) and see if more video could be obtained
from these businesses, besides the video that was already obtained by patrol on the
night of the incident. '
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At approximately 1045 hours, Detective Brazell and | responded to Moctezuma’s bar in
order to contact IL Reid to try an obiain more video. We talked to the day

bartender who informed us that both of the owners were not there and to try and give
them a call. |telephoned IL Reid and left a message to have him call me.

We then went to the Hooligans bar and I called the owner, who had Il. Bennett respond

to the bar to let us in and make copies of the videos we needed. While explaining

to IL. Bennett what video we needed he told us the following information. The club

Iron Brotherhood reserved the back room for a party from 1800 hours to 2200 hours.

He said there was about twenty subjects wearing vests with "Iron Brotherhood” at the

party with their wives or girlfriends. ~ He said they were a rowdy group and he had

to cut off about ninety percent of them from alcohol by the time the party had ended.
He said one of his sound crew men had to get into a business office to adjust the

sound system during the party. He had to ask a female to move from in front of door

and put his hand on her to get her attention. The male subject that was with her

started yelling at him and getting in his face. He didn't do anything about it and

just went into the room to finish his business. IL Bennett confirmed later that

this male subject was part of the Iron Brotherhood group. IL Bennett said the

whole group was acting like they were some outlaw motorcycle gang. He said they all

left the bar about 2230 hours and went to other bars on the row. He said that some

of them came back about an hour later.

After instructing what video we needed from I Bennett we left the bar. | tried to

contact the owner of Matt's bar but have not received a phone call back from him yet.
Apparently a group of them tried to ﬁain entry into the bar, but Matts has a "no

color” policy in the bar. A group of them however, according to what I Bennett

heard from the security at Matts, were flashing their badges and trying to bully

their way into the bar.

At about 1200 hours 1 received a call from IL Ried C. 1 told her | would like a
copy of the video of when the first subject belonging to the “Iron Brotherhood"
arrived at the bar and when the last one left. A short time later she called back
and said this was completed. | had Detective Brazell respond to each bar and
retrieve the videos. He later placed them into evidence.

End of Supplement
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NARRATIVE:

On December 24, 2012 I was advised by Sgt Heath of this investigation and asked to
assist. Around 1045hrs Sgt Heath and | responded to Moctezuma's Bar to inquire
about additional video surveillance from the night of December 22, 2012. We were
informed that (IL) C. Reid was coming in later that day. Sgt Heath later made
contact with Reid about the video inquiry.

We then responded to Hooligans Pub (112 S Montezuma St). A short iime later we
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NARRATIVE 122420172 15:30 40 00:

[ ) made coniact with (IL) William Bennett, general manager of Hooligans Pub.
.../ |We informed Bennett that we were there to inquire about possible video surveillance
and he immediately asked us if this had anything to do with the "Iron Brotherhood.”
We informed him that it did and he said that he did have video from the night of
,l?ecember 22, 2012 and would be able to provide us with DVD'’s that contained the
ootage.

Benneft made a comment about the members of the "Iron Brotherhood" aciing like "1
percenter's” and said that it wasn't J;r'ght. Benneit was able to pull up several

video angles inside Hooligans Pub for us to look at. Bennett advised that man named
"Bill" had reserved the back bar room for the night from about 1900hrs to 2200hrs for
the "Iron Brotherhood.” Bennett stated that he remembers around 20 members of the
club being in the bar on the night of December 22, 2012 and said they started

arriving around 1830hrs. Bennett said most of the members that were there brought a
female companion and said that there were about 40-50 people in the back bar area.
Bennett said that he would burn camera 2, 3, 4, 7, 8, and 11 starting at 1830hrs to
about midnight. Bennett said that this would take some time and offered to call us
when he was done burning the footage to DVD's.

Later in the day | was advised by Sgt Heath that (IL) Reid had called and would have
additional video footage burned to a DVD around 1330hrs.

I contacted Benneit around 1400hrs and asked him if the video was available from
Hooligans. He advised that he would have the video ready around 1430hrs.

T Around 1445hrs | made contact with (IL) Reid at Moctezuma's Bar. She provided me

with one DVD inside a manila envelope that was marked "Moctezuma's 12-22-12, 2225 -
2240" 1 asked (IL) Reid if she had any additional video available and she stated

that she had already provided three DVD's to Prescott Police on the night of the

incident and those DVD's covered the incident. [ asked (IL) Reid if | needed

additional video from the night of December 22, 2012 if it would be available and she
said that it would be but only for a few more days (to December 27.) Reid said that

all the video she had already provided to Police has been saved onto her hard drive

and she could burn additional copies if needed.

I then responded to Hooligans Pub and contacted (IL) William Bennett. Benneit
provided me with six DVD's that were all marked with different Camera numbers.
Bennett said that these DVD's covered from 1830hrs to 2359hrs. Bennett said that
each camera was on a separate DVD and also provided a list of the camera numbers and
positions of each camera. | asked Benneit about his comment he had made earlier
when he said that the "Iron Brotherhood" was acting like "1%er's.” Bennett told me
that he has had prior contact with members of the "Iron Brotherhood" and they were
usually polite and pleasant. Bennett said that on the m’ght of December 22, 2012
many of the members were highly intoxicated and they had to cut off many of them from
drinking because of their level of intoxication. Bennett then said that some of the
members were acting like they were "Hell's Angels” and he didn't feel it was right

that police officers would portray themselves like that. Bennett also said that

some of the members were flashing around their badges and he also didn't feel like

that was right as well.

Upon my arrival at the Prescott Police Department | placed alf the DVD's into
evidence under #350-001 and #350-002.

Nothing further at this time.
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AoaTnE 12232012 D240 36275000 >

the victim of assault while he was Moctezumas bar located at 144 South Montezuma by
an unknown male suspect. Stafford described the suspect as a shorter male with a crew
cut hair cut with a black goatee who was wearing a black biker vest that had the

words “lron something” written on the back.

Narrative:

On 12/22/12 at approximately 2259 hours, | was dispatched to Yavapai Regional -
Medical Center located at 1003 Willow Creek Rd in reference to a delayed assaulf.
Dispatch advised that | would be making contact with the victim Jjustin Stafford in

the Emergency Room. Upon arrival to that focation | made contact with Stafford and
observed that his nose was swollen and bleeding. | also observed that there was

{another male subject in the room with Stafford at the hospital who was Identified as

Staffords friend and Witness Richard Sprague. | then asked Stafford what happened.

Stafford stated "earlier about 30 minutes ago” while he was at Moctezuma's bar he
was assaulfted by some bikers who were wearing black biker vests with a bunch of
patches on them. Stafford stated that he walked up to one of the bikers and asked him
what was the name of his club because he didn't understand what the writing on the
back said. Stafford then stated that the guy gave him attitude and asked him why did
he want to know. Stafford stated after the guy asked him why he wanted to know,
another male that was wearing a the same type of vest grabbed him by the neck, pushed
him back toward the bar counter and then punched hint in the face. | asked how many
times did he get punched. Stafford stated that as far as he can remember was that he
was hit once because after that everything was a blur. Stafford then stated that
someone pulled the guy off of him at which time he and his friend Sprague feft the

bar and went to the hospital. | asked if he had a description of the male suspect

who assaufted him. Stafford stated that everything happened so fast that he couldn't
really describe the guy other than he was a shorter guy wearing a black biker vest
who had a black mustache or goatee and a crew cut hair style. | asked if he was able
to see any of the names or logos on the vests. Stafford stated that alf he could see’

- lis that on the back of the vest it said "Iron something”. | then asked Stafford if

he wanted to aid in prosecution if the suspect was located. Stafford said "yes",
Stafford had no further information at this time.

I then asked Stafford’s friend Sprague what happened. Sprague stated that while he
and Stafford was at the Moctezuma's bar, Stafford went up to talk to one of the biker
guys that was wearing a black vest and then shortly after he started talking to the

guy, another guy who was wearing the same type of vest grabbed Stafford by the neck
and then punched him in the face. | asked if he knew how many times Stafford was hit. -
Spr?fgue stated that he only seen him get hit once. | asked what happened after
Stafford got punched. Sprague stated that he grabbed Stafford, heiped get him out of
the bar and once they were outside he brought Stafford to the hospital. T asked
Sprague if he could describe the guy who punched Stafford. Spralgue stated that it was
a shorter guy with a black goatee who was wearing a the same black biker vest as the
one who Stafford originally began speaking to. Sprague had no further information.
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At this time | took photos of Stafford's injuries and then feft the hospital to
go to f}fogtﬁzuma's bar to attempt to located the male suspect who Stafford stated
assaulted him.

As [ was pulling up to Moctezuma's bar, a male subject, later identified as the

owner of Moctezuma’s , Bruce Reid walked out of the bar and began to wave me down so
that he could talk to me. Once | was parked, | made contact with Reid who advised me
that he wanted to talk to me about an incident that Jjust occurred at his bar. At

this time Officer Shapiro # 398 arrived on scene. Reid then began to tell myself and
Officer Shapiro that a b;‘g group of bikers who he was told “were alf cops either from
Prescott or Prescott Valley" started a fight in his bar. | asked Reid how he knew

they were cops. Reid stated that hjs security staff told him that several of them

showed their badfges, which is why he let them in with their "cuts” on. Reid also
stated that one of his security staff members, Mike knew one of the cops as well.
Reid then advised that while he was standing at the bar, one of the subjects in a
black vest started punching another patron for no reason. Reid stated that as he
was attempting to break the fight up, two more male subjects in black vests began
swinging at him and his bartender. | asked Reid if he could describe any of the the
subjects. Reid stated that it happened so quick that he did not get a good look at
them. Reid then stated that the first one that initially started hitting the other

patron, had a black goatee. Reid then stated that they finally got them to stop, at
which time the other patron whe was being assaulted took of? out the door. Reid
stated that he then kicked all of them out of the bar. Reid then stated that during

the incident, knives started falling on the ground. Reid stated that he picked one

up and threw jt behind the bar and another knife that fell, his security staff

picked up. Reid then stated that one of the male subjects picked up the knife from
from his security staff after he asked them to leave. Reid then advised that he
|heard that they all went to Hooligan's Pub which is located a 112 South Montezuma.
Reid then advised that he would check his video surveillance to see if it showed the

fight. Reid had no further information.

At this time Officer Shapiro- made contact with security staff, Mike Bartels who
advised that he knew Jason Kaufman because they use to bounce together. Bartels also
advised that he believes Kaufman worked for Prescott Valley PD.

At this time myself and Shapiro went to Hooligan's Pub to attempt to locate the
male subjects.

Once we were at Hooligan's we observed several male subjects who were wearing the
- |black biker vests as described by Stafford and Reid. Officer Shapiro made contact

with one sully'ect and as he was talking to that subject another subject who was -
wearing a black vest with the name Mongo written on it and a vice president patch
approached me, showed me a Deputy Sheriff badge and asked what was going on. |
advised him that we were there investigating an incident that occurred at

Moctezuma’s bar. At this time the subject pulled both myself and Officer Shapiro

aside into the back emer)qency exit halfway of Hooligan's at which time he was
identified as William Suttle who advised that he was the PANT Commander.
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Suttle stated that while they were at Moctezuma's some kid went up to one of their
guys, grabbed him and started talking crap at which time another one of their guys
grabbed the kid and got him away. Suttle stated that they got into a fittle tuss/e.
Suttle stated that he broke it up and then immediately sent their guy home. At this
time Officer Shapiro advised Suttle that were going o have to write a report on this
and that we needed afl the information. Suttle then Stated that their guy that was

- lgrabbed was the Prescott Valley PD Chief, Bill Fessler. Suttle then stated that

their guy who hit the kid was "Top Gun®, Suttle could not recalf Tops Gun's real
name only that he was from Ajo, but he would get us Top Gun's name as soon as he
could. At this time Officer Shapiro went to get Fessler.

Once Officer Shapiro returned with Fessler he asked what was going on. Fessler was
advised that we were there investigating an incident that occurred at Moctezuma's.
Fessler asked "What happened at Moctezuma’s”, Officer Sha piro advised Fessler of
the allegations made by the victim. Fessler stated that a kid came up to him and
started grabbing his vest talking crap asking him about his patches. Fessler then
stated that he told the kid “Why are you asking™ Fessler then stated that

someone grabbed the kid and took him away. Fessler then stated that he Jeft.

At this time Officer Shapiro contacted Sergeant Hobbs and advised him of the
situation. Sergeant Hobbs advised that he was going to meet myself and Shapiro at
Haoligan's. A short time later Sergeant Hobbs arrived at which time Suttle began
tei{ling Sergeant Hobbs what happen. See Sergeant Hobbs report for further
information. .

After Sergeant Hobbs was done speaking to Suttle, myself and Officer Shapiro went
back to Moctezuma's as Sergeant Hobbs went to make a phone call.

Once back at Moctezuma's, Reid and his wife Christina Reid handed me S urveilfance
videos of the incident. We then went back into their Office and viewed several
different video's from different angles. '

In the video's they showed the victim Stafford walk up and start talking to one of

the male subjects in a black vest with a long sleeve undershirt. The video's then
showed that as Stafford was standing and talking, he backs up at which time another
male subject in a black vest with a short sleeve under shirt, grabs Stafford

toward the neck area and starts pushing back toward the bar, at which time-several
people got involved. The video's also showed another male subject wearing a black
vest with a hat on, swinging and punching at people, however it did not show if he

tactually hit someone or not. The videa’s then showed that as one male subject was

attempting to break up the fight, the subject with the hat on, turned and
attempted to hit him as well but did not make contact. The video's then showed
Stafford falling to the ground and then getting picked up by another patron and
taken outside. At this time C. Reid advised that she would make copies of alf
videos viewed. Officer Shapiro.and | then left the office to go speak to other
witnesses. See Officer Shapiro's report for further information.

I then made contact with Witness Scott Dorrington and asked him what happened.
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Dorrington stated he just ordered a drink and then saw a uy in a vest “beating the

fuck out of this dude "in a green shirt". (It should be noted that Stafford was

wearing a Gray shir) Dorrington then stated that it looked like the quy in the

green shirt didn't have a clue what was going on. Dorrington stated that he was just

sitting there trying not to get flipped out” of his chair and then saw a guy get beat

up that's it, | asked if he could describe the guy who was beating up the guy in the

green shirt. Dorrington stated that subject was an older guy who had grayish bair,

but he didn't really see him that good. | asked Dorrington if be witnessed anyone

else swinging. Dorrington said no not that he.noticed? Dorrington then stated that

the guy in the green shirt got hit three or four times in the head. Dorrington then

stated that the guy in the green shirt was wearing a hat at the time as well but

|it got knocked off at the time when he got hit. (Stafford was wearing a hat at the

time). Dorrington had no further information. .

I then made contact with witness Jannette Lentini who was the bartender at the time
and asked her what happened. Lentini stated that alf of these bikers quys walked into
the bar and they were a littfe rowdy but they were fun at first, Lentini then stated
that her security came up to her and told her that all the bikers were Police
Officers at which time she realized that some of them looked familiar. Lentini then
stated that she asked why are they all in-colors because normally they don't fer
them in, but they were cops and they were being friendly. Lentini stated this is how
she found out that they were alf cops. [ asked Lentini if she actuafly witnessed the
assault. Lentinj said no she did not. Lentini stated that her boss was thrown against
the bar and then drinks were being thrown at her. Lentini stated that when it was
- getting broken up another guy raised his hand at the other bartender Adam. Lentini

' j then states that she was pissed off cause they are police officers and when it was
- all broken up there was a "big ass knife behind her bar”, Lentini stated that she
then approached all the guys in the bikerjackets and told them that they had to go.
Lentini then stated that she did not actually see what hapﬁened. I then asked if she
actually seen anyone carrying the knives. L entini stated that she did because she
went up and Ioo(ed and saw handles sticking out of their back pockets. | then asked
if she could identify any of the guys that were involved, she said no. Lentini had no
further information. :

I then re-contacted Christina Reid, who gave me all of the copies of the videos, at
which time [ took custody of the knife that B. Reid threw behind the bar as well. |

then asked C. Reid if she witnessed what happen. C. Reid stated that she was
sitting at the end of the bar where it started but she didn't really see who hit who
because she had her back toward the incident. C. Reid stated that as they were
coming ug to the bar she jumped back behind the bar because eve body was swinging
" fat everybody. C. Reid said that there was three of them swinging but she did not
know who started it or who punched who. | asked if she could describe the three
swinging. C. Reid stated that all she could see was their black vests not their

faces. C. Reid stated that due to her back being toward them she can't give any good
descriptions and that she did not see what happened initially when it all started. C.
Reid stated that she only knows what the Victim looks like because she seen him
outside after the incident but she did not actually see him get hit, | asked other

than the black vests, could she describe any other clothing that they were wearing.
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She said no. C. Reid had no further information.

At this time there wasn't any further information pertaining to this case at which
{time Officer Shapiro and ! lefi Moctezuma's.

| then spoke to Officer Haley # 401 who gave me a surveillance video from Hooligans
Bar which showed several of the male subjects entering and exiting both Hooligans Pub
and Matt's Saloon.

Three photos of Stafford, the knife, four surveillance videos and a CD of audio
recordings of witness statements were alf placed into property and evidence.

Investigation Continues
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On 12/22/2012, at approximately 2349 hours, | responded to Moctezuma's, 144 5.
Montezuma Street, to assist Officer Hoimes with follow up on an assault case. | met
with Officer Holmes, who was speaking with the owner of Moctezuma’s, Bruce Reid. !
listened as Bruce Reid explained that the altercation in question involved a farge
group of bikers, who he believed were police officers. Reid stated there had been

a group of subjects at Moctezuma's wearing biker "cuts” with biker gang style
patches on them. Reid told us several of the subjects had shown police badges to
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his security staff, so he had allowed them to wear their "cuts”, which is against his
standard procedures. Reid said after the fight had started he attempted to break
it up and many of the subjects wearing biker "cuts” began swinging at him and his
staff. Rgld told us he did not know what to do, because he knew the group of bikers
to be police officers. After the altercation, Reid asked the bikers to leave and
they reluctantly feft his bar and went to Hooligan's Pub. Reid stated the bouncer
at his bar, Michael Bartels, knew one of the bikers by name.

| contacted Moctezuma's Bouncer, Michael Bartels, in front of the bar. | asked

Bartels if he knew any of the subjects who had been at the bar in Biker "cuts” N
Bartels said he knew one of the subjects, Jason Kaufman, as he used to work with him
as a bouncer. Bartels told me he believed Kaufman to be a Prescott Vailey Police
Officer.  Bartels also informed me the group of bikers had gone to Hooligan's Pub.

After speakir;’g with Bartels, | ¢conferred with Officer Holmes. | advised Officer
Holmes of what Bartels had told me. Officer Holmes and | are both familiar with
| /ason Kaufman and know him to be a Prescott Valley Polfice Officer.* | advised
Officer Holmes that | am aware of a police motorcycle club known as the "fron
Brotherhood” and | am aware that Kaufman is a member.

Officer Holmes informed me he had spoken with the victim in this matter, fustin
Stafford, at Yavapai Regional Medical Center West Campus. Stafford alfeged that he
was grabbed by the neck and punched in the face by a male subject wearing a biker
vest at Moctezuma's. Stafford had visible injury to his face and a possible broken

< _3 nose.

Officer Holmes and | responded to Hooligan's Pub, 112 S. Montezuma Street, in an
attempt to locate the biker subjects. As we entered the bar | observed multiple

- |subjects wearing black vests bearing, “Iron Brotherhood" on the back. 1 recognized .
several of the subjects to be police officers | am familiar with. Officer Holmes h
and | were pulled aside by Bill Suttle, who showed us his Yavapai County Sheriff's
Office badge and identification. Officer Holmes and I, moved into a halfway to the
rear of the bar with Suttle so we could hear each other speak. Suttle told Officer
Holmes and |, that a kid grabbed "one of their quys" and “another one of their guys"
got the kid off of him. Sutile told me he immediately sent the “quy” that was
involved home, | informed Suttle of the victim involved in the case and advised him
we would need to gather the information of the subjects involved for a report,

Suttle then told us the kid had grabbed the Prescott Valley Chief of Pofice, Bill
Fessler. Suttle said another club member who goes by, "Top Gun". hit the kid,

Suttle informed us he broke the fight up and sent “Top Gun" back to the Hotel St.
Michael, where they were alf staying. | asked Suttle what Top Gun's real name is.
Suttle told me he did not know. ~Suttle stated "Top Gun" was from Ajo Arizona.

! returned 1o the bar and contacted Bill Fessler. | asked Fessler if he would

come into the hallway where Officer Holmes and Sutile were located. He agreed. |
informed Fessler we were investigating what had occurred had Moctezuma's. Fessler
stated, "What happened at Moctezuma's?".- | informed Fessler of the report we
had received from the victim.  Fessler told me a kid grabbed him by his vest and

was asking him what all the patches were. Fessler said he told the kid, “Why are

you asking', someone else pulled the kid away from him and he then left. Fessler
told us, "That's all | know". Fessler afso could not provide us with contact :
information for "Top Gun”.

After speaking with Suttle and Fessler, | contacted Sergeant Hobbs by telephone. |
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advised Sergeant Hobbs of the details of the incident, as | knew them at the

time. [Iinformed him the matter involved the "fron Brotherhood", a police

motorcycle club. | also advised Sergeant Hobbs that | was speaking with Commander
Suttle and Chief Fessler about the matter and it did not appear as if they were

providing me with all of the information regarding the matter. Sergeant Hobbs

advised he would be responding to our location. :

| advised Suttle and Fessler that Sergeant Hobbs would be responding to speak with
them. While waiting for Sergeant Hobbs, Suttle commented, "Andy was there®. |
commented "who?" - Suttle said, "Your Assistant Chief". Suttie told me, "f want
him left out of this". Suttle later stated, "We knew you guys were going to show
up, they told me you were coming, so I told Andy to go home". Sergeant Hobbs
arrived at Hooligan's and spoke with Suttle and Fessler. We were still not provided
zitg bany contact information for "Top Gun". See attached supplement by Sergeant
obbs.

Officer Holmes and | returned to Moctezuma's to review surveillance footage from the
bar. Moctezuma's employee,Christina Ried, played surveillance footage for us from
several different angles. When reviewing the video, | observed a male subject,
Which Officer Holmes identified as the victim, approach a male subject wearing an
Iror Brotherhood vest. | observed the victim standing in front of the lron
Brotherhood member for a short period and it appeared as if they were having a
conversation. Due to the position of the camera, | could not observe the victim's
hands at all times. | then observed a second Iron Brotherhood member approach the
victim in an aggressive manner and push him toward the bar while grabbing his neck.
This subject was wearing a t-shirt under his vest and appeared to have short black
hair. After the initial Iron Brotherhood member, lunged at the victim, | observed a
second lron Brotherhood member run toward their location. This fron Brotherhood
member appears to throw several punches at people and bar staff, who are aftempting
to break up the fight. This subject is wearing a baseball cap, blue jeans and a

t-shirt. After the initial incident, multiple subjects wearing lron Brotherhood

vests move toward the area of the incident. It was difficult to decipher anything

-\further due to the quality of the video. More video should be received from

Moctezuma's and will be reviewed and placed into evidence. -

After reviewing video, | spoke with Moctezuma's bartender Adam Hofmann. Hofmann
informed me he observed a fight erupt at the other end of the bar from his location.

He responded to the location to assist security in breaking up the fight. Adam
attempted to pull away one of the bikers who was swinging at someone on the ground.
When Adam grabbed at the biker, the biker turned around and attempted to punch him.

\Adam informed me the biker missed him and it looked like he was attempting to reach

for something in his vest pocket. Adam described this subject as 5'7" tall
approximately 215 pounds. The subject was wearing a black baseball cap and had a
gray t-shirt under his vest. Adam stated the subject had a long brown goatee.
Hofmann coulfd not provide me with any further information.

After speaking with Hofmann, I contacted Moctezuma's Bournicer, Royalton Cornelius.
Cornelius informed me he observed a fight break out from a distance. He went to
break up the fight and observed a biker punching at another subject who was on the
ground. Cornelius said he was outnumbered by the bikers involved and the bikers
thought he was trying to fight them. Cornelius had to inform the bikers that he

was security for the bar. | asked Cornelius to describe the biker that was punching
the subject on the ground. He described the subject as a Hispanic older male.
Cornelius said subject had black hair, a black goatee and tattoos. He described

the subject as being approximately 5'9" tall. | asked Cornelius if the subject on
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the ground was punching back. Cornelius informed me the subject was not punching
back. Cornelius had heard that the fight started because the subject that was struck
had grabbed one of the biker's vests.  He informed me the bikers started causing
pRrogiems with bar staff after the incident and they were asked to leave by Bruce

eid. : _

AAfter speaking to Cornelius, | contacted Moctezuma's employee, Nathan Lieber.

Lieber informed me he was standing out front when the fight started. Lieber went
inside to help security and the bartenders with breaking it up. He said the bar
staff was trying to hold the bikers back, but they continued to be aggressive and go
after the subject that was hit in the face. Lieber stated the bikers continued to

\be aggressive after the fight was broken up and they were asked to leave the bar. |

asked Lieber if he could describe the sutg'ect who struck the other subject in the
face. He stated, "Yeah". Lieber described the subject as between 55" and 5'7"
talf with dark hair. He said the subject had a mustache and he was well buit.

Lieber told me he did not see the hit happen, but the subject later told him he was

"~ |the one who did it. He also said the subject was wearing a skull ring on his right

hand and had tattoos. | attempted to Jocate further witnesses to the incident at
Moctezuma’s, without success. : :

Investigation continues.
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USEL: DRUGS [} WAS IT GRAFFITTI? YES [
COMPUTER EQUIFMENT L1 NO j o]
NARRATIVE:
On 12/23/12 at 0005 hours | received a call from Officer S hapiro in reference to
this incident, Officer Shapiro informed me that he was assisting Officer Holmes with
an assault that originated earlier on the evening of 12/22/12 at Moctemzuma's Bar
(144 S. Montezuma St.) Pct, AZ. Officer Shapiro then explained that the victim in
this case responded to YRMC to seek treatment for his injuries and that is when it
b o
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was reported to Officer Holmes.

Officer Shapiro then stated that after Holmes spoke with the victim at YRMC, Holmes
asked him to respond to Moctezuma's Bar with him for follow up. Shapiro then stated
that when he arrived at Moctezuma's he witnessed Holmes speaking with the owner of
this bar being Bruce Reid. Shapiro heard B. Reid tell Holmes that this assault had
numerous subjects involved and he believed the other half of the ﬂl'iqht involved a

group of police officers dressed in motorcycle biker apparel being biker jacket /
vest “cuts” with a biker type logo on the back of these Jjacket / vests. Shapiro then
eXflained that this biker group was the "fron Brotherhood" motorcycle club which is
a known Law Enforcemem motorcycle club.

Officer Shapiro then stated that he and Holmes gained information that members of
this club were currently at Hooligan's bar on S, Montezuma St. so they responded
there. Upon their arrival Shapiro stated and he and Holmes cortacted two members of
the "fron Brotherhood” being Suttle and Fessler inside this bar. Shapiro then began

to speak with Suttle and Fessler but they were not giving him much information’so he
wanted to advise me of this situation due to the positions of both Fessler and Suttle

in Law Enforcement. (It should be noted that Suttle is a Yavapai County Sheriff's
Office employee and Fessler is employed with the Prescott Valley Police Department).

I then informed Shapiro that | would be responding to his location to speak with
both Fessler and Suttle. Prior to responding to Hooligan's Bar | calfed Lt, Gill who
is my supervisor with the Prescott Police Department and advised him of this
situation.

At approximately 0025 hours | arrived to Hooligan's Bar and met with Officer Shapiro
out front on S. Montezuma St. Shapiro informed me that both Fessler and Suttle were
not giving him or Holmes much information at all except that a unknown subject

grabbed at Fessler's vest inside Moctezuma's Bar and that Fessler and Suttle were
telling him that another Iron Brotherhood member grabbed this subject and pushed him
away and they didn't see anything else. Shapiro then said this information was Just
vague and neither Suttle or Fessler knew their members name who grabbed this unknown
subject except by his member nickname being "Top Gun”. Officer S apiro then informed
me that Suttle told him that Deputy Chief Reinhardt with the Prescott Police

Department was inside Moctezuma's Bar with their group when this incident occurred
but wasn't involved. Shapiro then told me that Suttle told Reinhardt to feave
Moctezuma's Bar after this incident occurred and Reinhardt did.

I then walked inside Hooligan's Bar with Shapire and informed Shapiro to record our
interviews with Fessler and Suttle, We then walked to the back of Hooligan's Bar and
down the rear stairway where we met with Suttle, Fessler and Officer Holmes. | asked
Suttle if he could tell me what occurred this evening. He stated that all he knew was
during this incident an unknown male subject walked up to Fessler and grabbed the

front of his vest. When Suttle explained this he demonstrated with his hands out in

front of him in an aggressive manner. Suttle then said that another member of their

?roup he only knew as “Top Gun" grabbed this unknown male subject and pushed him away
rom Fessler and got into a "tussle” with this subject. | then asked Suttle what "Top

Guns" real name was and Suttle stated that he didn't know. | informed him that he had

to know his name and that it doesn't sound good that he doesn't know this guys name.

He again said that he didn't know this guys name but he would call me later when he

found it and give it to me, Suttle then informed me that he was standing away from

this incident and was told a fight had started so he just helped break up this fight

and sent his guy home being "Top Gun". I then asked him if he knew anything about

"Top Gun" and he said that he believes he is from Ajo, AZ and possibly a Border
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Patrol Agent or works for ICE. | then informed Suttle that is was important that we
interview Top Gun and that it wouldn't even lead to him being arrested if this was a

 |conflicting story as it could be something as simple as a report being sent to a

prosecuting attorney for review. Suttle still told me that he didn't know his name
and couldn't give that to me. | then asked Suttle if Reinhardt was present during
this incident and he said no and that | needed to leave him out of this and he later
told me that when this incident occurred he told Reinhardt to leave and he did, it
should be noted that | was trying to gather information as to who everyone was who
could have witnessed this incident but Suttle couldn’t give me much information of
names, While speakin’? with Suttle | could smell an odor of an alcoholic beverage
coming from his mouth.

| then began to speak with Fessler. He first stated to me that he didn't even know

why he had to be here at this time. | then informed him that obviously this incident
started with him so | needed to gather information from him. He then said that he was
approached by a guy who started asking him about his jacket and patches. He then said
this guy stepped towards him and grabbed his jacket. While he stated this he
demonstrated this action by grabbing the front inner sides of his vest /jacket in an
aggressive manner. Fessler then said that when this occurred another member of their
group pushed this subject away and they began to fight. 1 attempted to gather more
information from Fessler as far as the incident and this members name and he said he
didn't kriow. This was all of the information that Fessler would give me.

| then spoke to Suttle again and informed him that Moctezuma's has video cameras and
that we would be able fo view what had occurred so | needed to gather names and
information of Top Gun. He again said that he would call me tonight as soon as he
found this subjects name. I then gave him my phone number and informed him that !
needed this information as soon as possible. &; should be noted that while | spoke

to Suttle and Fessler | looked around this bar and area to see if I could see or

recognize any other members of the "lron Brotherhood”. | only witnessed one other
member being a Mark Schmidt who is also employed with Yavapai County Sheriff's

Office. I was unable to speak with him as after | saw him once | could not focate him
again.

! then left Hooligans and responded to Moctezuma's bar with Officers Shapiro and
Holmes. { contacted B. Reid the owner of this bar and he said that eariier a group of
bikers wearing traditional biker vests came into his bar. He then said that his bar

has a policy against bikers wearing “colors" inside the bar and his staff told this

group this information. He then said his bouncers said several of the subjects in

this group "badged” them stating they are all faw enforcement so his staff felt that

they needed to allow them to come inside with their "colors". | then informed B. Reid
that we would need to gather any and all video that they have of this incident, He
stated that his wife was now burning as much as she could and they would get us this
video as soon as possible. | then informed Officers Shapiro and Holmes to also record

interviews with every witness inside this bar including employees.

| then responded back to Hooligans bar with Officer Haley who had arrived on scene
to recontact Sutile and Fessler to photograph them for comparison purposes to the
video Moctezuma's was I?athering for us. As | re entered this bar the only Iron
Brotherhood member still inside was Suttle. I informed Suttle that | would like to
photograph him for the purpose of the video and also his hands to see whether there.
were arg« injuries etc. He al?reed and | took several photographs of him and his hands.
It should be noted that he kept moving around and several of these photos were

blurry. | did notice that he had no red marks or injuries to his hands. | then left

this bar. Foipe oo
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| then responded to Matt's Saloon at 112 S. Montezuma St. to see if any of the "“lron
Brotherhood" members were inside this bar. Officer Haley assisted me with this. |
made contact with a bouncer by the name of Cole Gregory. | asked Gregory if his staff
had witnessed any subjects inside their bar wearing biker type jackets with the
verbiage "Iron Brotherhood" on them. He stated that there was two male subjects
earfier around 2130 inside his bar wearing this vest tyﬁe Jjackets. He then said that
he and his staff approached these subjects and told them that they could not be
inside their bar wearing their biker colors. He further stated that these two male
subjects were polite and left their bar. | then asked him if he could have his staff
burn a video containing these subjects as we were trying to identify any of them. He
said that no one was currently here who could but he would leave a message for his
management to do so.

Myself and Officer Haley then responded back up to Hooligans Bar which is above
Matt's Saloon. | contacted the General Manager being Porter Bennett. Bennett told me
he was aware of this situation and that the “Iron Brotherhood" had rented out their
back room tonight for their club. | then asked him if | was able to acquire any and

all video footage from their front entrance on S. Montezuma St. that showed their
front entrance as well as Matt's Saloon and also the interior of his bar. Bennett

stated that he would burn this footage and give us the exterior disc tonight and the
interior footage he could ‘five us on 12/24/12 as it would take him some time to do.
Officer Haley then waited and gathered the exterior footage.

Later during this shift | called YRMC at afproximatel 0700 hours to check the
status of victim Stafford’s injury. | was informed that his nose was broken and he
left their care earlier this morning. As of this time I have not received a message
from Suttle or anyone with the Iron Brotherhood in reference to the legal name of
“Top Gun” or anyone else involved in this assault.

This concluded my involvement in this matter.

Investigation Continues.
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CERTIFICATION OF RECORDS
M FOR
Stafford, Justin ' ‘ .
: ‘PATIENTNAME T .~ DATEOFBIRTH

. [, belng a duly authonzed Custodlan of Records at Yavapa| Reglonat Medlcai Center have the authority_
o to certrfy the: records and declare the foltow:ng for the patient named above '

: . RECORDS COPIED

e The copy of records is in reSponse fo the request for records from 12/ 22/12 -
and represents a true and accurate copy of all the records in my possession-as requested
« The records were prepared in the ordlnary course of: busmess at or near the tlme of the act,
condition or event, and that: -
» The attached copy is a frue and correct copy of all the records descnbed in the subpoena or’
~authorization that are known and avallable to me for the above named patlent

_C‘“f)' R
BRI ;D NO RECORDS COPIED:

* »"All records for the period in questron have been destroyed in accordance W|th our document
. retention policy. : .
_» Records do exist, but none W|thm the time period requested.- ' ; :
» A thorough search has been performed, carried out under my direction, and no such documents
‘records or other materials called for in the subpoena or authonzatlon wereg, found :
. Other explanatlon

W OF THE STATE OF ARIZONA THAT -

o

$E OF CUSTODIAN OF RECORDS, - ﬁ_ DATE[

I DECLARE UNDER PENALT

THE FEREGOIN

o KPRINT NAME-OF CU

F PERJURY AND THE
RUE AND- CORRECT

. COFFICIALSEAL
. DIANE MCCAHTY
A Notary Public : State of Arizona -

o _'State_of Arizona ")

- County of Yavapai ) By Conm B an Tvmre | ) R S
o Subs bed and swnrn ta { : ﬁ' irm efore eth|s / h day of G,n ch
S by S
: © - Notary Pubtrc b!afl‘—@ md&f‘%
RS _ - ‘ Residing at; .I Caul‘lf"ll
_ - o .My Commiission Explres. 1= /,@- .
/" YRMC West o YRMCEast: . = YRMCDeE.Webb =~ : YRMC Wellness Center
1003 WILLOW CREEKRD, - T700 £ FLORENTINERD. * - . Outpatient Center ° - - 930DIVISIONST. - '
© PRESCOTT, AZ 86301 .. . UPRESCOTT VALLEY,AZ86314 ° . . 326N WINDSONGDR. .- ' - * " PRESCOTT,AZ8630L
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IN THE SUPERIOR COURT OF THE STATE OF ARIZONA
IN AND FCR THE COUNTY OF MARICOPA

In the Matter of the Appearance
and Attendance Before the

) NO.575GJ 233 - 001

)
Maricopa County Grand Jury ) SUBPOENA DUCES TECUM

)

)

THE STATE OF ARIZONA, to:

YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER
C/O CUSTODIAN OF RECORDS

1003 WILLOW CREEK ROAD
PRESCOTT, ARIZONA 86301

YOU ARE HEREBY COMMANDED to appear before the Maricopa County Grand Jury which will be in session in
the above-entitled Court, by coming to 1 West Madison, Phoenix, Arizona, 85003, on January 30, 2013 at 1:00 p.m. to

testify and give evidence in all matters that may be asked of you; you are to remain untif excused by the Grand Jury, and
to bring with you:

Medical records of 1) Principal Diagnosis, Secondary Diagnosis, Summary Report; 2) Emergency Room
report, Trauma Evaluation, Flow sheet; 3) Operative Reports; 5) Radiology Reports; 6) Laboratory Final Report,
Toxicology, Blood Work; and 8) Discharge Summary, on J USTIN STAFFORD, Date of Birth of '

, from date of treatment of December 22, 2012, to present.

Compliance may be made either on the specific date by delivery to the Grand Jury or any time prior to that date by
delivery to Detective Matthew Murray #4608, Department of Public Safety, 602-223-2335, hereby made an agent of this
Grand Jury in the pending investigation to which the subpoenaed item(s) relates for the purpose of receiving, examining,
and maintaining said item(s).

YOU ARE CAUTIONED THAT DISCLOSURE OF ANY MATTER ATTENDING A GRAND JURY PROCEEDING,
INCLUDING DISCLOSURE OF YOUR RECEIPT OF OR COMPLIANCE WITH THIS SUBPOENA, IS A CRIME.

STAFFORD, JUSTIN West Campus MARICOPA COUNTY ATTORNEY
MRN:1302185 Flr;lvi 10103858
B: Y
Bgs: 12/22/2012 W
ggg Janes MD, Brett BY e Fo,.
' AL is/ KEITH MANNING
M E LR i gy BariD Nor 014535
DEPUTY COUNTY ATTORNEY

Of this fail not, under penalty for contempt of Cout,
Witness my Hand Seal of said Court this 3rd day of January, 2013,

WITNESSETH:

MICHAEL JEANES /.o .= 2 YL
CLERK OF THE SUPEREORCOUR.T o ;

ANT9208 BY

DEPUTYCLERK - . 1 = 7~/




YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER PATIENT: STAFFORD, JUSTIN

Yavapai Regional Medical Center - West FIN: 10103859

1003 Willow Creek Rd MRN: YR1302185

Prescott, AZ 86301-1668 DOB/AGE/SEX: /  years / Male
(928) 445-2700 PATIENT LOCATION: WC ED

ATTENDING: Jones MD,Brett

E Administrative

N

-

D
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Patient Name: STAFFORD, JUSTIN

Date of Birth:

MRN: YR1302185
FIN: 10103859

* Auth (Verified) *

AR

EFFECTIVE: APRIL 14, 2003

Yavapai Regional Medical Center ("YRMC"] understands that your medical information is personal to you. YRMC will act reasonably to
protect your personai medical information. T provide quality medical services to you, YRMC is required to create a recerd of the care and
services you receive and to comply with applicable law regarding your medical information.

This notice applies ta ali of the records of your care that YRMC maintains, which includes records created by YRMC staff or by your

personal doctor.
Applicable law requires that YRMC:

* Exercise reasonable efforts tolkeep your medical information about you private.
* Pravide to you an explanation] of our legal duties and privacy procedures with respect to your medical

information, as set forth in this|notice.

* Follow the terms of this Privacy Netice, as may be in effect from time to time.

REASCONABLE USE AND DISCLOSURE OF MEDICAL INFORMATION

1. If you are admilted as a patiznt| to YRMC and,
unless you tell us otherwise, you will be listed in the patient
directory under your name, your |ocation in the hospital,
your condition and your religious affiliasion. This is so that
your family, friends, and clergy can visit you in the hospital
and know how you are doing. YRMC may release this in-
formation, except your refigious affiliation! to anyone who
asks about you by name. Your religious affiliation may be
disclosed {o a clergy member even if they do not ask for
you by name.

2. YRMC may use certain information| (name, address,
telephane number, dates of service, age and gender) to
contact you in the future to raise money for Yavapai
Regional Medical Center. YRMC may
information to its institutionalty-related |foundation, the
YRMGC Foundation, for the same purpgse. The money
raised will be used to expand and improveithe services and
programs YRMC provides to communities [t serves,

3. YRMC may disclose medical infonmation about you
to a friend or a family member who is invglved or is assist-
Ing in your medical care, or to disaster refief authorities so
that your family can be notified of your location and
condition,

4. In the course of treatment, YRMC may also contact
you for appointment reminders or to]teHl you about
recommended treatment options, alternatives, or health
services and benefits that may be of infarest 1o you.

5. YRMC may use and disclose medical information
about you for reasonable treatment (for éxample, sharing
your medical information with a speciaijst as part of a
referral), to obtain or facilitale payment for treatment (for
example, sending billing information to| your insurance
company or Medicare), and to facilitate YRMC's heaithcare
operations (for example, comparing palient data to improve
treatment methods).

These uses and disciosures are necessary to run
the hospital and to make sure that alfj of our patients
receive quality care. For example, YRMC may use medical

information to review our treatment and services, and to
evaluate the performance of our staff in ¢caring for you.

We may also combine medical information aboui
many hospital patients to decide what additional services
the hospital should offer, what services are not needed and
whether certain new treatments are effective. We may also
disclose information to medical personnel for your
treatment and for review and learning purposes,

We may alse combine the medical information we
have with medical information from other hospitais to
compare how we are doing and to determine where
improvements can be made.

We will delete information that identifies you from
this set of medical information so others may use it to study
healthcare without leaming the identity of YRMC's specific
patients.

6. In addition, YRMC is pemmitted and may use or
disclose medical information about you without your prior
authorization for: (a) emergencies; (b) Workman's Com-
pensation purposes; {c) funeral arrangements; (d) organ
donation; (e) public health purposes; (f) abuse or neglect
reporting; (g) health oversight audits or inspections;
(h) research studies; (i) instances when required by law;
(i) instances when necessary for your health and safety or
the public's health and safety; (k) instances when reguired
by military command authorities; or {l) coroners and funeral
directors as may be necessary.

7. If asked to do so by a law enforcement official,
YRMC may retease medical information: (a) in response to
a court order; (b) to identify or locate a suspect, fugitive,
material witness or missing person; (¢) about the victim of a
crime; (d) about a death that may be the result of criminal
conduct, under certain limited circumsiances; {e) about
criminal conduct at the hospital; or {f) to report a crime.

continused on back...

YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER

PRIVACY NOTICE

ORIGINAL — CHART
GOPY - PATIENT
|TAGE 10F2

ADMINISTRATIVE
HIPAA PRIVACY DOCUMENTS
MR-1289 {04/05)

Fagility: West Campus

STAFFORD, JUSTIN
MRN:1302185

DOB:

DO8: 1272212012
Attn: Jones MD, Brall
PCP:
i

R R I

West Campus
FIN: 10103859
M
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Patient Name: STAFFORD, JUSTIN MRN: YR1302185
Date of Birth: : FIN: 10103859

...confinued from front

YOUR RIGHTS

A. You have the right to receive and review a copy of your medical information in the possession of YRMC that YRMC used
to make decisions about your care, You must submit the request in writing. YRMC may charge a fee for out-of-pocket costs to
accommodate your request. If YRMC denies your request to review or obtain a copy, you may request a review of that decision.
You must submit the request in writing.

B. You have the right 1o request that your medical information be communicated to you in a confidential manner. For
example, you may request that we send mail to an address other than your home. You must notify YRMGC in writing of the specific
way or location for YRMC to use to communicate with you if you prefer some alternate location where you ¢an be contacled.

C. You have the right to request that we camect your medical records if the infomation in your record is incorrect or
incomplete. You must submit the request in writing. Please provide your reason for requesting the comection. YRMC may deny
the requesl to correct the record i (1) the information was not created by YRMC, (2) It is not part of the medical information
maintained by YRMC, or (3) YRMC determines the record is accurate. If you disagree with the decision of YRMC, you may
request & review of that decision. Your request must be submitted in writing.

D. You have the right to an accounting of disclosure of your medical information other than disclosures for treatment,
payment or healthcare operations, or when you have specifically authorized a disclosure. You must submit the request in writing.
Your request must state the time period desired for the accounting, starting after April 14, 2003. Your request must be for a period
of six (6) years or less. The first accounting provided to you in a twelve (12) month period is free. Thereafter, YRMC may charge
yau for the cost of producing the list, and you will be informed in advance of the costs so that you may choose to withdraw or
modify your request before any costs are incurred.

E. You have the right to request that YRMGC not use or disclose medical information about you for treatment, payment or
healthcare operations or that YRMC not use or disclose your medical information to persons invalved in your care, except when
spegcifically authorized by you, when required by law, or in an emergency. You must submit the request in writing. in your request,
you must tell us: (1) what information you want to limit; (2) if you want to limit our use or only the disclosure of the information, or
both; and (3) to whom you want the limitation to apply. Your request will be given reasonable consideration, However, YRMC is
not legally required to accept your request. You will be notified of YRMC's decision. For example, you could ask that YRMC nat
use or disclose information about a surgery you had to someone involved in your care or the payment of your care, like a family
— member or friend.

{ F.  You have the right 1o a copy of this Privacy Notice. This notice shall be available at the Admission Desk. In addition, you
Ry may obtain a copy of this notice at our website at hitp:/fiwww.yrme.org.

REQUESTS, APPEALS OR COMPLAINTS

If you disagree with a decision YRMC has made about your medical information or records, or if you believe that your privacy
fights may have been violated, please call YRMC's Corporate Compliance Officer at 771-5688, ar you may submit your written
statement addressed to the Corporate Compliance Officer at Yavapal Regional Medical Center, 1003 Willow Creek Road,
Prescoft Arizona 86301.

in addition, you may file a written complaint with the U. 8. Department of Health and Human Services, Office of Civil Rights,
YRMC's Corporate Compliance Officer will provide you the current address upon your request.

YRMC assures you that you will not be penalized or retaliated against for filing a request for review, appeal or complaint.

CHANGES TO THIS NOTICE
YRMC reserves the right to change this notice as to any information we already have about you as well as any information we
receive in the future. YRMC wilt post a copy of the current Privacy Notice in the hospital. In addition, each time you register at or
are admitted to the hospital for treatment as an in-patient or out-patient, we will offer you a copy of the current notice in effect.

RECEIPT OF PRIVACY NOTICE
Tﬂgquersigqeckve,ﬁﬁes receipt of this Privacy Notice.

PRATED W ) uﬁg J o 4 | T =

SIGNATURE

- e

= = / \
YAVAM&EGIONAL MEDICAL/ CENTER
B STAFFORD, JUSTIN Wast Gampus

PRIVACY NOTICE Domc1302185 I 10703858

DO0S: 12/22/2012
Atin: Jones MD, Brett

GRIGINAL — GHART Poe:

ADMINISTRATIVE

A PRIVACY DOCUMENTS COPY - PATIENT (R RTORRARORENHR g
MR-1289 {01/05) PAGE 2 OF 2

Facility: West Campus - ; : _ _ _ - Page 3 of 12



Patient Name: STAFFORD, JUSTIN
Date of Birth:

IRAIATERINMAG

AUTHORIZATION FOR MEDICAL AND SURGICAL
TREATMENT: The undersigned understands |the
patient's care is under the control of attending physic-
cians or specialists. Although some of these physicians
may be hospital employees, most — including mast hos-
pitalists, radiologists, pathologists and anesthesigolo-
gists, among others — are independent contractors|and
not employees or agents of the haspital. The hospital is
not liable for the acts or omissions of the independently
contracted physicians who are not our employees | nor
for the acts or omissions of hospital staff when they are
following the instructions of the those physicians.
patient interested in knowing whether an individual
physician is an employee or independent contractor
should ask the physician directly. The patient consents
to any X-ray examinations, laboratory procedures,
anesthesia, medical and surgical treatment and hospital
sefvices provided o the patient under the gener
special instructions of the patient's physicians.
Photographs andfor videotapes may be taken and tsed
as part of the patient's medical record,
2. GENERAL NURSING DUTIES: The undersigned
understands the hospital provides only general nufsing
duty nursing care. Nurses are calied to the bedside of
the patient by a signal system. If the patient needs con-
tinuous or special duty nursing care, the patient, his or
her legally authorized representative or physician(s)
must arrange this care. The undersigned releeses the
Provider from any and ail liability arising from the| fact
that the Provider does not provide additional, special
duty nursing care.
3. TEACHING PROGRAMS: The hospital partici-
pates in programs for training of heallh
personnel. Some services may be provided t

stands the hospital maintains a safe for the safekeeping of
money, valuables and other personal propery of its
patients. The undersigned agrees that the hospital i
‘liable for the foss or damage te any money, ]
documents, or other articles of value unless degos

the safe. The hospital is liable for no more than
$500.00 for loss or damage to items INJIRLS

* Auth (Verified) *

6. HEALTH CARE PRACTITIONERS: Health care practitioners includes Medical
Doctars {MD), Osteopathic Doctars {DO), Surgeons, Anesthesiologists, Certified
Registered Nurse Anesthetists, Physician Assistants (PA), Nurse Practitioners (NP),

Radiclogists, Pathclogists, Cardiologists, Emergency Physicians, |

Services, Dialysis Services and any other treating providers. Athough some health .

care practitioners are employed by the hospital, most are neither
employees nor agents of the hospital and are considered independent
cantractors. The undersigned understands the hospital is not liable for the

MRN: YR1302185
FIN: 10103858

maging

INl‘TIALs\_

|

ordering or providing of treatment by those health care practitioners wha_ |

I

are not hospital employees.
7. FINANCIAL AGREEMENT: The undersigned is responsible

days of the patient's discharge from the hospital that this account will be con

past due and the undersigned will be respensible for payment. At the hospital's

option, a delinquent account may be charged interest at the rate of 18% per

from date of patient's discharge until paid in full. Physicians may bilf separately from

the hospital. if those physicians do not participate in the same insurance p

for the patient;é'
bill and understands that if the patient's insurance company has not paid within 45

siderad
anpum

lans as_

the hospital, this could affect the reimbursement made by the insurance
plan to the physicians. To the extent not expressly prohibited by law, the
undersigned agrees to pay physicians’ bills that are not paid in full by the
heaith insurance carrier or cther third party payor. The undersigned also
agrees to pay any applicable health insurance deductibles and -
copayments,

8. FINANCIAL ASSISTANCE PROGRAMS: The undersigned is
responsible for the patient's bill and may be considered for assistance
programs if eligibility criteria are met The undersigned afgo
acknowledges and gives permissible congent for the hospital to produce ™
a credit report to determine the accuracy of the information provided.

i

9. ASSIGNMENT: The undersigned understands that they are responsible for
any charges not covered. if the undersigned is eligible for Medicare benefits, the
undersigned will assign the benefits payable for physician services to physician or
organization furnishing the services and authorize those entities to bill and collect

from Medicare directly, If the undersigned is entitled to benefits arising
out of any insurance policy insuring the patient or any other party liable
to the patient, the undersigned will assign such benefits fo the hospital or
any person or entity providing services to the patient to pay the
bill.

the hospital may not be brought onto the hosyital premises. Any contraband

confiscated and tumed over to law enforcement authorities. If the presence of
contraband is suspected, the patient's room and belongings may be searched and

visitors may be searched before visitation.

11. CERTIFICATIONS: The undersigned certifies that:

A. | am the patient or the patient's duly authorized and legal representative
iegal authority to executs this agreement for and on behaif of the patient.

B. | have read the foregoing and received a copy.

C. | fully understand the content and significance of this dacument.

D. | agree fo all terms in this Conditicns of Service.

12, POWERS OF ATTORNEY: Federal and State regulations require hos|

f
personat value deposited in hospital safe. Itic;
strongly recommen VEREbles Ge
sent homewmf-aﬁgdfd— g s

patient' .
s\j/n.._ ]
10. CONTRABAND: Drugs, drug paraphernalia, alcohol or weapons as defined by

INITIALS

W
TTIALS

INYTIALS
{

rnay be

with full

pitals to

-

PATIENTS SIGHATORE -l
e

request from the patient the following information: YES NO
B. Are you providing us with a copy? ... "
C. Do you have any changes from this copy?..........cooooeie H
E. Do you have a Medical Power of Attorney? .................... a. ﬂ
F. Did you receive the Patient Care

T Pp 05

—

SIGRATIRE )EGALLV‘l\qmemz'fpfhaphsseumﬂve
/‘ s - =
- o R

A. Do you have an Advance Directive? ......................
A
D. Do you wish assistance in creating an Advance Directive?...[
Partnership (Patient Rights)? ... ]
RELATIONSHIP TO PATIENT 7/

WITNESS (OFTIONAL)

_AXAVAPAIREGIONAL MEDICAL CENTER

CONDITIONS OF SERVICE
ADM&NlSTRngJFESERWCE
Enoﬁﬂ?sgio(ganz) ORIGINAL - CHART

GOPY —

STAFFQRD, JUSTIN
MRN:1302185

DOB:

DOS: 12/222012

Atin: Jonges WD, Breft A
PCP:

SRR AT ER R RTER L

West Gampus
FIN: 10103858
Y M

PATIENT

Facility: West Campus
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YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER Patient: STAFFORD, JUSTIN

Yavapai Regional Medical Center - West FIN: 10103859
(928) 445-2700 MBN: YR1302185
e E Assessment Forms

\. JOCUMENT TYPE: ED Triage and Assessment Adutt - Text
SERVICE DATE/TIME: 12/22/2012 23:27 MST
RESULT STATUS: Auth {Verified)
PERFORMED INFORMATION: Sanchez,David (12/22/2012 23:27 MST)
SIGNED INFORMATION: Sanchez,David (12/22/2012 23:27 MST)

ED Assessment Adult Entered On: 12/22/2012 23:29 MST
Performed On: 12/22/2012 23:27 MST by Sanchez, David

Mental Status
Mental Status Overview : WDL
Sanchez, David - 12/22/2012 23:27 MST
Neurological
Neurological Overview : WDL
PERRLA: Yes
Facial Symmetry : Symmetric
Characteristics of Speech : Clear
Loss of Consciousness: No
Sanchez, David - 12/22/2012 23:27 MST
Glasgow Coma
Eye Opening : Spontaneously
Best Verbal Response : Qriented
Best Motor Response : Obeys simple commands
Glasgow Coma Score: 15
o~ Sanchez, David - 12/22/2012 23:27 MST
L 'jardiovascular
“~-Cardiovascular Overview : WDL _
Sanchez, David - 12/22/2012 23:27 MST
Respiratory
Respiratory Cverview : WDL
Sanchez, David - 12/22/2012 23:27 MST
Gastrointestinal
Gastroinfestinal Overview : WDL
Sanchez, David - 12/22/2012 23:27 MST
GuU/oB
Genitourinary Overview : WDL
Sanchez, David - 12/22/2012 23:27 MST
Musculoskeletal
Musculoskeletal Overview : WDL Except
Sanchez, David - 12/22/2012 23:27 MST
Musculoskeletal Abnormality Grid

Location : nose
Abnormality : Pain, Defarmity
Comments {Comment:

crooked, swollen
bridge of nose
[Sanchez, David

- 12/22/2012
23:27 MST])

- Sanchez, David

- 12/22/2012
- 23:27 MST

Integumentary

PRINTED: 1/10/2013 13:33 MST REPORT REQUEST ID: 4000332 ' : Page 5 of 12



YAVAPA! REGIONAL MEDICAL CENTER Patient: STAFFORD, JUSTIN
Yavapai Regional Medical Center - West FIN: 10103859
{928) 445-2700 MBN: YR1302185

§ Assessment Forms

':?‘__)kfn Integrity : Not intact

Skin Turgor : Normal for age

Mucous Membrane Color: Pink

Wound Assessment: Yes _
Sanchez, David - 12/22/2012 23:27 MST

Incision/Wound Routine

Ingision/Wound Boutine Ultra Grid

Incision/Wound
#1
fype : Abrasion
incision/Wound hose and
Location ; forehead
Length (cm): tcm
Width (cm) : 1cm
Surrounding Erythema
Tissue :
Drainage : Sanguineous,
Small
Cleansing Cleaned with
Irrigation :|  soap and water,
Cleaned with
sterile saline
Sanchez, David
- - 12/22/2012
_ 23:27 MST
DOCUMENT TYPE: Infectious Disease Screen - Text
SERVICE DATE/TIME: 12/22/2012 23:30 MST
RESULT STATUS: - Auth (Verified)
PERFORMED INFORMATION: Sanchez,David (12/22/2012 23:30 MST)
SIGNED INFORMATION: Sanchez,David (12/22/2012 23:30 MST)
Infectious Disease Screen Entered On: 12/22/2012 23:30 MST
Performed On: 12/22/2012 23:30 MST by Sanchez, David
ID Screen

TB Symptoms Grid
Bloody Sputum : No
Fatigue: No
Fever: No
Loss of Appetite: No
Night Sweats: No
Persistent Cough Greater Than 3 Weeks : No
Weight Loss ;. No
Sanchez, David - 12/22/2012 23:30 MST

Alcohol and Drug Use : No
Resident of Institutional Living Environment: No
—.Employee of institutional Living Environment : No
"~ Mealth Care Employee : No

~History of Exposure fo TB: No

History of Positive Chest X-Ray for TB: No
History of Positive TB Skin Test: No

PRINTED: 1/10/2013 13:33 MST REPORT REQUEST ID: 4000339 - : Page 6 of 12



YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER
Yavapai Regional Medical Center - West
(928) 445-2700

Patient: STAFFORD, JUSTIN
FIN: 10103859
MRBN: YR1302185

Assessment Forms

< "-."..‘;,Jomeless ; No
Known Immunosuppression : No
Recent Immigrant : No

Syndrome Surveillance Symptoms Grid
Headache : No

finess With Generalized Rash : No
Muscle Pain : No

New or Worsening Cough : No
Shortness of Breath : No

Recent Exposure fo Communicable Disease :

Travel Within Last 14 Days: No

Sanchez, David - 12/22/2012 23:30 MST

No

Sanchez, David - 12/22/2012 23:30 MST

Sanchez, David - 12/22/2012 23:30 MST

DOCUMENT TYPE:

SERVICE DATE/TIME:
RESULT STATUS:
PERFORMED INFORMATION:
SIGNED INFORMATION:

Infectious Disease Screen - Text
12/22/2012 23:05 MST

Auth (Verified)

Drumm,Geoff (12/22/2012 23:05 MST)
Drumm,Geoff {12/22/2012 23:05 MST)

Infectious Disease Screen Entered On: 12/22/2012 23:06 MST
Performed On: 12/22/2012 23:05 MST by Drumm, Geoff

- } Screen

(B Symptoms Grid
Bloody Sputum : No
Fatigue : No
Fever: No
Loss of Appetite : No
Night Sweats : No

Persistent Cough Greater Than 3 Weeks : No

Weight Loss : No

Alcohol and Drug Use : No

Drumm, Geoff - 12/22/2012 23:05 MST

Resident of Institutional Living Environment : No
Employee of Institutional Living Environment : No

Health Care Employee : No

History of Exposure to TB: No

History of Positive Chest X-Ray for TB: No
History of Positive TB Skin Test: No
Homeless : No

Known Immunosuppression : No

Recent immigrant: No

Syndrome Surveillance Symptoms Grid
Headache : No

liness With Generalized Rash : No
Muscle Pain: No
Mew or Worsening Cough : No

.- shortness of Breath : No

Drumm, Geoff - 12/22/2012 23:05 MST

Recent Exposure to Communicable Disease : No

Travef Within Last 14 Days : No
PRINTED: 1/10/2013 13:33 MST

REPORT REQUEST ID: 4000339

Drumm, Geoff - 12/22/2012 23.05 MST
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YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER Patient: STAFFORD, JUSTIN
Yavapai Regional Medical Center - West FIN: 10103859
(928) 445-2700 MRN: YR1302185

Assessment Forms E

Drumm, Geoff - 12/22/2012 23:05 MST

| Education Forms |

DOCUMENT TYPE: ED Education - Text

SERVICE DATE/TIME: 12/23/2012 00:06 MST

RESULT STATUS: Auth (Verified)

PERFORMED INFORMATION: Sanchez,David (12/23/2012 00:06 MST)

SIGNED INFORMATION: Sanchez,David (12/23/2012 00:06 MST)

ED Education Entered On: 12/23/2012 0:07 MST
Performed On: 12/23/2012 0:06 MST by Sanchez, David

Education
Barriers To Learning : None evident
Teaching Method : Explanation, Printed materials
Sanchez, David - 12/23/2012 0:06 MST
ED Post Hospitalization Education Grid
When to Call Health Care Provider : Verbalizes Understanding
Follow-Up Care/Appointment : Verbalizes Understanding
Head Injury : Verbalizes Understanding
Potential Complications : Verbalizes Understanding
Sanchez, David - 12/23/2012 0:06 MST

.. Additional Learner{s) Present : Friend

Sanchez, David - 12/23/2012 0:06 MST

[ Allergies {
stan i - Allergy Type S " Reaction Symptom' . Reviewed Date/Time:
No Known AIIergles Allergy Actlve 12/22/2012 23:02
MST
Social History

Alcohal:: = ; R T
Detail: Current 1 2 tlmes per week (Last Update: 12/22/2012 23 05 MST by Drumm Geoff)

Substance Abuse =
Detail: Current, Maruuana (Last Update 12/22/ 012 23 05 MST by Drumm Geoff)

Tobacco. T T IR TS
Detail: Current every day ‘smoker (Last Update 12/22/2012 23: 05 MST by Drumm Geoff)

PRINTED: 1/10/2013 13:33 MST - REPCRT REQUEST ID: 4000339 : ' Page 8 of 12



T

: E Fatient Care

Flecorded By Drumim, Gi
L B .. [Reference: Range:
Temperature Oral [35.8-37.3]
Peripheral Pulse Rate 80 TGO-‘I 00]
Respiratory Rate 18 [12-20]
—i3ystolic Blood Pressure 147H mmHg  [90-140]
- diastolic Blood Pressure 75 mmHg  [60-90]

YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER Patient: STAFFORD, JUSTIN

Yavapai Regional Medical Center - West ' FIN: 10103859
{928) 445-2700 MRBN: YR1302185
§ ‘ Orders

Crder: Discharge Patient:

Order Start Date/Time: 15/53/2072 0001 MST——

Order Date/Time: 12/23/2012 00:01 MST

Order Status: Discontinued [Department Status: Discontinued {Activity Type: Patient Care
End-state Date/Time: 12/26/2012 00:10 MST End-state Reason:
Ordering Physician: Jones MD,Brett Consulting Physician:

Entered By: SYSTEM on 12/26/2012 00:10 MST

Order Details: 12/23/12 0:01:00 MST, Home

Order Cormnment:

E Radiclogy

Order: CT Maxillofacial w/o Contrasf

Order Start Date/Time: 12/22/2012 23:37 MS'T

Order Date/Time: 12/22/2012 23:37 MST

Order Status: Canceled iDepartment Status: Canceled {Activity Type: Radiology
End-state Date/Time: 12/23/2012 00:57 MST End-state Reason:
Ordering Physician: Jones MD,Brett Consulting Physician:

Entered By: Cox,Grover C on 12/23/2012 00:57 MST

Order Details: 12/22/12 23:37:00 MST, ED PRELIMINARY, Stop date 12/22/12 23:37:00 MST, Reason: Pain, Face

Order Comment:

IR Procedures

Procedire: EMERGENCY DEPARTMENT VISIT MODERATE SEVERIT

Last Updated:
12/29/2012

Measurements
L Procedﬁré : o - [Units.‘Reference Range.
Helght/Length Dosmg 188 cm
Weight Dosing 68 kg
Vital Signs

'."F{ecorded Timel

PRINTED: 1/10/2013 13:33 MST REPORT REQUEST ID: 4000339 Page 9 of 12



YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER
Yavapai Regicnal Medical Center - West
(928) 445-2700

Patient: STAFFORD, JUSTIN
FIN: 10103859
MRN: YR1302185

i Pain

12/22/201 2
2256 MS

. Recorded Date} -
Recorded Timel
Recorded Byl

e Procedure Lo Unitss |Reference Hange:
Parn Present Yes actual ar suspected parn
Preferred Pain Tool Numeric rating scale
Pain Associated Symptoms MNone
Numeric Rating at Rest 4
Numetric Rating Score Rest 4
Primary Pain Location Nose
Primary Pain Time Pattern Acute
Primary Pain Quality Pressure

Cardiovascular

s [Reterence Rangs.

Wlthln Defined ledits -

Respiratory

its.  |Reference Range . -

Oxygen Therapy -

Room air

Respiratory Overview Within Defined Limits -

Assessments

127227201

. {Reference. Range .

Musculoskeletal Overvrew

Gastrointestinal

Recorded Datef

recedure

its - Reference Range . '

Gastrorntestrnal Overvrew .Withrn.Def'i.ned Li'm'its'

PRINTED: 1/10/2013 13:33 MST REPORT REQUEST iD: 4000339
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YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER Patient: STAFFORD, JUSTIN
Yavapai Regional Medical Center - West FIN: 10103859

(928) 445-2700 MRN: YR1302185

i Genitourinary

Recorded Date
. Recorded Time
Recorded 'B'y
Procedure i eI S
Genltourlnary Overwew Within Defined Limits

12/22/2012
23:27 MST .
- Sanchez,David

- Reference Range. -

Integumentary
: - "Procedure. Units - |Reference Hange.

Skrn Temperature
Skin Description -
Skin Turgor Normal for age -
Skin Integrity Not intact -
Mucous Membrane Color Pink -
Incision/Wound #1 Type Abrasion -
Incision/Wound #1 Location nose and forehead -
Incision/Wound #1 Length 1 - icm
Incision/Wound #1 Width 1 - cm
Incision’Wound #1 Surrounding Tissue Erythema -
Incision/Wound #1 Drainage Sanguineous, Small -
Iincision/'Wound #1 Cleansing/Irrigation See Below ™ -

" Txtual Results
~)I : 12/22/2012 23:27 MST (Incision/Wound #1 Cleansing/Irrigation)
Cleaned with soap and water, Cleaned with sterile saline

E Neurofogical

- Recorded Dat 12/22/2012 +12/22/2012.

Sanchez David:

P : it6 [Fieference Rangs ™|
Mental Status Overvrew Within Defined Limits -
Level of Consciousness - Alert
Loss of Consciousness No -
Orientation Assessment i - Qriented x 4
Affect/Behavior - Coaoperative, Angry
Neurological Overview Within Defined Limits -
Charagcteristics of Speech Clear -
Facial Symmetry Symmetric -
Eye Opening Response Glasgow Spontaneously Spontaneously
Best Motor Response Glasgow Obeys simple commands | Obeys simple commands
Best Verbal Response Glasgow Qriented Oriented
Glasgow Coma Score 15 15
PERRL Yes -

PRINTED: 1/10/2013 13:33 MST REPORT REQUEST ID: 4000339 o Page 11 of 12




YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER
Yavapai Regional Medical Center - West
(928) 445-2700

Patient: STAFFORD, JUSTIN
FIN: 10103859
MRN: YR1302185

Psychosocial

TTA2/5/E018

its. Reference Range

Education

Recorded Ti

Procedure

Additional Session Learnert/s Present Friend
Barriers to Learning

Ed-Follow-Up Care/Appointment
Ed-Head Injury

-|[Ed-Potential Complications

Teaching Method

Ed-When to Call Health Care Provider

its . Heference Range: -

None evident
Verbalizes Understanding
Verbalizes Understanding
Verbalizes Understanding

Explanation, Printed materials
Verbalizes Understanding

! Gynecology/Obstetrics

127227507

~ {Units  [Reference Range

PRINTED: 1/10/2013 13:33 MST .. -REPORT REQUEST ID: 4000339
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YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER PATIENT: STAFFORD, JUSTIN

Yavapai Regional Medical Center - West FIN: 10103859

1003 Willow Creek Rd MRN: YR1302185

Prescott, AZ 86301-1668 DOB/AGE/SEX: [ years / Male
(928) 445-2700 PATIENT {LOCATION: WC ED

ATTENDING: Jones MD,Brett

; ED Note - Physician

DOCUMENT TYPE: ED Note-Physician

SERVICE DATE/TIME: 12/22/2012 23:54 MST

RESULT STATUS: Auth (Verified)

PERFORMED INFORMATION: Jones MD,Brett  (12/22/2012 23:54 MST)
SIGNED INFORMATION: Jones MD,Brett  (12/27/2012 22:13 MST)

Closed head injury with LOC

Patient: STAFFORD, JUSTIN MRN: YR1302185 FIN: 10103859
Age: years Sex: Male DOB:

Associated Diagnoses: Concussion with no loss of consciousness 850.0
Author: Jones MD, Brett

Basic Information
Time seen: Immediately upon arrival. |
History source: Patient.
Arrival mode: Private vehicle.
History limitation: None.
Additional information: Chief Complaint from Nursing Triage Note : Chief Complaint.
12/22/12 22:56 MST  Chief Complaint altercation, facial injury, hit in face wifist, denies LOC

History of Present liiness

-year-old male status post assault. He now complains of facial pain. This is on the left side of his face. It is described as a sharp
~—pain, rated as a 6/10. It does not radiate. There are no alleviating or exacerbating factors. He does have a dull headache. There was no
- :fj ss of consciousness. There are no changes in vision or hearing. No neck pain. No chest pain. There is no other injury. The pain has

W been constant for approximately 2 hours. No other associated symptoms.

Review of Systems
Constitutional symptoms: Negative except as documented in HPJ,
Skin symptoms: Negative except as documented in HPI,
Eye symptoms: Negative except as documented in HPL.
ENMT symptoms: Negative except as documented in HPI.
Respiratory symptoms: Negative except as documented in HP1,
Cardiovascular symptoms: Negative except as documented in HPL
Gastrointestinal symptoms: Negative except as documented in HPI.
Genitourinary symptoms: Negative except as documented in HPY.
Musculoskeletal symptoms: Negative except as documented in HPI.
Neurologic symptoms: Negative except as documented in HPI.
Endocrine symptoms: Negative except as documented in HPL
Hematologic/Lymphatic symptoms: Negative except as documented in HPI.
Allergy/immunologic symptoms: Negative except as documented in HPI.
Additional review of systems informatton: All other systems reviewed and otherwise negative.

Health Status
Allergies: .
Allergic Reactions (Selected)

No Known Allergies

Past Medical/ Family/ Social History

Medical history
Negative.
Social history: ,

) Social & Psychosocial Habits

Alcohol
12/22/2012 Frequency: 1-2 times per week

PRINTED: 1/10/2013 13:34 MST REPORT REQUEST ID: 4000494 : : Page 1 of 3



YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER Patient: STAFFORD, JUSTIN
Yavapal Regional Medical Center - West FIN: 10103859
{(928) 445-2700 MRN: YR1302185

ED Note - Physician

o
> Use: Current

Substance Abuse
12/22/2012 Type: Marijuana
Use: Current

Tobacco
12/22/2012 Use: Current every day smoker
Smoker. Positive ethanol. Occasional marijuana. Single, Lives at home..

Physical Examination

Vital Signs
Vital Signs.
12/22/12 22:56 MST Temperature Oral 36.7 DegC
Peripheral Pulse Rate 80
Respiratory Rate 18
Systolic Blood Pressure 147 mmHg HI
Diastolic Blood Pressure 75 mmHg
Measurements,
12/22/12 22:56 MST Height/Length Dosing 188 cm

Weight Dosing 68 kg
General: Alert, no acute distress.
Skin: Warm, dry, pink, intact.
Head: Normocephalic, atraumatic.
Neck: Supple, trachea midline, no tenderness, no JVD, no carotid bruit, no meningismus, no nuchal rigidity

( . ) Eye: Pupils are equal, round and reactive to light, extraocular movements are intact, normal conjunctiva.
- Ears, nose, mouth and throat: Tympanic membranes clear, oral mucosa moist, no pharyngeal erythema ar exudate, Qbvious deformity to

his nose. There is swelling of the left side of his nose. There is no midface instability. There is no evidence of entrapment..

Cardiovascular: Regular rate and rhythm, No murmur, Normal peripheral perfusion, No edema. )

Respiratory: Lungs are clear to auscultation, respirations are non-labored, breath sounds are equal, Symmetrical chest wall expansion.

Chest wall: No tenderness, No deformity,

Back: Nontender, Normal range of motion, Normal afignment, no step-offs.

Musculoskeletal: Normal ROM, normal strength, no tenderness, no swelling, no deformity.

Gastrointestinal: Soft, Nontender, Non distended, Normal bowel sounds, No organomegaly.

Neurological: Alert and oriented to person, place, time, and situation, No focal neurological deficit observed, CN 1I-Xil intact, normal sensory
observed, normal motor observed, narmal speech observed, normal coordination observed.

Lymphatics: No lymphadenopathy.

Psychiatric: Cooperative, appropriate mood & affect, normal judgment, non-suicidal.

Medical Decision Making
Differential Diagnosis: Head injury, concussion, intracranial hemorrhage, skull fracture, abrasion, hematoma, laceration, contusion, neck injury,
subdural hematoma, epidural hematoma, concussion, other..
Rationale: Patient was seen and evaluated. CT of his face was ordered. Patient refused this..

Reexamination/ Reevaluation

The patient was re-examined. He remained hemodynamically stable and afebrile throughout his entire emergency department course. Symptomotology
was improved with treatments rendered. He was Counseled regarding his findings. Questions were solicited and answered to his satisfaction. He will be
discharged home

Impression and Plan

-year-old male status post assault. Findings are consistent with a nasal fracture. There was no loss of consciousness. He is
neurclogically intact. There are no changes in vision or hearing. There is no neurologic findings. Patient is refusing CT at this
time. The patient is advised he may suffer from a concussion. He is accompanied by his friend. Patient is about to return to the
emergency department should he change his mind or if he should develop worsening condition. There is no evidence of
neurolagic findings. There is ne focal neurolagic complaint or deficit. There is no altered mentai status. It is unclear why he is
refusing CT at this time. Most of the motivation appears to be financial. Patient also states he has anxiety in hospitals. The
patient is comfortable going home. He is hemodyamically stable and afebrile at this time. He s tolerating PO well. He understands reasons for

PRINTED: 1/10/2013 13:34 MST . REPORT REQUEST ID: 4000494 Page 2 of 3



YAVAPAI REGIONAL MEDICAL CENTER Patient: STAFFORD, JUSTIN
Yavapai Regional Medical Center - West FIN: 10103859
(928) 445-2700 MAN: YR1302185

ED Note - Physician

which fo return fo the emergency department. He has a fair understanding of the expected clinical course. He understands this may be an

early presentation of the more severe pathology, and will return immediately to the emergency department for any worsening condition.

Diagnosis
Concussion with no loss of consciousness 850.0 (ICD9 850.0, Discharge, Emergency medicine, Medical)
Plan
Condition: Improved.
Disposition: Discharged: to home.
Counseled: Patient, Friend, Regarding diagnosis, Regarding diagnostic resuits, Regarding treatment plan, Regarding prescription, Patient
indicated understanding of instructions. '

{Electronically Signed on: 12/27/2012 22:13 MST]

Jones MD, Breit

[Verified on: 12/27/2012 22:13 MST]

Jones MD, Brett
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
(602) 223-2627 FAX (602) 223-2940

THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TO WHICH

IT IS ADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC

" SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER

- APPLICABLE LAW. IF THE READER OF THIS COMMUNICATION IS NOT THE INTENDED RECIPIENT

OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED

THAT ANY DISSEMINATION, DISTRIBUTION, OR COPYING OF THIS. COMMUNICATION IS STRICTLY
PROHIBITED.

AFYOU HAVE HECEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY.
TELEPHONE.

" DATE: January 10, 2013
TO: Cellco Partnership d/b/a Verizon Wireless, Attn: Custodian of Records

FAX: (888) 667-0028

Q ) FROM: DPS Detectiye_ Tonya Noah #6329

DESCRIPTION: Preservation Letter

NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) 3

IF YOU HAVE A PROBLEM WITH THE
TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT,

PLEASE CALL (602) 223-2627




~ ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

ROBERT C. HALLIDAY
DIRECTOR

Dear Custodian of Records:

The below listed account is an investigative lead in an ongoing
criminal investigation at this agency, and it is requested pursuant
to 18 U.S.C. § 2703(f). that the following information associated
with said account is preserved pending the issuance of a search
warrant or other legal process seeking disclosure of such

information: 2l1ll of the account to include:

1. Stored text messages to and from cellular telephone numpers:

@

stored by CELLCO PARTNERSHIP d/b/a/ VERIZON WIRELESS for the perlod
of December 22, 2012 through and . up to January 22, 2013

2. Stored 1ncom1ng and outgoing communlcatlons from cellular
telephone numbers: . .

stored by CELLCO PARTNERSHIP d/b/a/ VERIZON WIRELESS for the period
of December 22, 2012 through and up to January 22, 2013.



y

Special Investigations Unit
) January 10, 2013
Page 2 of 2 '

I am requesting this infofmétion, if possible, be sent
electronically to my work email at tnoah@azdps.gov.

I am also requesting the user NOT be notified of the 1nvestlgatlon
and I do not want the subject account to be locked - -

.If you have any.questlons concerning this request please contact me
at tnoahlazdps.gov or my work phone 602-223-2627.

gThanks you for your assistance in this matter.

Sincere{;;ﬂ )

() o Tonya Noah #6329
R Special Investigations Unit, Detective
Arizona Department of Public Safety
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- DATE; January 10, 2013

ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
(602) 223-2627 FAX (602) 223-2940

THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TO WHICH
IT 1S ADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC
SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER

- APPLICABLE LAW. IF THE READER OF THIS COMMUNICATION IS NOT THE INTENDED RECIPIENT
.. OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED

THAT ANY DISSEM!NATION DISTRIBUTION, OR COPYING OF THIS COMMUNICATION IS STRICTLY
PROHIBITED. S

IF YOU HAVE REGEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELEPHONE,

B TO: AT&T, Attn: Custodian of Records

" FAX: (888) 938-4715

FROM: DPS Detective Tonya Noah #6329
DESCRIPTION: Preservatlon Letter

NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) 7.

IF YOU HAVE A PROBLEM WITH THEf- S
TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT

PLEASE CALL (602) 223- 2627



ROBERT C. HALLIDAY
: DIRECTQR

Dear Custodian of Records:

The below listed account is an investigative lead in an ongoing
criminal investigation at this agency, and it is requested pursuant
.to 18 U.8.C. § 2703(f)'that the following 1nformatlon associated
with said account 1s preserved pending the ‘issuance of a search
warrant or other legal process seecking disclosure of such
information: All of the account to include:

1. Stored text messages to and from cellular telephone number
stored by AT & T/Cingular for the period of December 22,
2012 through and up to January 22, 2013.

2. Stored incoming and outgoing text message;communications from
cellular telephone number “stored by AT & T/Cingular for
the period of December 22, 2012 through and up to January 22, 2013.

I am requesting this information, if possible, be sent
electronically to my work email at tnoah@azdps.gov.

CJDI am also requesting the user NOT be notified of the investigation
and T do not want the subject account to be locked.

If you have any guestions concerning this request please contact me
at tnoah@azdps.gov or my work phone 602-223-2627.

Thanks you fdr'your assistance in this matter.

//F\\
Sincerely] |

.Tonya Noah #6329
. Special Investlgatlons Unit, Detective
" Arizona Department of Public Safety
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
| SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
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THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE iNDIVIDUAL OR ENTITY TOWHICH = -
IT IS ADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC

SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER

' APPLICABLE LAW. IF THE READER OF THIS COMMUNICATION IS NOT THE INTENDED RECIPIENT

OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED
THAT ANY DISSEMINATION, DISTRIBUTION, OR COPYING OF THIS COMMUNICATION'IS STRICTLY
PROHIBITED.

IF YOU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATION IN EHROR PLEASE NOTIFY US IMMED!ATELY BY
TELEPHONE. :

DATE: January 10, 2013

TO: T-Mobile, Atin: Custodian of Records
FAX: (973) 292-8697

FROM: DPS Detective Tonyé Noah #6329
DESCRIPTION: Preser\:/ation. Letter

NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) Z-

IF YOU HAVE A PROBLEM WITH THE
TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT,

PLEASE CALL (602) 223-2627



ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

ROBERT C. HALLIDAY
DIRECTOR

Dear Custodian of Records:

The below listed account is an investigative lead in an ongoing
criminal investigation at this agency, and it is requested pursuant
to 18 U.5.C. § 2703(f) that the following 1nformatlon assoc1ated
with said account is preserved pending the issuance of a eeerch

warrant or other legal process seeking disclosure of such
information: All of the account to include:

1. Stored text messages to and from cellular telephone numbers:
]

stored by T-MOBILE for the pericd of December 22 2012 through and
up to January 22, 2013. o '

2. Stored 1ncomlng and outg01ng communlcatlons from cellular
telephone numbers:
[ ]

(,)stored by T-MOBILE for the period of December 22, 2012 through and
up to Janhuary 22, 2013. . . :

I am requesting this information, if possible, be sent
electronically to my work email at tnoah@azdps.gov.

1 am also requesting the user NOT be notified of the 1nvest1gatlon
and I do not want the subject account to be locked. - '

~If you have any questions:concerning this request please contact me
at tnoahazdps.gov or my work phone 602-223-2627.

Thanks you for ‘your assistance in this matter.

Sincerely, (fﬂw

Tonya Noah #6329
Special Investigations Unit, Detective
Arizona Department of Public Safety
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-ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
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PHOENIX, ARIZONA 85009
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THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TO WHICH

IT IS ADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC
SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER

o APPLICABLE LAW. IF THE READER OF THIS COMMUNICATION IS NOT THE INTENDED RECIPIENT

OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED . -

THAT ANY DISSEMINATION, DISTRIBUTION, OR COPYING OF THIS COIVIMUNICATION IS STRICTLY
PROHIBITED. -

[F YOU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATJON IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
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DATE: January 10, 2013

TO: Sprint, Attn: Custodian of ﬁécords
FAX: (816) 600-3111

FROM: DPS Detective Tonya Noah #6329
DESCRIPTION: Preservation Letter
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IF YOU HAVE A PROBLEM WITH THE
TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT,

PLEASE CALL (602) 223-2627



ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

) o SR o ‘ROBERT C. HALLIDAY
: : . R . DIRECTOR

:Dear Custodian of Records:

The below listed account is an investigative lead in an ongoing
-criminal investigation at this agency, and it is requested pursuant
to 18 U.S.C. § 2703(f) that the foliowing information associated
with said account is preserved pending the issuance of a search
warrant or other legal process seeking disclosure cof such
information: All of the account to include:

1. Stored text messages to and from cellular telephone numbers:

stored by SPRINT for the period of December 22, 2012 through and up
to January 22, 2013. . . -

C \\\\ >2. Stored incoming and outgoing communlcatlons from cellular
telephone numbers:

stored by SPRINT for the period of December 22, 201? through and up. -
to January 22, 2013. ' G -

I am requesting this information, if possible, be sent
electronically to my work email at tnoah@azdps.gov.

I am also requesting the user NOT be notified of the 1nvest1gatlon
and I do not want the subject account to be locked

~If you have any questions concerning this request please contact me
at tnoah@azdps.gov or my work phone 602-223-2627.




 Special Investigations Unit
{ yJanuary 10, 2013
i Page 2 of 2

Thanks you for your assistance in this matter.
Sincerely,

Tonya Noah #6329
Special Investigations Unit, Detective
Arizona Department .of Public Safety
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> ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

Specta] Investigations Unit

AFFIDAVIT FOR SEARCH WARRANT

IN THE SUPERIOR COURT
COUNTY OF MARICOPA , STATE OF ARIZONA

STATE OF ARIZONA )
)

V' )

)

Gregory Kaufmann )
W/M DOB )
5-09 190 BR GRN )
| )
Eric ~ Amato )
)

)

W/M DOB
5-11 185 BRN BRN

NO. &M Zyr3- 00066

Affidavit

—
N

g Your affiant Detective Matthew _Murray, #4608, a sworn peace officer in the State of

Arizona, being first duly sworn, upon oath, deposes and says: That on or about the 22™
day of December, 2012, in the county of Yavapai, State of Arizona, the crime of
Aggravated Assault, A.R.S. 13-1204A3,was committed by Gregory  Kaufmann and

Eric Amalo.

That the affiant has probable cause to believe and he or she does believe that;

()} onthe persdn of:

(x} onthe premises or building known as:

Sprint Corporate Sec_un'ty
Attn: Custodian of Records

6480 Sprint Parkway

Overland Park, KS 66251

( ) inthe vehicles described herein:




O

There is now being possessed or concealed certain property, things or a person which:

(Check the box(s) that apply)

()
(X)
()

()

(X)

().

()

1. was stolen or embezzied.
2. was used as means of committing a public offence.

3. is in the possession of a person having the intent to use them as a means of
committing a public offense.

4. is in the possession of suspect which was delivered to him by second suspect
for the purpose of concealing it or preventing it from being discovered.

5. constitute an item or evidence which tends to show that Gregory  Kaufmann
and Eric ~ Amato have committed the public offense of Aggravated
Assault, AR.S. 13-1204A3

6. is to be searched and inspected by an appropriate official, to wit:_items
searched for in the interest of public health, safety or welfare as part of an
inspection program authorized by law.

7. is a person who is the subject of an outstanding arrest warrant.

That said property, thing or person is described as follows:

1. Stored text messages to and from cellular telephone numbers:

stored by Sprint for the period of December 22, 2012 through and up to and
including the present date (date of signature of Judge), and any incoming and
outgoing communication through the present date and which have been saved
by Sprint to include content of the messages and any records related to the
source and/or destination of the text messages, telephone numbers and or e-
mail/lP addresses.
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2. Phone records to and from cellular telephone numbers

stored by Sprint for the period of December 22, 2012 through and up toand
including the present date (date of signature of Judge).

3. All customers/subscriber information, including any listed addresses, telephone
numbers, social security numbers, dates of birth, names, any other customer
Identifying information, activation date and deactivation date, if applicable, and
any other phone numbers associated with the same account.

4. Call detail records, including detailed information in reference to all known
- outgoing and incoming calls associated with the account, dates and times calls
were made, and duration of all calls made or received. This is to include any
other pertinent call detail records including special features codes, or any other
codes that are maintained in the normal course of business for Sprint. Thisis to
specifically and totally include the “PUK” or Pin Unblocking Key associated with

O

5. Copy of the billing statement issued to the subscriber.

Any and all other material evidence of violations Aggravated Assault, A.R.S. 13-
1204A3

Matthew Murray, your affiant, is a police officer for the State of Arizona currently
employed by the Arizona Department of Public Safety. Your affiant has been employed
with the Department as a sworn police officer for more than 20 years. |

Your affiant attended the Arizona Law Enforcement Training Academy in Tucson,
Arizona. Your affiant was assigned to the Highway Patrol Division for approximatety
three years and the Criminal Investigations Division for the past 18 years.

Your affiant has received basic, as well as, specialized training, in many areas of law
enforcement to include crime scene reconstruction, homicide investigations, illegal drug
and clandestine [aboratory investigations, computer crimes, crimes against children,

3
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interview and interrogation, fiquor investigations, Internal Affairs investigations, officer-
involved shootings and other training applicable to general investigations. Your affiant
has training and experience relating to the locations and types of evidence to look for
when attempting to identify the events of a crime and/or collision.

From 1995 to 2004, your affiant was involved in several narcotic and violent crime task
forces. Your affiant has worked in an undercover capacity, has managed informants,
and has been involved in the investigation of more than 500 drug-related investigations.
Your affiant received training and certification in the investigation of clandestine
laboratories and was certified as a clandestine laboratory site safety officer. During that
time, your affiant also conducted numerous investigations involving officer-involved
shootings, homicides, child abuse, computer crimes, embezzlement, liquor violations
and fraud.

In 2004, your affiant was assigned to the DPS Special Investigations Unit, during which,
he has been involved in the investigation of more than 50 officer-involved shootings.
Your affiant's current primary responsibility is to investigate DPS critical incidents and,
upon request, conduct critical incident investigations for other city, county, state and
federal agencies. Your affiant’s secondary responsibility is to provide independent
criminal and administrative investigative experiise for the DPS and other city, county,
state and federal agencies. These investigations may include officer-involved
shootings, homicides, other felony crimes, gross public-official and employee
misconduct and conflict-of-interest type cases.

As of January 21, 2013, your affiant learned the following information in the following
manner: : 5

On Monday, December 24, 2012, Arizona Department of Public Safety (DPS) Special
Investigations Unit (SIU) Detective Matthew Murray, #4608, received a telephone call

from SIU Sergeant Bryan DeSanti, #5550. DeSanti advised the Prescott Police

Department (PPD) requested the DPS conduct a criminal investigation regarding an
assault that occurred at Moctezuma's Bar, located at 144 South Montezuma Street,
Prescott, Arizona, on Saturday, December 22, 2012, involving a local law-enforcement
motorcycle club named the “Iron Brotherhood — Whiskey Row Chapter.”

DeSanti advised the PPD was called to the Yavapai Regional Medical Center for a
report of a person, later identified as Justin Stafford, who had been assauited. Upon
arrival PPD Officer David Holmes, #403, spoke with Stafford, who said he was
assaulted by some “bikers” wearing black vests with patches on them, while at
Moctezumas Bar. Stafford said he walked up to one of the bikers and asked about the
name of his club and the patches. Stafford said another male, dressed in the same
[biker attire] grabbed him by the neck, pushed him against the bar counter and punched
him in the face. Stafford said the name on the back of the vest was “Iron” something;
he could not recall all of it. Stafford said the person who hit him had a black mustache
or goatee and a “crew-cut” style hair cut.




Holmes then responded to Moctezumas Bar, met with PPD Officer Jack Shapiro, #398,
and spoke to Moctezumas Bar owner, Bruce Reid. Reid advised a group of bikers who
were law enforcement officers started a fight in the bar. Reid said they did not normally
allow people to wear “biker attire” in the bar, but several of them showed their badges,
and were allowed entry. Reid said following the fight, he told the bikers they had to
leave the bar. Reid told the officers he thought they went to Hooligans Pub, located at
112 South Montezuma Street.

Holmes and Shapiro responded to Hooligans Pub and observed several males wearing.
black biker vests as described by Stafford and Reid. Holmes met with William “Bill”
Suttle (Yavapai County Sheriff's Sergeant and current drug task force commander), who
was wearing an “lron Brotherhood” biker vest with the nickname patch of “Mongo” and a
“Vice President” patch. Suttie showed his law enforcement credentials to Holmes and
asked what was going on. Holmes advised Suttie they were investigating the assault, at
which time, Suttle had Holmes and Shapiro step into the back emergency-exit hallway
and staied that “some kid” went up to Clair “Bill” Fessler (Prescott Valley Police
Chief, club president — nickname “Tarzan"), grabbed him and started talking “crap,” at
which time another one of their guys, whom Suttle only knew as “Top Gun,” grabbed the
kid, got him away and they got into a “tussle.” Suttle told the officers he immediately
sent “Top Gun” home (later said the Hotel St. Michael). Suttle said he could not recall
“Top Gun's” real name, only that he was from Ajo, Arizona; however, he would find out
and get back with the officers.

Holmes and Shapiro spoke with Fessler who asked what was going on. Fessler was
advised they were investigating an incident at Moctezumas, to which he asked, "What
happened at Moctezumas?” Fessler was advised of the allegations made by Stafford,
and Fessler replied that a kid came up to him, grabbed his vest and was talking “crap”
asking about his patches. Fessler said he asked the kid why he was asking, and then
someone grabbed the kid and took him away. Fessler stated he then left Moctezumas.
Fessler stated he could not provide any contact information about “Top Gun.”

Shapiro contacted his supervisor, PPD Sergeant Ryan Hobbs, #227, and advised him of
their actions to that point, and that he did not feel Suttle and Fessler were providing
them with all of the information regarding the matter. Hobbs responded to assist.

While waiting for Hobbs, Suttle told Shapiro that Andy Reinhardt (Prescott Police
Deputy Chief, nicknamed “Double Time™) was also present. Suttle told Shapiro, “l want
him left out of this,” and, “We knew you guys were going to show up, they told me you
were coming, so | told Andy to go home.”

When Hobbs arrived, he asked Suttle if Reinhardt was present during the incident.
Suttle initiaily said no, and that Hobbs needed to leave him out of it. Suttle later told
Hohbs that when the incident started he told Reinhardt to leave, which he did.

Hobbs also spoke with Fessler who said he was approached by a guy, who asked him
about his patches. Fessler said the guy then stepped toward him and grabbed his
jacket and demonstrated it for Hobbs. Fessler said another member of their group
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pushed the guy away and they began fo fight. Hobbs indicated that was ali the
information Fessler provided to him.

A portion of the interviews between the PPD and Fessler and Suftle were recorded, and

" released to the SIU.

During the PPD investigation, they obtained severat hours of video recording from
Moctezumas’ and Hooligans' surveillance recording systems, which were later released

~ to the SIU. The PPD also learned the Iron Brotherhood reserved a back room within

Hooligans Pub, for a party.

The PPD officers also interviewed several employees and patrons of Moctezumas, -
many of whom stated they observed the fight; however, they could only tell that it was
members of the Iron Brotherhood, and could not identify any one individual. Two of
Moctezuma's employees, however, described two of the iron Brotherhood members
who were allegediy fighting. Officers also learned that following the fight a large knife
was picked up from the floor and put behind the bar. That knife was ssized by the PPD
and later released to the SIU.

Follow-up hospftaf investigation by Hobbs indicated Stafford’s nose was broken and he
left the care of the hospital during the morning of Sunday, December 23, 2012.

Murray and DeSanti met with PPD Chief Mike Kabbel, who provided Murray with the
supplemental reports completed by his officers, and the evidence seized {(compact discs
with video and audio recordings, and a knife).

Murray later downloaded the video and audio files to his DPS computer and submitted
the compact discs to the DPS Computer Forensics as several of the videos were of

poor quality.

On Thursday, December 27, 2012, Murray and SIU Detective Jeff Brown, #4878,
interviewed Reinhardt at the PPD, located at 222 South Marina Street, Prescott,
Arizona. During the interview, Reinhardt said the Iron Brotherhood Whiskey Row
Chapter held their annual Christmas party at Hooligans and following the party, the
group split up. Reinhardt said he was not at Moctezumas when the fight occurred.
Reinhardt provided Murray and Brown with a roster of club members and indicated
which members he recalled attending the party.

On December 28, 2012, Stafford was re-interviewed by Colorado Bureau of
Investigation Detective Jeff Brown, and photographs were taken of Stafford’s injuries.
During that interview, Stafford said he recalled talking with a biker who had a
“President” patch (as well as other patches), asking him about the paiches. Stafford
sald there were numerous others in the bar wearing the same type of vest. Stafford did
not recall saying anything derogatory to the person he was talking with, nor did he recail
them saying anything derogatory to him. Stafford said he recalled getting grabbed by
the neck, by another person, pushed against the bar and then punched in the face.
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Stafford said while at the hospital, doctors wanted to perform a CT scan. Stafford said
he could not afford one and refused. Stafford said he then discharged himself, and
estimated he was only in the hospital for about 15 minutes.

During Murray’s investigation, he was able to obtain a photograph, from the internet,
depicting the Iron Brotherhood. Based on surveillance footage, Murray believed the
picture was taken on December 22, 2012, at Hooligans Pub.

During the next week, Murray reviewed surveillance footage, obtained driver license
photos and Facebook photos of members of the lron Brotherhood.

On Thursday, January 3, 2012, Murray and Brown conducted interviews with Bryce
Bigelow (DPS Officer, club sergeant at arms — nickname “Deuce”), Marc Schmidt
(Yavapai County Sheriff's Captain, ¢lub accountant — nickname “Loki"), Suttle and
Fessler. At the same time, DPS General Investigations Unit Detectives Kim Garcia,
#5494, and Sabrina Orta, #6063, conducted interviews with Troy Teske (Bullhead City
Police Officer, nickname “Heat”), Jason Kaufman (Prescoftt Valley Police Corporal, club
sergeant at arms — nickname “Bull") and Tyran Payne (Prescott Valley Police Officer —
nickname “Budda”). The interviews were conducted both in Bullthead City and Prescott.
During the interviews with the Iron Brotherhood club members, each of them stated they
had communicated with each other via cellular telephone, about the incident.

During the interview with Fessler, he stated [Stafford] approached him and said
something to the effect of "what's this shit?” while running his finger up and down the
patches on his vest. Fessler said he told {Stafford] to back away, at which time Stafford
stepped closer, within a couple of inches from him and “flicked” his (Fessler's) vest up
into his face. Fessler said his wife, then stepped in between them and started pushing
him backward, when an unknown person pushed Stafford away.

Fessler said he did not learn who pushed Stafford away until the next day, when his
wife told him that Eric Amato (Phoenix Police Officer, club sergeant at arms — nickname
“Guido™), was the person who pushed Stafford away.

Also during the interview, Fessler said Amato sent him a fext message advising he was
sorry if he did anything wrong, but he did not want anyone puiting hands on him '

- (Fessler), and hoped he did not do anything to hurt the club. Fessler said called Amato

and told him if he could defend his actions, he should not worry. Murray asked Fessler
if he would be willing to contact his cellular provider and obtain copies of all test

messages from December 22, 2012 to the present. Fessler agreed.

Based on interviews and surveillance video, Murray believes, Stafford was talking with
Fessler in Moctezumas Bar at approximately 2240 hours. It is unclear how ciose -
Stafford was to Fessler, or if he touched him. Amatc grabbed Stafford by the neck and
pushed him against the bar. At about that same time, Iron Brotherhood member Greg
Kaufmann (Ajo Ambulance Paramedic Supervisor — nickname “Top Gun”) ran to assist
and started pushing and/or hitting someone. During that time, Stafford was hit in the
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face. ltis currently believed that Amato hit Stafford. Also during that time, it appeared
Kaufmann had a black object in his right hand. A bartender, Adam Hoffman, attempted
to grab Kaufmann’'s arms from behind, Kaufmann tumed around and appeared to try
and either hit or push Hoffman. It appeared Iron Brotherhood Secretary Albert
Camacho (Central Yavapai Fire Department Captain — nickname "Hozer”) tried to
prevent Kaufmann from continuing to pursue Hoffman.

Murray believes that patrons and bar employees blocked several Iron Brotherhood
members from getting any.closer fo Stafford, which allowed Stafford’s friends to help
him fo his feet, take him out of the bar and drive him to the hospital. (At this point in the
investigation, it has yet to be determined if Stafford’s nose was broken, although a
laceration/abrasion can be seen in photographs.) Foliowing the fight, Reid retrieved a
large folding knife from the floor, near the location Kaufmann was seen in the video,
with the black object in his right hand.

During the investigation, several bar employees have been interviewed by Brown,
Garcia, Orta and SIU Detective Pete White, #4932. Of the employees interviewed thus
far, none have indicated Stafford’s behavior as aggressive toward anyone at anytime,
while at Moctezumas. :

On Tuesday, January 8, 2013, Murray contacted Fessler, via telephone, and requested
the contact information for his wife and sister, as they had been witnesses to the
assault. Fessler refused to provide the information, indicating he was uncomfortable
getting his family involved. Fessler stated the SIU appeared to be interested in the
“Club” and that this investigation was for an assault. Fessler said the SiU had the video
and should have encugh information to investigate it. Murray advised his wife and
sister were witnesses to the assault and it was appropriate to interview them. Fessler
said that although he could not speak for them, he did not think they had anything to
add. Murray asked Fessler fo provide them with his (Murray’'s) contact information and
requested they contact him.

On Thursday, January 10, 2013, Murray received a telephone call from Fessler, who
said he contacted his cell phone provider, and was told they did not have the requested

. records. Murray asked Fessler if he would forward the text messages to him (Murray).

Fessler said he had deleted all photos and text messages from his telephone following
the interview with Murray. Fessler also said his wife and sister agreed to provide written
statements and send them to Murray.

During the investigation, Murray received copies of the Iron Brotherhood membership
roster, from several club members; the most recent, dated November 18, 2012, was
received from Fessler. Contained within the roster are each member's name,
nickname, address, telephone number(s) and email addresses. Not everyone listed on
the membership roster was in aftendance on December 22, 2012. Based on the
investigation thus far, Murray identified each of the members who attended the iron
Brotherhood's annual Christmas party.
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On Thursday, January 10, 2013, SIU Detective Tonya Noah, #6329, sent letters of
) preservation to the cell phone providers of each of the members of the lron
; Brotherhood, whom Murray believed to have been in attendance at the events on
December 22, 2012.

On Wednesday, January 16, 2013, Murray received an email from Fessler that included
a witness statement from his wife, Charyn Fessler. Murray also received an email from
Fessler's sister, Shawna Trapani, which included a written statement.

On Thursday, January 17, 2013, Murray conducted ancther interview with Stafford and
asked him if he fouched [Fessler] or may have said or done anything that could have
been aggressive. Stafford said although he was intoxicated, he did not think he touched
him or said anything derogatory. Stafford thought he stood two to three feet from
[Fessler] and got no closer than approximately one foot from him.

Based on conflicting statements (of interviews conducted thus far) and poor-quality
surveillance video (still in the process of being enhanced), Murray has yet to determine
if Stafford touched Fessler or otherwise incited a fight.

Murray also believes, based on statements of each Iron Brotherhood members
interviewed thus far, communication about the incident on December 22, 2012, and this
investigation, has been done via cellular telephone, and through text messaging.

(/\ Based on the investigation to date, Murray believes information to include text
| ‘messages and call data, may contain evidence germane to the investigation.
4608,

Affiark ¥ Seriat Mumber

Arizona Department of Public Safety
Law Enforcement Agency

Subscribed and sworn before me this i day of January, 2013.

C )

Judge, Juzfjce of theé peace or Magistraté

- Of the Maricopa County Superior Court

HONORABLE JUUIA  LOPEZ
MARICOPA COUNTY SUPERIOR COUR?







ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
Special Investigations Unit

SEARCH WARRANT

IN THE SUPERIOR COURT
COUNTY OF MARICOPA, STATE OF ARIZONA

STATE OF ARIZONA NO. 2 2uis- cve 5%

VS

)

)

)

Gregory Kaufmann )
W/M DOB )
5-09 190 BR GRN )
)

)

)

)

Eric Amato
WiM DOB
5-11 185 BRN BRN
SEARCH WARRANT

TO: ANY PEACE OFFICER IN THE STATE OF ARIZONA.

a )

Proof by affidavit having been made this day before me by Matthew _ Murray, #4608,
that there is probable cause to believe that:

() onthe person of:

(X} onthe premises or building known as:
Sprint Corporate Security
Attn: Custodian of Records
6480 Sprint Parkway
Overland Park, KS 66251
() inthe vehicles described herein:
There is according to A.R.S. § 13-3912
(Check the box(s}) that apply)

() 1. Property which was stolen or embezzled.




{ X) 2. Property used as means of committing a public offence.

() 3. Prope'rty or things in the possession of a person having the intent to use
them as a means of committing a public offense.

() 4. Property orthings in the possession of which was
delivered to him by for the purpose of concealing it or
preventing it from being discovered.

(X) 5. Property or things which constitute an item or evidence which tends to
show that Gregory  Kaufmann and Eric Amato have committed
the public offense of Aggravated Assault. A.R.S. 13-1204A3.

() 6. Property to be searched and inspected by an appropriate official, to wit:
(items searched for) in the interest of public health, safety or welfare as
part of an inspection program authorized by law.

() 7. personwho is the subject of an outstanding arrest warrant.

You are therefore commanded

(x) inthe daytime (6:30 a.m. until 10:00 p.m.)

() or nighttime (good cause therefore having been shoWn)
to make a search of the above described :

() Person

(x) Premisesor buildings'

() Vehicle(s)

for the following property, persons or things and if you find such, or any part thereof, to
retain such in your custody subjec_t to AR.S. § 13-3920:

That said property, thing or person is described as follows:

1. Stored text messages to and from cellular telephone number

. 2 & o @

stored by Sprint for the period of December 22, 2012 through and up to
and including the present date (date of signature of Judge), and any
incoming and outgoing communication through the present date and




)

which have been saved by Sprint to include content of the messages and
any records related to the source and/or destination of the text messages,
telephone numbers and or e-mail/IP addresses.

2. Phone records to and from cellular telephone number

* & & & @

stored by Sprint for the period of December 22, 2012 through and up to
and including the present date (date of signature of Judge).

3. All customers/subscriber information, including any listed addresses,
telephone numbers, social security numbers, dates of birth, names, any
other customer identifying information, activation date and deactivation
date, if applicable, and any other phone numbers associated with the
same account.

4. Call detail records, including detailed information in reference to all known
outgoing and incoming calls associated with the account, dates and times
calls were made, and duration of all calls made or received. This is to
include any other pertinent call detall records including special features
codes, or any other codes that are maintained in the normal course of
business for Sprint. This is to specifically and totally include the “PUK” or
Pin Unblocking Key associated with

5. Copy of the billing statement issued to the subscriber.

Any and all other material evidence of violations Aggravated Assault
A.R.S. 13-1204A3

It is requested that the above information be provided in electronic format, and be' sent

to MMurray@azdps.gov.
Given under my hand or direction this 5“ day of W] , %3

Judge, Justice of the peace or Magistrate
Of the Court
AUNORABLE JULIA  LOPE
«F4COPA COUNTY SUPERIOR (.. .







- ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAF ETY

SPECIAL INVESTIGATION S UNIT

RETURN OF
SEARCH WARRANT

IN THE SUPERIOR COURT
COUNTY OF MARICOPA. STATE OF ARIZONA

Detective Matthew Murray, #4608, a peace officer of the State of Arizona, being first sworn
upon oath, deposes and says:

On the 22™ day of January, 2013, your affiant executed this Seérch Warrant, number SW2013-
0006§é issued by Maricopa County Superior Court Commissioner Julia Lopez, on the 21 day

ofJ anuary, 2013, and the following descnbed property was seized:

Electronic data from Sprmt accounts s ) ’

and

Your affiant further certifies the foregoing inventory is a true and detailed account of all the
evidence items taken pursuant to A.R.S. §13-3921. A detailed receipt for the property taken was
given to the person or left at the place from which it was removed, pursuant to A.R.S. §13-3919.

‘This warrant returned, subscribed and sworn to before me this 23" day of J anuary, 2013.

Y 4

Affiant v 4 ﬁerial Number

Anzona/b ent of Pu‘ghc Safety
Law Ex{ nt Age

Jud e/ Comm1ssmner

Of the Maricopa County Superior Court

HONORABLE CHARLES DONOFRIO [
MARICOPA COUNTY SUPERIOR COURT






ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

Special Investigations Unit

) - AFFIDAVIT FOR SEARCH WARRANT

IN THE SUPERIOR COURT
COUNTY OF MARICOPA , STATE OF ARIZONA

STATE OF ARIZONA NO. SN 203~ 6,065F

VS

Gregory Kaufmann
W/M DOB
5-09 190 BR GRN

Eric Amato |
W/M DOB
5-11 185 BRN BRN

v‘—'vu'vvvvﬁ.—ww

Affidavit

Your affiant Detective Matthew  Murray, #4608, a sworn peace officer in the State of
Arizona, being first duly sworn, upon oath, deposes and says: That on or about the 22™

(\) day of December, 2012, in the county of Yavapai, State of Arizona, the crime of
Aggravated Assault, A R.S. 13-1204A3 was committed by Gregory  Kaufmann and
Eric Amato.

That the affiant has probable cause to believe and he or she does believe that:

{ } onthe person of:

{x) onthe premises or building known as:
Atin: Custodian of Records
AT&T Subposna Compliance
P.Q. Box 24679
West Palm Beach, FL 33416 ‘

{ ) inthe vehicles described herein:

. There is now being possessed or concealed certain property, things or a person which:

(Check the box(s) that apply)

() 1.was stolen or embezzied.




s

(X)

()
()

(x)
()

()

2. was used as means of committing a public offence.

3. is in the possession of a person having the intent to use them as a means of
committing a public offense.

4. is in the possession of suspect which was delivered to him by second suspect:
for the purpose of concealing it or preventing it from being discovered.

5. constitute an item or evidence which tends to show that Gregory
Kaufmann and Eric Amato have committed the public offense of
Aggravated Assault, A R.S. 13-1204A3

6. is to be searched and inspected by an appropriate official, to wit: items
searched for in the interest of public health, safety or welfare as part of an
inspection program authorized by law.

7. is a person who is the subject of an outstanding arrest warrant.

That said property, thing or person is described as follows:

1. Stored text messages to and from cellular telephone number
stored by AT&T for the period of December 22, 2012 through and up to and
including the present date (date of signature of Judge), and any incoming and
outgoing communication through the present date and which have been saved
by AT&T to include content of the messages and any records related to the
source and/or destination of the text messages, te!ephone numbers and or e-
mail/IP addresses.

Phone records to and from cellular telephone number .y stored by
AT&T for the period of December 22, 2012 through and up to and including the
present date (date of signature of Judge).

2. All customers/subscriber information, including any listed addresses, telephone
numbers, social security numbers, dates of birth, names, any other customer
identifying information, activation date and deactivation date, if applicable, and
any other phone numbers associated with the same account,

Cail detail records, including detailed information in reference io all known
outgoing and incoming calls associated with the account, dates and times calls
were made, and duration of all calls made or received. This is to include any
other pertinent call detail records including special features codes, or any other
codes that are maintained in the normal course of business for AT&T. This is to
specifically and totally include the “PUK” or Pin Unblocking Key associated with

3. Copy of the billing statement issued to the subscriber.

2
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Any and all other material evidence of violations Aggravated Assault, AR.S.
13-1204A3 '

Matthew Murray, your affiant, is a police officer for the State of Arizona currently
employed by the Arizona Department of Public Safety. Your affiant has been employed
with the Department as a sworn police officer for more than 20 years.

Your affiant attended the Arizona Law Enforcement Training Academy in Tucson,
Arizona. Your affiant was assigned to the Highway Patrol Division for approximately
three years and the Criminal Investigations Division for the past 18 years.

Your affiant has received basic, as well as specialized training, in many areas of law
enforcement to include crime scene reconstruction, homicide investigations, lllegal drug
and clandestine laboratory investigations, computer crimes, crimes against children,
interview and interrogation, liquor investigations, internal Affairs investigations, officer-
involved shootings and other training applicable to general investigations. Your affiant
has training and experience relating to the locations and types of evidence to look for
when attempting to identify the events of a crime and/or collision.

From 1995 to 2004, your affiant was involved in several narcotic and violent crime task
forces. Your affiant has worked in an undercover capacity, has managed informants,
and has been involved in the investigation of more than 500 drug-related investigations.
Your affiant received training and certification in the investigation of clandestine
faboratories and was certified as a clandestine laboratory site safety officer. During that
time, your affiant also conducted numerous investigations involving officer-involved

“shootings, homicides, child abuse, computer crimes, embezzlement, liquor violations

and fraud.

In 2004, your affiant was assigned to the DPS Special Investigations Unit, during which,
he has been involved in the investigation of more than 50 officer-involved shootings.
Your affiant's current primary responsibility is to investigate DPS critical incidents and,
upon request, conduct critical incident investigations for other city, county, state and
federal agencies. Your affiant's secondary responsibility is to provide independent
criminal and administrative investigative expertise for the DPS and other city, county,
state and federal agencies. These investigations may include officer-involved shootings,
homicides, other felony crimes, gross public-official and employee misconduct and
conflict-of-interest type cases.

As of January 21, 2012, your affiant learned the following information in the following
manner:

On Monday, December 24, 2012, Arizona Department of Public Safety (DPS) Special
investigations Unit (SIU) Detective Matthew Murray, #4608, received a telephone call
from SIU Sergeant Bryan DeSanti, #5550. DeSanti advised the Prescott Police
Department (PPD) requested the DPS conduct a criminal investigation regarding an
assault that occurred at Moctezuma’s Bar, located at 144 South Montezuma Street,
Prescott, Arizona, on Saturday, December 22, 2012, involving a local law-enforcement

motorcycle club named the “iron Brotherhood — Whiskey Row Chapter.”
3
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DeSanti advised the PPD was called to the Yavapai Regional Medical Center for a
report of a person, later identified as Justin Stafford, who had been assaulted. Upon
arrival PPD Officer David Holmes, #403, spoke with Stafford, who said he was
assaulted by some “bikers” wearing black vests with paiches on them, while at
Moctezumas Bar. Stafford said he walked up fo one of the bikers and asked about the
name of his club and the patches. Stafford said another male, dressed in the same

- [biker attire] grabbed him by the neck, pushed him against the bar counter and punched

him in the face. Stafford said the name on the back of the vest was “Iron” something;
he could not recall all of it. Stafford said the person who hit him had a black mustache

- or goatee and a “crew-cut” style hair cut.

Holmes then responded to Moctezumas Bar, met with PPD Officer Jack Shapiro, #398,

. and spoke to Moctezumas Bar owner, Bruce Reid. Reid advised a group of bikers who

were law enforcement officers started a fight in the bar. Reid said they did not normally
allow people to wear “biker attire” in the bar, but several of them showed their badges,
and were allowed entry. Reid said following the fight, he told the bikers they had to
leave the bar. Reid told the officers he thought they went to Hooligans Pub, located at
112 South Montezuma Street.

Holmes and Shapiro responded to Hooligans Pub and observed several males wearing
black biker vests as described by Stafford and Reid. Holmes met with William “Bill”
Suttle {Yavapai County Sheriff's Sergeant and current drug task force commander), who
was wearing an “lron Brotherhood” biker vest with the nickname patch of "Mongo” and a
“Vice President” patch. Suttle showed his law enforcement credentials to Holmes and
asked what was going on. Holmes advised Suttle they were investigating the assaulf, at
which time, Suttle had Holmes and Shapiro step into the back emergency-exit hallway
and stated that “some kid” went up to Clair “Bill" Fessler (Prescott Valley Police
Chief, club president — nickname “Tarzan"), grabbed him and started talking “crap,” at
which time anather one of their guys, whom Suttle only knew as “Top Gun,” grabbed the
kid, got him away and they got into a “tussle.” Suttie told the officers he immediately
sent “Top Gun" home (later said the Hotel St. Michael). Suttle said he could not recall
“Top Gun'’s” real name, only that he was from Ajo, Arizona; however, he would find out
and get back with the officers.

Holmes and Shapiro spoke with Fessler who asked what was going on. Fessler was
advised they were investigating an incident at Moctezumas, to which he asked, “What
happened at Moctezumas?” Fassler was advised of the allegations made by Staifford,
and Fessler replied that a kid came up to him, grabbed his vest and was talking “crap”
asking about his patches. Fessler said he asked the kid why he was asking, and then
someone grabbed the kid and took him away. Fessler stated he then left Moctezumas.
Fessler stated he could not provide any contact information about “Top Gun.”

Shapiro contacted his supervisor, PPD Sergeant Ryan Hobbs, #227, and advised him of
their actions fo that point, and that he did not feel Suttle and Fessler were providing
them with all of the information regarding the matter. Hobbs responded to assist.



While waiting for Hobbs, Suttle told Shapiro that Andy Reinhardt (Prescott Police
Deputy Chief, nicknamed “Double Time”) was also present. Suttle told Shapiro, “l want
him left out of this,” and, “We knew you guys were going to show up, they told me you
were coming, so | told Andy to go home.”

When Hobbs arrived, he asked Suttle if Reinhardt was present during the incident.
Suttle initially said no, and that Hobbs needed to leave him out of it. Suttle later told
Hobbs that when the incident started he told Reinhardt to leave, which he did.

Hobbs also spoke with Fessler who said he was approached by a guy, who asked him
about his patches. Fessler said the guy then stepped toward him and grabbed his
jacket and demonstrated it for Hobbs. Fessler said another member of their group
pushed the guy away and they began to fight. Hobbs indicated that was all the
information Fessler provided to him.

A portion of the interviews between the PPD and Fessler and Sutfle were recorded, and
released to the SiU.

During the PPD investigation, they obtained several hours of video recording from
Moctezumas’ and Hooligans' surveillance recording systems, which were later released
to the SIU. The PPD also learned the Iron Brotherhood reserved a back room within
Hooligans Pub, for a party.

The PPD officers also interviewed several employses and patrons of Moctezumas,
many of whom stated they observed the fight; however, they could only tell that it was
members of the Iron Brotherhood, and could not identify any one individual. Two of
Moctezuma's employees, however, described two of the Iron Brotherhood members
who were allegedly fighting. Officers also leamed that following the fight a large knife
was picked up from the floor and put behind the bar. That knife was seized by the PPD
and later released to the SIU.

Follow-up hospital inveétigation by Hobbs indicated Stafford’s nose was broken and he
left the care of the hospital during the morning of Sunday, December 23, 2012.

Murray and DeSanti met with PPD Chief Mike Kabbel, who provided Murray with the
suppiemental reports completed by his officers, and the evidence seized (compact discs
with video and audio recordings, and a knife).

Murray later downloaded the video and audio files to his DPS computer and submitted
the compact discs to the DPS Computer Forensics as severat of the videos were of
poor quality. ‘

On Thursday, December 27, 2012, Murray and SIU Detective Jeff Brown, #4878,
interviewed Reinhardt at the PPD, located at 222 South Marina Street, Prescott,
Arizona. During the interview, Reinhardt said the Iron Brotherhoed Whiskey Row
Chapter held their annual Christmas party at Hooligans and following the party, the
group split up. Reinhardt said he was not at Moctezumas when the fight occurred.
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Reinhardt provided Murray and Brown with a roster of club members and indicated
which members he recalled aftending the party.

Lo ) On December 28, 2012, Stafford was re-interviewed by Colorado Bureau of
Investigation Detective Jeff Brown, and photographs were taken of Stafford’s injuries.
During that interview, Stafford said he recalled talking with a biker who had a
“President” patch (as well as other patches), asking him about the patches. Stafford
said there were numerous others in the bar wearing the same type of vest. Stafford did
not recall saying anything derogatory to the person he was talking with, nor did he recall
them saying anything derogatory to him. Stafford said he recalled getting grabbed by
the neck, by another person, pushed against the bar and then punched in the face.
Stafford said while at the hospital, doctors wanted to perform a CT scan. Stafford said
he could not afford one and refused. Stafford said he then discharged himself, and
estimated he was only in the hospital for about 15 minutes. .

During Murray's investigation, he was able to obtain a photograph, from the internet,
depicting the Iron Brotherhood. Based on surveillance footage, Murray believed the
picture was taken on December 22, 2012, at Hooligans Pub.

During the next week, Murray reviewed surveiliance footage, obtained driver license
photos and Facebook photos of members of the Iron Brotherhood.

On Thursday, January 3, 2012, Murray and Brown conducted interviews with Bryce
Bigelow (DPS Officer, club sergeant at arms — nickname “Deuce”), Marc Schmidt
(Yavapai County Sheriff's Captain, club accountant — nickname “Loki”}, Suttle and

/) Fessler. Atthe same time, DPS General Investigations Unit Detectives Kim Garcia,

N #5494, and Sabrina Orta, #6063, conducted interviews with Troy Teske (Bullhead City
Police Officer, nickname “Heat"), Jason Kaufman (Prescott Valley Police Corporal, club
sergeant at arms — nickname “Buli") and Tyran Payne (Prescott Valley Police Officer ~
nickname “Budda®). The interviews were conducted both in Bulthead City and Prescott.
During the interviews with the Iron Brotherhood club members, each of them stated they
had communicated with each other via cellular telephone, about the incident.

During the interview with Fessler, he stated [Stafford] approached him and said
something to the effect of “what’s this shit?” while running his finger up and down the
patches on his vest. Fessler said he told [Stafford] to back away, at which time Stafford
stepped closer, within a couple of inches from him and “flicked” his (Fessler’s) vest up
into his face. Fessler said his wife, then stepped in between them and started pushing
him backward, when an unknown person pushed Stafford away.

Fessler said he did not learn who pushed Stafford away until the next day, when his
wife told him that Eric Amato (Phoenix Police Officer, club sergeant at arms — nickname
"Guido”), was the person who pushed Stafford away.

Also during the interview, Fessler said Amato sent him a text message advising he was

sorry if he did anything wrong, but he did not want anyone putting hands on him

(Fessler), and hoped he did not do anything to hurt the club. Fessier said called Amato

and told him if he could defend his actions, he should not worry. Murray asked Fessler
6 .




_ if he would be willing to contact his cellular provider and obtain copies of all test

messages from December 22, 2012 to the present. Fessler agreed.

Based on interviews and surveillance video, Murray believes, Stafford was talking with
Fessler in Moctezumas Bar at approximately 2240 hours. 1t is unclear how close
Stafford was to Fessler, or if he touched him. Amato grabbed Stafford by the neck and
pushed him against the bar. At about that same time, Iron Brotherhood member Greg
Kaufmann (Ajo Ambulance Paramedic Supervisor — nickname “Top Gun”) ran to assist
and started pushing and/or hitting someone. During that time, Stafford was hit in the
face. It is currently believed that Amato hit Stafford. Also during that time, it appeared
Kaufmann had a black object in his right hand. A bartender, Adam Hoffman, attempted
to grab Kaufmann’s arms from behind, Kaufmann turned around and appeared to try
and either hit or push Hoffman. it appeared fron Brotherhood Secretary Albert
Camacho (Central Yavapai Fire Department Captain — nickname “Hozer”) tried to
prevent Kaufmann from continuing to pursue Hoffman.

Murray believes that patrons and bar employees blocked several Iron Brotherhood
members from getting any closer to Stafford, which allowed Stafford’s friends to help
him to his feet, take him out of the bar and drive him to the hospital. (At this point in the
investigation, it has yet to be determined if Stafford’s nose was broken, although a
laceration/abrasion can be seen in photographs.) Following the fight, Reid retrieved a
large folding knife from the floor, near the location Kaufmann was seen in the video,
with the black object in his right hand.

During the investigation, several bar employees have been interviewed by Brown,
Garcia, Orta and SIU Detective Pete White, #4932. Of the employees interviewed thus
far, none have indicated Stafford’s behavior as aggressive toward anyone at anytime,
while at Moctezumas.

On Tuesday, January 8, 2013, Murray contacted Fessler, via telephone, and requested
the contact information for his wife and sister, as they had been witnesses to the
assault. Fessler refused to provide the information, indicating he was uncomfortable
getting his family involved. Fessler stated the SIU appeared to be interested in the
“Glub” and that this investigation was for an assault. Fessler said the SiU had the video
and should have enotigh information to investigate it. Murray advised his wife and
sister were withesses to the assault and it was appropriate to interview them. Fessler
said that although he could not speak for them, he did not think they had anything to
add. Murray asked Fessler to provide them with his (Murray's) contact information and
requested they contact him.

On Thursday, January 10, 2013, Murray received a telephone call from Fessler, who
said he contacted his cell phone provider, and was told they did not have the requested
records. Murray asked Fessler if he would forward the text messages to him (Murray).
Fessler said he had deleted all photos and text messages from his telephone following
the interview with Murray. Fessler also said his wife and sister agreed to provide written
statements and send them to Murray.



N

During the investigation, Murray received copies of the Iron Brotherhood membership
roster, from several club members; the most recent, dated November 18, 2012, was
received from Fessler. Contained within the roster are each member's name,
nickname, address, telephone number(s) and email addresses. Not everyone listed on
the membership roster was in attendance on December 22, 2012. Based on the
investigation thus far, Murray identified each of the members who attended the iron
Brotherhood’s annua!l Christmas party.

On Thursday, January 10, 2013, S1U Detective Tonya Noah, #6329, sent letters of
preservation to the cell phone providers of each of the members of the Iron
Brotherhood, whom Murray believed to have been in attendance at the events on
December 22, 2012.

- On Wednesday, January 16, 2013, Murray received an email from Fessler that included

a witness statement from his wife, Charyn Fessler. Murray also received an email from
Fessler's sister, Shawna Trapani, which included a written statement.

On Thursday, January 17, 2013, Murray conducted another interview with Stafford and
asked him if he touched [Fessler] or may have said or done anything that could have
been aggressive. Stafford said although he was Intoxicated, he did not think he touched
him or said anything derogatory. Stafford thought he stood fwo to three feet from
[Fessler] and got no closer than approximately one foot from him.

Based on conflicting statements (of interviews conducted thus far) and poor-guality
surveillance video {still in the process of being enhanced), Murray has yet to determine
if Stafford touched Fessler or otherwise incited a fight. .

Murray also believes, based on statements of each lron Brotherhood members
interviewed thus far, communication about the incident on December 22, 2012, and this
investigation, has been done via cellular telephone, and through text messaging.

Based on the investigation to date, Murray believes information to Include text

" messages and call data, may contain evidence germane to the investigation.

affianf 7 Serial Number

Arizona Department of Public Safety
Law Enforcement Agency

Subscribed and sworn before me this ' @qu\ary,lmb

Judge,\Justi'ce of the peace or Magistrate

Of the Maricopa County Superior Court

vICNORABLE JULIA  LOPEZ
MARICOPA COUNTY SUPERIOR COURT






” ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

Special Investigations Unit
SEARCH WARRANT

: IN THE SUPERIOR COURT
COUNTY OF MARICOPA, STATE OF ARIZONA

' - =

STATE OF ARIZONA ) NO. SW 20 13- 80065
) :
V§ )
)
Gregory Kaufmann )
W/M DOB )
5-09 190 BR GRN )
)
)
)
)

Eric Amato
W/M DOB
5-11 185 BRN BRN

s SEARCH WARRANT
TO: ANY PEACE OFFICER IN THE STATE OF ARIZONA.

)
£
\\\,__7_/

Proof by affidavit having been made this day before me by Detective Matthew
Murray, #4608, that there is probable cause to believe that:

() onthe personof:
( X) on the premises or building known as:
Attn: Custodian of Records
AT&T Subpoena Compliance
P.O. Box 24679
West Palm Beach, FL. 33416
( } inthe vehicles described herein:
There is according to A.R.S. § 13-3912
(Check the box(s) that apply)

( } 1. Property which was stolen or embezzled.




(X) 2. Property used as means of committing a public offence. -

() 3. Property or things in the possession of a person having the intent to use
them as a means of committing a public offense.

( ) 4. Property or things in the possession of which was delivered to him by
for the purpose of concealing it or preventing it from being discovered.

(X) 5. Property or things which constitute an item or evidence which tends to
show that Gregory  Kaufmann and Eric Amato have committed the
public offense of Aggravated Assault, A R.S. 13-1204A3

( ) 6. Property to be searched and inspected by an appropriate official, to wit;
(items searched for) in the interest of public health, safety or welfare as part of an
inspection program authorized by law.

( ) 7. personwho is the subject of an outstanding arrest warrant.

You are therefore commanded

(x) inthe daytime (6:30 a.m. until 10:00 p.m.)

() | or nighttime (good cause therefore having been shown)
to make a search of the above described :

() Person

(x) Premises or buildings

() Vehicle(s)

for the following property, persons or things and if you find such, or any part thereof, to
retain such in your custody subject to A.R.S. § 13-3820:

That said property, thing or person is described as follows:

1. Stored text messages to and from celiular telephone number: _ .
stored by AT&T for the period of December 22, 2012 through and up to and
inciuding the present date (date of signature of Judge), and any incoming and
outgoing communication through the present date and which have been saved
by AT&T to include content of the messages and any records related to the
source and/or destination of the text messages, telephone numbers and or e-
mail/IP addresses.

2. Phone records to and from cellular telephone number: _ , stored
by AT&T for the period of December 22, 2012 through and up to and including
the present date (date of signature of Judge).




3. All customers/subscriber information, including any listed addresses,
telephone numbers, social security numbers, dates of birth, names, any other
customer identifying information, activation date and deactivation date, if
applicable, and any other phone numbers associated with the same account.

4. Call detail records, including detailed information in reference to all known
outgoing and incoming calls associated with the account, dates and times calls
were made, and duration of all calls made or received. This is to include any
other pertinent call detail records including special features codes, or any other
codes that are maintained in the normal course of business for AT&T. This is to
specifically and totally include the “PUK" or Pin Unblocking Key associated with

5. Copy of the billing statement issued to the subscriber.

Any and all other material evidence of violations Assault, A.R.S. 13-1203

itis requested that the above information be provided in electronic format, and be sent

to MMurray@azdps.gov.
Given under my hand or direction this 4 day of W’”] , o5

_/

Judge, Justice of the peace or Magistrate

Of the Maricopa County Superior Court

_ HONORABLE JULIA  LOPEZ
MARICOPA COUNTY SUPERIOR COURT







- ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT

I | RETURN OF
SEARCH WARRANT

IN THE SUPERIOR COURT
COUNTY OF MARICOPA, STATE OF ARIZONA

Detective Matthew Murray, #4608, a peace officer of the State of Arizona, being first sworn
upon oath, deposes and says:

On the 22™ day of January. 2013, your affiant executed this Search Warrant, number SW2013-
000659, issued by Maricopa County Superior Court Commissioner Julia Lopez, on the 21% day
of January, 2013, and the following described property was seized:

Electronic data from AT&T, account
Your affiant further certifies the foregoing inventory is a true and detailed account of all the
evidence items taken pursuant to A.R.S. §13-3921. A detailed receipt for the property taken was
given to the person or left at the place frorn which it was removed, pursuant to A.R.S. §13-3919.
(3 This warrant returned, subscrlbed and swom to before me thIS 23" day of J anuary, 2013.

% 0»,_%/
Affiant { f Serial Number -

.Judgf @ob{ifissioner /

- Of the Maricopa Coufity Superior Court.
L ORABLE CHARLES DONOFRICO .
MARICOPA COUNTY SUPERIOR CGOUR







ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

Special Investigations Unit

AFFIDAVIT FOR SEARCH WARRANT

IN THE SUPERIOR COURT
COUNTY OF MARICOPA , STATE OF ARIZONA

STATE OF ARIZONA NO. W 2073 yuolcF

)
)
Vs )

)

Gregory Kaufmann )
W/M DOB )
5-09 190 BR GRN )
| )

)

)

)

_ Eric Amato
W/M DOB
5-11 185 BRN BRN
Affidavit
Q)f Your affiant Detective Matthew  Murray, #4608, a sworn peace officer in the State of

Arizona, being first duly sworn, upon ocath, deposes and says: That on or about the 22™
day of December, 2012, in the county of Yavapai, State of Arizona, the crime of
Aggravated Assault, A.R.S. 13-1204A3 was commitied by Gregory = Kaufmann and
Eric Amato.

That the afftant has probable cause to believe and he or she does believe that:
( } onthe person of:
{x) onthe premises or building known as:
Cellco Partnership, d/bfa Verizon Wireless
Subpoena Compliance
Attn: Custodian of Records
180 Washington Valley Road
Bedminster, NJ 07921

| ( } inthe vehicles described herein:




There is now being possessed or concealed certain property, things or a person which:

(Check the box(s) that apply)
() 1.was stolen or embezzled.

(X) 2.was used as means of committing a public offence.

() 3.isinthe possession of a person having the intent to use them as a means of

committing a public offense.

() 4.is in the possession of suspect which was delivered to him by second suspect

for the purpose of concealing it or preventing it from being discovered.

(x) 5. constitute an item or evidence which tends to show that Gregory
Kaufmann and Eric Amato have committed the public offense of
Aggravated Assault, AR.S. 13-1204A3

() 6.istobe searched and inspected by an appropriate official, to wit: items
searched for in the interest of public health, safety or welfare as part of an
inspection program authorized by law.

( ) 7.is aperson who is the subject of an outstanding arrest warrant.

That said property, thing or person is described as follows:

1.

Stored text messages to and from cellular_ telephone numbers

stored by Celico Partnership d/b/a Verizon Wireless Communications for the period
of December 22, 2012 through and up to and including the present date (date of
signature of Judge), and any incoming and outgoing communication through the
present date and which have been saved by Cellco Partnership d/b/a Verizon
Wireless Communications to include content of the messages and any records
related to the source and/or destlnatlon of the text messages, telephone numbers
and or e-mai¥IP addresses.




S/

2. Phone records to and from cellular telephone numbers

*® 5 & .8 & & P s »

stored by Cellco Partnership d/b/a Verizon Wireless Communications for the period
of December 22, 2012 through and up to and including the present date (date of
signature of Judge).

3. All customers/subscriber information, including any listed addresses, telephone
numbers, social security numbers, dates of birth, names, any other customer
identifying information, activation date and deactivation date, if applicable, and any
other phone numbers associated with the same account.

4. Call detail records, including detailed information in reference to all known
outgoing and incoming calls associated with the account, dates and times calls were
made, and duration of all calis made or received. This is to include any other
pertinent call detail records including special features codes, or any other codes that
are maintained in the normal course of business for Cellco Partnership d/b/a Verizon
Wireless Communications. This is to specifi cally and totally include the "PUK” or Pin
Unblocking Key associated with

5. Copy of the billing statement issued to the subscriber.

Any and all other material evidence of violations Aggravated Assault AR.S. 13-
1204A3




()

Matthew Murray, your affiant, is a police officer for the State of Arizona currently
employed by the Arizona Department of Public Safety. Your affiant has been employed
with the Department as a swom police officer for more than 20 years.

Your affiant attended the Arizona Law Enforcement Training Academy in Tucson,
Arizona. Your affiant was assigned to the Highway Patrol Division for approximately
three years and the Criminal Investigations Division for the past 18 years.

Your affiant has received basic, as well as specialized iraining, in many areas of law
enforcement to include crime scene reconstruction, homicide investigations, illegal drug
and clandestine laboratory investigations, computer crimes, crimes against children,
interview and interrogation, liquor investigations, Internal Affairs investigations, officer-
involved shootings and other training applicable to general investigations. Your affiant
has training and experience relating to the locations and types of evidence to look for
when attempting to identify the events of a crime and/or collision.

From 1995 to 2004, your affiant was involved in several narcotic and violent crime task
forces. Your affiant has worked in an undercover capacity, has managed informants,
and has been involved in the investigation of more than 500 drug-related investigations.
Your affiant received training and certiification in the investigation of ¢clandestine
laboratories and was certified as a clandestine laboratory site safety officer. During that
time, your affiant also conducted numerous investigations involving officer-involved
shootings, homicides, child abuse, computer crimes, embezzlement, liquor violations
and fraud.

In 2004, your affiant was assigned to the DPS Special Investigations Unit, during which,
he has been involved in the investigation of more than 50 officer-involved shootings.
Your affiant's current primary respensibility is to investigate DPS critical incidents and,

‘upon request, conduct critical incident investigations for other city, county, state and

federal agencies. Your affiant's secondary responsibility is to provide independent
criminal and administrative investigative expertise for the DPS and other city, county,
state and federal agencies. These investigations may include officer-involved shootings,
homicides, other felony crimes, gross public-official and employee misconduct and
conflict-of-interest type cases.

As of January 21, 2013, your affiant learned the following information in the following
manner:

On Monday, December 24, 2012, Arizona Department of Public Safety (DPS) Special
Investigations Unit (SIU) Detective Matthew Murray, #4608, received a telephone call
from SIU Sergeant Bryan DeSanti, #5550. DeSanti advised the Prescott Police
Department (PPD) requested the DPS conduct a criminal investigation regarding an
assault that occurred at Moctezuma’s Bar, located at 144 South Montezuma Street,
Prescott, Arizona, on Saturday, December 22, 2012, involving a local law-enforcement
motorcycle club named the “lron Brotherhood - Whiskey Row Chapter.”
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DeSanti advised the PPD was called to the Yavapai Regional Medical Center for a
report of a person, later identified as Justin Stafford, who had been assaulted. Upon
arrival PPD Officer David Holmes, #403, spoke with Stafford, who said he was
assaulted by some “bikers” wearing black vests with patches on them, while at
Moctezumas Bar. Stafford said he walked up to one of the bikers and asked about the
name of his club and the patches. Stafford said another male, dressed in the same
[biker attire] grabbed him by the neck, pushed him against the bar counter and punched
him in the face. Stafford said the name on the back of the vest was "Iron" something;
he could not recall all of it. Stafford said the person who hit him had a black mustache
or goatee and a “crew-cut” style hair cut.

Holmes then responded to Moctezumas Bar, met with PPD Officer Jack Shapiro, #398,
and spoke to Moctezumas Bar owner, Bruce Reid. Reid advised a group of bikers who
were law enforcement officers started a fight in the bar. Reid said they did not normaily
allow people to wear “biker attire” in the bar, but several of them showed their badges,
and were allowed entry. Reid said following the fight, he fold the bikers they had to
leave the bar. Reid told the officers he thought they went to Hooligans Pub, located at
112 South Montezuma Street.

Hoimes and Shapiro responded to Hooligans Pub and observed several males wearing
black biker vests as described by Stafford and Reid. Holmes met with William “Bill"
Suttle (Yavapai County Sheriff's Sergeant and current drug task force commander), who
was wearing an “Iron Brotherhood” biker vest with the nickname patch of “Mongo” and a
“Vice President” patch. Suttle showed his law enforcement credentials to Holmes and
asked what was going on. Holmes advised Suttle they were investigating the assault, at
which time, Suttle had Holmes and Shapiro step into the back emergency-exit hallway
and stated that "some kid” went up to Clair “Bili” Fessier (Prescott Valley Police
Chief, club president — nickname *“Tarzan"), grabbed him and started talking “crap,” at
which time another one of their guys, whom Suttle only knew as "Top Gun,” grabbed the
kid, got him away and they got into a “tussle.” Suttle told the officers he immediately
sent “Top Gun” home (later said the Hotel St. Michael). Suttie said he could not recall .
“Top Gun’s” real name, only that he was from Ajo, Arizona; however, he would find out
and get back with the officers.

Holmes and Shapiro spoke with Fessler who asked what was going on. Fessler was
advised they were investigating an incident at Moctezumas, to which he asked, “What
happened at Moctezumas?” Fessler was advised of the allegations made by Stafford,
and Fessler replied that a kid came up to him, grabbed his vest and was talking “crap”
asking about his patches. Fessler said he asked the kid why he was asking, and then
someone grabbed the kid and took him away. Fessler stated he then left Moctezumas.
Fessler stated he could not provide any contact information about “Top Gun.”

Shapiro contacted his supervisor, PPD Sergeant Ryan Hobbs, #227, and advised him of
their actions to that point, and that he did not feel Suttle and Fessler were providing
them with all of the information regarding the matter. Hobbs responded to assist.



While waiting for Hobbs, Suttle told Shapiro that Andy Reinhardt (Prescott Police
Deputy Chief, nicknamed “Double Time") was also present. Suitle told Shapiro, *l want
him left out of this,” and, "We knew you guys were going to show up, they told me you
were coming, so | told Andy to go home.”

When Hobbs arrived, he asked Suttle if Reinhardt was present during the incident.
Suttle initially said no, and that Hobbs needed to leave him out of it. Suttle later told
Hobbs that when the incident started he told Reinhardt to leave, which he did.

Hobbs also spoke with Fessler who said he was approached by a guy, who asked him
about his patches. Fessler said the guy then stepped toward him and grabbed his
jacket and demonstrated it for Hobbs. Fessler said another member of their group
pushed the guy away and they began to fight. Hobbs indicated that was ali the
information Fessler provided to him.

A portion of the interviews between the PPD and Fessler and Suttle were recorded, and
released to the SIU.

During the PPD investigation, they obtained several hours of video recording from
Moctezumas' and Hooligans' surveillance recording systems, which were later released
to the SIU. The PPD also learned the Iron Brotherhood reserved a back room within
Hooligans Pub, for a party.

The PPD officers also interviewed several employees and patrons of Moctezumas,
many of whom stated they observed the fight; however, they could only tell that it was
members of the Iron Brotherhood, and could not identify any one individual. Two of
Moctezuma's employees, however, described two of the Iron Brotherhood members
who were allegedly fighting. Officers also learnad that following the fight a large knife
was picked up from the floor and put behind the bar. That knife was seized by the PPD
and later released to the SIU.

Foliow-up hospital investigation by Habbs indicated Stafford’s nose was broken and he
left the care of the hospital during the moming of Sunday, December 23, 2012.

Murray and DeSanti met with PPD Chief Mike Kabbel, who provided Murray with the
supplemental reports completed by his officers, and the evidence seized (compact discs
with video and audio recordings, and a knife).

Murray later downloaded the video and audio files to his DPS computer and submitted

‘the compact discs to the DPS Computer Forensics as several of the videos were of

poor quality.



On Thursday, December 27, 2012, Murray and SIU Detective Jeff Brown, #4878,
interviewed Reinhardt at the PPD, located at 222 South Marina Street, Prescott,
Arizona. During the interview, Reinhardt said the Iron Brotherhood Whiskey Row
Chapter held their annual Christmas party at Hooligans and following the party, the
group split up. Reinhardt said he was not at Moctezumas when the fight occurred.
Reinhardt provided Murray and Brown with a roster of club members and indicated
which members he recalled attending the party.

On December 28, 2012, Stafford was re-interviewed by Colorado Bureau of
Investigation Detective Jeff Brown, and photographs were taken of Stafford’s injuries.
During that interview, Stafford said he recalled talking with a biker who had a
“President” patch (as well as other patches), asking him about the patches. Stafford
said there were numerous others in the bar wearing the same type of vest. Stafford did
not recall saying anything derogatory fo the person he was talking with, nor did he recall
them saying anything derogatory to him. Stafford said he recalled getting grabbed by
the neck, by another person, pushed against the bar and then punched in the face.
Stafford said while at the hospital, doctors wanted to perform a CT scan. Stafford said
he could not afford one and refused. Stafford said he then discharged himself, and
estimated he was only in the hospitai for about 15 minutes.

During Murray's investigation, he was able to obtain a photograph, from the internet,
depicting the iron Brotherhood. Based on surveillance footage, Murray believed the
picture was taken on December 22, 2012, at Hooligans Pub.

During the next week, Murray reviewed surveillance footage, obtained driver license
photos and Facebook photos of members of the Iron Brotherhood.

On Thursday, January 3, 2012, Murray and Brown conducted interviews with Bryce
Bigelow (DPS Officer, club sergeant at arms — nickname "Deuce”), Marc Schmidt
(Yavapai County Sheriff's Captain, club accountant — nickname “Loki"}, Suttle and
Fessler. Atthe same time, DPS General Investigations Unit Detectives Kim Garcia,
#5494, and Sabrina Orta, #6063, conducted interviews with Troy Teske (Bullhead City
Police Officer, nickname “Heat"), Jason Kaufman (Prescott Valley Police Corporal, club
sergeant at arms — nickname “Bull”) and Tyran Payne (Prescott Valley Police Officer —
nickname “Budda”). The interviews were conducted both in Bullhead City and Prescott.

- During the interviews with the Iron Brotherhood club members, each of them stated they

had communicated with each other via cellular telephone, about the incident.

During the interview with Fessler, he stated [Stafford] approached him and said
something to the effect of “what’s this shit?" while running his finger up and down the
patches on his vest. Fessler said he told [Stafford] to back away, at which time Stafford
stepped closer, within a couple of inches from him and “flicked”™ his (Fessler's) vest up
into his face. Fessler said his wife, then stepped in between them and started pushing
him backward, when an unknown person pushed Stafford away.



-
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Fessler said he did not learn who pushed Stafford away until the next day, when his
wife told him that Eric Amato {Phoenix Police Officer, club sergeant at arms — nickname
“Guido”), was the person who pushed Stafford away.

Also during the interview, Fessler said Amato sent him a text message advising he was
sorry if he did anything wrong, but he did not want anyone putting hands on him
(Fessler), and hoped he did not do anything to hurt the club. Fessler said called Amato
and told him if he could defend his actions, he should not worry. Murray asked Fessler
if he would be willing to contact his cellular provider and obtain copies of alf test
messages from December 22, 2012 to the present. Fessler agreed.

‘Based on interviews and surveillance video, Murray believes, Stafford was talking with

Fessler in Moctezumas Bar at approximately 2240 hours. It is unciear how close
Stafford was to Fessler, or if he touched him. Amato grabbed Stafford by the neck and
pushed him against the bar. At about that same time, Iron Brotherhood member Greg
Kaufmann (Ajo Ambulance Paramedic Supervisor — nickname “Top Gun®) ran to assist
and started pushing and/or hitting someone. During that time, Stafford was hit in the
face. It is currently believed that Amato hit Stafford. Also during that time, it appeared
Kaufmann had a black object in his right hand. A bartender, Adam Hoffman, attempted
to grab Kaufmann’s arms from behind, Kaufmann turned around and appeared {o try
and either hit or push Hoffman. It appeared Iron Brotherhood Secretary Albert
Camacho (Central Yavapai Fire Department Captain — nickname “Hozer") tried to
prevent Kaufmann from continuing to pursue Hoffman.

Murray believes that patrons and bar employees blocked several lron Brotherhood
members from getting any closer to Stafford, which allowed Stafford’s friends to help
him to his feet, take him out of the bar and drive him to the hospital. (At this point in the
investigation, it has yet to be determined if Stafford’s nose was broken, although a
laceration/abrasion can be seen in photographs.} Following the fight, Reid retrieved a
large folding knife from the floor, near the location Kaufmann was seen in the video,
with the black object in his right hand.

During the investigation, several bar employees have been interviewed by Brown,
Garcia, Orta and SIU Detective Pete White, #4932. Of the employees interviewed thus
far, none have indicated Stafford’'s behavior as aggressive toward anyone at anytime, -
while at Moctezumas. - S SRR - :



On Tuesday, January 8, 2013, Murray contacted Fessler, via telephone, and requested
the confact information for his wife and sister, as they had been witnesses to the
assault. Fessler refused to provide the information, indicating he was uncomfortable
getting his family involved. Fessler stated the SIU appeared to be interested in the
“Club” and that this investigation was for an assault. Fessler said the SIU had the video
and should have enough information to investigate it. Murray advised his wife and
sister were witnesses to the assault and it was appropriate to interview them. Fessler
said that although he could not speak for them, he did not think they had anything to
add. Murray asked Fessler to provide them with his (Murray's) contact information and
requested they contact him.

On Thursday, January 10, 2013, Murray received a telephone call from Fessler, who
sald he contacted his cell phone provider, and was told they did not have the requested
records. Murray asked Fessler if he would forward the text messages fo him (Murray).
Fessler said he had deleted all photos and text messages from his telephone following
the interview with Murray. Fessler also said his wife and sister agreed to provide written
statements and send them to Murray.

During the investigation, Murray received copies of the iron Brotherhood membership
roster, from several club members; the most recent, dated November 18, 2012, was
received from Fessler. Contained within the roster are each member's name,
nickname, address, telephone number(s) and email addresses. Not everyone listed on
the membership roster was in attendance on December 22, 2012. Based on the
investigation thus far, Murray identified each of the members who attended the Iron
Brotherhood's annual Christmas party.

On Thursday, January 10, 2013, SIU Detective Tonya Noah, #6329, sent letters of
preservation to the cell phone providers of each of the members of the Iron
Brotherhood, whom Murray believed to have been in attendance at the events on
December 22, 2012.

On Wednesday, January 16, 2013, Murray received an email from Fessler that included
a witness statement from his wife, Charyn Fessler. Murray also received an email from
Fessler's sister, Shawna Trapani, which included a written statement.

~On Thursday, January 17, 2013, Murray conducted another interview with Stafford and
asked him if he touched [Fessler] or may have said or done anything that could have
been aggressive. Stafford said although he was intoxicated, he did not think he touched
him or said anything derogatory. Stafford thought he stood two to three feet from
[Fessler] and got no closer than approximately one foot from him.

Based on conflicting statements (of interviews conducted thus far) and poor-quality
surveillance video (still in the process of being enhanced), Murray has yet to determine
if Stafford touched Fessler or otherwise incited a fight.



)

Subscribed and sworn before me this ﬂ}’\ (cky_of_da%ms.

Murray also believes, based on statements of each Iron Brotherhood members
interviewed thus far, communication about the incident on December 22, 2012, and this
investigation, has been done via cellular telephone, and through text messaging.

Based on the investigation to date, Murray believes information to include text
messages and call data, may contain evidence germane to the investigation.

08,
Affiant  ~ ( Sérial Nfimber

Arizona Department of Public Safety
Law Enforcement Agency

Judge, Justicess#The peace or Magistrate:
Of the Maricopa County Superior Court

rONORABLE JULIA  LOPEZ
WARICOPA COUNTY SUPERICR COURT
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{ ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
Special Investigations Unit

SEARCH WARRANT

IN THE SUPERIOR COURT
COUNTY OF MARICOPA, STATE OF ARIZONA

STATE OF ARIZONA NO. OSWz0e3-aobsE

)

)

VS )

_ )

Gregory Kaufmann )
W/M DOB )
5-09 190 BR GRN )
)

Eric Amato )
)
)

WM DOB
5-11 185 BRN BRN

SEARCH WARRANT
TO: ANY PEACE OFFICER IN THE STATE OF ARIZONA.

Proof by affidavit having been made this day before me by Detective Matfthew
Murray, #4608, that there is probable cause to believe that:

() onthe person of:

( X) onthe premises or building known as:
Cellco Partnership d/b/a Verizon Wireless
Subpoena Compliance
Attn: Custodian of Records
180 Washington Valley Road
Bedminster, NJ 07921

( ) inthe vehicles described herein:

There is according to A.R.S. § 13-3912
(Check the box(s) that apply)

{ ) 1. Property which was stolen or embezzled.




)

L

(X) 2. Property used as means of committing a public offence.

( )  3.Property or things in the possession of a person having the intent o use
them as a means of committing a public offense.

( ) 4. Property or things in the possession of which was delivered to him by
for the purpose of concealing it or preventing it from being discovered.

{X) 5. Property or things which constitute an item or evidence which tends to
show that Gregory  Kaufmann and Eric Amato have committed the
public offense of Aggravated Assauit, A.R.S. 13-1204A3
( ) 6. Property to be searched and inspected by an appropriate official, to wit:
(items searched for) in the interest of public health, safety or welfare as part of an
inspection program authorized by law,
{ ) 7. personwho is the subject of an outstanding arrest warrant.

You are therefore commanded
(x) inthe daytime (6:30 a.m. until 10:00 p.m.)
{ ) ornighttime (good cause therefore having been shown)

to make a search of the above described :
() Person
(x}) Premises or buildings
() Vehicle(s)

for the following property, persons or things and if you find such, or any part thereof, to
retain such in your custody subject to A.R.S. § 13-3920:

That said property, thing or person is described as follows:

1. Stored text messages to and from cellular telephone numbers
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stored by Cellco Partnership d/b/a Verizon Wireless Communications for the
period of December 22, 2012 through and up to and including the present
date (date of signature of Judge), and any incoming and outgoing
communication through the present date and which have been saved by
Cellco Partnership d/b/a Verizon Wireless Communication to include content
of the messages and any records related to the source and/or destination of
the text messages, telephone numbers and or e-mail/lP addresses,

2. Phone records to and from cellular telephone numbers

stored by Cellco Partnership d/b/a Verizon Wireless Communications for the
period of December 22, 2012 through and up to and including the present
date (date of signature of Judge).

3. Al customers/subscriber information, including any listed addresses,
telephone numbers, social security numbers, dates of birth, names, any other
customer identifying information, activation date and deactivation date, if
applicable, and any other phone numbers associated with the same account.

-4. Call detail records, including detailed information in reference to all known

outgoing and incoming calls associated with the account, dates and times
calls were made, and duration of all calls made or received. This is to include
any other pertinent call detail records including special features codes, or any
other codes that are maintained in the normal course of business for Cellco
Partnership d/b/a Verizon Wireless Communications. This is to specifically
and totally include the “PUK” or Pin Unblocking Key associated with

...-....'.



5. Copy of the billing statement issued to the subscriber.
Any and all other material evidence of violations Assault, A.R.S. 13-1204A3

it is requested that the above information be provided in efectronic format, and be sent

to MMurray@azdps.qov.
Given under my hand or direction this 4 day of W , P

T

Judge~Justice offe peacaor-RMagistrate

Of the Maricopa County Superior Court

HONORABLE JJLA  LOPEZ
VARICOPA COUNYY <4 PERIOR COURY







~ ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY'

SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT

RETURN OF
SEARCH WARRANT

IN THE SUPERIOR COURT
COUNTY OF MARICOPA, STATE OF ARIZONA

Detective Matthew Murray, #4608, a peace officer of the State of Arizona, being first sworn
upon oath, deposes and says:- .

On the 22™ day of January, 2013, your affiant executed this Search Warrant, number SW2013-

000658, issued by Maricopa County Superior Court Commissioner Julia Lopez, on the 21% day
of January, 2013, and the following described property was seized: ,

‘Electronic data from Cellco Partnership d/b/a/ Verizon Wireless accounts )

L2 92 H 3 - 4
and

Your affiant further certifies the foregoing inventory is a true and detailed account of all the
evidence items taken pursuant to A.R.S. §13-3921. A detailed receipt for the property taken was
given to-the person or left at the place from which it was removed, pursuant to A.R.S. §13-3919.

This warrant returned, subscribed and sworn to before me this 23'drday of January, 2013.

T

Affiant ' A /Sérial Number

(ommissioner - :
Of/ the Maricopa Coyty Superior Court.

IORNORABLE CHARLES DONOFRIO 113
MARICOPA COUNTY SUPERIOR coURT
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

Special Investigations Unit

AFFIDAVIT FOR SEARCH WARRANT

IN THE SUPERIOR COURT
COUNTY OF MARICOPA , STATE OF ARIZONA

STATE OF ARIZONA ) No.  Sh dun3- i LS9
) R
VS )
)
Gregory Kaufmann )
W/M DOB )
5-09 190 BR GRN )
)
Eric Amato )
W/M DOB )
5-11 185 BRN BRN }
Affidavit

) Your affiant Detective Matthew  Murray, #4608, a sworn peace officer in the State of
N Arizona, being first duly swomn, upon oath, deposes and says: That on or about the 2ond
day of December, 2012, in the county of Yavapai, State of Arizona, the crime of
Aggravated Assault, A.R.S. 13-1204A3.was committed by Gregory  Kaufmann and
Eric Amato.

That the affiant has probable cause to believe and he or she does believe that:
( ) onthe person of:
{x) onthe premises or building known as:
T-Mobile Subpoena Compliance
Attn: Custodian of Records
4 Sylvan Way
Parsippany, NJ 07054
( } inthe vehicles described herein:

There is now being possessed or concealed certain property, things or a person which:

(Check the box(s) that apply)




( )} 1.was stolen or embezzied.
(X} 2. was used as means of committing a public offence.

{ ) 3.isin the possession of a person having the intent to use them as a means of
committing a public offense.

() - 4.isin the possession of suspect which was delivered to him by second suspect
for the purpose of concealing it or preventing it from being discovered.

(x) 5. constitute an item or evidence which tends to show that Gregory  Kaufmann
and Eric Amato have committed the public offense of Aggravated
Assault, A.R.S. 13-1204A3

( } 6.isto be searched and inspected by an appropriate official, to wit,_items
searched for in the interest of public health, safety or welfare as part of an
. inspection program authorized by law.

( )} 7.is a person who is the subject of an outstanding arrest warrant.
That said property, thing or person is described as follows:

1. Stored text messages to and from cellular telephone number '
stored by T-Mobile Communications for the period of December 22, 2012
through and up to and including the present date (date of signature of Judge),
and any incoming and outgoing communication through the present date and
which have been saved by T-Mobile Communication to include content of the
messages and any records related to the source and/or destination of the text
messages, telephone numbers and or e-mail/IP addresses.

2. Phone records to and from cellular telephone number . stored by
T-Mobile Communications for the period of December 22, 2012 through and up
to and including the present date (date of signature of Judge).

3. All customers/subscriber information, including any listed addresses, telephone
‘numbers, social security numbers, dates of birth, names, any other customer
identifying information, activation date and deactivation date, if applicable, and
any other phone numbers associated with the same account.

4. Call detait records, including detailed information in reference to all known

outgoing and incoming calls associated with the account, dates and times calls
~were made, and duration of all calls made or received. This is to include any
other pertinent call detail records including special features codes, or any other
codes that are maintained in the normal course of business for T-Mobile
Communications. This is to specifically and totally inciude the “PUK” or Pin
Unblocking Key associated with ‘
2
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5. Copy of the billing statement issued to the subscriber.

Any and all other material evidence of violations Aggravated Assault, A.R.S. 13-
1204A3

Matthew Murray, your affiant, is a police officer for the State of Arizona currently
employed by the Arizona Department of Public Safety. Your affiant has been employed
with the Department as a sworn police officer for more than 20 years.

Your affiant attended the Arizona Law Enforcement Training Academy in Tucson,
Arizona. Your affiant was assigned to the Highway Patrol Division for approximately
three years and the Criminal Investigations Division for the past 18 years.

Your affiant has received basic, as well as, specialized fraining in many areas of law
enforcement to include crime scene reconstruction, homicide investigations, illegal drug
and clandestine laboratory investigations, computer crimes, crimes against children,

- interview and interrogation, liquor investigations, Internal Affairs investigations, officer-

involved shootings and other training applicable fo general investigations. Your affiant
has training and experience relating to the locations and types of evidence to look for
when attempting fo identify the events of a crime and/or collision.

From 1995 to 2004, your affiant was involved in several narcotic and viclent crime task
forces. Your affiant has worked in an undercover capacity, has managed informants,
and has been involved in the investigation of more than 500 drug-related investigations.
Your affiant received training and cerification in the investigation of clandestine
laboratories and was certified as a clandestine laboratory site safety officer. During that
time, your affiant also conducted numerous investigations involving officer-involved
shootings, homicides, child abuse, computer crimes, embezzlement, liguor violations
and fraud.

in 2004, your affiant was assigned to the DPS Special Investigations Unit, during which,
he has been involved in the investigation of more than 50 officer-involved shootings.
Your affiant’s current primary responsibility is to investigate DPS critical incidents and,
upon request, conduct critical incident investigations for other city, county, state and
federal agencies. Your affiant's secondary responsibility is to provide independent
criminal and administrative investigative expertise for the DPS and other city, county,
state and federal agencies. These investigations may include officer-involved
shootings, homicides, other felony crimes, gross public-official and employee
misconduct and conflict-of-interest type cases.

As of January 21, 2013, your affiant learned the following information in the following
manner; ' '
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On Monday, December 24, 2012, Arizona Department of Public Safety (DPS) Special
Investigations Unit (SIU) Detective Matthew Murray, #4608, received a telephone call
from SIU Sergeant Bryan DeSanti, #5550, DeSanti advised the Prescott Police
Department (PPD) requested the DPS conduct a criminal investigation regarding an
assault that occurred at Moctezuma's Bar, located at 144 South Montezuma Street,
Prescott, Arizona, on Saturday, December 22, 2012, involving a local law-enforcement -
motoreycle club named the “Iron Brotherhood ~ Whiskey Row Chapter.”

DeSanti advised the PPD was called to the Yavapai Regional Medical Center for a
report of a person, fater identified as Justin Stafford, who had been assaulted. Upon
arrival PPD Officer David Holmes, #403, spoke with Stafford, who said he was
assaulted by some "bikers” wearing black vests with patches on them, while at
Moctezumas Bar. Stafford said he waltked up to one of the bikers and asked about the -
name of his club and the patches. Stafford said another male, dressed in the same
[biker attire] grabbed him by the neck, pushed him against the bar counter and punched
him in the face. Stafford said the name on the back of the vest was “Iron” something;
he could not recall all of it, Stafford said the person who hit him had a black mustache
or goatee and a “crew-cut’ style hair cut.

Holmes then responded to Moctezumas Bar, met with PPD Officer Jack Shapiro, #398,
and spoke to Moctezumas Bar owner, Bruce Reid. Reid advised a group of bikers who
were law enforcement officers started a fight in the bar. Reid said they did not normally
allow people fo wear “biker attire” in the bar, but several of them showed their badges,
and were allowed entry. Reid said following the fight, he told the bikers they had to
leave the bar. Reld told the officers he thought they went to Hooligans Pub, located at
112 South Montezuma Street.

Holmes and Shapiro responded to Hooligans Pub and observed several males wearing
black biker vests as described by Stafford and Reid. Holmes met with Willlam “Bifl”
Suttle (Yavapai County Sheriff's Sergeant and current drug task force commander), who
was wearing an “iron Brotherhood” biker vest with the nickname patch of “Mongo” and a

"Vice President’ patch. Suttle showed his law enforcement credentials to Holmes and

asked what was going on. Holmes advised Suttle they were investigating the assault, at
which time, Suttle had Holmes and Shapiro step into the back emergency-exit hallway

- and stated that “some kid” went up to Clair “Bill” Fessler (Prescott Valley Police

Chief, club president — nickname “Tarzan”), grabbed him and started talking “crap,” at
which time another one of their guys, whom Suttle only knew as “Top Gun,” grabbed the
kid, got him away and they got into a “tussle.” Suttle told the officers he immediately
sent “Top Gun” home (later said the Hotel St. Michael). Suttle said he could not recall
“Top Gun's” real name, only that he was from Ajo, Arizona; however, he would find out
and get back with the officers.




Holmes and Shapiro spoke with Fessler who asked what was going on. Fessler was
advised they were investigating an incident at Moctezumas, to which he asked, “What
happened at Moctezumas?" Fessler was advised of the allegations made by Stafford,
and Fessler replied that a kid came up to him, grabbed his vest and was talking “crap”
asking about his patches. Fessler said he asked the kid why he was asking, and then
someone grabbed the kid and took him away. Fessler stated he then left Moctezumas.
Fessler stated he could not provide any contact information about “Top Gun.”

Shapiro contacted his supervisor, PPD Sergeant Ryan Hobbs, #227, and advised him of
their actions fo that point, and that he did not feel Suitle and Fessler were providing
them with all of the information regarding the matter. Hobbs responded to assist.

While waiting for Hobbs, Suttie told Shapiro that Andy Reinhardt (Prescott Police
Deputy Chief, nicknamed “Double Time”) was also present. Suttle told Shapiro, “l want
him left out of this,” and, “We knew you guys were going to show up, they told me you
were coming, so | told Andy to go home.”

When Hobbs arrived, he asked Suttle if Reinhardt was present during the incident.
Sutile initially said no, and that Hobbs needed to leave him out of it. Suttle later told
Hobbs that when the incident started he told Reinhardt to leave, which he did.

Hobbs also spoke with Fessler who said he was approached by a guy, who asked him
about his patches. Fessler said the guy then stepped toward him and grabbed his
jacket and demonstrated it for Hobbs. Fessler said another member of their group
pushed the guy away and they began to fight. Hobbs indicated that was all the
information Fessler provided to him. '

A portion of the interviews between the PPD and Fessler and Suttle were recorded, and
released to the SIU.

During the PPD investigation, they obtained several hours of video recording from
Moctezumas' and Hooligans’ surveillance recording systems, which were later reieased
to the SiU. The PPD also learned the Iron Brotherhood reserved a back room within
Hooligans Pub, for a party. '

The PPD officers also interviewed several employees and patrons of Moctezumas,
many of whom stated they observed the fight, however, they could only tell that it was
members of the lron Brotherhood, and could not identify any one individual. Two of
Moctezuma’s employees, however, described two of the Iron Brotherhood members
who were allegedly fighting. Officers also learned that following the fight a large knife
was picked up from the floor and put behind the bar. That knife was seized by the PPD
and later released to the SIU.

Follow-up hospital investigation by Hobbs indicated Stafford’s nose was broken and he
left the care of the hospitai during the morning of Sunday, December 23, 2012,
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Murray and DeSanti met with PPD Chief Mike Kabbe!, who provided Murray with the
supplemental reports completed by his officers, and the evidence seized (compact discs
with video and audio recordings, and a knife).

Murray later downloaded the video and audio files fo his DPS computer and submitted
the compact discs to the DPS Computer Forensics as several of the videos were of
poor quality.

On Thursday, December 27, 2012, Murray and S!U Detective Jeff Brown, #4878,
interviewed Reinhardt at the PPD, located at 222 South Marina Street, Prescott,
Arizona. During the interview, Reinhardt said the Iron Brotherhood Whiskey Row
Chapter held their annual Christmas party at Hooligans and following the party, the
group split up. Reinhardt said he was not at Moctezumas when the fight occurred.
Reinhardt provided Murray and Brown with a roster of club members and indicated
which members he recalled attending the party.

On December 28, 2012, Stafford was re-interviewed by Colorado Bureau of
Investigation Detective Jeff Brown, and photographs were taken of Stafford’s injuries.
During that interview, Stafford said he recalled talking with a biker who had a
“President” patch (as well as other patches), asking him about the patches. Stafford
said there were numerous others in the bar wearing the same type of vest. Stafford did
not recall saying anything derogatory to the person he was talking with, nor did he recall
them saying anything derogatory to him. Stafford said he recalled getting grabbed by
the neck, by another person, pushed against the bar and then punched in the face.
Stafford said while at the hospital, doctors wanted to perform a CT scan. Stafford said
he could not afford one and refused. Stafford said he then discharged himself, and
estimated he was only in the hospital for about 15 minutes.

During Murray's investigation, he was able to obtain a photograph, from the internet,
depicting the Iron Brotherhood. Based on surveillance footage, Murray believed the
picture was taken on December 22, 2012, at Hooligans Pub.

During the next week, Murray reviewed surveillance footage, obtained driver license
photos and Facebook photos of members of the Iron Brotherhood.

On Thursday, January 3, 2012, Murray and Brown conducted interviews with Bryce
Bigelow (DPS Officer, ciub sergeant at arms — nickname "Deuce”), Marc Schmidt
(Yavapai County Sheriff's Captain, club accountant — nickname “Loki"), Suttle and
Fessler. Atthe same time, DPS General Investigations Unit Detectives Kim Garcia,
#5494, and Sabrina Orta, #6063, conducted interviews with Troy Teske (Bullhead City
Police Officer, nickname “Heat"), Jason Kaufman (Prescott Valley Police Corporal, club
sergeant at arms ~ nickname “Bull") and Tyran Payne (Prescott Valley Police Officer —
nickname “Budda”). The interviews were conducted both in Bullhead City and Prescott.
During the interviews with the Iron Brotherhood club members, each of them stated they
had communicated with each other via cellular telephone, about the incident.

6



During the interview with Fessler, he stated [Stafford] approached him and said
something to the effect of “whaf’s this shit?” while running his finger up and down the
patches on his vest. Fessler said he told [Stafford] to back away, at which time Stafford
stepped closer, within a couple of inches from him and “flicked” his (Fessler's) vest up
into his face. Fessler said his wife, then stepped in between them and started pushing
him backward, when an unknown person pushed Stafford away.

Fessler said he did not learn who pushed Stafford away untit the next day, when his
wife told him that Eric Amato (Phoenix Police Officer, club sergeant at arms — nickname
“Guido™), was the person who pushed Stafford away.

Also during the interview, Fessler said Amato sent him a text message advising he was
sory if he did anything wrong, but he did not want anyone putting hands on him
(Fessler), and hoped he did not do anything to hurt the club. Fessler said called Amato
and told him if he could defend his actions, he should not worry. Murray asked Fessler
if he would be willing to contact his celiular provider and obtain copies of alf test
messages from December 22, 2012 to the present. Fessler agreed.

Based on interviews and surveillance video, Murray believes, Stafford was talking with -
Fessler in Moctezumas Bar at approximately 2240 hours. It is unclear how close
Stafford was to Fessler, or if he fouched him. Amato grabbed Stafford by the neck and
pushed him against the bar. At about that same time, lron Brotherhood member Greg
Kaufmann {Ajo Ambulance Paramedic Supervisor — nickname “Top Gun”) ran to assist
and started pushing and/for hitting someone. During that time, Stafford was hit in the
face. It is currently believed that Amato hit Stafford. Also during that time, it appeared
Kaufmann had a black object in his right hand. A bartender, Adam Hoffman, attempted
to grab Kaufmann’s arms from behind, Kaufmann turned around and appeared to try
and either hit or push Hoffman. It appeared Iron Brotherhood Secretary Albert
Camacho (Central Yavapai Fire Department Captain — nickname “Hozer”) tried to
prevent Kaufmann from continuing to pursue Hoffman. '

Murray believes that patrons and bar employees blocked several Iron Brotherhood
members from getting any closer to Stafford, which aflowed Stafford’s friends to help
him to his feet, take him out of the bar and drive him to the hospital. (At this point in the
investigation, it has yet to be determined if Stafford's nose was broken, aithough a
laceration/abrasion can be seen in photographs.) Following the fight, Reid retrieved a
large folding knife from the floor, near the location Kaufmann was seen in the video,
with the biack object in his right hand.

During the investigation, several bar employees have been interviewed by Brown,
Garcia, Orta and SIU Detective Pete White, #4932. Of the employees interviewed thus
far, none have indicated Stafford’s behavior as aggressive toward anyone at anytime,
while at Moctezumas.
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On Tuesday, January 8, 2013, Murray contacted Fessler, via telephone, and requested
the contact information for his wife and sister, as they had been witnesses to the
assault. Fessler refused to provide the information, indicating he was uncomfortable
getting his family involved. Fessler stated the SiU appeared to be interested in the
“Club”™ and that this investigation was for an assault. Fessler said the SIU had the video
and should have enough information to investigate it. Murray advised his wife and
sister were witnesses to the assault and it was appropriate to interview them. Fessler
said that although he could not speak for them, he did not think they had anything io
add. Murray asked Fessler to provide them with his (Murray's) contact information and
requested they contact him.

On Thursday, January 10, 2013, Murray received a telephone call from Fessler, who
said he contacted his cell phone provider, and was told they did not have the requested
records. Murray asked Fessler if he would forward the text messages to him (Murray).
Fessiler said he had deleted ali photos and text messages from his telephone following
the interview with Murray. Fessler also said his wife and sister agreed to provide written
statements and send them to Murray.

During the investigation, Murray received copies of the iron Brotherhood membership
roster, from several club members; the most recent, dated November 18, 2012, was
received from Fessler. Contained within the roster are each member's name,
nickname, address, telephone number(s) and email addresses. Not everyone listed on
the membership roster was in attendance on December 22, 2012. Based on the
investigation thus far, Murray identified each of the members who attended the lron
Brotherhood's annual Chnstmas party.

On Thursday, January 10, 2013, SIU Detective Tonya Noah, #6329, sent letters of
preservation to the cell phone providers of each of the members of the [ron
Brotherhood, whom Murray believed to have been in attendance at the events on
December 22, 2012.

On Wednesday, January 16, 2013, Murray received an email from Fessler that included
a witness statement from his wife, Charyn Fessler. Murray also received an email from
Fessler's sister, Shawna Trapani, which included a written statement.

On Thursday, January 17, 2013, Murray conducted another interview with Stafford and

asked him if he touched [Fessler] or may have said or done anything that could have
been aggressive. Stafford said although he was intoxicated, he did not think he touched
him or said anything derogatory. Stafford thought he stood two to three feet from
[Fessler] and got no closer than approximately one foot from him. '

Based on conflicting statements {of interviews conducted thus far) and poor-quality
surveillance video (still in the process of being enhanced), Murray has yet to determine
if Stafford touched Fessler or otherwise incited a fight.



Murray also believes, based on statements of each Iron Brotherhood members
) interviewed thus far, communication about the incident on December 22, 2012, and this
investigation, has been done via cellular telephone, and through text messaging.

Based on the investigation to date, Murray believes information to include text
messages and call data, may contain evidence germane to the investigation.

Aﬁ:' }ﬁ' S 4608,
ia Serlal Number

Arizona Department of Public Safety
Law Enforcement Agency

Y
Subscribed and sworn before me this___ ¢ ‘OWM& )

<7 .
Judge, Justice of the peace or Magistrate

Of the Maricopa County Superior Court

() | - HONORABLE JULIA "
MARICOPA COLN®Y & == - -







ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
Special Investigations Unit

SEARCH WARRANT

IN THE SUPERIOR COURT
COUNTY OF MARICOPA, STATE OF ARIZONA

STATE OF ARIZONA NO. Ly 2013- ©¢d 57

VS

)

)

)

Gregory Kaufmann )
WM DOB }
5-09 190 BR GRN )
)

)

)
)

Eric Amato
W/M DOB
5-11 185 BRN BRN
SEARCH WARRANT

TO: ANY PEACE OFFICER IN THE STATE OF ARIZONA.

Proof by affidavit having been made this day before me by Matthew _ Murray, #4608,
that there is probable cause to believe that:

() onthe person of:
{ X) onthe premises or building known as:
-T-Mabile Subpoena Compliance
Attn: Custodian of Records
4 Sylvan Way
Parsippany, NJ 07054
( )} inthe vehicles described herein:
There is according to A.R.S. § 13-3912
(Check the box(s) that apply)

( ) 1. Property which was stolen or embezzled.
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(X) 2. Property used as means of committing a public offence.

() 3. Property or things in the possession of a person having the intent to use
~ them as a means of committing a public offense.

() 4 Property or things in the possession of which was
delivered to him by for the purpose of concealing it or
preventing it from being discovered.

(X} 5. Property or things which constitute an item or evidence which tends to
show that Greqory  Kaufmann and Eric Amato have committed

the public offense of Aggravated Assault, A.R.S. 13-1204A3.

() 6. Property to be searched and inspected by an appropriate official, to wit:
(items searched for) in the interest of public health, safety or welfare as
part of an inspection program authorized by law.

() 7. personwho is the subject of an outstanding arrest warrant.

You are therefore commanded

(x) inthe daytime (6:30 a.m. until 10:00 p.m.)

( ) ornighttime (good cause therefore having been shown)
to make a search of the above described :

() Person

(x) Premises or buildings

(- ) Vehicle(s)

for the following property, persons ar things and if you find such, or any part thereof, to .
retain such in your custody subject to A.R.S. § 13-3920:

That said property, thing or person is described as follows:

1. Stored text messages to and from cellular telephone number
, stored by T-Mobile Communications for the period of December 22,

2012 through and up to and including the present date {date of signature
of Judge), and any incoming and outgoing communication through the
present date and which have been saved by T-Maobile Communication to
include content of the messages and any records related to the source
and/or destination of the text messages, telephone numbers and or e-
mail/lP addresses.



2. Phone records to and from celiular telephone number
stored by T-Mobile Communications for the period of December 22, 2012
through and up to and including the present date (date of signature of

Judge).

3. All customers/subscriber information, including any listed addresses,
telephone numbers, social security numbers, dates of birth, names, any
other customer identifying information, activation date and deactivation
date, if applicable, and any other phone numbers associated with the
same account.

4. Call detail records, including detailed information in reference to all known
outgoing and incoming calls associated with the account, dates and times
calls were made, and duration of all calls made or received. Thisis to
include any other pertinent call detail records including special features
codes, or any other codes that are maintained in the normal course of
business for T-Mobile Communications. This is to specifically and totally
include the "PUK" or Pin Unblocking Key associated with

5. Copy of the billing statement issued to the subscriber.

Any and all other materia! evidence of violations Aggravated Assault
A.R.S. 13-1204A3

Itis réquested that the above information be provided in electronic format, and be sent
to MMurray@azdps.gov.

Given under my hand or direction this H day of _J gy, | 05

Judge, Justice of the®péace or Magistrate

Of the Court

HONORABLE JULIA  LOPEZ
MARICOPA COUNTY SUPERIOR COURT







- ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT

RETURN OF
SEARCH WARRANT

IN THE SUPERIOR COURT
COUNTY OF MARICOPA, STATE OF ARIZONA

Detective Matthew Murray, #4608; a peace officer of the State of Arizona, being first sworn
upon oath, deposes and says: :

On the 22™ day of January, 2013, your affiant executed this Search Warrant, number SW2013-
000659, issued by Maricopa County Superior Court Commissioner Julia Lopez, on the 21% day day
of January, 2013, and the following described property was seized:

Electronic data from T-Mobile, account

Your affiant further certifies the foregoing inventory is a true and detailed account of all the
evidence items taken pursuant to A.R.S. §13-3921. A detailed receipt for the property taken was
given to the person or left at the place from which it was removed, pursuant to A.R.S. §13-3919.
This warrant returned, subscribed and swom to before me this 231 day of January, 2013.

72
Af_ﬁa.nt t _ 4 ierial Number

Teyczmmissioner / '

f the Maricopa Coulfty Superior Court.
~SONOFABLE CHARLES DONOFRIO 111
SMARICOPA COUNTY SUPERIOR COURT
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
(602) 223- 2363 FAX (602) 223-2640

THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL ORENTITY TO WHICH

* ITISADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF FUBLIC

SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER
APPLICABLE LAW. |F THE READER OF THIS COMMUNICATION IS NOT THE INTENDED RECIPIENT
OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED
THAT ANY DISSEMINATION, DISTRIBUTICN, OR COPYING OF THIS COMMUNICATION 1§ STRIGTLY
PROHIBITED, :

IF YOU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELEPHONE.

DATE: January 22, 2013
TO: Spﬁnt Cbrporate 5 ecurity
: Aftention: Custodian of Records
6480 Sprint Parkway

Qverand Park, KS, 66251
FROM: DPS Datective T. Noah #6329
DESCRIPTION: Segarch Warmant
NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SH EET) 4

IF YOU HAVE A PROBLEM WITH THE TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT,
PLEASE CALL 602-223-2363
AND ASK FOR:T. Noah #8320

Total Pages Confirmed : 4

loh Remote Station

Start Time Duratlan Pages Line

Mode

lob Type

Results

316 |SPRINT

11:11:0201-22-2013 00:02:37 444 1

HS

CP144Q0

Abbreviations:
HS: Host send

HR: Host receive
WS Waiting send

PL: Polled local
PR: Polled remote
MS: Mallbox save

CP: Campleted
FA: Fail
* TU: Terminated by user

MP: Mailbox print
RP: Report
FF: Fax Forward

TS: Terminated by system
G3: Group 3
EC: Error Correct
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
(602) 223- 2363 FAX (602) 223-2940

THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TO WHICH

IT 1S ADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE BEPARTMENT OF PUBLIC

SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER

APPLICABLE LAW, IF THE READER OF THIS COMMUNICATION 18 NOT THE INTENDED RECIPIENT

OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED

'IEIF-_\!AT ANY DISSEMINATION, DISTRIBUTION, OR COPYING OF THIS COMMUNICATION IS STRICTLY
OHIBITED. :

IF YOU HAVE REGEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY

Total Pages Scanned : 4

TELEPHOME,

DATE: January 22, 2013

TC; Aftention: Custodian of Records
ATET Subpoena Compliance

P.0. Box 24679
West Palm Beach, FL 33418

FROM: DPS Detactive T. Noah #6329
DESCRIPTION: Search Warrant
NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) 4

IF YOU HAVE A PROBLEM WITH THE TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT,
PLEASE CALL 602-223-2363
AND ASK FOR: T. Noah #5329

Total Pages Confirmed : 4

Abbreviations:
HS: Host send

Job . |Remote Station Start Time Duration Pages Line Mode [lob Type Results
318 |FaxServer 11:18:2501-22-2013 00:01:02 44 1 EC HS CP24000
PL: Polled local MP: Mailbox print CP: Completed TS: Terminated by system
HR: Host receive PR: Polled remote RP: Report FA: Falil G3: Group 3
WS: Waiting send MS: Mallbox save FF: Fax Forward TU: Terminated by user EC: Error Correct
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD-
PHOENIX, ARIZONA 85009
(602) 223- 2363 FAX (602) 223-2040

THIS COMMUNICATICN IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TO WHICH
IT IS ADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC
SAFETY WHICH MaY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER
APPLICABLE LAW. IF THE READER OF THIS COMMUNICATION 18 NOT THE INTENDED REGIPIENT
OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED
THATH;IQ.?JY DISSEMINATION, DISTRIBUTION, OR COPYING OF THIS COMMUNIGATION IS STRICTLY
PROHIBITED.

IF ¥OU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELEPHONE. .

DATE: January 22, 2013

o > TO: Callco Partnership d/bfa Verizon Wireless
) Subpoena Compliance
Attentlon: Custadian of Records
180 Washlington Valley Road
Bedminster, NJ 07921

FROM: DPS Betective T. Noah #6320
DESCRIPTION: Szarch Warrant
NUMBER QF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) 5

IF YOU HAVE A PROBLEM WITH THE TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT,
PLEASE CALL B02-223-2363
AND ASK FOR: T. Noah #6320

Total Pages Scanned : 5 Total Pages Confirmed : 5
Job Remote Statlon Start Time ‘ Duration Pages Line Maode - [Job Type Results
320 |VIW 11:20:42 01-22-2013 " 100:01:40 5/5 1 EC HS CP14400

Abbreviations: . ) .
HS: Host send PL: Polled local MP: Mailbox print CP: Completed TS: Terminated by system

HR: Host receive PR: Polled remote RP: Report . FA: Fail G3: Group 3
WSs: Walting send - MS5: Mailbox save FF: Fax Forward TU: Terminated by user EC: Error Correct
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
(802) 223- 2363 FAX (602) 223-2940

THIE COMMUNICATIONS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TOWHICH
IT IS ADDRESSED, THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC
SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER
APPLICABLE LAW. IF THE READER OF THES COMMUNICATION IS NOT THE INTENDED REGIPIENT
OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED
;l;g:’_]rﬁhll.‘rvE%ISSEMlNATIGN, HSTRIBUTION, OR COPYING OF THIS COMMUNICATION IS STRICTLY

IF YOU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELEPHOME.

DATE: January 22, 2013
TG: T-Mobile Subpoena
- Aftention: Custodian of Recards
4 Sylvan Way

Parsippany, NJ 07054
FRCM: DPS Detective T. Noah #5329
DESCRIPTION: Search Warrant

NUMBER COF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) 4

iF YOU HAVE A PROBLEM WITH THE TRANSMISSION OF THIS DOGUMENT,
PLEASE CALL €12-223-2363
AND ASK FOR: 1. Noah #6329

Total Pages Confirmed : 4

Job Remote Station

Start Time Duration Pages Line

Mode

lob Type

Resulis

322

T-Mokhile USA, Inc.

11:23:0801-22-2013 00:02:20

G3

HS

CP14400

Abbreviations;

a4 1

HS: Host send PL: Polled local MP: Mallbox print CP: Completed
HR: Host receive PR: Polled remote RP: Report ~ FA: Fall
WS: Walting send MS: Mailbox save FF: Fax Forward TU: Terminated by user

TS: Terminated by system
G3: Group 3
EC: Error Correct
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85000
(602) 223- 2363 FAX (602) 223-2040

THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDSVIDUAE OR ENTITY TO WHICH
IT 1S ADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC
SAFETY WHIGH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMFT FROM DISCLOSURE UNDER
APPLICABLE LAW. IF THE READER OF THIS COMMUNICATION IS NOT THE INTENDED RECIPIENT
OR THE PERECN RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED
THAT ANY DISSEMINATION, DISTRIBUTION, OR COFYING OF THIS COMMUNICATION IS STRICTLY
PROHIBITED.

IF YOU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELEPHONE.

DATE: January 22, 2013

TO: Cellco Partnership d/bla Verizon Wireless
Subpoena CGompliance
Attention: Custodian of Records
180 Washington Valfey Road
Bedminster, NJ 07921
FROM: DPS Defective T. Noah #6329
DESCRIPTION: Search Warrant
NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) 4

Comments:
Attention Decole Holmes, LERT Case #1333054

IF YDU HAVE A PROBLEM WITH THE TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT,
PLEASE CALlL 602-223-2363 AND ASK FOR: Defective T. Noah #6328

Total Pagés Conflrmed : 5

Job Remote Station

Start Time Duration Pages Line Mode

Job Type

Results

324 |VIW

13:54:1601~22-2013 00:01:40 5/5 1 EC

HS

CP14400

Abhrevlations:
HS: Host send

HR: Host recelve
WS: Waiting send

~ PL: Pelled local
- PR: Polled remote
MS: Mailbox save

MP: Mailbox print
RP: Report
FF: Fax Forward

CP: Completed
FA: Fail
TU: Terminated by user

TS: Terminated by system
G3: Group3
EC: Error Correct
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY -
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009 -
(602) 223- 2363 FAX (602) 223-2040

THIS COMMUNICATION 1S INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TO WHICH
IT IS ADDRESSED, THIS MESSAGE CONTAINSG INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC
SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER
APPLICABLE LAW. IF THE READER OF THIS GOMMUNICATION IS NOT THE INTENDED RECIPIENT
OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIWERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED
THAT ANY DISSEMINATION, DISTRIBUTION, QR COPYING QF THIS COMMUNCATION IS STRICTLY
PROHIBITED.

IF YOU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY- US IMMEDIATELY BY
TELEPHONE.

DATE: January 22, 2013

Subpoena Compltance
Attention; Custodlan of Records
180 Washington Valley Road
Bedminster, NJ 07921

) TC: Cellco Partnership dib/a Verizon Wireless

FROM: DPS Detective T. Noah #6329
-DESCRIPTION; Search Warrant
NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) 4

Comments: .
Attention Decols Holmes, LERT Case #1333054

IF YOU HAVE A PROBLEM WITH THE TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT,
PLEASE CALL 602-223-2363 AND ASK FOR; Detective T. Noah #6328

Total Pages Scanned : 5 Total Pages Confirmed : 0

lob Remote Station Start Time Duration Pages Line Mode |lck Type Results

326 |919083067495 14:10:08 01-22-2013 00:02:02 0/5 1 - HS FA

Abbreviations:

HS: Host send PL: Polled local MP: Mailbox print CP: Completed TS: Terminated by system
HR: Host receive PR: Polled remote RP: Report FA: Fall G3: Group 3

WS: Waiting send MS: Mailbox save FF: Fax Forward TU: Terminated by user EC: Error Correct
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
(602) 223- 2363 FAX (602) 223-2940

THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FORTHE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TOWHICH
IT 1S ADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS iINFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC
SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER
APPLICABLE LAW. IF THE READER OF THIS COMMUNICATION §8 NOT THE INTENDED RECIPIENT
OR THE PERSCN RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED
THAT ANY DISSEMINATION, DISTRIBUTION, OR COPYING OF THIS COMMUNICATION IS STRICTLY
PROHIBITED. .

IF YOU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELEPHONE.,

DATE: January 22, 2013

TO: Celico Partnership d/b/a Verizon Wireless

Subposra Compllance
Attention: Custodian of Records
180 Washington Valley Road
Bedminster, NJ 7921
FROM: DPS Detective T. Nozh #6329
DESCRIPTION: Search Warrant
NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) 4

Comments: .
Atlention Decole Holmes, LERT Case #1333054

IF YOU HAVE A PROELEM WITH THE TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT,
PLEASE CALL 502-223-2363 AND ASK FOR: Detective T, Noah #5320

Total Pages Confirmed : 0

Na.-. |lob Remote Station Start Time Duration Pages Line Mode |[Job Type Results
G 328 |919083067495 14:19:16 01-22-2013 00:02:02 0/5 1 — HS FA

Abbreviations:

HS: Host send PL: Polled local MP: Mailbox print CP: Completed TS: Terminated by system

HR: Host receive
WS: Waiting send

PR: Polled remote
MS: Mailbox save

" RP: Report FA: Fail

FF: Fax Forward

TU: Terminated by user

G3: Group 3
EC: Error Correct
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOUEEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
(602) 223~ 2363 FAX {602) 223-2940

THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TO WHICH
IT IS ADDRESBED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC
SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER
APPLICABLE LAW. IF THE READER OF THIS COMMUNICATION IS NOT THE INTENDED REC|PIENT
OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED
THAT ANY DISBEMINATION, DISTRIBUTION, OR GOPYING OF THIS COMMUNICATION 18 STRICTLY
PROHIBITED.

IF YOU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELEPHONE.

DATE: January 22, 2013
TO: Celico Parinership d/b/a Verizon Wireless
- Subpoena Compliance

Attention: Custadian of Records
180 Washington Valley Road
Bedminster, NJ 07921

FROM: DPS Detective T. Noah #6328

DESCRIPTION: Search Warrant

NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) 4

Comments:
Attention Decole Holmes, LERT Case #1333064

IF YOU HAVE A PROBLEM WITH THE TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT,
PLEASE CALL B02-223-23683 AND ASK FOR: Detective T. Nosh #5328

Total Pages Confirmed : 4

loh Remote Statlon Start Time Duration Pages Line Mode |[lob Type Results
330 919083067496 14:25:2101-22-2013 ~  00:08:20 4/5 i EC HS FA14400
Abbrevlations:
HS: Hostsend PL: Polled local MP: Mailbox print CP: Completed TS: Terminated by system
HR: Hast recelve PR: Polled remote RP: Report FA: Fall G3: Group 3
WS: Waiting send MS: Mailbox save FF: Fax Forward TU: Terminated by user EC: Error Correct
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX,; ARIZONA 85009
(602) 223 2363 FAX {602) 223-2040

THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TO WHICH
IT 1S ADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC
SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UINDER
APPLICABLE LAW.  IF THE READER OF THIS COMMUNICATION IS NOT THE INTENDET: REGIPIENT
OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED
THAT ANY DISSEMINATION, GISTRIBUTION, OR COPYING OF THIS COMMUNICATION IS STRICTLY
PROHIBITED.

IF YOU HAVE RECEVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELEPHONE. :

DATE: January 22, 2013

TO: Celica Partharship d/bla Verizon Wireless
Subpoena Compliance .
 Atteniion: Custodian of Records
180 Washington Valley Road
Bedminsler, NJ 07921

FROM: DPS Detecilve T. Noah #6329

-DESCRIPTICN: Search Warrart

NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) 4

Comments:
Aftentlon Deccie Holmes, LERT Case #1333054

IF YOU HAVE A PROBLEM WITH THE TRANEMISSION OF THIS DOGUMENT,
PLEASE CALL 602-223-2363 AND ASK FOR: Detettive T. Noah #6329

Total Pages Confirmed : 0

e, |lob
B IEED

HS: Host send

Remote Station Start Time Duration Pages Line Mode |lch Type Results
915083067496 14:32:03 01-22-2013 00:02:02 0/5 1 - HS FA
Abbreviatlons:
PL: Polled local MP: Mallbox print CP: Completed TS: Terminated by system
HR: Host recelve PR: Pelled remote RP: Report FA: Fall ' G3: Group3

WS: Waitlng send

MS: Mallbox save FF: Fax Forward TU: Terminated by user EC: Error Correct




From VZW Mon 28 Jan 2013 08:44:55 AM EST Page 1 of‘é

Verizon Wireless Workflow Manager

~FAX COVER PAGE

To Tonya Noah
|To Fax Number 6022232940

From _ Katherine

From Phone Number

From Fax Number 8886670026

Case ID 1346534

Analyst Name Katherine Ayers

Comments:

Please be advised, we are unable to comply with your request for future preservation. You will
need to send in an additional request for preservation once the date has passed. Keep in mind
that text content is only available for 3 to 5 days with a maximum of 10 days possible.

Please send ALL text preservation requests to: 888-667-0026.

Please note, VzW fax
fgumbers-have

( thanged to:

Subpoenas: 888-667-0028
Court Orders: 888-667-0026

Please note that the time reflected on any call detail report or bill copy is
reflective of the switch that processed the call, which may not be the same as the

clock time at the cell site where the call was initiated.

The information contained in this message and any attachment may be proprietary,
confidential and privileged or subject to the work product doctrine and thus protected
from disclosure. If the reader of this message is not the intended reciplent, or an
employee or agent responsible for delivering this message to the intended recipient,
you are hereby notified that any dissemination, distribution or copying of this
communication is strictly prohibited. If you have received this communiéation in error,
please notify me immediately by replving to this message and deleting it and all copies

and backups thereof. Thank you.

01/28/2013 08:44:52 AM EST ' ' 1



From VZW Mon 28 Jan 2013 09:15:56 AM EST Page 1 of b

Verizon Wireless Workflow Manager

_ TAX COVER PAGE

To Det. T. Noah
To Fax Number 6022232249
From ' DeCole

From Phone Number ‘

From Fax Number 8886670028
Case ID 1346758
Analyst Name Decole Holmes

Comments:
Please refer to our Case #1346758. | received 4 out of the 5 pages of the Search Warrant. | am
missing the 5th page. Please fax this page fo my attention at (908) 306-7495 or 7496 and include

this new case number. Thank you. e

Please note, VzW fax
numbers have
changed to:

-
Qg;ubpoenas: 888-667-0028
Court Orders: 888-667-0026

Please note that the time reflected on any call detall report or bill copy is
reflective of the switch that processed the call, which may not be the same as. the.

.clock time at the cell site where the call was initiated.

The information contained in this message and any attachment may be proprietary,
confidential and privileged or subject te the work product doctrine and thus protected
from disclosure. If the reader of thié message is not the intended recipiént, or an
employee or agent responsible feor delivering this message to the intended recipilent,
you are hereby notified that any disseminétion, distributicon or copving of this
communication is strictly prohibited. If you have received this communication in error,
please nctify me immediately by replying to this message and deleting it and all copies

and backups thereof. Thank you.

01/28/2013 09:15:54 AM EST - - _ 1
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This document : Failed
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY oo
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
(602) 223- 2363 FAX (802) 223:2040

THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TO WHICH

IT [5 ADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC

SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL ANE EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER

APPLICABLE LAW. IF THE READER OF THIS COMMUNICATION IS NOT THE INTENDED RECIFIENT

UR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBRY NOTIFIED

;HAT ANY DISSEMINATION, DISTRIBUTION, OR GOPYING OF THIS COMMUNICATION IS STRICTLY
RCOHIBITED.

IF YOU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELEPHONME.

DATE: danuary 28, 2013

Subpoena Complianca
Attention: Custodian of Records
180 Washington Valley Road
Bedminster, NJ 07921

- ‘) TO: Cellco Partnership dibfa Verlzon Wireless

FROM: DPS Detective T. Noah #53..29
DESGRIPTION: Search Warrant
NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) 5

Caomments:
Attention Decole Holmes, LERT Case #1333054

IF YOU HAVE A F’RéBLEM WITH THE TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT,
PLEASE CALL 602-223-2363 AND ASK FOR: Detective T. Naah #6329

Total Pages Scanned : 5 Total Pages Confirmed : 0

Ne-~ ilob Remote Station Start Time Duration Pages Line Mode |loh Type Results
E"; %:J[348 1919083067495 10:01:18 01-28-2013 00:02:02 a/5 1 - HS FA
Abbreviations:

HS: Host send PL: Polled local MP: Mailbox print CP: Completed TS: Terminated by system
HR: Host recelve . PR: Polled remote RP: Report FA: Fail G3: Group 3 :

WS: Waiting send MS: Mailbox save FF. Fax Forward _ TU: Terminated by user EC: Error Correct



Transmission Report

Date/Time 01-28-2013 10:6G7:41 Transmit Header Text
Local [D 1 602-223--2940 Local Name 1 SIU
/ A

This document : Confirmed
(reduced sample and details below)
Documentsize : 8.5"x11"

ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W, ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
(602) 223- 2363 FAX (602) 223-2940

THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL DR ENTITY TC WHICH
IT 13 ADDRESSED. THIS MESSAGE GONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC
SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER
APPLICABLE LAW. IF THE READER OF THIS COMMUNICATION IS NOT THE INTENDED RECIPIENT
OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED
THAT ANY RISSEMINATION, DISTRIBUTICN, OR COPYING OF THIS COMMUMICATION 15 STRIGTLY

PROHIBITED.
IF YOU HAVE RECEWVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELERHONE,
DATE: January 28, 2313
P
( w TO: Celico Partnership dibla Verizon Wireless
e Subprena Compliance

Atiention: Custodian of Records
180 Washington Valley Road
Bedminster, NJ 07921
FROM: DPS Detective T. Noah #6328
DESCRIPTION: Search Warrant
NUMBER OF PAGES {INCLUDES COVER SHEET) 5

Comments:
Altertion Decale Hofmes, LERT Case #1333054 , 4 Aty 715

IF ¥YOU HAVE A PROBLERM WiTH THE TRANSMISSION OF THIS DOCUMENT,
PLEASE CALL §02-223-2362 AND ASK FOR: Datective T. Naah #6329

Total Pages Scanned : 5 Total Pages Confirmed : 5
e, | Job Remote Station Start Time Duration Pages Line Mode |loh Type Results
(352 919083067496 10:05:28 01-28-2013 00:01:42 5/5 1 EC HS CP14400
Abbreviations:
HS: Host send ‘ PL: Polled local MP: Mailbox print CP: Completed TS: Terminated by system
HR: Host receive PR: Polied remote RP: Report FA: Fall . G3: Group3

WS: Waiting send MS: Mailbox save FF: Fax Forward TU: Terminated by user EC: Error Correct



Transmission Report

Date/Time 01-28-2013 10:25:15 Transimit Header Text
chgl D1 602-223-2940 Local Name 1 SiU

I

This document : Failed
(reduced sample and details below)
Documentsize : 8.5"x11"

ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
(602) 223- 2363 FAX (602) 223-2940

THIS COMMUNICATION 15 INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL QR ENTITY TO WHICH
ITIS ADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIG
SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE LINDER
APPLICABLE LAW. [F THE READER OF THIS COMMUNICATION S NOT THE INTENDED RECIPIENT
OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR BELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NQTIFIED
THAT ANY BISSEMINATION, DISTRIBUTION, OR COPYING OF THIS COMMUNICATION IS STRICTLY

PROHIBITED.
IF YOU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELEPHONE. .
DATE: January 28, 2013
( w TO: Cellco Partnership d/bfa Verizon Wireless
i Subpoena Compliance

Attention; Custodian of Records
180 Washington Valley Road
Bedminster, NJ 07921

FROM: DPS Detective T. Noah #8329

DESCRIPTION: Ssarch Warrant

NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) &

Comments:
Attention Decole Holmes, LERT Case #1333054 , # |22, 145

IF YOU HAVE A PROBLEM WITH THE TRANSMISSION OF THIS BOCUMENT,
PLEASE CALL 602-223-2363 AND ASK FOR: Detective T. Noah #6329

Total Pages Scanned : 5 Total Pages Confirmed :
; lob Remote Station Start Time Puratlon Pages Line Mode |Job Type Results

354 919083067436 10:22:3901-28-2013 00:02:02 0/5 1 - HS FA

Abbrevlatlons: :

HS: Host send PL: Palled [ocal MP: Mailbox print CP: Completed TS: Terminated by system
HR: Host recelve PR: Polled remote RP: Report _ FA.: Fail G3: Group 3

WS: Waiting send MS: Mailbox save FF: Fax Forward TU: Terminated by user EC: Errar Correct



Date/TIme 01-28-2013

Local ID 1

Total Pages Scanned : 5

Transmission Report

602-223-2940

Transmit Header Text
Local Name 1 SIU

10:27:57

This document : Confirmed
(reduced sample and details below)
Documentsize : 8.5"x11"

ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
{602) 223- 2363 FAX (602) 223-2940

THIS COMMUNICATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TO WHICH
IT 1S ADDRESSED. THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC
SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER
APPLICABLE LAW. [F THE READER OF THIS COMMUNICATION IS NOT THE INTENDED RECIPIENT
OR THE FERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YO ARE HEREBY NOTIFIED
THATHANY DISSEMEINATION, DISTRIBUTION, OR COPYING OF THIS COMMUMNICATION IS STRICTLY
PROHIBITED.

IF YDU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELEPFHONE.

DATE: January 28, 2013

TO: Callco Partnership dfb/a Verizon Wireless
Subpoena Compliance
Attention: Custadian of Records
180 Washington Valley Road
Badminster, NJ 07921

FROM: DPS Deteclive T. Noah #6329

DESCRIPTION: Search Warrant

NUMBER OF PAGES {INCLUDES COVER SHEET) 5

Comments:
Attention Decole Holmes, LERT Case #1333054 #1198

IF YOU HAVE A PROBLEM WITH THE TRANSKISSION OF THIS DOCUMENT,
PLEASE CALL 602-223-2383 AND ASK FOR: Datective T. Naah #8320

Total Pages Confirmed : 5

Job Remote Station

Start Time Duraticn Pages Line

Mode

loh Type

Results -

356 VW

10:25:5001-28-2013 00:01:40 5/5 1

HS

CP14400

Abbreviations:
HS: Host send
HR: Host receive
WS: Waiting send

PL: Polled local
PR: Polled remote
MS: Mallbox save

MP: Mailbox print
RP: Report
FF: Fax Forward

.CP: Completed
FA: Fall
TU: Termlnated by user

T5: Terminated by system
G3: Group 3
EC: Errar Correct







11:22;:47 -01—23—2013 141

ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY

SPECIAL INVESTIGATIONS UNIT
2102 W. ENCANTO BOULEVARD
PHOENIX, ARIZONA 85009
(602) 223-2110 FAX (602) 223-2940

THIS COMMUN!CATION IS INTENDED ONLY FOR THE USE OF THE INDIVIDUAL OR ENTITY TO WHICH
ITISADDRESSED, THIS MESSAGE CONTAINS INFORMATION FROM THE DEPARTMENT OF PUBLIC
SAFETY WHICH MAY BE PRIVILEGED, CONFIDENTIAL AND EXEMPT FROM DISCLOSURE UNDER

 APPLICABLE LAW, IF THE READER OF THIS COMMUNICATION IS NOT THE INTENDED RECIPIENT
OR THE PERSON RESPONSIBLE FOR DELIVERING THE MESSAGE, YOU ARE HEREBY NOTIFIED
THAT ANY DISSEMINATION, DISTRIBUTION, OR COPYING OF THIS COMMUN!CATION IS STRICTLY
PROHIBITED.

IF YOU HAVE RECEIVED THIS COMMUNICATION IN ERROR, PLEASE NOTIFY US IMMEDIATELY BY
TELEPHONE,

DATE: JWL{ Z3, ;&’0/3

TO: Peicort” ch/ﬁ.y bolrce - Public Zecordds
FROM: Dlerecive. AMarlleesd Mu.rrzx-f Hepof

(") DESCRIPTION: fegrue 57 copy 0~ Dad 69- HId0y

gz~ 774- H593

NUMBER OF PAGES (INCLUDES COVER SHEET) /

iFYQU HAVE A PROBLEM WITH THE TBANSMISSION OF THIS DOCUMENT, PLEASE CALL
(602) 223-2110 AND ASK FOR .

Mtu{ ﬂe, 5@.»4# Va £ meaL 0

MMu_rm-‘TQ a.;fcb” gev

Tlewne qod- /1




PRESCOTT VALLEY POLICE

REPORT TVYPE: [OFFENSE TYPE: ATTEMPTED {1 |STATUTE: (CLASS CODE: DX CASE #:

COMPLETED
LOCATION OF OCCURRENCE (FULL ADDRESS) & (BUSINESS NAME IF APPLICABLE) I..OCATION TYPE: {CONNECTING REFORT!

7720 E HWY 69

NAME: LAST, FIRST, MIDDLE

STAFFORD, JUSTIN
DOB IAGE

NAME: LAST, FIRST, MIDDLE (OR FIRM NAME IF A BUSINESS)

STATE OF ARIZONA
DOB AGE

IDRIVERS LIC/SOCIAL SECURITY NUMBER: DREVERS LIC/SOCIAL SECURITY NGMBETG:

EX 7T JRACE ETANIC CRIGIN REIGHT ~ |WEIGHT|EYES [ATR SEX RACE ETHNIC ORIGIN HEIGHT WEIGHT| EYES HAIR
LI mspaNIc - I gISPANIC
OF NON-HISPANIC 2° 1150 {BRO IBRO [ NoN-HISPANIC
SUSPECT HOME PHONE [SUSPECT OCCUPATION VICTIM HOME PHONE - VICFIM OCCUPATION
L
nnnees. ADDRESS:
PLACE OF EMPLOYMENT "[EMPLOYER ADDRESS PLALE OF ENPLOYWENT BUSINESS PHONE
EMPLOYER FHORE NUMBER USPECT RELATIONSHIP TO VECTIM EMPLOYER ADDRESS
ictim Was_Stranger.

VICTIN RELATIGNSHIE T0 OFFENDER

/¥ 4 allg
RELATIONSHIP/VICTIM TD
OTHER OFFENSES
(List Other Offenses Below

ADULT - ARRESTED OOKED CITATION 0O
f )

NO ST CITATION #
FUVENILY, - ARRESTED REFEI‘LRAL CITATION O3
fves 3

= CETATION if MISC OFF/UNL POSS EXPLOSIVES
OFFENDER ALCOHOE, c 1F CRIMINAL DAMAGE
USED: DRYGS — [WAS IT GRAFFITTI? YES £
COMEUTER EQUIPMENT ) NO 1
PERSON REFORTING DATE OF BIRTH; AGE
tJPIEH.SOI'«' REPORTING ADDRESS: i CITY RESTDENCE FHONE: EMPLOYER: RUSINESS PHON|

CJFORCED [=INOT FORCED

SYNOPSIS:

{On 11-19-09 suspect Andrew Goodall committed possession of an explosive by knowingly possessmg a
pipe bomb in a vehicle. This offense occurred in the parking lot of Safeway in the Town of
Prescott Va!ley

CHECK IF MEDICAL
EXAMINER NOTIFIED [

[TOTAL VALUE RECOVERED

PROPERTY CODE PROPERTY DAMAGE (1

PROPERTY STOLEN 1

150.00 $0.00 GUN vaLDE

Madical ATTENDING PHYSICIAN; HOSPITAL/MORTUARY:

Information

TOTAL YALUE STOLEN:

IAMBULANCE SERVICE/HOW TRANSFORTED;

1 CITY PROSECUTOR [ JGVENILE PROBATION I LIQUOR CONTROL [J FROFPERTY & EVIDENCE VICTIM'S RIGHTS FORM PROVIDED

TO: 1 COUNTY ATTORNEY - ADULT 1 COUNTY ATTORNEY - JUVENILE £ ADULTPROBATION [} OTHER PROSECUTION DESIRED [
CLERK [SUPERVISOR'S AFPRGVAL REPORTING OFFICER 1D/ JPERSON REPOREING SIGNATURE

BROWN,ROBERT-40 |LAWRENCE ANTHONY 61

B55-101 } . Reviscd 05/01/2008




PRESCOTT VALLEY POLICE

[samaamvE 7i/19/2009_22-:00 09-32304 000 Z

On 11-19-09 at approx 2200 hours, | observed a white Buick 4DSD speeding in the Northridge area.
The vehicle then drove through the Denny's parking lot and ended up on Windsong at Hwy 69 in the
left hand turn fane. When the light turned green the vehicle proceeded to turn leff (westbound)

onlo Hwy 69 into the number two lane instead of the number one lane, | initiated a traffic stop on
the white Buick bearing Arizona ADL7624 for speeding and failing to turn into the closest most
practical lane. The traffic stop took place on Hwy 69 at the entrance to Safeway. The vehicle
came to rest in the parking lot of Safeway.

Upon contact with-the driver, Justin  Stafford, identified by his Arizona driver's license |

{advised him the reason for the stop. Justin-had no response. | asked him for his Arizona

driver’s license, registration and insurance. | conducted a warrant/valid DL check through
dispatch who advised he was clear of any warrants and valid. | had justin exit the vehicle and
speak with me next to my vehicle. | asked him whose vehicle he was drivi:}g. Justin stated it
belonged to Eric, no Aaron. Justin added that It was the vehicle of a good friend of his, Jimmy.

| asked him what fimmy's last name was, he didn't know. | asked for_jimmy's phone number so |
could call and verify that vehicle wasn't stofen. 1 call Jimmy via telephone and identified myself
as an Officer with Prescott Valley Police. _jimmy went on to cuss at me and finally was able to get
from him that the vehicle belonged to an Andrew. | spoke with Andrew and explained that ! stopped
Justin and wanted to ensure the vehicle wasn't stolen. Andrew stated that it wasn't stolen.
Andrew added that the vehicle is in his grandparents name but it is his vehicle that he drives each
day. Andrew offered to give me his grandparent's number if I needed it. | explained again that |
Jjust wanted to ensure the vehicle wasn't stalen. That was the end of our conversation.

| f wrote Justin a written warning for lane usage and told him he was free o leave. . As he was
o~ |walking away I asked him if | could ask him a question, justin returned to my vehicle. Iasked
/. ) Justin if he had anything illegal on his person or in the vehicle, justin stated no. | asked him

. if 1 could check his person, he stated yes. As | was empting his pockets | detected the odor of
intoxicating liquor on his person. [ asked him if he was drinking, fustin stated he had one approx
55 minutes ago. |gave Justin a PBT which showed .015 BrAC. ' Justin was arrested at 2215 hours
and placed in the rear of my patrol vehicle. ' ) Co

f read Justin his Miranda Warnings at approx 2215 hours, and asked him about any drugs in the -
vehicle. Justin stated that if they were in there he would guess that they would be in the center - -
console or under one of the seats.  When I first went to the vehicle | opened the driver's side

door and located a handgun in the driver's side door, a 22cal long rifle handgun. ~ It was run
through NCIC and returned negative. :

859-101 Revlscd 0870172008




PRESCOTT VALLEY POLICE

NARRATIVE : 11/19/2009 22:00 09-34404 000 — 3

As Hooked for any the drugs in the vehicle | was looking in the back seat and behind the drivers
side and located a red colored shoe box with some writing on it.  The writing indicated Test 1A and
then gave several items l.e. shotgun shells 12 gauge. | rattled the box and then opened it and saw
what appeared to be a homemade bomb. [went fo Corp Caswell and advised him what | located at
which point he indicated that it was a bomb and we began to secure the scene and contact the
appropriate personal. {was able to obtaln two pictures of the bomb while on scene. It should be

- | noted that while laoking in the vehicle an ID for Andrew Goodall was located in the center console
| and was run through dispatch.

Once the scene was secure | transported Justin to Prescott Valley Police Department for further
investigation. | asked Justin about the bomb in the rear of his vehicle, he stated he knew nothing
about it. ‘I asked him about Andrew aka Cowboy he stated the he only knew him approx one week, but
is better friends with jimmy aka Jfimbo. Andrew was able to give me phone numbers for Jimbo and
Cowboy which were in his phone. o o S '

I contacteéd Chino Valley PD and learned from them that they had numerous contacts with Andraw
Goodall which was faxed to PYPD. | received a phone call back approx one hour later and learned
.| that the second subject, Jimbo is possibly James Dowling Ii. James Dowling lll was confirmed to
be Jimbo at a later point.

Andrew Goodall started calling the PVPD dispatch numerous times looking for his vehicle. Det
Martin and | contacted Andrew Goodall via telephone. “We advised Andrew that his vehicle was at

.| the PVPD and he could pick it up.  Goodall became very suspicious on what Justin was arrested for
and why he was pulled over in the first place. Andrew was advised to come pick up his vehicle or
it was going to be towed. Andrew stated that he was on his way from Ashfork and would be arriving
in approx 2 hours. ‘

Justin was subsequently cited and releasead for operating a motor vehicle with alcohol in system
under 21 yoa. Refer to Det Mariin supplement for further. C ' ‘

®
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PRESCOTT VALLEY POLICE
PERSON SUPPLEMENTAL

pe g o5 [ oo oo 30404 000

Name : — Address

GOODALLANDREW

Home Phans Gell Phone Employar Phone Employar Name / Addrass.

Dats of Bith Social Szlf:ulil;Mlmher Sex Reca Age Buld Helght Weight Halr Eyes
M w — 508 180 BRO BLy

 Schocl Nams 7 Address Weaapona

Atrost # Amast Data Arast Time Amest Localion

Amest Charges Injury Type

Name Addcass
Home Phione Call Phona Employer Phane Employer Name 7 Addrass
Daie of Bidh Sociol Security Numbor Sax Race Apgs Bulld Holght Walght Halr Eyss

| Schoo! Name J Addess Waapotis

Arrest # Arrest Cate Arest Thne Armesl Localien

Armesl Charges o Injury Type

Nama Addross
Hoima Phone Cell Phone Emglayer Fhone Employsr Mams / Addrass
Date of Bith Soclal Socurlly Numbor Sex . Race Age Buld Halght Walghl Halr Eyes

Schac) Nama / Address ‘Weapena

Anmest # .. | Amest Date Arrest Time Arrost Lacation

:{ Amest Charges o Injury Typs

-{Nama - Address
Homa Phone i Cell Phone Ensployar Phona EmployerName { Address
‘| Date of Birth " [Social Secixlly Numbsr Sex Raca .| Agm B Helght Walght Heir Eyes

&chool Name f Addrsea Weapans

Amast # Anest Dale Arrest Tima Amest Laczlion

Armest Charges Injury Typo

Revised 04/08




SA T PRESCOTT VALLEY POLICE-PROPERTY SUPPLEMENTAL

Page 5 o5 Ropot TVee MISC OFF coeMo 99 09-34404 000

Data/Code: F-Found B-Burned C-Counferfeit D-Damaged R-Recovered 1-Lést S-Stolen O-CtherUnknown
E-Evidence PP-Fersonal Property

PP GUN FiE TEX 22 TX63105 $500.00 $0.00

®

20.00

Revise_d 04/08



PRESCOTT VALLEY POLICE
OFFENSE SUPPLEMENTAL

CASENO

09 |09-34404 000

Olfenge Code qltense Description . Gompleted? State Code $tale Code Deacriplion

2612 MISC OFF/UNL POSS EXPLOSIVES| YES 13-3102.A3 .

Loc of Btcuvente Gity, State, Zip [istrict HCR MNiBRS Location Type and Descriptlon

7720 E HWY 69 PRESCOTTVALLEYAZL PRESCOTT VALLEY AZ 86314 PV 1 13 - HIGHWAY/ROAD/ALLE Y/STREET
Dccurred Servern: #remises Entered | Force | Home lavasion Lighting Wealher

11/19/2009 - 11/19/2009 NO [NO

Point of Entry Dir of Eniry] Paint of Exit Dir of £x]| { Mezns of Eniry Taols Used

Weapons Atite Weapons Anto Weapens Aulo Additienal Information:

7] Consuraed Afconol (] Photorvideo  [] Used Computer . [ Used Brons L1 Prints tifies
Tyre Criminal Acfivity I Buying/Receiving Couiirationsbanulactusing/Publishing [ oistributingfSeling 7] Exploiting Children [.] OpertingFromotingrhssisting
Clr ing/ [ 1¥ranaporingiTranamitting el [C] using/Consumi {1 Po3with Intenl 1o Sell ] other

Offense Code Offense Geatripion Completed? Stale Code Sl3le Coue Description
Lec of Qccurreace Sity, State, Zip Olatriet’ UGR NIERS Lacation Yype and Deacription
Orousred Bekegen; Premises Entered | Force | Home lavasion Eiphting -Vieather
Foint of Eniry Ok of Entry| Point of Exit O o Exit | Fieans &t 2niey Tools Uzed
[Tieapans Adlo Weapons Atlo Weapans Aulo Additona! Infosmation:
L[] Conaomed Alcons! [ Photoviden [T Used Compuler T Used Drums =3 prints Liked
Type Criminal Aciivity L] Buying/Recelsing Ccuttivationd {Publiahi [ minieituting/Setling 1] Explodting Childcen ] OpenfingPromoting/hasiating
[ ing/Goncezling I Ing/Erananiitingfimposting [ ustagiConsiming ] Pos with nend 10 Sell ) oiner
Offenae Code Offense Deserlption fCompleted? Stale Code Stale Gode Description
Lar af Oceurrence Gity, State, 2ip District UGR NIBRS Location Type and Beseription
Occurred Between: Premises Enlered | Force | Home tnvavion Lighting -Viesihar
l"i‘ﬂint of Enlry Oijr & Entry| Foint of Exit Dir of Exit | hizans of Eniry Tocls Used
Weapons Aulo WWeapons Auto Wlapnns Aate Additienal Informatien:
_ . . (| Consumed Alcahod [T photorviden [ Used Computer . [ Used Brops [ Prints Lined
Type Griminaf Aclivity 1 Buying/Receiving Tl Gultieati turingF 0 (] DBislributing/Selling [7] &xpioiting Children

[ Ogersting'Prometingisasisiing

M Posagssing/Concealing

[:jIrampnﬂfnga’l’ran:milllngilmparlinu

[ [} ingiT ittingArperting [ UsingfConsuming [ Pos with Jatert fo Selt ] other

Qiiense Code Offense Dexcription Completed? Stale Code State Code Dexcription-
Loc af Grourrence City, Slate, 2ip Districy YCR HIBRS Locatfon Type ano Description
Occurred Behween: Preniises Entered | Force | Home Invaston Lighling Vealher
Palnt al Entry Dir ol Entryf Peint of Exit Gir ol Exit | Meaca of Entry Tools Used
teapons Avio Weapony Asulo Weanons Aule Additional Informeation:

) ] Contumed Alsohal [ Pholaivideo ] t4ed Gomputer [} Waed Drupe {1 Prints Likted
Type Crimina) Activity [T BuyingReceiving Ceviibation ing o [ Distributing/Selling ] Expluiting Ciddran

[} Using/Censumiag

1] DperabingPrometingrAssisting

[ Pas wit nlent to Sel [ other




PRESCOTT VALLEY POLICE

REPORT TYPME:

OFFENSE TYPE:

G

ATTEMPTED [ [STATUTE:
COMPLETED 3

CLASS CODE: D.R. CASE #:

THREATENING/AN TIMIDATIN
LOCATION OF OCCURRENCE {FULL ADDRESS} & (HUSINESS NAME IF APPLICABLE)

LOCATION TYPE: |CONNECTING REPORT:

NAME| LAST, FIRST, MEDDLE

prleh:] AGE

[PMIVERS LIC/SOCTAL SECUMTY NUMBER;

INAME: LAST, FIRST, MIDDLE {ORt FIRM NAME IF A BUSENESS)

AGE MRIVERS LIC/SGCIAL SECURITY NUMBER:

IADDRESS:

SUSPECT RELATIONSHIP TQ VICTIM

SEX RACE ETHNIC ORIGIN WEIGIT  |WEIGHTJEYES HAIIL RACE ETHNIC ORIGIN FEIGAT WEIGHT| EYES HATR
[ Hispanic : : L2 miseanic
£ NON-HISPANIC . . £ NON-HISPANIC
SUSPECT 11OME PHONE SUSFECT OCCUPATION VICTIM QCCUPATION
PLACE OF EMPLOYMENT - {EMPLOYER ADDRESS PLACE OF EMPLOYMENT [BUSINESS PHONE
EMELOYER PAONE NUMBER - ENMPFLOYER ADDRESS

lRELA’l"[ONSH[WSl]’SPECT ‘TO OTHER OFFENSES (LIst Gther Offenses)

'VICTIM RELATIONSHIP TO QFFENDER

RELATIGNSHIRP/VICTIM TO
OTHER OFFENSES
List (Hlzer QMenses Delow)

OFFENDER, ALCOHOL

=3 TF CRIMINAL DAMAGE

USED: DRUGS = WAS IT GRAFFITTI? YE§S [
COMPUTER EQUIPMENT 3 NO |
IPERSON REFPORFING DATE OF BIRTEH: AGE
PERSON REPORTING ADDRESS: RESIOENCE PHONE;

[SYNOPSIS:

METHOD OF ENTRY

NUMBER OF PREMISES ENTERED

CIFORCED _[TINGT FORCED

L1 2y SCLEAREY YOVENITE ARREST
[ CITY PROSECUTOR
50 COUNTY ATFORNEY - ADULT

SUPERVISOR'S APPROVAL

RILEY, JOHN

RAREDSHVENILE EXCEPTIO!

TOTAL VALUE STOLEN: [FOTAL VALUE RECOVERED PROPERTY CODE: PROPERTY DAMAGE, [ CHECK IF MEDICAL
PROPERTY STGLEN (3 EXAMINER NOTIIED )
40,00 $0.00 vare S000 " ]
Wadizal ATTENDING PHYSICIANT HOSPITAL/MGRTY AMDULANCE SERVICEHOW TRANSPOTTED;

801

C1JUVENILE PROBATION [CILMQUOR CONTROL T PROFERTY & EVIDENCE
] COUNTY ATTORNEY - JUVENILE 3 ADULT PROBATION € OTHER
REPORTING OFFICER 1D |PERSON REPORTING SIGNATURE

FRGSECUTION DESIRER £

859191

Revised 45/01/2008
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PRESCOTT VALLEY POLICE

NARRATIVE _ 1_1/_20/2 009 G5:30 09'34404 001

On November 20, 2009 at 0320 hours, | responded tb'fhé.area of 7700 HiﬁHWay 69 for photographs and

| evidence colfection reference this incident. Upon arrival, 1 was briefed by Lieutenant D. Mifler #41
-| as to the incident and that DFS Bomb Disposal Unit had detonated the pipe bomb. Lieutenant Miller

then turned over to me evidence items #401-3, VHS Tape by DPS of the detonation and item #401-4,
distrupter cartridge used b_y DFS to detonate the pipe bomb. SR o '

1 then began to photograph the scene, evidence ftem #401-1 Digital Photos, to include the detonated
pipe bomb and the suspect vehicle, evidence item #401-11 Buick.

At approximately 0445 hours, | began colfecting other evidence. This included #401-5, wire Harness’
and attached packaging material, #401-6, miscellaneous wrapping and packaging debris of the bomb,
#401-7 box.use to carry the pipe bomb, #401-9, debiis and lead pellets {gun powder) from the

. detonated bomb, and #401-10, a gel substance from the detonated pipe bomb.

While photographing the suspect vehicle, at the scene, I Jocated the top portion of the box, R
#401-8, & match to flem #401-7, adjacent to the vehicle. This box was found to have attached a hand
written itemiization sheet, "TEST 1A = Gun Powder & Shot 5 12Ga Shells 3 villes Gelled Alcohol, Fire

| Starter Electonic Detonator!”

At this time, | authorized the the suspect vehicle, evidence item #401-11, Buick, be towed to the
Prescott Valley Police Department Evidence Garage for additional evidence processing, execution of a
signed Search Warrant. This vehicle was towed by American Towing 928-771-8698 at 0510hrs., and
subsequently stored in the garage area.

At 0800 hours, November 20, 2009, | assisted Det. . Martin #67 with the execution of a search
warrant at PVPD reference the suspect vehicle, Evidence items found included #401-A, 357 caliber
ammo on front drivers seat, #401-B, AZ Drivers License-Goodall, #401-c, Lighter fluid container 1/2
full in center console, #401-D, recieptfora 357 hanaf‘gun purchase, #401-E, five rounds of expended
22 caliber ammunition casings and two live rounds of 22 caliber ammunition on front drivers side
floorboard of vehicle, #401-F, RayoVac 9 volt transistor battery in center console, #401-G clear
plastic tube containing lead shot pellets and a live 22 caliber round to be used as the propeffant

LYNDEE MILLER, #401-, miscellaneous ammunition and signal flares.

(SEE PHOTO), #401-H, miscellaneous indicia to MARY STEFFENSE, ANDREW GOODALL, GLORIA BEHNEN, and

#59-101

Revised 05/01/2008




-~ PRESCOTT VALLEY POLICE

NARRATIVE - 11/20/2009 05:30 09-34404 001

The execution of this Search Warrant was terminated at 0848 hours, November 20, 2009.
All evidence items listed were lmpounded at PVPD.

The listed vehicle was released to American Towing @ 928-771-8698, November 20, 2009 at 1000 hours.
Suspect was advised of rhe srarage liocation by Det. Maitin.

CLEARED BY ARREST

859-101

Hovised 05/81/2008
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Page 4 of g Reporl Type THREATS : Casolo 09 09-34404 001
Data/Code: F-Found B-Burned G-Counterfeit D-Damaged R-Recovered L-lost S-Stolen Q-OtherfUnknown '
E-Evidence PP-Persanal Propert;
E___|PHOTO  |DIGITAL _ _ _._|s0.00 $0.00
E__|PHOTO __|DIGITAL - | $0.00 $0.00
E__ lviAPe VHS ' $0.00 $0.00
E___lammo DPS 0 _ ___1s0.00 $0.00
e MISCEL HARRNESS . -~ L __|s0.00 £0.00
E_ |msceL - 4 - __ |s0.00 $0.00
|E_ iBox REDGLORY . - $0.00 $0.00
‘le iBox REDGLORY $0.00  130.00
E__ |MISCEL | __|s000 $0.00
E . |sampLE __|swass $0.00 _1$0.00
‘ (> E___|MOTORV _|BUICK | century $1,000.00 _|$0.00
" LE___lammo INDEPENDAN 357 $5.00 $0.00
E___|PAPERS _IAZDL 3500  |50.00
E___IMISCEL __|RONSONAL A $1.00  [$0.00
E__ lPAPERS _|RECIEPT $0.00 $0.00
E__ |AMMO $1.00  |$0.00
E__ IBATTER  |RAYQVAC $1.00 $0.00
£ lammo | o $0.00 $0.00
|E___|paPeErs  lnpicia $0.00 $0.00
E__ |ammo , $5.00 50.00

" Revised 04/08




PRESCOTT VALLEY POLICE

REPORT TYPE: o DBFENSE TYPE: ATTEMETED [ JSTATUTE: CLASS CODE: D.R. CASE #:

’ lcontrLETED [
MISCELIANEQUS OFFENSE 09-34404 002
LOCATION UF OCCURRENCE (FULL ADDRESS) & (BUSINESS NAME IF APPLICABLE) LOCATION TyP L: |COANECTING REPORT:

NAME LAST, FIRST, MIDDLE INAME: LAST, FIRST, MIDDLE (OR FIRM NAME IF A BUSINESS)

4 DOB AGE DRIVERS LIC/SOCIAL SECURITY NUMDER: DOE AGE DRIVERS LIC/SOCEAL SECURITY NURMBER:

EX [RACE ~ |ETHNIC ORIGIN HELGHT |WEIGHTEVES HAIR SEX RACE ETHNIC ORIGIN AEIGAT WEIGHT| EYES | HATR
O mispanic ] wiseANTC
5 NON-HISPANIC : L) NON-IISPANIC
HSUSPECT HOME PHONE SUSPECT OCCUPATION VICTEM HOME FHOSE VICTIM OCCUPATION
PLACE OF EMPLOYMENT EMPLOYER ADDRESS ELACE OF EMPLOYMENT . - ; . BUSINESS FHONE

ENPLOYER PHONE NUMEBER SUSPECT RELATIONSHIP TO VICTIN EMPLOYER ADDRESS

ELATIONSHIP/SUSPECT TO OTHER OFFEMSES {List Other Offenses) VICTIN RELAGIONSHI? TO OFFENDER

{ADULT - ARRESTED

RELATIONSHIMYICTIM TO
DTHER OQFFENSES
(LIst Other Offenses Delow)

BOOKED
—

[REFERRAL
—

OFFENDER ALCOHOL
DRUGSE —
COMPUTER EQUIFMENT[—]

IF CRIMINAL DAMAGE
WASIT GRAFFITTI? YES [
No [

USED:

NARRATIVE:

ADDITIONAL VALUE STOLEM: ADDITIONAL VALUE RECOVERID [PROPERTY CODE: PARTIAL RECOVERY ]

TOTAL RECOVERY [

7 ) UV 3 CITES RELEASE Y A e e

[T CIT¥ PROSECUTOR [ SUVENILEPROBATION |7} LIQUOR CONYROL [ _JPROPERTY & EVIDENCE VICTIN'S RIGHTS FORM PROVIDEDRL.]
TO: T COUNTY ATTORNEY - ADULT [ COUNTY ATTORNEY - JUVENILE ] ADULT PRODATION CoTHER PROSECUTIONDESIRED [
CLERK - |SUPERVISOR'S APFROVAL REFORTING OFFICER, (T3 PERSON REPORTING SIGNATUNE

QEN.DANNY-15 __|MARTIN, JEREMY 67

853-101B Revised 11/05/2008
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PRESCOTT VALLEY POLICE

NARRATIVE 11/20/2006 7550 — 09-34304°T07 b

NARRATIVE: On 11-20-09 at approximately 0001 hours | was called by PVPD dispatch in
regards to a possible explosive device in a vehicle, located in the parking lot at

Safeway. The dispatched location was 7720 E. Hwy 69 Prescott Valley, AZ. |

recieved the phone call because | was the on call detective.

I first contacted Cmdr B. Fessler who was on scene. He.advised me he needed my
assistance with the interviews of the driver of the vehicle and the owner. He
explained to me that Officer Lawrence had made a traffic stop and throughout his
investigation uncovered what he believed to be an explosive device of some sortin a
shoe box in the back seat of the vehicle.

! first responded to the command post and met with S'gt. Brown and Officer
Lawrence. They briefed me on the situation, then Officer Lawrence and 1 went back
to PVPD so I could conduct a folfow up interview with the driver Justin Stafford.

Justin had already been read his Miranda Rights by Officer Lawrence and waived
them. During the interview justin explained to me that he was at a friends house in
Chine Valley named Jimmy. They were hanging out tonight when Andrew Goodalf came
over. There were several other people at the residence tonight and all parties

were consuming alcohol. At one point in the night, a subject known only by first
name as Jay needed a ride home to Prescott Vaﬂely. Justin said he had only one
beer to drink tonight, so he could drive. Andrew told Justin he couid take his car

to give Jay a ride home. Justin said he has only known Andrew for about a week
and they met through Jimmy. Jfustin advised he drove jay home and did not search
the”car ﬂg,or to driving it.  He said he took jay home behind Denny's in Prescott
Valley, AZ.

He told me he knew very little about Andrew. He knew he is former military, but
did not know what branch he was in, He does not know if he is involved in a certain
groups. He did say that he carries a handgun on his side. I asked him if he knew
anything more personal about Andrew and he did not.

In regards to the explosive device in the vehicle, justin said he had no prior
knowledge that it was in Andrew's vehicle. He said he found out it was there when
Officer Lawrence found it. He also said this is the first time he has been in
Andrew’s vehicle. Justin said he Andrew lives in Chino Valley and was last seen
at_fimmy’s residence, which was somewhere off of Road 1 North.

After speaking with Justin, Isat by with Officer Lawrence as we tried to get in

phone contact with Andrew Goodall, We cafled the number that Justin ‘gave us.

Andrew said he would come to PVPD, but he was 2 hours away because he was on his way
to Ashfork. He did not arrive, so we called the number back and spoke with Jimmy.

We talked with him several times on the phone over a three hour period. Jjimmy

was evemtually identified as fames Dowling Ill. During the conversations he was
uncooperative and openly admitted he had a dislike for law enforcement.  He said he
WOU/% hca,)ve Andrew come down to PVPD so we could speak with him (phone calls were
recorded).

Prior to Andrew turning himself into to PVPD, DPS explosive unit responded and made
the device safe. After they disarmed the device, | responded to the scene and

spoke with Bomb Tech Greg Lowen with DPS. He advised me they would be making a
report and that the device was destroyed so it would not detonate. He said he was

unable to find a detonator and could not see a power supply. He advised we send
- 859-101B i I i Revised 11/05/08



PRESCOTT VALLEY POLICE

the powder that was found to the DPS fab to see if it was black powder.

Once the scene was safe, Senior Evidence Tech J. Rifey processed the scene. |
also had a search warrant signed by Honorable Judge K. Carson for the vehicle (AZ
ADL7624). The vehicle was towed back to PVPD by American Towing for further
processing.

I then responded back to PVPD and waited for Andrew Goodall to arrive. Once he
came to PVPD, | spoke to him in an interview room. The interview was recorded
and he was first read his Miranda Rights, which he understood and waived at 0534
hours. During the interview he first said the device was made of gun powder from
a shotgun shell. He said it was not black powder. He said other contents were
gelled alcohol.  Andrew said he knows a little bit about explosives and was trying
to make and alternative to dynamite, He said it has not been successful so far.
He said this is the first device he has made. He said the writing on the box was
saying it was the first one he made. he said he had itin his car to keep it

away from his relatives kids that are at his residence he shares. His purpose in
making the device was to make a cheaper version of dynamite. His goal was to make
an afternate to dynamite. He wanted to eventually sell it to a mine or similar

type business. He said he is not sure if it works yet and that is why he has not
tested it yet. He wants to know how it works before he tries it. He said he came
up with the design in his head.

He said the components of the device are plastic pill bottles, wires, empty
syringe canisters X3, some sort of pipe, end wires to batteries, gelled alcohol
('}’,Se)d for a pellet stove), 4-5 shotgun shells (3 pheasant loads and tack 8 buck
shot). _

He said he wanted to find out legally if he could detonate it. His plans were to
use electricity to detonate it. He was going to try if it was legal to hook it up
to a car battery. -

He said he made the device in late July or early August. He got out of jail for
being AWOL from the Army in late May or June and made it after that.

He kept the device in the back seat of the car and in the trunk of his vehicle.

When asked how he came up with the idea, he said gun powder and the gelfed alcohol
were flammable. He said his grandfather also taught him about flammables prior to
him going into the . mifitary. ' '

Also prior to the military, he went to school in Baghdad, where a large mine is.
He knew dynamite costs a lot, so thought he could make this cheaper and sell it to

_ them.

He denied having any other explosives and said he has not made anymore. He denied

~ |having any of the materials at his home.

|\He said his goal overall was to sell it to a mine. He said to come up with
|something as strong as dynamite, but costs less. | asked him if his goal was to

make an explosive device and he stated, "um I guess ig/ou want to put it that way
yea, that is not really how i looked at it, but." He considered it more of an

experiment to see if he could.

When asked about the severity of the situation and driving around with an explosive

859-101B Revised 11]05!08
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L

NARRATIVE ' 11/20/2009 15:59 09-334404°007 4
de:jfice in his vehicle, he said he would rather go down for it than have some kids g
find it. ' o :

He then said he loaned his car to Justin to go see someone. He said justin did
got have any knowledge of the device. Andrew said he is the only one about the
evice. _ _

Andrew said he did not think it would take fong for people to ggure out he had an
expf?ds?feddevice in his car. He said when Justin got stopped, he knew the police
would find it.

I asked him where he built the IED at and he said he built it at a barn at his

home in Chino Valley, AZ. He felt it would scare his family if they saw him making
it. Andrew said he found misc, items around the house and garage to make it.
.|Andrew admitted it could be called a pipe bomb.

|After | interviewed Andrew, he was booked into YCSO Camp Verde Jail for knowingly
manufactured, possessed, transported, sold or transferred a prohibited weapon,
to-wit: an explosive device, in violation of A.R.S. §13-3102, a class 4 felony.

After the vehicle was processed under the search warrant, it was towed to American
Towing. All evidence seized is listed under the search warrant supplement.

See recorded phone calls and interviews.

CASE STATUS: Cleared Adult Arrest

859-101B B R Revised 11/05/08



PRESCOTT VALLEY POLICE
PERSON SUPPLEMENTAL

Page 5

nr.6'

CASEHO

09 109-34404 002|

I UNKnown :

Name o Addresy
DOWLING, JAMES e
_{Home Phone . Gell Fhone Employer Phone Employer Name / Addrass
Dat of Sith Soclal Sacurily Number Sex Race ] Age Bl Height Wegnt Halr Eyes
M W i 601 170 BRO BRO
Schaol Name { Address Waapons
Arest #t Arest Dale: Arrest Time Arest Location

Arrest Charges

Injury Tyga

Name

Addrass )
Home Phone Cell Phone Employar:Pmn_e' Employar Name f Address ‘
Datg of Bith Soclai Sacuilty Number Sax Race Ape Pulld Halght Walptit Hair Eyes
School Name / Addiass ‘Weapnns
Arrest Date Anest Time .Arrest Location -
;\masl Chamges Injury Type ‘

Name . Agdiess I

Home Phona .Call Pr;una Employar Phona Emplayar Name / Addrass _

Date of Birin Social Seceirlty Numbar Sex Race Age Build Height Welght Hair éycs —\
School Mame f Address Weapons -
Arest# Arrest Data Arrest Time Arrest Locallon

Arrest Chalées Injury Typa

Name Address -
Hame Fhane Call Phone Employer Phone Employer Name f Address o
Date of &irth Sodial Securtly Number Sex Rate Age Build Height Walght Halr Eyes
School Name / Address Weapons B
Anest# Arest Date Arrest Time Arrest Locatlon -
Arrest Charges Injury Type

Revised 04/03




PRESCOTT VALLEY POLICE - PROPERTY SUPPLEMENTAL

Paeg __ofg Repot Ty MISC OFE Cose 09 _09-34404 002

Data/Code: F-Found B-Bumed C-Counterfeit D-Damaged R-Recoversd L-Lost S-Stolen O-Othen’Unknown
E-Evidence PP-Personal Fropery
E cD $0.00. $0.00
E ch £0.00 $0.00
E___|INTERFACE |WAVE FILE $0.00 $0.00
E INTERFACE |WAVE FILE J0.00 $0.00
$0.00 50,00

Revised 04/08




TOW TRUCK REQUEST
PRESCOTT VALLEY POLICE DEPARTMENT

Strest Name and/or Highway No. O Intersection Intersecting Street or Highway No. DR. NUMBER
ON Ha v LS _ AINon-Intersection | AT < AF £ .~ A_q 09 ~ ¥4
Milepost _ [ City . County - Beat

' Oouside P v A SRy A EPA)
"Hour A O am Hour O Am Date Day Of Weak
Called PR Ol P Arrived L] M / l/}? /D 9 “T};,;R !
SITUATION . TYPE of SERVICE ‘ CLASS VEHICLE INVENTORY
Abandoned Vehicle Motor Club . L (] Transmission Yes %
. A "~

Accident Rotation NS SR I N MO Speed Auto 7]

. . Engine [j D
Motorist Assist Request H{ Batt , 0]
: - | Batte i

- Stolen Vehicle - - Wrecker Driver's Name 7:4// —=..._ S [] . v - T
Air Conditioner D
Other %/ (7 g/ Radio \_ D
CONDITION . - | Heater - N
[ Drivable [ NotDrivable [J Wrecked [ Stripped [ See Remarks Clock D
| REQUEST . o _-E] .
_ ' | Front Seat(s) ]
I request that the vehicle described Estimated Miles Towed _ 1 Rear Seat []
below be removed ' Rear View Mirrar E ]
to: CITY Side View Mitror L]
{;'z’f"\questing Party Spot lights g %
., ETICLE IDENTIFIGATION - Driving Lights O
H T e e 5 Bumper, Front
Color W A 1< Year AOO B ]
B vic fo ET £/ D 2 umper, Rear
Make = - - type 2 Jack [ unk 1O
Lic. No. ADL 2 g State Az, TS TS :
Motor No. . ID/Ser. No.QQ Y S N I 33 1¥s/3 - -
otor No o - ID/Ser. No 93 3 ¥ Hub Caps O
OWNERSHIP ' Rims; Wire ] HEn
Registered Owner Steel ]
Address ' City State Mag L[]
‘Legal Owner _ S ‘Chrome L1 O
Address - : ' City State — CONDITION -
STORED - : ' ' LT -
| ; R f/” D) RT Tire D
- Garage Agent Storing Vehicle . - RR Tire )
Address _ City State LA Tire \ d
Registered & Legal Owner Notified : Spare Tire D
Date By Wheels b ’“?"‘3
A
REMARKS Fenders kN \
{List Propetty, Tools, Other liems) Bady, Hood \\\
perty, ! . Top \\‘4
: I X
D & H“‘(‘ == Grill \v
—V ! : Upholstery
} i : v Trunk
i P N e | _ Glove compartment
OFFICER 4 ; _ Badge No. /6’0/ : — SPEEDOMETER READING -
Form 4010.01 8/99 WHITE dg‘P/Y - Records YELLOW COPY - Tow Company 2%/ 3’ 1 -
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RETURN OF SEARCH WARRANT
Linda Ables Prescott Valley Police Department in the State of Anzona bemg first
duiy sworn upon cath, deposes and says:

That on . 11-20-2009 Detecﬁve J. Martin executed - this. search

warrant__ <S#/ L2009 008 ., issued by the Honorable Judge K.

Carson,

And the fo[lqwing described person(s), property or things were seized:

See attached seerch warrant supﬁlement forms - |

| further cerﬁfy fhat the foregoing mventory is a true and detailed account of all

the property taken by me pursuant to ARS 13-3921, and that a detailed receipt
for the property taken was glven to/left at the reSIdence

(SW of Officer

ThlS warrant returried/ subscribed and sworn to  before me - this

" 24 day of November”.

Jadgd, Justice of the Peace, or Magistrate
Of Prgscot Jdstice Court _ ,
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PRESCOTT VALLEY, ARIZONA

AFFIDAVIT FOR SEARCH WARRANT
- COUNTY OF YAVAPAI, STATE OF ARIZONA

Number:

YOUR AFFIANT, Det Jeremy Martin, Prescott Valley Police Department,
A Peace Officer in the State of Arizona, being first duly sworn, upon oath,
deposes and says:

That on November 19, 2009 in the County of Yavapai, State of Arizona
{(X) The crime(s) of:

Manufacturing, Possessing, Transporting, Selling or Transferring a Prohibited
Weapon as defined in ARS 13-3102A3.

Was/were committed by:

Justin Stafford, DOB ,'’A White Male, Height 602, Weight 150,
Hair Brown, Eyes Brown, SSN

Andrew Goodall; DOB , A White Male, Height 608, Weight 180,
Hair Blond, Eyes, Blue, SSN

THAT THE AFFIANT has probable cause to believe and does believe that there

- is now:

(X}  Inthe possession of and/or on the person of:

Justin Stafford, DOB , A White Male, Height 602, Weight 150,
Hair Brown, Eyes Brown, SSN

Andrew Goodall, DOB , A White Male, Height 608, Weight 180,
Hair Biond, Eyes, Blue, SSN _

(X) In and on the premises known as, 7720 E Hwy 69, Prescott Valley AZ o

86314 further described as the Safeway Grocery Store parking lot.

In the vehicle described as a 2003 Buick four door sedan, bearing Arizona -
~ Registration ADL7624, registered to Gloria and Wayne Behnen.




In the Town of Prescott Valley, County of Yavapai, State of Arizona,
including all curtilage of said premises, there Is now being possessed or

L concealed certain property, persons or things which

A Were used as a means for committed a public offense

[X} Is/are being possessed with the intent to uis_e as means of committing a
public offense - ' '

[X] Isf/are in the possession of whom it was delivered for the'_purpose of
concealing it or preventing from being discovered

[X] Constitute(s) any evidence tending to show a public offense has been
committed or fending to show that suspect has committed the offense |

That said property, persons or things are described as follows:

Components or materials that may be utilized in the fabrication of improvised
explosive devices” bombs” inciuding, but not limited to items such as; black or
smokeless powder, metallic or plastic containers, fuse, electric matches,
electronic components, commercial or improvised explosives and/or materials to
make explosives, to include but not limited to firearms, handguns, black powder
guns, and any other items such as bullets or bullet components.

Crime scene procéésing including but not limited to photographs, fingerprints,
electrostatic dust lifts for shoe prints, measurement, trajectory, chemical testing,
and reconstruction of events. '

Photographs, measurements and diagrams of the interior and exterior of the
vehicle, a 2003 Buick four door sedan, bearing Arizona Registration ADL7624,
registered to Gloria and Wayne Behnen and located in the Safeway

Parking Lot, 7720 Hwy 68, Prescott Valley AZ. _ i

Photographs, pictures, tracings, and measurements of the person of the above

~ listed suspects.

Any and alf objects which may contain trace evidence

Any and all ammunition, spent and live, ammo boxes and spent rounds.

Any and all firearms to include but not limited to rifles, handguns, revolvers,
semi-auto handguns, and any other type of handgun or rifle which could be used

to simulate a firearm.

indicia of Ownership/Occupancy
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Any and all evidence which tends to show the crime of Manufacturing,
Possessing, Transporting, Selling or Transferring a Prohibited Weapon as
defined in ARS 13-3102A3

That the following facts establish probable cause for believing that
grounds for the issuance of a search warrant for the aforementioned items
exist: '

Your Affiant learned the following from Ofc T Lawrence, Prescott Valley
Police Department:

On 11-19-09 at approx 2200 hours, Ofc Lawrence observed a white Buick 4DSD
speeding in the Northridge area. The vehicle then drove through the Denny's
parking lot and ended up on Windsong at Hwy 69 in the left hand turn lane.
When the light turned green the vehicle proceeded to turn left (westbound) onto
Hwy 69 into the number two lane instead of the number one fane. | initiated a
traffic stop on the white Buick bearing Arizona ADL7624 for speeding and failing

to turn into the closest most practical lane. The fraffic stop took place on Hwy 69

at the entrance to Safeway. The vehicle came to rest in the parking lot of
Safeway. ' :

Upon contact with the driver, Justin  Stafford, identified by his Arizona driver's
license Ofc Lawrence advised him the reason for the stop. Justin had no
response. Ofc Lawrence asked him for his Arizona driver's license, registration
and insurance. Ofc Lawrence conducted a warrant/valid DL check through
dispatch who advised he was clear of any warrants and valid. Ofc Lawrence had
Justin exit the vehicle and speak with me next to my vehicle. Ofc Lawrence

“asked him whose vehicle he was driving. Justin stated it belonged to Eric, no
“Aaron. Justin added that it was the vehicle of a good friend of his, Jimmy. Ofc

Lawrence asked him what Jimmy's last name was, he didn't know. Ofc
Lawrence asked for Jimmy's phone number so he could call and verify that
vehicle wasn't stolen. Ofc Lawrence called Jimmy via telephone and identified
myself as an Officer with Prescott Valley Police. Jimmy went on to cuss at me
and finally was able to get from him that the vehicle belonged to an Andrew. Ofc
Lawrence spoke with Andrew and explained that he stopped Justin and wanted

‘to ensure the vehicle wasn't stolen. Andrew stated that it wasn't stolen. Andrew

added that the vehicle is in his grandparents name but it is his vehicle that he
drives each day. Andrew offered to give Ofc Lawrence his grandparent's number
if he needed it. Ofc Lawrence explained again that he just wanted to ensure the
vehicle wasn't stolen. That was the end of the conversation.




)

Ofc Lawrence wrote Justin a written warning for lane usage and told him he was
free to leave. As he was walking away Ofc Lawrence asked him if he could ask
him a question, and Justin returned to my vehicle. Ofc Lawrence asked Justin if
he had anything illegal on his persen or in the vehicle, Justin stated no. Ofc
Lawrence asked him if he could check his person, he stated yes. As Ofc
Lawrence was empting his pockets he detected the odor of intoxicating liguor on
his person. Ofc Lawrence asked him if he was drinking, Justin stated he had one
approx 55 minutes ago. Ofc Lawrence gave Justin a PBT which showed .015
BAC. Justin was arrested at 2215 hours and placed In.the rear of Ofc
Lawrence’s patrol vehicle. '

Ofc Lawrence read Justin his Miranda Warnings at approx 2215 hours, and
asked him about any drugs in the vehicle. Justin stated that if they were in there
he would guess that they would be in the center console or under one of the
seats. When Ofc Lawrence first went to the vehicle Ofc Lawrence opened the
driver's side door and located a handgun in the driver's side door, a 22cal long

 rifle handgun. It was run through NCIC and returned negative.

As Ofc Lawrence looked for any the drugs in the vehicle Ofc Lawrence was
looking in the back seat and behind the drivers side and located a red colored
shoe box with some writing on it. The writing indicated Test 1A and then gave
several items i.e. shotgun shells 12 gauge. Ofc Lawrence rattled the box and
then opened it and saw what appeared fo be a homemade bomb. Ofc Lawrence
went to Corp Caswell and advised him what Ofc Lawrence located at which point

. he indicated that it was a bomb and we began to secure the scene and contact

the appropriate personal. Ofc Lawrence was able to obtain two pictures of the

bomb while on scene. It should be noted that while looking in the vehicle an iD

for Andrew Goodall was located in the center console and was run through
dispatch. _

Once the scene was secure Ofc Lawrence transported Justin to Prescoit Valley
Police Department for further investigation. Ofc Lawrence asked Justin about the
bomb in the rear of his vehicle, he stated he knew nothing about it. Ofc
Lawrence asked him about Andrew aka Cowboy he stated the he only knew him

- approx one week, but is better friends with Jimmy aka Jimbo. Andrew was able

fo give me phone numbers for Jimbo and Cowboy which were in his phone.

Ofc Lawrence contacted Chino Valley PD and learned from them that they had
numerous contacts with Andrew Goodall which was faxed to PVPD. Ofc
L awrence received a phone call back approx one hour later and learmned that the
second subject, Jimbo is possibly James Dowling ill. James Dowling 11l was
confirmed to be Jimbo at a later point.
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Andrew Goodall started calling the PVPD dispatch numerous times looking for
his vehicle. Your Affiant and Ofc Lawrence contacted Andrew Goodall via

- telephone. We advised Andrew that his vehicle was at the PVPD and he could
pick it up. Goodall became .very suspicious on what Justin was arrested for and

why he was pulled over in the first place. Andrew was advised to come pick up
his vehicle or it was going to be towed. Andrew stated that he was on his way

 from Ashfork and would be arriving in approx 2 hours. ~©

Your Affiant made contact with the On Call Cou:nfy Attorney who reviewed the

_information provided and appro_ved the search warrant.

Your Affiant believes that the preceding information demonstrates good cause,
pursuant to A.R.S. 13-3817 for permitting this warrant to be served at any time of

the day or night: NIGHT

This affidavit for search warrant is hereby incorporated within the Search
Warrant by this reference.

Wherefore affiant prays that a search warrant be issued commanding that an
immediate search be made for the persons, property or things herein described,
of the persons, premises and buildings, and vehicles described, and that the
same be arrested, or retained in the custody of affiant or in the custody of the
agency which affiant represents and disposed of according to law, pursuant to
A.R.S. 13-3920. - '

58!
Affiaft’ DET JEREMY MARTIN
Pre$cott Valiey Police Department

SUBSCRIBED AND SWORN TO BEFORE ME THIS 20" day of November 2009

Judge, Justice of Peace or Magistrate

Of Prescott Valley Magistrate Court




SEARCH WARRANT

STATE OF ARIZOHNA

COUNTY QF YAVAPAT

STATE OF ARIZONA, ' ' )
Plaintiff, ) No.
vs.
SEARCH WARRANT
Justin Stafford,
Andrew Goodall, )
Defendant, Y

)

TO ANY PEACE OFFICER IN YAVAPAI__COUNTY, STATE OF ARIZONA.
Proof by affidavit having been made thié day before me by Det Jeremy Martin
| am satisfied that the_re is probable cause fo belleve that |

(X} The crime(s) of |

Manufacturing, Possessing, Transporting, Selling or Transferring a Prohibited
Weapon as defined in ARS 13-3102A3 o

Was/were com mitted by:

Justin Stafford, DOB , A White Male, Height 602, Weight 150,
Hair Brown, Eyes Brown, SSN :

Andrew Goodall, DOB , A White Male, Height 608, Weight 180,
Hair Biond, Eyes, Blue, SSN S

| THAT THE AFFIANT has probable cause to believe and does beiiei/e ;thét'there
is now: o

(X) Inthe possession of and/or on the person of:

Justin Stafford, DOB , A White Male, Height 602, Weight 150,
Hair Brown, Eyes Brown, SSN

Andrew Goodall, DOB ., A White Male, Height 608, Weight 180,
Hair Blond, Eyes, Blue, SSN : '




(X1) In and on the premises known as, 7720 E Hwy 69, Prescott Valley AZ
86314 further described as the Safeway Grocery Store parking lot.

in the vehicle described as- a 2003 Buick four door sedan, beér‘ing Arizona
Registration ADL7624, registered to Gloria and Wayne Behnen.

in the Town of Prescott Vailey, County of Ya_vapai, State of Arizona,
including all curtilage of said premises, there is now being ‘possessed or
concealed certain property, persons or things which L

[X] Were used as a means for committed a public offense

(X} Isfare being possessed with the inient to use as means of committing a

public offense

[X] Isfare in the possession of whom if was defivered for the purpose of
concealing it or preventing from being discovered :

[X] Constitute(s) any evidence tending to show a public offense has been
committed or tending to show that suspect has committed the offense

That said property, persons or things are described as follows:

Components or materials that may be utilized in the fabrication of improvised
explosive devices” bombs” including, but not limited to items such as; black or
smokeless powder, metallic or plastic containers, fuse, electric maiches,
electronic components, commercial or improvised explosives andfor materials to
make explosives, to include but not fimited to firearms, handguns, black powder
guns, and any other items such as bullets or bullet components.

Crime scene processing including but not limited to photographs, fingerprints,
electrostatic dust lifts for shoe prints, measurement, trajectory, chemical testing,
and reconstruction of events. :

Photographs, measurements and diagrams of the interior and exterior of the
vehicle, a 2003 Buick four door sedan, bearing Arizona Registration ADL7624,

registered to Gloria and Wayne Behnen and located in the Safeway

Parking Lot, 7720 Hwy 69, Prescoft Valley AZ.

Photograph_s, pictures, tracings, and measurements of the person of the above

listed suspects.

Any and all _dbjects which may contain trace evidence

“Any and all ammunition, spent and live, ammo boxes and spent rounds.




@

Any and all firearms to include but not limited to rifles, handguns, revolvers,
semi-auto handguns, and any other type of handgun or rifle which could be used
to simulate a firearm.

Indicia of Ownershibl()ccupancy

Any and all evidence which tends to show the crime of Manufacturing,
Possessing, Transporting, Selling or Transferring a Prohibited Weapon as
defined in ARS 13-3102A3 '

YOU ARE THEREFORE COMMANDED

(x) In the nighttime (good cause therefore ha\iing been shown)

to make a search of the above named or described person(s), premises, and
vehicles for the herein above described person(s), property or things, and if you
find the same or any part thereof, to arrest him, or retain such in your custody or
in the custody of the agency you represent, as provided by ARS 13-3920.

The affidavit for search warrant is hereby incorporated herein by this
reference,

Return this warrant to me within three (3) days of service, as directed by
ARS 13-3918.

Given under my hand and dated this 20th day of November 2009

Judge, Justice of the Peace or Magistrate
Of Prescott Justice Court e
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SEARCH WARRANT
STATE OF ARIZONA
COURTY OF mv_.n;?ai

STATE OF ARIZONA, o -
Flaintiff, H No.

VEa. . ) ° . .
SEARCH WARRAMT
- Justin Stafford,
Andrew Goodall, C)

Defendzant, .

TO ANY PEACE OFFICER IN YAVAPAI COUNTY, STATE OF ARIZONA,
| | . .
Proof by affidavit having been made this day before me by Det Jeremy Martin

/. -
| am satigfied that there is probable cause o belisve that

~ (X) THe crime(s) of:

Manufacturing, Possessing, Transporting, Selling or Transferﬁng a Prohibited
Weapon as defined in ARS 13-3102A3

' ._Was!were committed by:

Justin Stafford, DOB . A Whits Male, Height 602, Weight 150,
Hair Brown, Eyes Brown, SSN

- Andrew Goodall, DOB . A White Male, Height 608, Weight 180,
Hair Biond, Eyes, Blue, 58N : : .

- THAT THE AFFLANT has probable cause fo believe and does believe that there
is now:

. () Inthe pnssession uf and/or on the person of:

Justin Stafford, DOB . A White Male, Height 802, Weight 150,
Hair Brown, Eyas Brown, SSN A :

Andrew Goodall, DOB . A White Male, Height 808, Weight 180,
Hair Blond, Eyes, Blue, SSN .
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S : v
() in and on the premises known as, 7720 E Hwy 69, Prescott Valley AZ

86314 further described as the Safeway Grocery Stare parking lot.

in the vehicle described as a 2003 Bulck four door sedan. bearing Arzona
Registration ADL7624, registered fo Gloria and Wayne Behnen.

In the Town of Prescolt Valley, Coumty of Yawapal, State of Arzona,
including alf curtilage of said premiges, thers is now being possessed of
concealed certain propery, persons or things which

4] Wereused asa means for committed & public offense

(%] Isfare being possessed with the intent to use as means of committing a
public offense

P9 lsface in the possession of whom #t was delivered for the purpose of
concealing it or preventing from being discovered .
PG Constituiels) any evidence tending to show a public offense has been:
committed or tending fo show that sugpect has committed the offense '

That said property, persons or things are described as follows:

‘Components or materials that may be utiiized in the fabrication of improvised
explosive devices” bombs” including, bitt not fimited fo iems such as; black or
smokelese powder, metallic or plastic containers, fuse, eleclric meafches,
glechonic componants, commeretal or improvised explosives and/or materials 1o
make explosives, {o include hut nat imited to firearms, handguns, black powder
guns, and any other iterns such as bullets or bullet components.

. Crime scene processing including but not fierited 1o photogra'phs, fingerprints,
electrostatic dust lifts for shoe prints, measurement, frajecfary, chemical testing,
and recanstriction of events.

 Photographs, measurernents and diagrams of the interior and exterior of the

- . vehigle, a 2003 Buick four door sedan, bearing Anzona Registration ADLY524,
registered to Gloria and Weayna Betnen and located i the Safeway
Parking Lot, 7720 Hwy 69, Prescott Valley AZ, - -

Photographs, pictures, tracings, and measurements of the persan of the above
fisted suspects.

Any and 1l objects which may contain frace evidence

Any and all ammunition, spent and live, amma boxes ang spent rounds.
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‘Any and all firearms to include but not fimited to rifles, handguns, revolvers,
sami-atto handguns, and any other type of handgun or rifie which could be used
to simulate a fiream.

 Indicia of Ownership/Occupanicy

Any_ and all evidence which fends fo show the cima of Manufacturing,
' Possessing, Transporting, Selling or Transferring 2 Prohibited Weapon 28
definad In ARS 15-3102A3

YOU ARE THEREFORE COMMANDED

' -'-(x) in tha nighttime (good cause therefore having bean shown)

 to make a search of the above named or desaribed persan(e), premises, and

~ vehidles for the herein atiove described person(s), propaity or things, and ¥ you
find the same or any part thereof, to amest him, or retain such in your custody or
in the custady of the agency you represent, as provided by ARS 13-3920,

The affidavit for search warrant is hereby incorporated hsrein by this

reference.
( m) Return this warrant to me within three (3) days of service, as directed by
ARS 13-3918. ‘
Given undar my hary 8 d thia 20th day of Novernber 2009

Judge, Justige of thePeaca or Magistrate _ -
. Of Prescott JusifGa Court -
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PRESCOTT VALLEY POLICE DEPARTMENT
PRESCOTT VALLEY, ARIZONA
AFEIDAVIT FOR SEARCH WARRANT
COUNTY OF YAVAPAL, STATE OF ARIZONA

Number: _,

YOUR AFFIANT, Det Jeremy Martin, Prescott Vafley Polite Department,
- A Peace Officer in the State of Arizona, being first duly swom, upaon path,
deposes and says:

. That on November 19, 2009 in the County of Yavapai, State of Arizona
(X) The crime(s) of:

- Mamuwfacturing, Possessing, Traneporting, Selling or Transfering @ Frofibited
* Weapon as defined in ARS 13-3102A3 '

.Wasiwere committed by:

 Justin Stafford,. DOB . A Whita Male, Height 602, Weight 150,
Hair Brown, Eyes Brown, S8N

_ Andrew Goodall, DOK . A White Male, Height 608, Weight 180,
- Halr Blond, Eyes, Blue, SSN

THAT THE AFFIANT has probable cause to befieve and does believe that there
is naw!

{X) Inthe possession of and/or on the person of;

~ Justin Stafford, DOB . A White Male, Height 802, Weight 150,
Hair Brown, Eyes Brown, B8N -

Ardrew Goodall, DOB A White Male, Height 608, Weight 180,
Hair Blond, Eves, Blug, 35N '

(¥} In and on the premises known as, 7720 £ Hwy 89, Prescott Valley AZ
45314 furiher descrbed as the Safeway Grocery Siore parking fot

In the vehicle descrbed as a 2003 Buigk four door sedan, bearing Arizona
Registration ADL7624, registersd to Glorla and Wayne Behnen.
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in the Town of Prescott Valsy, County of Yavapai, Stste of Arzona,
including &)l cuwtiage of seld premises, there is now being possessed or
suncealed certain property, persons of things which .

Pg  Were used as a means for commiited a public offense

P4 Isfare being possassed with the intent fo use a8 means of ﬁqmmiﬁing a
public offernise -

K] Isfare in the possession of whom it was delivered for the purposé of
concealing it or preventing from being discavered

[X] Consfiuts(s) any evidence tending to show a public offense has been
committed o tanding to show that suspest has committed the offense

That said property, persons ar things are described as follows:

Components or materials that may be uiifized in the fabrivation of improvised
explosive devices™ bombs” including, but not limited to ftems such as; black or
smokeless powder, metalic or plastic containers, fuse, electric matches,
electronic components, commersial or improvised explosives andfor materals to
make explosives, to Include but not limited to firearms, handguns, black powder
( ' ) guns, and any other itsms such as bullets or bullet components.
Crime scane processing Including but not limited to photographs, fingerprints,
elecirostatic dust [ifts for shoe prints, measurement, trajectary, chemical testing,
~ and reconstruction of events.

Photographs, measurements and diagrams of the Intefior and exterior of the
vehicle, 2 2003 Buick four door sedan, bearing Arizena Registration ADLT624,
registerad to Gloria and Wayne Behnen and located in the Safeway
Parking Lot, 7720 Hwy 69, Prescoft Valley AZ. :

Phatographs, picturés, tracings, and measuremeants of the person of the above
listad suspects.

Any and all objects which may contain trace evidence

| Any and all ammunition, spent and live, ammo boxes and spent rounds.
Any and all firearme to include but not limited fo rifles, handguns, revolvers,
eemi-auto handguns, and any other type of hardgun or rifle which could be used
1o simulate a ﬁrearm_. D :

Indicia of QwnershipiOccupancy
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Any and all evdidence which tends to show the ctime of Manufaciuring,
Posseseing, Transporiing, Sefing or Transfering a Prohibited Waapon as
defined in ARS 13-3102A3

‘Ihat the following facts establish probable cause for believing that
‘grounds for the issuance of a search warrant for the aforementioned items
exist:

Your Affiant learned the following from Ofc T Lawrence, Prescott Valley
Police Depariment:

On 11~18-09 at approx 2200 hours, Oft: Lawrence observed a white Buick ADSD
speeding in the Northridge area. The vehicle then drove through the Denny'’s
parking lot and ended up on Windsong at Hwy 69 in the left hand tum lane,
When the light turned green the vehicle proceeded to tumn left (westbound} onto
. Hwy 69 inta the number two lane instead of the number one lane. | initiated a
. traffic stop on the white Buick bearing Arizona ADL7624 for speeding and failing
to fum into the closest most practical lane. The traffic stop took place on Hwy 69
at the enfrance to Ssfeway. The vehicle came fo rest in the parking lot of
Safeway.

Upon contact with the driver, Justin  Stafford, identified by his Arizona driver's
(/ ' ) license Ofc Lawrence advised him the reason for the step. Justin had na
responge. Ofc Lawrerice asked him for his Arizona driver's license, registration

and insurance. Ofc Lawrence conducted s wamantvalid DL check through
dispatch who advised he was clear of any warrants and valid, Qfc Lawrence had
Justin oxtt the vehicle and speak with me next to my vehicle. Ofc Lawrence
asked him whose vehicle he waa driving. Justin atatad it belonged 1o Erig, no
Aaron. Justin added that it was the vehicle of & good fiend of his, Jimmy. Ofc
Lawrence asked him what Jimmy's last name was, he didn't know. Ofc
Lawrence asked for Jimmy's phone nuriber so he could call and verify thet
vehitle waen't stolen, Ofc Lawrence called Jimmy via telephone and identified
myself as an Officer with Preseott Valley Police. Jimmy went on to cuss at me
arid finally was able to get from him that the vehicle belonged to an Andrew. Ofi
l.awrence spoke with Andrew aned explained that he stopped Justin and wanted
ta ensura the vehicle wasn't stalen. Andrew stated that it wagn't stelen. Andrew
added that the vehicle is in hia grandparents name but it is his vehicle that he
drives each day. Andraw offared to give Ofc Lawrenca his grandparent's number
If he neated i, Ofc Lawrence explained again that he just wanted to ensure the
vehicle wasn't stolen. That was the end of the conversation.
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Ofc Lawrance wrote Justin a written wathing Jor lane usage and told him ha was
free 1o leave. As he was walking sway Qfc Lawrence asked him i he could ask
him a question, and Justin retumed to my vehicle, Ofc Lawrence asked Justin #
he had anything iilegel on his person or in the vehicle, Justin stated no. Ofc
Lawrence asked him if he could cheek his person, he stated yes. As Oft
Lawrence was empting his pockets he detectad the odor of intoxicating liquor on
his person. Ofc Lawrence asked hin if he was drinking, Justin stated he had one
approx 55 minutes ago. Ofc Lawrence gave Justin @ PBT which showed 015
BAG. Justin was arrested at 2218 hours and placed in the rear of Ofc
Lawrenge's patrol vehicle,

. Ofc Lawrence read Justin his Miranda Warnings at spprox 2215 hours, and

asked him about any drugs in the vehicle. Justin etated that if they were in there
he would guess that they would be in the center console or under one of the
seats. When Ofc Lawrence first went ta the vehicle Ofc Lawrence opened the
driver's side door and located & handgun n the driver's side door, a 220a! long
tifia hapdgun. 1t was run through NCIC and retumed negative.

As Ofc Lawrense Jooked for any the drugs in the wvehicle Ofc Lawrence was
jooking in the back seat and behind the drivers side and located & red solored
shoe box with some wniting on 1. The writing indicated Test 1A and then gave
several ltems {,e. shotgun shells 12 gauge. Ofc Lawrence raified the box and
then opened it and saw what appeared fo be a homamade bomb. Of¢ Lawrence
went to Gorp Caswell and advised him what Qfc Lawrence located at which point
he indicated that it was a bomb and we began to secure the stene and contact
the appropriate personal, Ofc Lawrence was able to oblaln two plctures of the
bomb while an scene, It should ba noted that while fooking in the vehicle an ID
1;9r Andrew Goodall was located in the center console and was run through
lspatch. '

Onoe the scene was secure Ofc Lawrence franaporied Justin to Prescott Valiey
Police Department for further investigation. Ofc Lawrence asked Justin about the
bomb in the rear of his vehicle, he staied he knew nothing about . Ofc
Lawrenice asked him about Andrew aka Cowboy he stated the he only knew Him

. approx one week, but is better friends with Jitnmy aka Jimbo. Andrew was able
- o give me phone numbers for Jimbo and Cowboy which were in his phone.

Ofc Lawretioe contacted Chino Valley PD and leamed from them that they had

. numeraus contacts with Andrew Goodall which was fexed to PVPD. Ofe
. 'Lawrence received a phone call back approx one hour later and leamed that the

sacond subject, Jimbo is possibly James Dowling I, James Dowling il was
confirmed to be Jimbo at a later point. '
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Andrew Goodsll started caling the PVPD dispatch numarous times looking for
his vehicle, Your Afffant and Ofc Lawrence contacted Andrew Goodall via
telsphone. Wa advised Andrew that his vehicle was at the PYPD and he could
pick it up. Goodall became very suspiclous on what Justin was arrested for and

- why he was pulled over in the first place. Andrew was advised fo come pick up
“his vehicle or it was going fo be towed. Andrew stated that he was on his way
from Ashfark and would be amriving in approx 2 hours,

Your Affiant made contact with the On Call County Attomey wha reviawed the
information provided and approved the search warrant,

-~ Your Affiant believes that the precading information demonstrates gaod cause,
- pursuant o AR.E, 13-3817 for permilting this warrant to be served at any fime of
the day or night: NIGHT

_This affidavit far search warrant is hereby incorporated within the Search
‘Warrant by this reference.

Wherefore affiant prays that a search warrant be issued commanding that an
immediate search be made for the persans, property or things herein described,
of the parsons, premises and buildings, and vehicles described, and that the
same be armested, or refained in the custody of affiant or in the custody of the
agency which affiant represents and disposed of according to law, pursuant to
AR.S. 13-3920.

b
Aﬂi? DET JEREMY MARTI
PreScott Vajley Police Depa

SUBSCRIBED AN

Q BEFQRE ME THIS 20" day of November 2009

2

Judge, Justicd of Peags or M gish'ata. -
Of Prescott Valley Magistrate Court _
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Untitled Document

Property Release Receipt

“TESCOTT VALLEY POLICE
“Cage No: 0900034404
Tag #: 61-01
Date/Time: 05/18/2010 10:52:00 am
Release ID: " 801-RILEY,JOHN
Bin; GUN VA
Prop Type: GUN Brand: FIE
Model: TEX 22 Color: :
Serial #: TX63105
Value: 500.00
Released To:
SHANE REED

‘Signature: /7%—«&/247 A5

ey 7

20000 10829

Page 1 of

..l.:a:ru?.f..fmlni.’Aﬂ:mk/nfnrlh.\qp/nnp releace vot nhn?dhnumher=091120000714103071&sequence=1&his seq=2  5/18/20




ARIZONA TRAFFIC TICKET AND COMPLAINT
TOWN OF PRESCOTT VALLEY POLICE DEPARTMENT
V )omplamt # SSN Military [[] J:Mcmm [ Fatatity | [] Commerctal Vehicle (HAS) / (IS DESIGNED FOR) District
9 4‘ 9 O i E] Serious Physical Injury D Haz. Material ) Fassengers I
Driver's License Nymber ] Stare Class End DR #
Cﬂ&fé:g 51 D'M|H[N[91T]x|n OF| - B4 O8]
DEFENDANT First : Middle ' Last
g SvsTIN_ SWrreED
Racidantial Addrecc L City ' . State Zip — Telephone
Sex | Weight Height [ Byes | #air Origin " | Date of Birth Restrictions ==
M {150 |02 [beo |feo | W —
Business Address ' . City State Zip Telephare

Color Year M, Model Style License Plate State Expiration
VEHICLE | powvwe 7003 ﬁ: LK, HOSD — ADL-762zd (AT |87 /}O

Registered Owner Address : Vehicle Identification Number ~
loma { WAynE — EepNepn - - 4or's
THE UNDERSIGNED CERTIFIES THAT:
Month Day Year Time Approx. | Posted R&P Speed Measurement Device Directign of Travel
ON| |\ 55| SPEED | /e y yi
AN l‘{ 09 | tzoo |&® /s \zs /5 |0 Lsr Vot
Locauon : Area-
T A 4 : : : :
A Windso ng Hwy &9 ]
o THE DEFENDANT COMMITTED THE FOLLOWING:
Section KRS Violation a15 momesuc Violence Case | | ] Criminal M Criminal Traffic
ALT 29435 [ Yndeie 21 o) flechel o 5y 5/ VAT Uehcle™ 0 o o
Docket Number Disp. Codes Date of Disposition Sanction 0 e EPI D
Civil Traffic Petty Offense
Section ARS | Viclatior Domestic Violence Case [] [0 eriminal [ Criminal raff
e . rrna; AL rimil ic
cC
) B Docket Number Disp. Codes Date of Dispasition Sanction 0 U Mumcl%al Code
Civil Traffic Petty Offense
\»_ Section ARs | Yiolation Domestic Violence Case [| O Criminal [ Criminal Traffi
—_ ° TImin 1111 arc
cC
C Docket Number Disp. Codes Date of Disposition Sanctien N o Mumcg}a_l_ Code
Civil Traffic Petty Offense
Section ARS | Violation Domestic Violence Case [] O criminal [ Criminal Traffic
—== i
cc
D Docket Number ’ Disp. Codes Date of Disposition Sanction 0 O Mumf:gia 1 Code
Civil Traffic Petty Offense
Section ARS | Violation Domestic Violence Case [ ] (7 criminal [0 Criminal Teaffic
e riminal i
cC
E Docket Number : Disp. Codes Date of Disposition Sanction . Municipal Code
[ civil Tratfic [ Peuy Offense
E/I%{_S]T HLPRESCOTT VALLEY MAGISTRATE COURT, 7501 E. CIVIC CIRCLE, PRESCOTT VALLEY, AZ 86314 (928) 772-8277 ECOURT NUMSBER
—TTT—— 1347
APPEAR & - JUSTICE COURT, COUNTY COURTHOUSE BLDG., AZ (628) 771-3100 {3 1301 (MAYER)
AT: ™1 BRING PARENT OR GUARDIAN ] 1303 (PRESCOTT)
: : Month Day Year Time :
AT THE DATE AND TIME INDICATED D& 7b ’ AM
: e e 09 [*00 s
vicriv? O VICTIM NOTIFIED? O

CR[M[NAL E Wllhuul admlltmg guilt, 1 pmmlse lo appear as du'ected hemon

{ cetify upon reasonable grouads, I believe the person named sbove committed
the acts described and T haserved & cony of this complaint upon the defendars.

&/
CnmplaW PSN
Ve

COMPLAINT COPY
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ARREST/BOOKING RECORD

2.5t flame " Arst Middle Suf 3.Allas © .7 Scark, Marks 4.800kng No.
{coopaLL " |ANDREW | j INONE fratoos. - |f
T Sy N Sate  Jasex 7eees  |eHT.  Jowt, hopes  lagar  f1zcomalex
) j’ . _ i as— i"‘"‘"“" e F!w < i“““““s.os :}‘“‘““"‘“’wn iaLu x| ;sﬂo v 3LBR v
134ge * |14bate of girth {15.Piace of sirth 16Clizensiip 1750t5echo | 1sEmployer 19.0ccupation
j J Ii"‘z ‘ ;zjummscat&sommedca =] 1 §NONE iNUNE
20.Nesrest Relative & Relatonship ) 21.Adiress )
. |FwAVNE BEHNEN j ' |
 [24.7ete. Number Calied ' [24a,mmate Tele, Number
I i.immcy Duseonly
30, Arest Agry. e 31 Amest No, 32, Arrest Cate 33, AmrestTime | 34.DR. Ne
PRESCOTT VALLEY FOLICE DEFT 31| [1uzoma0e  [fosoo o [oe-a4404
35 Locetion of Aest )
g!_'-"RESCOTI' VALLEY PD
37.Amresting Cficer Name & Number |38, Transparting Officers 39.B.A,Cper, 41.Location of Occurrence.
{3 MARTIN Jo7 Je7 | JSAFEWAY PV, AZ.
46,1.P.Court{ Superior Court 47.1.P. I Suparier Court Warmrant
JPRESCOTT WSTICECCURT = i
Attempted ) Consplracy To Per DV 50.Charga-Descrigtion
I~ ™~ I~ {MANUF,POSS,SELL PROHBTD WEAPON
51.0ns 52,vialalion of Code/Sec /ARG, 65F 654 85M

{Fi JARS13-310243 o - -

rlZ.Dab:BonkBJ 113.Time ‘1.14.Dav 117 acker EilS.JaE[ers 120.Lo¢, of Prisoné; - Facility
;T 123.Hoids (Federal, Giher State, Other County ONLY) |124.800king Qificer Sianature & Acceptance of Prisaner
\ INONE i
125.Cash
${0.00
126.Property: Describe in Dekail . i . . .
JBELT, SHOES, EYE RING, SOCKS, BANTS, SHIRT, SWEATER ) -
' k4
1Z7NenColor ~ Year ~ Make Model License Na.
-|128.0ispasltion. of Vehlele 129, Ail Money aad Property Held is Listed 130.In 136,0ut
-iNo Vehicle Ivolved - 1 ;
¥31.1 Have Rec'd Al Maney
end Prop, Held . ;3z.omcer Sgnature AcceptPrap.
133.0ate Relessed 134.Time ~ 135.Released By
Prisoner Signature i i i j ]

https://yavsecprod.co.yavapai.az.us/Booking_/ycso prebook.aspx 11/20/2009
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e JSUFERIGR ' ™ coutor JPRESCOTT
County of Yavapai, State of Arizana

STATE OF ARIZONA
VS,
JANDREW GOODALL
. RELEASE QUESTIONNAIRE
Defandant
PartA

INFORMATION TO BE SUPPLIED BY THE PROSECUTOR OR LAW ENFORCEMENT OFFICER

Instructions ta Magistrates: Under the Arizona Revised Statutes, the magistrata Is to conskier the following factors In determining the appropriate conditions for release of
persons accused of a crime: The nature and circumstances of the affense charged, the weight of evidence against the accused, family lies, employment, financial resources, character
mental condition, fength of residence in the cnmmunlty, record of arrests and con\nchons, and record of appearance at court proceedings or of fiight to avoid prosecution or fallure to

. appear at court proceedings,

Yau are ta ohtein as much of the information called for in this form (Parts A and B} as possibla for purpases of making your refease dectsion. The prasecuter or law enforgemer
officer Is requlred to complete Part A of this farm prior to the acrused's inital appearance i caurt. The accused may compiete Part B bafora hand, ar you may recard the responses the
accused gives orally during the intial appearance.

1 L‘harge(s) agalnst Defendant: . . e s
3(1} AR313—3102 MISCONDECT I‘W’GLVING “WEAPONS o -hi
-

2. Maximum penaley for charge(s) JFELONY

3. Defendant is here pursuant to @ an arrast T a summons
4, If Defendant was arrested, tell when and where (aken into custody:

JPRESCOTT VALLEY PD

_ 5. Ustany other charges outstanding agalnst Defendant

tnoNE S s
E ~

6. Time and place of offense: {mm/dd/yyyy hh:mm) ’1 1/20/2009 22:00

SAFEWAY PV, AZ.
7. Was property taken or destroyed? . Yes @ No Value?i . Has It been recavered? g Yes e No

8. Was anyone Injured or threatened with personal injury by Defendant during the caurse of the offense or subsequent thereto? T Yes w No

m

1f yes, list the extent and nature of any infuties: ]

9, Pid Defendant attempt to avoid ar resist arrast? @ Yes f\ No

FLED AND FINALLY TOURNED HIMSELF IN AFTER APPROXIMATELY 7 HOURS. o
T yes, how? . e |

10. Was Defendant armeqd at the ime of offense? r Yes 1 No
If yes, descrihe the weapoen: ]

11, Was evidence of the gffense found (n Defendant's possesion? @ Yes r No

12, Has Defendant admitted involvemant in the offense? 8 Yes 1™ No

13. Has Defendant made any threats against potential withesses or other partias?  ves W 1o

If yes, explain: ]

14, Ts there any indication that Defendant Is Iw an alcoholle, ]M an addict, T" mentally disturbed, or {.... physically il?

Explain any affirmative answer: 3
15, Provide Information which Indicates Defendant may flee If released:

DEFENDANT RECENTLY GO7 RELEASED FROM ARMY PRISON FOR BEING AWOQL. ALSQ FLED FOR =
OURS UNTIL TURNING EIMSELF IN, -

https://yavsecprod.co.yavapai.a_z_,usf/Booking/yqsq prebook.aspx S | . 11/20/2009
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16. Based on the nfarmation aveilable, does the state oppase an unsecured release at this tima? ] ‘fos T o

Dated: J11720/2008 signature: JJ. MARTIN

tgency: - JPRESCOTT VALLEY POLIGE DEPT

Address: J7601 E. GIVIC CIR. PRESGOTT VALLEY, AZ.

j

https://yavsecprod.co.yav_apai_.az.us/Booking/ycso prebook.apr_ e 11/20/2009
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IN THE JUSTICE COURT PRECINCT

COUNTY OF YAVAPAT, STATE OF ARLZOHA

STATE OF ARIZONA RELEASE QUESTIONAIRE..PART C

1
! :
Plaintiff 1 PRGBABLE CAUSE FOR RRREST i
Vs, 1 Rule 4.2{a}(4) effective 5-7-07
}
~ ,
JANDREW GOODALL wo. §
Ppefendant
(1} ARS13-3102 MISCONDUCT INVOLVING WERPONS b
CHARGES:! } i

FACTS SUPPCRTING PROBABLE CAUSE:

On 11-19-99 at approx 2200 hours, Ofc Lawrence observed a white Buick 4DSD speeding in the Northridge area. The veh o
then drove through the Denny's parking lot and ended up on Windsong at Hwy 69 in the left hand turn lane. When the i
turned green the vehicle proceeded to turn left {westbound) onto Hwy 6% into the numbexr two lane instead of the num :
one lans. I initiated a traffic stop on the white Buick bearing Arizona ADL7624 for speeding and failing te turn in :
closest most practical lane. The traffic stop took place on Hwy 69 at the entrance to Safeway. The vehicle came to
in the parking lot of Safeway. . j

Upon contact with the driver, Justin Stafford, ldentified by his Arlzona driver’s license Ofc Lawrence advised hi H
reason for the steop. Justin had no response. Ofc Lawrence asked him for his Arizona driver's license, registration
insurance. Ofc Lawrence conducted a warrant/valid DL check through dispatch who advised he was clear of any warrant
valid. Of¢ Lawrence had Justin exit the vehicle and speak with me next to my vehlcle. Ofc Lawrence asked him whase
vehicle he was driving. Justin stated it belcnged to Eric, no Aaron. Justin added that it was the vehicle of a good {
friend of his, Jimmy. Ofc Lawrence asked him what Jimmy's last name was, he didn't ¥Xnow. Ofc Lawrence asked for Jim '
phone number 50 he could call and verify that vehicle wasn't stolen. Ofc Lawrence called Jimmy via telephone and
identified myself as an Offlcer with Prescott Valley Police. Jimmy went on to cuss at me and finally was able to ge
him that the vehicle belonged to an Andrew. Ofc Lawrence spoke with Andrew and explained that he stopped Justin and
wanted to ensure the vehicle wasn't stolen. Andrew stated that it wasn't stolen., Andrew added that the vehicle is i
grandparents name but it is his vehicle that he drives each day. Andrew offered to give Ofc Lawrence hls grandparen
number if he needed it. Ofc Lawrence explained again that he just wanted to.ensure the vehicle wasn't stolen. That
the end of the conversation.

Ofc Lawrence wrote Justin a written warning for lane usage and told him he was free to leave. As he was walking awa
Lawrence asked him if he could ask him 2 guestion, and Justin returned to my vehicle. Ofc Lawrence asked Justin if
anything illegal on his person or in the vehicle, Justin stated no. Ofc Lawrence asked him if he could check his pe
ne stated yes. As Ofc lawrence was empting his pockets he detected the odor of intoxicating liquer on his person. O
Lawrence asked him 1f he was drinking, Justin stated he had cne approx 55 minutes ago. Ofc Lawrence gave Justin a P
which showed .015 BAC. Justin was arrested at 2215 hours and placed in the rear of Ofc Lawsence’s patrol vehicle.

©Ofc Lawrence read Justin his Miranda Warnings at approx 2215 hours, and asked him about any drugs in the vehicle.
gtated that if they were in there he would guess that they would be in the écenter console or under one of the seats
Ofc Lawrence first went to. the vehicle Ofc Lawrence opened the driver's side door and located a handgun in the driv
side door, a 22cal long rifle handgun. It was run through NCIC and returned negative.

As Ofc Lawrence locked for any the drugs in the vehicle Ofc Lawrence was looking in the back seat and behind the dr
side and located a red colored shoe box with some writing on it. The writing indicated Test 1A and then gave severa
items i.e. shotgun shells 12 gauge. Ofc Lawrence rattled the box and then opened it and saw what appeared to ba a
homemade bomb. Ofc Lawrence went to Corp Caswell and advised him what Ofc Lawrence located at which point he indica
that it was a bomb and we began to secure the scene and contact the appropriate personal. Ofc. Lawrence was able to
two pletures of the bomb while on scene. It should be noted that while looking in the vehicle an ID for Andrew Good
was located in the center console and was run through dispatch. -

Once the scene was secure Ofc Lawrence transperted Justin to Prescott Valley Police Department for further investig
Ofc Lawrence asked Justin about the bomb in the rear of his vehicle, he stated he knew nothing about it. Ofc Lawren
asked him about Andrew aka Cowboy he stated the he only knew him approx one week, but is better friends with Jimmy
Jimbo. Andrew was abie to give me phone numbers for Jimbe and Cowboy which were in his phone. ot
Ofc Lawrence contacted Chino Valley PD and learned from them that they had numerous contacts with Andrew Goodall wh
was faxed to PVPD. Ofc Lawrence recelved a phone call back approx one hour later and learned that the second subjec
Jimbo is possibly James Dowling ITI. James Dowling III was confirmed to be Jimbo at a later point.

Andrew Goodall started calling the PVPD dispatch numerous times looking for his vehicle. Your Affiant and Ofc Lawre
contacted Andrew Goodall via telephone. We advised Bndrew that his vehicle was at the PVPD and he could pick it up.
Goodall became very suspicious on what Justin was arrested for and why he was pulled over in the first place. Andre
advised to come pick up his vehicle or it was going to be towed. Andrew stated that he was on his way from Ashfork
would be arriving in approx 2 hours.

The DPS bomb squad came to the scene and had to detonate the improvised ezplosive device.

Andrew finally came to the Prescott Valley Police Dept. to turn himself in this ‘morning. During an interview he was
his Miranda right, which he waived. Andrew advised me he made the item in his vehlcle that Justin was stopped in. HE
Justin had no knowledge of the explosive device being in the vehicle. He said he loaned Justin his vehicle to drive
friend home who was intoxicated.

https://_yaVsecprod.co.yavapai.az.us/Booldng/ycso prebook.aspx S 11/20/2009
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f} I asked him about the device and he said he made it at home using items he found lying around. He used plastic pill

T bottles, wires, empty syringe canisters, piping, end wires to batterles, jelled alcochol, smokeless gun powder from

i shotgun shells and tape. He said he was trying to make an explosive device similiar to dynamits, but cheaper, iHe wa
to make it so he could sell it to mine companies to help out his famlly financlally. Andrew said this is the only
explosive device he has made and he labeled it the first one. He said he was in the testing phase and did not try t
ignite it yet. He alsc said he was going to detonate it using a battery he would hook up at A later time. He said h
mixed the wires, jelled alcohol and powder together to fuel it. He build the IED sometime in late July or early Aug
He sald he thought of the idez on his own and has prior Rrmy military background. Andrew said his intent was not to
anyone, but knew the device was probably illegal. He said was golng to learn the laws, then attempt to detonate it.

https://yavsecprod.co.yavapai.az.us/BboIdng/ycso prebookaspx 11202009
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.No Bond. Dees the person meet the following criteria: ]M capital offense, 1“ sexual assault, r sexual conduct with a minor under 1t

of age, r wolestation of a child undar 15 years of age, l previously admitted to bail on a separate felony charge, r poses a subs

danger to any ather bersan or the community {no cenditions of ralease imposed will reasonably assure thelr safety), or 1“ has aﬁtered or
remained in the Unlted States illegally acd has commitbed a serious felony {class 1,2,3 or d felony or viclation of A,R.S. § 13-1383) and

‘is evident, presumption great relating to underlying charge.

NOTICE: If you are entexing information that the person entered or remained in bthe United States iilegally, fax a copy of this form to th
Yavapal County Attorney's Office — Charging Divisieon ~ ab (928} 7713454 because the person may be entltied to a hearing within 2{ hours o
iritial appearance.’

ERCTS:

None

Please consider also the information supplied in Release Questicnaire Part A and attached zeports, 1f any.
I swear under penslty of purjury that all these facts are correct, based upon information and belief.

JTiz0/2008 o I MARTIN

Date . . Arresting Officer

htt'ps://yavge_cprbd.co.yavapai.az.us/B_ooking_/ycso prebook.aspx N - 11/20/2009
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ARIZONA DEPARTMENT OF PUBLIC SAFETY
SCIENTIFIC EXAMINATION REPORT

AGENCY Arizona Department of Public Safety - 3100 DR NO. 2012054980
Page 1 0of 1

FILE NQO. 2012054980

OFFICER MURRAY, #4608

DATE February 22, 2013
NAME(S) KAUFMANN, GREGORY

ITEMS:

#403-002. "SPARTAN" folding knife
EXAMINATION REQUESTED:

Latent Prints

RESULTS / INTERPRETATIONS:

{tem 403-002 was processed with latent prints of value for comparison developed.

One (1) latent print was searched through the Arizona Automated Fingerprint Identification System
(AZAFIS) with no identification made.

Two (2) latent prints were compared to a fingerprint record bearing the name Gregory . Kaufmann,
DOB , SID# , obtained from DPS files.

One (1) latent print on Item 403-002 (knife) was excluded as having been made by Kaufmann.
Comparison of one (1) latent print on Item 403-002 (knife) to Kaufmann was inconelusive due to
insufficient detail in the latent prints and the exemplars.

Additional latent prints were not compared dug to insufficient detail for identification. However, they
may be of value for exclusion, if comparisons are necessary.

. Please submit known major case prints of any additional suspects for comparison.

CUSTODY OF EVIDENCE ERIC RAY, #7011

: Criminalist
RECEIVED D.P.S. Property Central Regional Crime Laboratory
DISPOSITION D.P.S. Property P. O. Box 6638

Phoenix, AZ 85005
(602) 223.2394

Laboratory System Accredited by the ASCLD/LAB - International (IS0)

Any notes, photographs, charis, or graphs generaled during the examinalion are retained in the laboratory.
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iron brotherhood - S B - Page 1 of |

Posted: 2(113-02-20, 6:38PM MST

iron brotherhood f(MOC's)

I was in the restroom after the fight and they the iron brotherhood members were discussing what to say
in the hallway at Moc's they agreed on the name top gun and determined he would be from Ajo AZ this
is a fictional character. I believe all officers mvolved should be not only fired but charged with false

~information, hindering an investigation and weapons misconduct. These were police officers sworn to
protect the public not assault the public so the maxima sentence would be appropriate, anything less

would be a crime. Until this is done I will not call the police T will not answer the door for police and I
will not pull over in an area unlit and without people to witness. This is my oath, as the police officers in
the yavapai county are as violent or more violent than street gangs.

» Location: MOC's
+ it's NOT ok to contact this poster with services or other commercial interests

Poétin_g ID: 3632315239 Posted: 2013-02-20, 6:38PM MST | email to a friend

checks, money orders, shlppmg, non-local buyers/sellers More 1nfo

Copyright © 2013 craigshst inc.
terms of use

I gnvacy.

feedback

http: //prescott cra.lgshst 0rg/for/3632315239 html L _ ' : ‘ 2/2.8./2.013
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-From: Matthew Murray/azdps
To: tb8ht-3632315239@sale. cralgsllst org

. .Bee: Robert L Brunet/azdps

Date: - Thursday, February 28, 2013 09:21AM
~ Subject:  craigslist posting

Good Morning,

I read your Craigslist posting and another posting on the Prescott Daily Courier, that appeared to
be authored by the same person, regarding the fight in Moctezuma's on Saturday, December 22,
2012, involving the Iron Brotherhood.

I am conducting the criminal investigation, énd I would appréi:.i.ate the opportunity to speak with
you at your earliest convenience. My office phone is (602) 223-2335; email is
mmurray@azdps.gov.

Your post implies you're apprehensive toward law enforcement; therefore, should you have any
question about the authenticity of this email, you may contact the Arizona Department of Public
Safety (DPS) Duty Office at (602) 223-2212 to verify my information.

I loock forward to hearing from you, and I thank you in advance for any information you may be
able to prowde .

Detective Mafthew Murray, #4608
Arizona Department of Public Safety
Special Investigations Unit

P.O. Box 6638

Mail Drop 3100

Phoenix, Arizona 85005

- Office: (602) 223-2335

Fax: (602) 223-2940
www.azhia.com

NOTICE: This message is intended eXéIu'srver for the individual or entity to which it is addressed. This
communication may contain information that is law enforcement sensitive, for official use only, sensitive but
unclassified, proprietary, privileged, and may be legally protected or otherwise exempt from disclosure. If you
are not the intended recipient, you are hereby notified that any disclosure, dissemination, copying or distribution
of this transmission is strictly prohibited. If you have received this message in error, please notify the sender
rmmedfately by email and immediately delefe this message and afl of its attachments.

http //pluto/maﬂ/mmurray nsf/cbbe143867dde94607257ae300707e7f/36BZCBC9CA975AD 4/7/2013



Detail for Andrew Remhardt 928-273 7412
Voice, continued

Airtime Long Dist/
Date Time Number Rate Usage Type Origination Destmatlon Min, Charges Other Chgs Total

1221 3:45P eak M2MAllow Prescott V AZ Incoming GL 5 -- - --
12/21.5.16P Peak M2MAllow Prescott AZ Prescclt AZ 1 - =
12/22 10:16A ff-Peak N&W Prescott AZ Phoenix AZ'1 -- —---

12/22 10:30A Off-Peak N&W Prescott AZ Prescott AZ 3 -- - - .
12/22 1:26P Off-Peak N&VWV Prescott AZ Gilbert AZ 1 --
12/22 1:27P Off-Peak N8W Prescott AZ Phoenix AZ 3 - — —

12/22 2:10P ff-Peak N&VV,CallvM Prescoit AZ Voice Mail CL 1=
12/22 2:12P ff-Peak N&W Prescott AZ Jerome AZ 1 - —— -
12122 2:37P ff-Peak N&W Prescott AZ Incoming CL 6 - -- -
12/22 2:42P fi-Peak N&W,CalivM Prescott AZ Voice Mall CLA -~
12/22 2:43P ff-Peak N&W Prescott AZ Prescott AZ § --—- -

. 12122 5:39P Off-Peak N&W Prescott AZ Incoming CL 1 - -- --
12/22 5:40P fi-Peak N&W Prescott AZ Prescott AZ 2 -~ -- —

12122 5:41P fi-Peak N&W Prescott AZ Prescott AZ 1 -- -- —
12/22°6:57P ff-Peak N&W Prescott AZ Prascott AZ 2 -- -- —-
2122 11:25F fi-Peak N&W Prescoti AZ _Prescott AZ2-—-

eak PlanAllow

12/24 T:51A.







VI. PHOTOGRAPHS
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